
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6141 
2. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Κασσάρα, σελ. 6191
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας, το Γυµνάσιο
Καστελλίου Πεδιάδας Ηρακλείου, το 6ο Δηµοτικό Σχολείο
Χαλανδρίου, το Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Γεωργίου Βοιωτίας,
το Γυµνάσιο Καστορείου Λακωνίας, το Δηµοτικό Σχολείο
Δαύλειας Βοιωτίας και το Δηµοτικό Σχολείο Λακόπετρας
Αχαϊας, σελ. 6182, 6185, 6187, 6191, 6196, 6217, 6223 

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6159, 6160, 6183, 6184,
6185, 6200

5. Επί του Κανονισµού, σελ. 6185, 6187

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6141-6142
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6142 - 6157 
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµ-

πτης 1 Μαρτίου 2012, σελ. 6158 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:  "Εφαρµοστικός
νόµος αρµοδιότητας Υπουργείων Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης σχετικά
µε το ψηφισθέντα νόµο " Έγκριση των Σχεδίων Συµβάσεων
Χρηµατοδοτικής Διευκόλυνσης µεταξύ του Ευρωπαϊκού Τα-
µείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας (Ε.Τ.Χ.Σ.), της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Τράπεζας της Ελλάδος, του
Σχεδίου του Μνηµονίου Συνεννόησης µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της Τράπεζας
της Ελλάδος και άλλες επείγουσες διατάξεις για τη µείωση
του δηµοσίου χρέους και τη διάσωση της εθνικής οικονοµίας"
και άλλες διατάξεις", σελ. 6159 

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής.
Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης

και Δικαιοσύνης καταθέτει την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: "Παροχή υπηρε-
σιών ασφαλείας από ένοπλους φρουρούς σε εµπορικά πλοία
και άλλες διατάξεις", σελ. 6217 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 6215 - 6230
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε. , σελ. 6194 - 6215
ΖΗΣΗ Ρ. , σελ. 6141 - 6183
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 6183 - 6194

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε. , σελ. 6200, 6214                      
ΖΗΣΗ Ρ. , σελ. 6159, 6160                                                                              
ΚΙΛΤΙΔΗΣ Κ. , σελ. 6159, 6185
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6159, 6160, 6185
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6159, 6160, 6192
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π. , σελ. 6184, 6185
ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑΔΑΚΗ Ο. , 

σελ. 6183, 6185
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 6184, 6185, 6192
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 6159
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 6159, 6185

Β. Επί του Κανονισµού:
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 6185, 6187
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 6185, 6187

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης:

ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 6214
ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 6188, 6195, 6199
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 6192, 6200
ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ Ε. , σελ. 6178
ΚΟΥΣΕΛΑΣ Δ. , σελ. 6223
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 6203, 6204, 6220, 6221
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 6186
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6204, 6219, 6220, 6221
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α. , σελ. 6193, 6194
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6160, 6178, 6188, 6190, 

6191, 6192, 6194, 6196, 
6197, 6198, 6199, 6200,
6201, 6202, 6223

ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 6200
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 6215
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 6180, 6203
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν. , 

σελ. 6182, 6183
ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑΔΑΚΗ Ο. , 

σελ. 6183, 6184
ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ Α. , 

σελ. 6194, 6195
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 6191, 6194
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 6187, 6188
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 6190, 6191, 6200, 6204
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 6200, 6201, 6202, 6214
ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6188, 6212, 6214
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 6215
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ. 6189
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 6217, 6219

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Δ’

Τετάρτη 29 Φεβρουαρίου 2012 (πρωί)





Αθήνα, σήµερα στις 29 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.21’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28-2-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της �Γ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 28ης
Φεβρουαρίου 2012, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό των
σχεδίων νόµων: 

1.«Ρύθµιση λειτουργίας της ταχυδροµικής αγοράς, θεµάτων
ηλεκτρονικών επικοινωνιών και άλλες διατάξεις».

2. «Ρυθµίσεις συνταξιοδοτικού περιεχοµένου και άλλες επεί-
γουσες ρυθµίσεις εφαρµογής του Μνηµονίου Συνεννόησης του
ν. 4046/2012»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Παπακων-
σταντίνου, Βουλευτή Β’ Αθήνας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζουν στη µετακίνησή τους οι µαθητές µε
αναπηρία (ΑΜΕΑ).

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προτά-
σεις του Υφυπουργού κ. Ιωάννη Μανιάτη για την τροφοδοσία
φυσικού αερίου σε πόλεις της δυτικής Ελλάδας.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις θέσεις
του ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδος σχετικά µε το νέο σχεδιασµό του Υφυ-
πουργού Περιβάλλοντος για το υγροποιηµένο αέριο.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ιδιοκτη-
τών Βιντζότρατας αιτείται, µε τις αλλαγές του αλιευτικού κανο-
νισµού της Μεσογείου που θα γίνουν το 2012-2013,να γίνουν
συµπληρωµατικές έρευνες ώστε µε την αναθεώρηση του ευρω-
παϊκού κανονισµού να µπορέσει η βιντζότρατα να εξαιρεθεί από
αυτόν, ως παραδοσιακό εργαλείο.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρακρά-
τηση χρηµάτων από τη διοίκηση του ΠΓΝΠ από τη µισθοδοσία
υπαλλήλου, προς εξόφληση καταναλωτικών δανείων που είχε
λάβει.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ταλαι-
πωρία την οποία βίωσε πολίτης όταν έπρεπε να µεταφερθεί
εσπευσµένα από το Νοσοκοµείο του Ρίο στο Ιπποκράτειο Νοσο-
κοµείο Θεσσαλονίκης.

7) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μετσόβου αιτείται την έκτα-
κτη οικονοµική ενίσχυσή του για την αντιµετώπιση των αυξη-
µένων λειτουργικών εξόδων των σχολείων του δήµου, λόγω της
υψηλής τιµής του πετρελαίου θέρµανσης.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ικανοποι-
ηθέν αίτηµα ειδικού φρουρού για µετάθεσή του κατόπιν σχετικής
δηµοσιεύσεως του θέµατος στον Τύπο.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αγωγές
που έχουν ασκήσει πρώην εργαζόµενοι της ΕΤΑΑ Πατρών σχε-
τικά µε τη µετακίνησή τους στο δήµο.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Εύα -Μαρία Συρεγγέλλα κα-
ταγγέλλει τη νέα πρόκληση των Σκοπίων για την εθνικότητα του
Μεγάλου Αλεξάνδρου, µέσω του εκδοτικού οίκου ταξιδιωτικών
οδηγών «LONELY PLANET».

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Χαρίκλεια Παργανά εκφράζει
τη διαµαρτυρία της σχετικά µε αδικία την οποία θεωρεί ότι έχει
υποστεί λόγω του ασφαλιστικού και συνταξιοδοτικού συστήµα-
τος.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Συνταξιού-
χων Υγειονοµικών (ΠΕΣΥ) προτείνει τροπολογία σχετικά µε τη
δυνατότητα παρακράτησης εισφοράς των συνταξιούχων υγει-
ονοµικών υπέρ της ΠΕΣΥ.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος (ΑΣΠΕ) εκφράζει τη δυσαρέσκειά της σχετικά
µε την οικονοµική κατάσταση της χώρας.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ίδρυµα Οικονοµικών και Βιο-
µηχανικών Ερευνών εκφράζει τις θέσεις του σχετικά µε τα
προβλήµατα και τις προοπτικές του κλάδου των αλκοολούχων
ποτών στη χώρα.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Αναπηρικού Κι-
νήµατος κ. Ι. Βαρδακαστάνης εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για
το µνηµόνιο και αιτείται τη λήψη µέτρων για την προστασία των
ατόµων µε αναπηρία και των οικογενειών τους.

16) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ιδιοκτητών Ταξί Σπάρ-
της και Υπολοίπου Νοµού Λακωνίας αιτείται την επίλυση θέµατος
που αφορά την αδυναµία καταβολής ασφαλίστρων ιδιοκτητών
ταξί στον ΟΑΕΕ.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προ-
σφυγή του κ. Ηλία Ασπρούκου, σχετικά µε πρόστιµο που του είχε
επιβληθεί από το Δήµο Αιγίου, η οποία έγινε δεκτή.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Κεντρικής - Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης και ο
Εµπορικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης εκφράζουν την ανησυχία και
τη δυσαρέσκειά τους για το διαφαινόµενο αφανισµό της ελληνι-
κής επιχειρηµατικότητας.

19) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Ενιαίο Σωµατείο Εργαζοµένων
στο Γενικό Νοσοκοµείο Κορίνθου αιτείται την αποκατάσταση της
εύρυθµης λειτουργίας του Τµήµατος Διατροφής του Νοσοκο-
µείου.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Δήµου αιτεί-
ται την επανεξέταση των µισθολογικών αµοιβών των ναυτικών
της Ανώνυµης Εταιρείας Διώρυγας Κορίνθου (ΑΕΔΙΚ) και την
εφαρµογή της συλλογικής σύµβασης εργασίας.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε κύκλωµα το-
κογλύφων µε δράση στην Πάτρα και στη δυτική Ελλάδα.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ΔΣ του Δήµου Λουτρακίου -
Αγίων Θεοδώρων αιτείται την παραχώρηση προς αξιοποίηση ακι-
νήτων του ΕΟΤ στους οικείους δήµους και όχι στις περιφέρειες,
όπως προβλέπεται στο άρθρο 38 του νοµοσχεδίου για την αντι-
µετώπιση της βίας στα γήπεδα.

23) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Παγχιακός Σύλλογος Ατόµων
µε Ειδικές Ανάγκες αιτείται τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λει-
τουργία του Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας Χίου.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-

ρηση ολοκλήρωσης των έργων στο φράγµα Πείρου - Παραπεί-
ρου.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εκπαιδευτικοί των Μουσικών
Σχολείων Θεσσαλίας αιτούνται τον άµεσο και µόνιµο διορισµό
τους, την αποκατάσταση της πραγµατικής προυπηρεσίας τους
και την αναγνώριση των πτυχιακών και διπλωµατικών τίτλων των
παραδοσιακών και λαϊκών οργάνων.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο
διακοπής της λειτουργίας του Ινστιτούτου Υγείας του Παιδιού
στο Νοσοκοµείο Παίδων «Αγία Σοφία» λόγω περικοπών.

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ηλίας Σελέκος ζητεί ενηµέ-
ρωση για τις ενέργειες στις οποίες θα πρέπει να προβεί ώστε να
βάλει τα σχέδια οχηµάτων του στην παραγωγή.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις ΕΠΑΕ και
στον τρόπο λειτουργίας τους, µε αφορµή παραθαλάσσια κατοι-
κία στα Τσουκαλέικα.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ευάγγελος-Ιωάννης Αντζου-
λάτος θέτει το σοβαρό θέµα της αποπληρωµής επιχειρηµατικών
δανείων και αιτείται την επιµήκυνση της αποπληρωµής τους µε
µικρότερες δόσεις.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαµαρτυ-
ρία των δικηγόρων της Πάτρας για την καταβολή των νοσηλειών
τους σε νοσοκοµεία. 

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αντικειµε-
νικότητα χορήγησης των πιστοποιητικών βιολογικών προιόντων
από ιδιωτικές εταιρίες.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Παπαδάτος αι-
τείται την µείωση προστίµου για αυθαίρετο ιδιοκτησίας του και
προτείνει µέτρα για τη διευκόλυνση της διαδικασίας νοµιµοποί-
ησης των αυθαιρέτων.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην περι-
γραφή της λειτουργίας του κυκλώµατος µεταφοράς λαθρο-
µεταναστών.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµήτριος Φούντας αιτείται
την παρέµβαση της Εθνικής Τράπεζας/Εθνικής Κεφαλαίου, προ-
κειµένου να του παραχωρηθεί σε συµβολική αξία ακίνητο που
έχει στην ιδιοκτησία της, ως υπεύθυνη για την οικονοµική κατα-
στροφή του κατόπιν αποτυχηµένης αποκρατικοποίησης το 1993.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1838/23-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ντινόπουλου Αργύριου δόθηκε µε το υπ ‘ αριθµ. Β-3195/30-01-
2012 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:



6144 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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2. Στην µε αριθµό 2741/13-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζηδάκη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-3280/30-01-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:



6146 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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3. Στην µε αριθµό 2936/20/12/2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ντινόπουλου Αργύριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-3301/30-01-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6148 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 3265/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεφαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-3324/30-

01-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3360/22-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανατολάκη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-3350/30-01-2012

έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
η ακόλουθη απάντηση:



6150 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

6. Στην µε αριθµό 3686/03-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζηδάκη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ16/Φ1.5/

2344/94/31-01-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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6152 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6154 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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7. Στην µε αριθµό 4376/12-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μαρκογιαννάκη Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.  έγγραφο από

τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:



6156 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8. Στην µε αριθµό 4396/12-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσιάρα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 10005/0092/30-

01-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:



6158 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Πέµπτης 1ης Μαρτίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 570/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων κατά της αύξησης των τιµών στην αγορά.

2.- Η µε αριθµό 561/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασαπίδη προς τους
Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την κάλυψη κενών θέσεων ιερέων σε µητροπόλεις της
Εκκλησίας της Ελλάδος.

3.- Η µε αριθµό 573/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη Σχολή του
Οργανισµού Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης (ΟΤΕΚ)
στην Κέρκυρα.

4.- Η µε αριθµό 568/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την κατάργηση του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας.

5.- Η µε αριθµό 571/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη µεταφορά των

καθηκόντων της Αγροφυλακής στην Δασική Υπηρεσία.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 και του Κανονισµού της Βουλής)
1.- Η µε αριθµό 565/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεοδώρας Τζά-
κρη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων από τον ΕΛΓΑ σε
παραγωγούς του Νοµού Πέλλας.

2.- Η µε αριθµό 562/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κόλλια προς την
Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την κατάργηση του δηµοτικού σχολείου Καισαρίου-Κλη-
µεντίου στο Νοµό Κορινθίας.

3.- Η µε αριθµό 574/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλ-
λάκου προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Ταµείου
Υγείας Δικηγόρων Επαρχίας (ΤΥΔΕ)

4.- Η µε αριθµό 569/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλ-
τίδη προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη νοσηλεία
των ψυχικώς πασχόντων ατόµων.

5.- Η µε αριθµό 572/24-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την κατάργηση των Οργανισµών Εργατικής Κα-
τοικίας και Εργατικής Εστίας.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Εφαρµοστικός νόµος αρµοδιότητας Υπουρ-
γείων Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης σχετικά µε τον ψηφισθέντα νόµο «Έγκριση
των Σχεδίων Συµβάσεων Χρηµατοδοτικής Διευκόλυνσης µεταξύ
του Ευρωπαϊκού Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
(ΕΤΧΣ), της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Τράπεζας της Ελλά-
δος, του Σχεδίου του Μνηµονίου Συνεννόησης µεταξύ της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της
Τράπεζας της Ελλάδος και άλλες επείγουσες διατάξεις για τη
µείωση του δηµοσίου χρέους και τη διάσωση της εθνικής οικο-
νοµίας» και άλλες διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 23/2/2012 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο συνεδριά-
σεις.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κυρία Πρόεδρε,
ζητώ από το Σώµα να κάνει δεκτό το αίτηµά µας -το οποίο έχουµε
υποβάλει προς τη Βουλή εδώ και περίπου δέκα ηµέρες- να συ-
ζητηθεί το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου µε τη διαδικασία του επεί-
γοντος. Υποσηµειώνω -αν και δεν υπάρχει µεγάλη ανάγκη, ως εκ
περισσού δηλαδή- ότι κάνουµε λόγο για τη διαδικασία του επεί-
γοντος και όχι του κατεπείγοντος. Όπως ξέρουν όλοι οι συνά-
δελφοι στην Αίθουσα αυτή η διαδικασία του επείγοντος είναι
πανοµοιότυπη µε την κανονική διαδικασία. Απλώς ανάµεσα στην
πρώτη και την δεύτερη ανάγνωση, στη Διαρκή Επιτροπή Κοινω-
νικών Υποθέσεων, µεσολαβούν δύο ηµέρες αντί για δέκα. 

Κατά τα λοιπά, η Ολοµέλεια σύµφωνα µε το αίτηµά µας, αν το
κάνετε δεκτό, θα συζητήσει επί της αρχής και επί των άρθρων το
σχέδιο νόµου σήµερα. Το επείγον προσδιορίζεται από το γεγο-
νός ότι αύριο το µεσηµέρι, δηλαδή πρώτη του µηνός, στη συνε-
δρίαση του Eurogroup θα πρέπει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνη-
σης να έχει στα χέρια του ολοκληρωµένη την εφαρµογή του προ-
γράµµατος και το σχετικό κανονιστικό πλαίσιο που εξειδικεύει το
πρόγραµµα αυτό. 

Τι εννοώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Δεν φτάνει απλώς, για
να θεωρηθεί η ελληνική δηµοκρατία έτοιµη και σύµφωνη µε τα
όσα έχει υπογράψει και η Βουλή έχει µέχρι στιγµής εγκρίνει, να
ψηφίσει τους σχετικούς νόµους, αν δεν υπάρξει έκδοση των κα-
νονιστικών εκείνων πράξεων µε τις οποίες κατά την εξουσιοδό-
τηση του νόµου η εκτελεστική εξουσία διαρρυθµίζει ειδικές
θεµατικές λεπτοµέρειες. 

Άρα, λοιπόν, εµείς θα πρέπει µέχρι το βράδυ να έχουµε τελει-
ώσει µε το σχέδιο νόµου στο µέτρο που η Βουλή το ψηφίσει και
ταυτοχρόνως µε τη διαδικασία δηµοσιεύσεως του νόµου να προ-
ωθούνται προς δηµοσίευση και οι σχετικές υπουργικές αποφά-
σεις, τις οποίες έχουµε εδώ, τις έχουµε ολοκληρώσει. Και κατά
το παρελθόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χωρίς να υπάρχουν
αυτές οι ανάγκες, όταν εγώ ως Υπουργός εισηγούµην σχέδια
νόµου φρόντιζα ένα µεγάλο µέρος των υπουργικών αποφάσεων
να είναι εδώ, ούτως ώστε η Εθνική Αντιπροσωπεία να ξέρει τι
ακριβώς η κανονιστικώς δρώσα Δηµόσια Διοίκηση θα κάνει µετά.

Άρα, για να ολοκληρώσω, κυρία Πρόεδρε, ως αρµόδιος
Υπουργός Υγείας προτείνω τη συζήτηση του σχεδίου νόµου µε
τη διαδικασία όχι του κατεπείγοντος, αλλά του επείγοντος και
σας παρακαλώ πάρα πολύ να βάλετε την πρότασή µου στην
κρίση του Σώµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Έχει αποφασιστεί στην επιτροπή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο κ. Χαλβα-

τζής Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, και στην επιτροπή

καταγγείλαµε και σήµερα στην Ολοµέλεια θέλουµε να τονίσουµε
ότι αυτή η πολιτική πρακτική µε το επείγον και το κατεπείγον πάει
να γίνει κανόνας. Ξεθεµελιώνεται η ζωή των εργαζοµένων. Κατα-
στρέφεται η ζωή του λαού. Με τις αποφάσεις της Κυβέρνησης
εξαθλιώνονται καθηµερινά πλατειά τµήµατα των εργαζοµένων.
Παίρνονται αποφάσεις οι οποίες θα ισχύσουν για δεκάδες χρόνια
και ερχόµαστε στο άψε-σβήσε σαν τον κλέφτη σε λίγες ώρες να
πάει πίσω, όπως θέλει η Κυβέρνηση, ό,τι έχει κατακτήσει η ερ-
γατική τάξη και το λαϊκό κύµα τον προηγούµενο αιώνα. 

Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι µε αυτήν τη λογική. Επιτέ-
λους, κάποια στιγµή θα πρέπει και αυτές οι τυπικές διαδικασίες
να µην εξαφανίζονται, να µην ακυρώνονται. Δεν συµφωνούµε σε
καµµία περίπτωση µε αυτήν τη λογική του επείγοντος και κατε-
πείγοντος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χαλ-
βατζή.

Το λόγο έχει ο κ. Λαφαζάνης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο κύριος Υπουργός προσπά-
θησε να επιχειρηµατολογήσει, αλλά δεν ήταν καθόλου πειστικός.
Το µόνο επιχείρηµα που άκουσα εγώ από την πλευρά του ήταν
ότι γίνεται αύριο το Eurogroup. Μάλιστα. Να γίνουν χίλια Eu-
rogroup. Βεβαίως να γίνουν, όσα θέλουν να γίνουν. Αλλά τι σχέση
έχει αυτό µε τη Βουλή, µε τη λειτουργία της; Καµµία απολύτως
σχέση. Είναι µία επίκληση η οποία είναι αυθαίρετη εντελώς, αβά-
σιµη και καµµία σχέση δεν έχει µε την πραγµατικότητα. Και αν
εν πάση περιπτώσει το Eurogroup θα εξετάσει κατά πόσο µε δια-
δικασίες εξπρές έχει η ελληνική Βουλή ψηφίσει και το δεύτερο
µνηµόνιο και όλους τους δεύτερους εφαρµοστικούς, θα µπο-
ρούσε αυτό το περίφηµο Eurogroup να πάει και µια βδοµάδα
µετά και δέκα µέρες µετά. Εδώ είχαµε Σύνοδο Κορυφής στις 29
του µηνός. Την ανέβαλαν την Σύνοδο Κορυφής, δεν µας ρώτη-
σαν όµως, δεν µας είπαν γιατί αναβάλλεται.

Άρα, εδώ προσχηµατικά ανακαλύπτετε Eurogroup και ηµερο-
µηνίες οι οποίες υποτίθεται είναι αµετάκλητες µόνο και µόνο για
να ακολουθήσετε διαδικασίες που ακυρώνουν την κοινοβουλευ-
τική διαδικασία, που ακυρώνουν την ίδια τη Βουλή, διότι κάνετε
κατάχρηση δικαιώµατος και ο κ. Λοβέρδος ξέρει πολύ καλά τι
σηµαίνει κατάχρηση δικαιώµατος. Το επείγον και το υπερεπείγον
δεν είναι ο κανόνας, είναι µία εξαίρεση εκτάκτου ανάγκης. Όταν
όµως χρησιµοποιείται συνεχώς για να περνάνε ιστορικά νοµο-
σχέδια που κατεδαφίζουν τα πάντα σε αυτήν τη χώρα, τότε αντί
για επείγον και κατεπείγον έχουµε πραξικοπηµατικές διαδικασίες
που ακυρώνουν τη Βουλή και ευτελίζουν τις κοινοβουλευτικές
διαδικασίες. Γιατί περί αυτού πρόκειται. Αυτό που φοβάστε είναι
ο λαός. Αυτό που φοβάστε είναι η άπλετη συζήτηση. Αυτό που
φοβάστε είναι το φως. Αυτό που φοβάστε είναι οι κινητοποιήσεις
των εργαζοµένων. Τρέµετε όλα αυτά τα πράγµατα, γι’ αυτό θέ-
λετε άρον-άρον «ψεκάστε – σκουπίστε - τελειώσατε» να ξεµπερ-
δεύετε µε τις διαδικασίες αυτές, να ξεµπερδεύετε µε την αποτε-
λείωση της χώρας, µε το ξεθεµελίωµα της χώρας, µε το ρήµαγµα
αυτής της χώρας, το οποίο κάνετε εδώ και δυόµισι χρόνια και
δυστυχώς το κλιµακώνετε συνέχεια. 

Δεν συµφωνούµε καθόλου µε το επείγον. Θεωρούµε ότι είναι
εντελώς απαράδεκτο αυτό και ότι ο Υπουργός δεν έχει καµµία
τελεσιγραφική ηµεροµηνία, προκειµένου να βάζει αυτές τις δια-
δικασίες. Είναι αυθαίρετες αποφάσεις πολιτικής σκοπιµότητας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακό-
πουλος.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σαφώς και η λογική
της επιβολής των κανόνων νοµοθέτησης στην ελληνική Βουλή
δεν είναι δηµοκρατική διαδικασία και υπεισέρχεται στην εθνική
µας κυριαρχία. Το θέµα που µας απασχολεί όµως στην ουσία του
ζητήµατος είναι η δυνατότητα συµµετοχής των Βουλευτών στο
διάλογο µε επαρκή χρόνο για την ολοκλήρωση των επιχειρηµά-
των και αντεπιχειρηµάτων. 

Κατά συνέπεια, προτείνουµε αύριο το πρωί να υπάρξει τρίτη
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συνεδρίαση, να µετακυληθεί η ηµερήσια διάταξη για το από-
γευµα σε εµβόλιµη για τη δίκαιη δίκη και να υπάρξει πλήρης δι-
ευκόλυνση όλων των συναδέλφων να εκφραστούν και διάλογος
ουσίας που δεν θα παρεµποδιστεί από ασφυκτικά µέτρα Κανονι-
σµού που θα ορίζουν ελάχιστα λεπτά διαλόγου και τοποθέτησης
και καταληκτική ώρα ψηφοφορίας. Έτσι, µπορούµε να ορίσουµε
αύριο το µεσηµέρι τη διαδικασία η οποία θα ολοκληρωθεί ως
γνωστόν εκ µέρους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού µε ονο-
µαστική ψηφοφορία και θα δοθεί η δυνατότητα στη Βουλή να εκ-
φέρει τη γνώµη της. 

Αυτή είναι η πρόταση την οποία κάνουµε προς όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής να τοποθετηθούν και µετά να πει το Προ-
εδρείο τις λεπτοµέρειες της εφαρµογής της. Τρεις, λοιπόν,
συνεδριάσεις και όχι δυο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χρυ-
σανθακόπουλο.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ.
Δεν υπάρχει όµως θέµα, κύριε Υπουργέ. Δεν ξέρω αν θέλετε

να πείτε κάτι. Θα αποφασίσει η Βουλή. Εσείς τοποθετηθήκατε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Θέλω ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ωραία. 
Παρακαλώ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Δεν θα ζητούσα το λόγο. Τα επιχειρήµατα είναι
πεντακάθαρα. Ζητώ το λόγο για να απαντήσω στον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ. Με τους υπόλοιπους συναδέλ-
φους στην Εθνική Αντιπροσωπεία υπάρχει πεδίο συνεννόησης.
Κάποιος συµφωνεί, κάποιος διαφωνεί, εκθέτει τα επιχειρήµατά
του.

Αυτού του είδους η προσέγγιση, δήθεν φιλολαϊκή, αγνοεί τα
στοιχειώδη της κοινοβουλευτικής διαδικασίας. Υπογραµµίζω,
λοιπόν, την άγνοια αυτή που δεν είναι µία άγνοια φυσιολογική,
αλλά µία άγνοια προσχηµατική, διότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης είναι πολύπειρος, δεν είναι
απλώς έµπειρος.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επαναλαµβάνω ότι η διαδικασία
του επείγοντος επιτρέπει την πλήρη συζήτηση. Ενηµερώνω το
Σώµα ότι στη Διαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων έγιναν
δεκτές παρεµβάσεις Βουλευτών, τροπολογίες, προσθήκες,
ακόµα και χθες στη δεύτερη ανάγνωση. 

Έγιναν τρεις συνεδριάσεις για την πρώτη ανάγνωση και µία, η
χθεσινή, συνεδρίαση για τη δεύτερη ανάγνωση. Και η Ολοµέλεια
συνεδριάζει εν όψει των διαδικασιών που αφορούν την πατρίδα.
Τα όσα λέει ο κύριος συνάδελφος -που προσχηµατικά υποστη-
ρίζει ότι δεν έχει αντιληφθεί πού ακριβώς βρίσκεται η σχετική
διαδικασία χρηµατοδότησης της χώρας- πολιτικά πάσχουν, είναι
αίολα και επικίνδυνα, αλλά και κοινοβουλευτικά είναι ανάρµοστα. 

Η συζήτηση ήταν πλήρης, θα είναι πλήρης για όσες ώρες θέ-
λετε, κύριε συνάδελφε, µέχρι τελικής πτώσεως, για να ακού-
σουµε και τα ουσιώδη σας επιχειρήµατα. Γιατί για να είµαι
ειλικρινής σε σχέση ειδικά µε τα θέµατα του Υπουργείου Υγείας
δεν υπάρχει σαφής διαφοροποίηση ως προς τα επιχειρήµατά
σας. Ελπίζω στην Ολοµέλεια να καταφέρετε να κάνετε αυτό που
δεν κάνατε στην επιτροπή. 

Ο διάλογος είναι ανοικτός. Να µην λέτε όµως ότι δεν έγινε, ότι
δεν γίνεται, ότι υπάρχει κουκούλωµα. Αυτά όλα είναι έξω από το
Σύνταγµα, έξω από τον Κανονισµό της Βουλής και σας επιστρέ-
φονται προσωπικώς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Λαφαζάνη, βάσει

του Κανονισµού έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα λεπτό µόνο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Λαφαζάνη, γιατί

δεν θέλετε να τηρήσουµε τον Κανονισµό; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι είδους απάντηση είναι

αυτή …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ό,τι έχετε να πείτε θα το

πείτε στην οµιλία σας. Σας παρακαλώ να τηρήσουµε τον Κανονι-
σµό!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τώρα θα είχα τελειώσει,
κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας ευχαριστώ πάρα
πολύ, κύριε Λαφαζάνη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα ήθελα ένα λεπτό, κυρία Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση, σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του άρθρου 110 του Κανο-
νισµού της Βουλής.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, είναι δυνατόν να το κάνετε
αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Οι αποδεχόµενοι την πρό-
ταση της Κυβέρνησης πως το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί µε τη
διαδικασία του επείγοντος, παρακαλώ να εγερθούν.

(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την πρόταση της Κυβέρνησης)
Είναι προφανές ότι ηγέρθησαν οι περισσότεροι. Συνεπώς η

πρόταση της Κυβέρνησης γίνεται δεκτή και το νοµοσχέδιο θα
συζητηθεί µε τη διαδικασία του επείγοντος.

Προτείνω η πρωινή συνεδρίαση να διατεθεί για τη συζήτηση
επί της αρχής και η απογευµατινή για τη συζήτηση των άρθρων
και των τροπολογιών. Η απογευµατινή συνεδρίαση, σύµφωνα µε
την παράγραφο 8 του άρθρου 110, τερµατίζεται την δωδεκάτη
νυκτερινή ώρα και πάντως το αργότερο µε τη συµπλήρωση έξι
ωρών από την έναρξή της.

Με επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Σπύρος Χαλβατζής για τη συζήτηση του νοµοσχεδίου, αρµο-
διότητας Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ορίζει
ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ. Νικόλαο Παπακωνσταντίνου.

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης για το νοµοσχέδιο
αυτό ορίζει ειδική αγορήτρια την κ. Ουρανία Παπανδρέου – Πα-
παδάκη και Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ. Αλέξανδρο Χρυ-
σανθακόπουλο.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Αλέξης Τσίπρας, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής, ορίζει για τη συζήτηση του νοµοσχεδίου ως ειδικό αγορητή
τον κ. Μιχάλη Κριτσωτάκη.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Ευαγγελία Κουρου-
πάκη. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να καταθέσω κάποιες
προσθήκες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός για να καταθέσει κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάνω κάποιες νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις. Έχω στο σχετικό έγγραφο τις παρεµβά-
σεις µε bold γράµµατα για να καταλαβαίνετε αυτό που προστί-
θεται. Τις καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προ-
αναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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6178 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Επίσης, σας παρακαλώ να δεχτείτε αυτό που είπα
στην αρχή, να διανεµηθούν στους συναδέλφους οι υπουργικές
αποφάσεις που θα δηµοσιευτούν και αυτές απόψε το βράδυ, κατ’
εφαρµογή του νόµου που τίθεται σήµερα ενώπιον της Εθνικής
Αντιπροσωπείας. Τις καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προ-
αναφερθείσες υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι προσθήκες έχουν γίνει µε την
ολοκλήρωση του διαλόγου χθες µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
σχετίζονται κατά µείζονα λόγο µε τη φαρµακευτική µας πολιτική.
Θα µου δοθεί η ευκαιρία στην οµιλία µου, κυρία Πρόεδρε, να
απευθύνω λόγο στην Εθνική Αντιπροσωπεία και δι’ αυτής σε όλη
την ελληνική κοινωνία. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εδώ και πέντε µέρες διεξάγεται
µία λυσσώδης µάχη µε τα πιο απάνθρωπα, ανάρµοστα, αναληθή,
ψευδή, στηµένα, προσχηµατικά επιχειρήµατα εναντίον µίας πα-
νευρωπαϊκής, µίας παγκόσµιας πολιτικής για την ισορρόπηση
της κυκλοφορίας στις χώρες των γενοσήµων φαρµάκων µε τα
πρωτότυπα φάρµακα. Στον αγώνα που δίνουν υπό το φως του
ηλίου και χωρίς το φως του ηλίου …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μα, τι πράγµατα είναι αυτά,
κυρία Πρόεδρε; Έχει δοθεί ο λόγος… 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): …οι περισσότεροι, απαντάµε µε µια συγκροτη-
µένη πολιτική. 

Κυρία Πρόεδρε, θα µου δοθεί η ευκαιρία στην οµιλία µου να
είµαι ακόµα πιο σαφής. Όλες οι προσθήκες που σας κατέθεσα
αφορούν αυτό το θέµα, για να ξέρουν οι συνάδελφοι πραγµατικά
ποια είναι η ολοκληρωµένη παρέµβαση του Υπουργείου Υγείας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σεβαστείτε τον Κανονισµό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε

Καµµένε. Είµαι εδώ για να τηρήσω τον Κανονισµό.
Οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις και οι υπουργικές αποφάσεις που

κατέθεσε ο κύριος Υπουργός να διανεµηθούν στους συναδέλ-
φους. 

Κυρία Κουρουπάκη, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την κατά-

θεση του παρόντος νοµοσχεδίου αναδεικνύεται στην πράξη η
πολιτική βούληση της ηγεσίας των δύο Υπουργείων για ουσια-
στικές µεταρρυθµίσεις. Οι µεταρρυθµίσεις αυτές αφορούν σε
θέµατα υγείας, κοινωνικής ασφάλισης και εργασίας, που στόχο
έχουν την αναβάθµισή τους µε ταυτόχρονη µείωση του δηµοσίου
χρέους και ως εκ τούτου τη διάσωση της εθνικής οικονοµίας.

Το παρόν νοµοσχέδιο υπό το πρίσµα των τελευταίων εξελί-
ξεων απαντά δυναµικά σε τρεις µεγάλες προκλήσεις για τη
χώρα. Πρώτον, συνεχίζει τη µεταρρύθµιση του συστήµατος
υγείας που άρχισε το 2010, µε βασικό στόχο τη διατήρηση και
περαιτέρω διεύρυνση της καθολικής πρόσβασης και βελτίωσης
των παρεχόµενων υπηρεσιών υγείας και αυτό υπό τον περιορι-
σµό που θέτει το αναγκαίο δηµοσιονοµικό πλαίσιο εξυγίανσης
των οικονοµικών της υγείας.

Στόχο βάζει την καταπολέµηση του κάθε φαινοµένου σπατά-
λης και κακοδιαχείρισης και τη βέλτιστη αξιοποίηση του τελευ-
ταίου ευρώ του Έλληνα φορολογούµενου.

Δεύτερον, προχωρά στη σύσταση Ενιαίου Ταµείου Επικουρι-
κής Ασφάλισης µε στόχο τη µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα της
επικουρικής ασφάλισης και την µακροπρόθεσµη αναλογιστική
ισορροπία. 

Τρίτον, αποτελεί τον εφαρµοστικό νόµο για τις υποχρεώσεις
της χώρας, όπως αυτές προκύπτουν από τα µέτρα και τις δρά-
σεις που προσδιορίζονται στο µνηµόνιο συνεννόησης µεταξύ της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της
Τράπεζας της Ελλάδας.

Το Α’ κεφάλαιο αποσκοπεί στη ρύθµιση θεµάτων Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας και εποπτευόµενων φορέων, επιχειρώντας την

αναδιάταξη του υγειονοµικού χάρτη της χώρας. Σκοπός είναι η
βέλτιστη παροχή υπηρεσιών υγείας, υπό τον περιορισµό βέβαια
των δηµοσιονοµικών δεδοµένων.

Γίνεται αναδιάταξη των υπηρεσιών υγείας και γεωγραφική
ταύτιση µε τις νέες αποκεντρωµένες διοικήσεις, ώστε αυτές να
συµπίπτουν µε τα γεωγραφικά όρια αρµοδιοτήτων των υγειονο-
µικών περιφερειών και µε αυτά των αποκεντρωµένων διοικήσεων.
Ο Υπουργός Υγείας δύναται να µεταβιβάζει αρµοδιότητες στο
Γενικό Γραµµατέα της Αποκεντρωµένης Διοίκησης. 

Με το άρθρο 2, για λόγους ενιαίας και αποτελεσµατικότερης
λειτουργίας, ενοποιούνται τα νοσοκοµεία του ΕΣΥ σε ογδόντα
δύο νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. 

Με το άρθρο 3 επανακαθορίζονται τα συµβούλια διοίκησης για
την καλύτερη εκτελεστική και εποπτική καθηµερινή διαδικασία
σε κάθε ένα από τα νοσοκοµεία του ΕΣΥ. 

Στα άρθρα 4, 5 και 6 ρυθµίζονται γενικά θέµατα νοσοκοµείων
και κέντρων υγείας και διαχείρισης ανθρωπίνων πόρων. Αξίζει να
τονίσουµε ότι µε την παράγραφο 5 του άρθρου 6 προβλέπεται η
εξαιρετική δυνατότητα πρόσληψης επικουρικού προσωπικού για
τις άγονες και νησιωτικές περιοχές για την κάλυψη των αναγκών
των νοσοκοµείων. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Το αντιλαµ-
βάνεστε όλοι.

Επίσης, µε την παράγραφο 10 µειώνεται ο συντελεστής µε τον
οποίο υπολογίζεται το ωροµίσθιο των εφηµεριών των ιατρών του
ΕΣΥ για λόγους καθαρά δηµοσιονοµικής προσαρµογής, µε
στόχο την εξοικονόµηση για το 2012 ποσού 50 εκατοµµυρίων
ευρώ. 

Με το Β’ κεφάλαιο καθορίζονται θέµατα Εθνικού Στρατηγικού
Πλαισίου Αναφοράς, µε στόχο την υπέρβαση των χρονοβόρων
γραφειοκρατικών µηχανισµών και, µέσω διαδικασιών fast track,
την πλήρη και αποτελεσµατική αξιοποίηση των κονδυλίων του
Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς. Κατά συνέπεια, τονώ-
νεται η ανάπτυξη και στηρίζονται οι υποδοµές υγείας µε τον κα-
λύτερο δυνατό τρόπο. 

Το Γ’ Κεφάλαιο αποτελεί µία σπουδαία διαρθρωτική µεταβολή.
Πρόκειται για την αναδιάταξη υπηρεσιών των Υπουργείων Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικών Ασφα-
λίσεων. Από 1ης Ιουλίου του 2012 το Υπουργείο Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης µετονοµάζεται σε Υπουργείο Υγείας και
Ασφάλισης και µεταφέρονται σ’ αυτό ασφαλιστικές αρµοδιότη-
τες για την υγεία, τη µητρότητα και κάθε ιατροφαρµακευτική κά-
λυψη των µισθωτών και λοιπών ασφαλισµένων. Το δε Υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µετονοµάζεται σε Υπουρ-
γείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Αλληλεγγύης και σ’
αυτό υπάγεται η Γενική Διεύθυνση Πρόνοιας του Υπουργείου
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Κατ’ αυτόν τον τρόπο επι-
τυγχάνεται η ενίσχυση της διαχείρισης των πολιτικών υγείας, η
βελτίωση της συνοχής αυτών, καθώς και η µείωση του κατακερ-
µατισµού υπηρεσιών υγείας. Πλέον τα ασφαλιστικά ταµεία εν-
τάσσονται στον ΕΟΠΥΥ και τίθενται υπό την ευθύνη του Υπουρ-
γείου Υγείας και Ασφάλισης. 

Στο Δ’ Κεφάλαιο περιλαµβάνονται ρυθµίσεις για τον ΕΟΠΥΥ.
Με το άρθρο 11 καθορίζεται ανώτατο όριο της µηνιαίας φαρµα-
κευτικής δαπάνης και των λοιπών φορέων κοινωνικής ασφάλι-
σης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το «πάρτι» µε τα χρήµατα των
ασφαλισµένων πρέπει να λάβει τέλος. Δεν θα διατίθεται πλέον
ούτε ευρώ από τα χρήµατα που προορίζονται για συντάξεις στην
υπερσυνταγογράφηση, σε φάρµακα που ο τελικός προορισµός
τους µπορεί να είναι κάποια χωµατερή. Όµως κι ο Έλληνας πο-
λίτης πρέπει επιτέλους να αποκτήσει συνείδηση χρήστη των υπη-
ρεσιών υγείας. 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι το 2009 η φαρµακευτική δαπάνη στην
Ελλάδα για το σύνολο των ασφαλιστικών ταµείων άγγιξε το εξω-
φρενικό ποσό των 5,6 δισεκατοµµυρίων. Σηµειώνω ότι το 2011
το αντίστοιχο ποσό δεν ξεπέρασε τα 3,850 δισεκατοµµύρια.
ευρώ. Δηλαδή σε δύο χρόνια εξοικονοµήθηκαν 1,8 δισεκατοµ-
µύριο ευρώ, ήτοι 0,83% του ΑΕΠ. 

Σήµερα καλούµαστε να συνεχίσουµε αυτήν την υπερπροσπά-
θεια και να µειώσουµε τη δαπάνη του 2012 κατά 0,5% του ΑΕΠ,
δηλαδή 1 δισεκατοµµύριο ευρώ επιπλέον. Αυτό οδηγεί τη φαρ-
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µακευτική δαπάνη στο 1,34% του ΑΕΠ έναντι 1,7% του 2011, 2%
του 2010 και 2,4% του 2009. Είναι κατανοητή η µείωση όσον
αφορά τη φαρµακευτική δαπάνη. 

Όµως η προσπάθεια δεν σταµατάει εκεί. Το 2013 η εν λόγω
δαπάνη θα πρέπει να προσεγγίσει το 1%. Αυτή η προσπάθεια
ταυτίζεται ουσιαστικά µε τη συνολική προσπάθεια της χώρας και
η επίτευξή της ανοίγει την ελπίδα για το µέλλον, καθώς µόνο πε-
ρικόπτοντας δαπάνες µπορούµε να ελπίζουµε στην ανάπτυξη. 

Με το άρθρο 12, οι απαιτήσεις των ασφαλιστικών φορέων
έναντι των φαρµακευτικών εταιρειών εκχωρούνται υποχρεωτικά
προς τα νοσοκοµεία έναντι καταβολής νοσηλίων ασφαλισµένων
τους. Τα νοσοκοµεία συµψηφίζουν υποχρεωτικά το ποσό των
απαιτήσεών τους µε οφειλές τους προς τις φαρµακευτικές εται-
ρείες. 

Στο ΣΤ’ Κεφάλαιο αναφέρονται οι ρυθµίσεις που αφορούν στα
φαρµακεία. Διευκρινίζεται έτσι η ακριβής διαδικασία, σύµφωνα
µε την οποία θα µπορούν να λειτουργούν τα φαρµακεία, µε τη
βούληση των αδειούχων φαρµακοποιών, πέραν του κανονικού
ωραρίου, για συγκεκριµένες µέρες. 

Το Κεφάλαιο Ζ’ αφορά σε ρυθµίσεις θεµάτων του Εθνικού Ορ-
γανισµού Φαρµάκων. Επανακαθορίζονται αρµοδιότητες του Τµή-
µατος Τιµών Φαρµάκων της Διεύθυνσης Φαρµάκων και Φαρµα-
κείων του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Με
απόφαση του Υπουργού καθορίζονται οι όροι και οι προϋποθέ-
σεις χορήγησης των αδειών χονδρικής πώλησης φαρµάκων από
τον ΕΟΦ. Προβλέπεται ότι η τιµή κάθε φαρµακευτικού προϊόντος
καθορίζεται εφεξής από τον Ελληνικό Οργανισµό Φαρµάκων. 

Στο επόµενο κεφάλαιο περιλαµβάνεται η υλοποίηση των ανει-
ληµµένων υποχρεώσεων της χώρας έναντι των πιστωτών της,
σχετικά µε την πολιτική του φαρµάκου. Όλα τα µέτρα στοιχίζον-
ται στην επίτευξη του βασικού µας στόχου, που είναι η µείωση
της φαρµακευτικής δαπάνης στο 1% του ΑΕΠ ως το τέλος του
2014. 

Ειδικότερα, ρυθµίζονται θέµατα τιµών των φαρµάκων, ο αυτό-
µατος µηχανισµός µείωσης κάθε υπερβάλλουσας έναντι του στό-
χου δαπάνης, rebate, περιθώρια κέρδους και θέµατα συνταγο-
γράφησης και ελέγχου. Επεκτείνεται και ολοκληρώνεται η τρέ-
χουσα ηλεκτρονική συνταγογράφηση για όλους τους γιατρούς,
τα κέντρα υγείας και τα νοσοκοµεία. Δεν θα υπάρχει γιατρός ή
φαρµακοποιός που δεν θα είναι σε θέση να αξιοποιήσει την ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση. 

Καταρτίζονται και δηµοσιεύονται κατευθυντήριες οδηγίες και
πρωτόκολλα συνταγογράφησης από τον ΕΟΦ, µε βάση τις διε-
θνείς προδιαγραφές. Στόχος είναι η οικονοµικά ορθολογική,
αλλά και επιστηµονικά τεκµηριωµένη χρήση του φαρµάκου. 

Προωθείται η αυξανόµενη χρήση των γενόσηµων φαρµάκων,
δηλαδή φαρµάκων ουσιωδώς όµοιων, που αντιµετωπίζουν το ίδιο
αποτελεσµατικά µε τα πρωτότυπα τις ασθένειες µέσω της ίδιας
δραστικής ουσίας που περιέχουν. 

Στο Κεφάλαιο Θ’ µε διατάξεις κοινωνικής αλληλεγγύης ανα-
προσαρµόζονται παροχές και ορίζονται οι άστεγοι ως ευπαθής
οµάδα, στην οποία παρέχεται κοινωνική προστασία. 

Με τις σχετικές διατάξεις του Κεφαλαίου Ι’ επανακαθορίζεται
η ψυχική υγεία ως αναπόσπαστο κοµµάτι της νοσοκοµειακής πε-
ρίθαλψης. Έτσι πέντε ψυχιατρικά νοσοκοµεία ενσωµατώνονται
σε κεντρικά νοσοκοµεία του ΕΣΥ. Οι γιατροί και το πάσης φύ-
σεως προσωπικό µεταφέρονται σε θέσεις νοσοκοµείων, αντιστοί-
χων της ειδικότητάς τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασικό ζητούµενο είναι οι συν-
τάξεις να καταστούν επαρκείς και βιώσιµες µακροπρόθεσµα, να
δηµιουργηθούν οι συνθήκες για ένα υψηλό επίπεδο συµµετοχής
των γυναικών και των ανδρών στο εργατικό δυναµικό σε όλη τη
διάρκεια της ζωής τους, να ενισχύσουµε τις ευκαιρίες για τη δη-
µιουργία ασφαλούς επικουρικής συνταξιοδοτικής αποταµίευσης.
Οφείλουµε να χαράξουµε υπεύθυνη πολιτική, να προχωρήσουµε
σε ριζοσπαστικές µεταρρυθµίσεις, να κατοχυρώσουµε ότι στο
µέλλον θα είναι δυνατή η κάλυψη των σηµερινών απωλειών.

Η επικουρική συνταξιοδοτική αποταµίευση πρέπει να διαδρα-
µατίσει µεγαλύτερο ρόλο στη διασφάλιση της µελλοντικής επάρ-
κειας των συντάξεων. Σ’ αυτό το ζητούµενο ανταποκρίνεται στο
µέγιστο βαθµό το παρόν νοµοσχέδιο. 

Στο επόµενο κεφάλαιο δηµιουργείται το Ενιαίο Ταµείο Επικου-
ρικής Ασφάλισης. Συνιστάται νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου
µε την επωνυµία Ενιαίο Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης, το οποίο
τελεί υπό την εποπτεία του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης.

Σκοπός του είναι η παροχή µηνιαίας επικουρικής σύνταξης
λόγω γήρατος, αναπηρίας ή θανάτου στους εργαζόµενους στον
ιδιωτικό, δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, στις τράπεζες,
στις επιχειρήσεις κοινής ωφελείας, καθώς και στα µέλη των οι-
κογενειών τους. 

Το ΕΤΕΑ λειτουργεί µε ενιαία διοικητική και οικονοµική οργά-
νωση. Έναρξη λειτουργίας του ορίζεται η 1η Ιουλίου του 2012.
Τα ταµεία επικουρικής ασφάλισης, τοµείς ή κλάδοι που δεν εν-
τάσσονται µέχρι 31-12-2012στο ΕΤΕΑ µετατρέπονται αυτοδίκαια
σε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, υποχρεωτικής όµως
ασφάλισης. 

Με επόµενα κεφάλαια προσαρµόζεται η εθνική νοµοθεσία µε
το περιεχόµενο των κοινοτικών οδηγιών και συγκεκριµένα µε την
οδηγία 38 της Ευρωπαϊκής Κοινότητας, το δικαίωµα των εργα-
ζοµένων δηλαδή στην ενηµέρωση και διαβούλευση σε κοινοτικής
κλίµακας επιχειρήσεις και οµίλους επιχειρήσεων. 

Σκοπός της οδηγίας είναι η αποτελεσµατική διασφάλιση του
δικαιώµατος των εργαζοµένων για ενηµέρωση και διαβούλευση
σε επιχειρήσεις και οµίλους επιχειρήσεων κοινοτικής κλίµακας.

Η οδηγία 30/2007 έχει τις προδιαγραφές που πρέπει να πλη-
ρούν οι εκθέσεις, οι οποίες στέλνονται στα κοινοτικά όργανα για
την ασφάλεια και υγεία στην εργασία. Προστατεύονται δηλαδή
αποτελεσµατικά οι εργαζόµενοι στο χώρο εργασίας τους. 

Η οδηγία 123 αφορά την προσαρµογή της εθνικής νοµοθεσίας
για τη σύσταση και λειτουργία των ιδιωτικών γραφείων ευρέσεως
εργασίας.

Η οδηγία 104 αφορά την εργασία µέσω επιχείρησης προσω-
ρινής απασχόλησης. Με δεδοµένο ότι η εργασία µέσω επιχειρή-
σεων προσωρινής απασχόλησης ανταποκρίνεται στη δηµιουργία
θέσεων εργασίας, η προς ενσωµάτωση οδηγία θεσπίζει για τους
προσωρινά απασχολούµενους προστατευτικό πλαίσιο, το οποίο
δεν επιτρέπει διακρίσεις και χαρακτηρίζεται από διαφάνεια. 

Με επόµενα κεφάλαια επανακαθορίζεται το θεσµικό πλαίσιο
λειτουργίας της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Υγείας στα εξής κατά
βάση σηµεία. 

Η Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας λειτουργεί εφεξής ως ανώ-
τατο εκπαιδευτικό ίδρυµα ειδικού σκοπού αντί ως εκπαιδευτικό
και ερευνητικό ίδρυµα, όπως ισχύει σήµερα. Προσδιορίζονται
επακριβώς θέµατα που αφορούν στη λειτουργία της Σχολής, επί
των οποίων ασκούν την αποκλειστική εποπτεία οι αρµόδιοι
Υπουργοί, και που ρυθµίζονται µε τον οργανισµό και τον εσωτε-
ρικό Κανονισµό της. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφίβολα οι τοµές που επι-
χειρούνται µε το εν λόγω νοµοσχέδιο δεν γίνονται σε κλίµα προ-
ηγουµένων καλών εποχών, όταν οι Υπουργοί κι οι κυβερνήσεις
είχαν παράλληλα στη διάθεσή τους κονδύλια και πιστώσεις για
να µοιράζουν. Ωστόσο σήµερα είµαστε υποχρεωµένοι όχι µόνο
να κάνουµε αυτές τις µεταρρυθµίσεις χωρίς πόρους, αλλά και
ταυτόχρονα να εξοικονοµήσουµε χρήµατα, να µειώσουµε τη δη-
µόσια δαπάνη υγείας στα επίπεδα του µέσου όρου της δαπάνης
των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του ΟΟΣΑ, που
είναι κάτω από το 6% του ΑΕΠ. Είναι µια τιτάνια προσπάθεια,
γιατί λαµβάνουµε ειδικά µέτρα, που είναι αναγκαία για τη δηµο-
σιονοµική προσαρµογή και την εκπλήρωση των στόχων του µνη-
µονίου. 

Αυτό το νοικοκύρεµα το οφείλουµε στους Έλληνες πολίτες,
µε τον ύψιστο σεβασµό για τις θυσίες στις οποίες υποβάλλονται
και για να έχει µέλλον το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, η καθολική ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη και η σωστή πρόσβαση των πολι-
τών σε αυτά.

Στόχος είναι η εξυγίανση των οικονοµικών της υγείας αλλά και
η περιφρούρηση των υψηλού δείκτη υπηρεσιών αυτής. Είµαστε
αποφασισµένοι γιατί δεν υπάρχει άλλος δρόµος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε ενώπιον ισχυρών
προκλήσεων που θα πρέπει να αντιµετωπιστούν µόνο µε επιτυ-
χία. Δεν υπάρχουν περιθώρια µετάθεσης της επίλυσης των προ-
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βληµάτων στο µέλλον. Είναι τώρα η ώρα ευθύνης, η ώρα απο-
φασιστικότητας και τήρησης των υποχρεώσεων και των δεσµεύ-
σεων που η χώρα έχει αναλάβει διεθνώς. 

Η πολιτική ηγεσία των Υπουργείων Εργασίας και Υγείας µε το
παρόν νοµοσχέδιο αντιµετωπίζει µε επιτυχία αυτές τις προκλή-
σεις και παρέχει µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα σε ζωτικούς το-
µείς που αφορούν την κοινωνία, την υγεία και την εργασία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να υπερψηφίσετε το
νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την ειση-
γήτρια του ΠΑΣΟΚ, κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Νικόλαος
Νικολόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
βρισκόµαστε σήµερα εδώ για να συζητήσουµε τον εφαρµοστικό
νόµο των Υπουργείων Εργασίας και Υγείας. Βρισκόµαστε σή-
µερα εδώ σε µια κρίσιµη στιγµή της κοινοβουλευτικής διαδικα-
σίας. Όλοι έχουµε συνειδητοποιήσει ότι η σηµερινή διαδικασία
ψήφισης του εφαρµοστικού νόµου της νέας δανειακής σύµβα-
σης αφορά έναν από τους πλέον σηµαντικούς νόµους που
έχουµε ψηφίσει και πως δεν είναι µία από τις συνηθισµένες ψη-
φοφορίες. Όλοι έχουµε συνειδητοποιήσει τι πραγµατικά διακυ-
βεύεται σήµερα: η έξοδος της Ελλάδας από το ευρώ. Και αυτό
είναι κάτι που πρέπει µέχρι τέλους να το αποτρέψουµε.

Όλοι επίσης συµφωνούν ότι το σοκ που θα υποστεί η χώρα
από µία τέτοια εξέλιξη, είναι δύσκολο να το αντέξει οποιαδήποτε
κοινωνία, οποιαδήποτε δηµοκρατία και οποιαδήποτε οικονοµία
κυρίως όταν είναι αναγκασµένη να εισάγε σχεδόν τα πάντα.

Η Νέα Δηµοκρατία αµφισβήτησε εξαρχής τη συνταγή της µο-
νοµερούς λιτότητας. Η Νέα Δηµοκρατία επέµενε και επιµένει
πάντα να ζητά άµεσα µέτρα ανάκαµψης. Η Νέα Δηµοκρατία συ-
νέβαλε στο να ψηφιστεί η νέα δανειακή σύµβαση και σήµερα ψη-
φίζει αυτόν τον εφαρµοστικό νόµο ζητώντας ταυτόχρονα να
δοθεί στο εξής προτεραιότητα στην ανάκαµψη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα χρειάζεται να µειωθεί
το χρέος της και αυτό γίνεται τώρα µε το κούρεµα κατά 107 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Χρειάζεται να αλλάξει η εικόνα της Ελλάδας
στην Ευρώπη και να συνειδητοποιηθεί όσο γίνεται ευρύτερα ότι
η µονόπλευρη λιτότητα βυθίζει την Ελλάδα µας και την Ευρώπη
στην ύφεση.

Πρέπει λοιπόν να αρχίσει η ανάκαµψη και η ανάπτυξη το τα-
χύτερο δυνατόν, να µπει σε προτεραιότητα και στην Ελλάδα
αλλά και πανευρωπαϊκά. Αν τούτο δεν συµβεί, στο επόµενο διά-
στηµα η πτώση του βιοτικού επιπέδου θα πλησιάσει το 50% από
το 2009. Γι’ αυτό πρέπει να παλέψουµε µε όλα τα µέσα.

Αν ακολουθήσουµε αποκλειστικά µια πολιτική λιτότητας, ξέ-
ρουµε πού θα φτάσουµε σύντοµα: στην τελική πτώση. Δεν υπάρ-
χει καµµία άλλη δυνατότητα και δεν είναι δίκαιο να καλούνται
ολοένα οι πλέον αδύναµοι να φέρουν το βάρος της οικονοµικής
κρίσης. 

Δυστυχώς, θα ξεκινήσω τη συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου
µε παρατηρήσεις που δεν περιποιούν τιµή στη διαδικασία. Δεν
χρειάζεται ιδιαίτερη µελέτη για να δει κανείς ότι το νοµοσχέδιο
ελάχιστη σχέση έχει µε τον εφαρµοστικό νόµο για τη νέα δανει-
ακή σύµβαση. Φαίνεται ως εάν οι κύριοι Υπουργοί βρίσκονται
εκτός της συγκεκριµένης διαδικασίας. Μεγάλο µέρος του εφαρ-
µοστικού νόµου, που παρουσίασαν, είναι βασικά µια σειρά πρό-
χειρων και κακοσχεδιασµένων ιδεών διάφορων συµβουλατόρων.

Για µία ακόµη φορά, εκ µέρους του ΠΑΣΟΚ, η κοινοβουλευτική
διαδικασία υποβαθµίζεται.

Νιώθω την ανάγκη από του Βήµατος της Βουλής µε επίσηµο
τρόπο να τοποθετηθώ και να καταδικάσω εκ µέρους της Νέας
Δηµοκρατίας το πρωτοφανές φαινόµενο της βροχής τροπολο-
γιών που κρύβουν ολόκληρα νοµοσχέδια. Η κατάθεση τροπολο-
γιών αυτής της εκτάσεως σε ένα τόσο σηµαντικό νοµοσχέδιο,
είναι πολιτικά ανεπίτρεπτο και ειδικά σ’ αυτό το νοµοσχέδιο που
εισήχθη µε τη µορφή του κατεπείγοντος για συγκεκριµένους λό-
γους. Η συµπλήρωσή του µε τέτοιας έκτασης τροπολογίες, πα-
ραβιάζει κάθε κανόνα πολιτικής ηθικής και κοινοβουλευτικής

διαδικασίας.
Η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας µετά την

απώλεια της δεδηλωµένης από το ΠΑΣΟΚ, στηρίζει την Κυβέρ-
νηση Παπαδήµου για συγκεκριµένα πράγµατα και για την πραγ-
µατοποίηση του ειδικού σκοπού. Η ψήφιση λοιπόν από την
Κοινοβουλευτική µας Οµάδα ρουσφετολογικών τροπολογιών σε
προεκλογική περίοδο, δεν θα είναι θετική. Είπαµε από την αρχή
να αποσυρθούν διατάξεις που δεν έχουν καµµιά σχέση µε τον
τίτλο του σχεδίου νόµου και γίνοµαι συγκεκριµένος: Β’, Γ’, Δ’, Θ’,
ΙΒ’, ΙΓ’, ΙΔ’, ΙΕ’ και ΙΣΤ’. 

Από αυτό το Βήµα έχουµε εγκαλέσει πολλάκις την προηγού-
µενη κυβέρνηση για την προχειρότητα των νοµοθετηµάτων που
παρουσίαζε σε αυτή την Αίθουσα, µια προχειρότητα όµως που
τη βλέπουµε και σήµερα και που καταδεικνύει µεταξύ άλλων πε-
ριφρόνηση ως προς την κοινοβουλευτική διαδικασία.

Η Βουλή κινδυνεύει περισσότερο από αυτό το ευτελές νοµο-
θετικό έργο, που δεν λαµβάνει υπ’ όψιν του την κρισιµότητα των
περιστάσεων, τις ανάγκες του έθνους και των πολιτών, παρά από
τους αγανακτησµένους πολίτες, όπως είπα χθες στην επιτροπή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, φοβάµαι πως δεί-
χνετε σαν να µην έχετε συναίσθηση σε ποια κατάσταση είναι η
χώρα. Δεν έχετε καταλάβει ότι ναι, η χώρα πήρε ανάσες µετά τις
πρόσφατες αποφάσεις του Eurogroup –αποφάσεις τις οποίες ει-
ρήσθω εν παρόδω δεν θα είχαµε καταλήξει αν δεν υπήρχε η συγ-
κεκριµένη, η υπεύθυνη στάση της Νέας Δηµοκρατίας και του
Προέδρου της Αντώνη Σαµαρά- αλλά τίποτα δεν έχει τελειώσει
ακόµη, ότι τώρα είναι η ώρα για προσκλητήριο προς όλη την ελ-
ληνική κοινωνία, προσκλητήριο για εθνική προσπάθεια, προσκλη-
τήριο για να δώσουµε πάλι ελπίδα στους χειµαζόµενους
Έλληνες, προσκλητήριο για να µπορέσουν οι οικογένειες να ορ-
θοποδήσουν, για να µπορέσει η χώρα να σταθεί στα πόδια της.

Αυτό για να επιτευχθεί δεν µπορεί να γίνεται µε υποτιθέµενους
εφαρµοστικούς νόµους, οι οποίοι προβλέπουν –ήµαρτον, Κύριε!-
τη σύσταση επιτροπών για την αξιολόγηση, λέει, συγχρηµατο-
δοτούµενων προγραµµάτων, όπου οι ηµέτεροι θα αµείβονται µε
2.000 ευρώ το µήνα.

Έλεος, κύριοι! Την ίδια ώρα που καλούµε τους Έλληνες πολί-
τες να επιδείξουν –και την επιδεικνύουν- υποµονή, εχεφροσύνη,
ταπεινότητα, ήθος, που καλούµε τους Έλληνες και τις Ελληνίδες
να συνεισφέρουν όπως και όσο δύναται ο καθένας, την ίδια ώρα
που οι Έλληνες δαγκώνουν τα χείλη γιατί µε δυσκολία πλέον
µπορούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους, την ίδια ώρα
ο Υπουργός Εργασίας µε άλλη διάταξη, φωτογραφική, φροντίζει
να δηµιουργήσει αµειβόµενες επιτροπές στο ΙΚΑ;

Αναρωτηθήκαµε και χθες στη συζήτηση για παράδειγµα εάν
το «Βοήθεια στο Σπίτι» πρόκειται για το παλιό ή για ένα καινούρ-
γιο πρόγραµµα. Απάντηση όµως δεν πήραµε. Φαίνεται πως οι
Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ έχουν βγάλει από τα συρτάρια ό,τι ξεχα-
σµένο πρόγραµµα είχαν και τώρα προσπαθούν να το περάσουν
γρήγορα για να το φορτώσουν στις πλάτες της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Οι πληροφορίες µιλούν για ένα πρόγραµµα που αφορά ηλι-
κιωµένους, ΑΜΕΑ, που ονοµάζεται «Αυτόνοµη Διαβίωση» και
δίνεται η δυνατότητα υποστηρικτικής διαβίωσης.

Τώρα, πώς µία τόσο πολύπλοκη δράση που συνδυάζει διά-
γνωση αναγκών, επιδότηση, συµβουλευτική υποστήριξη κατ’
οίκον, στεγαστική συνδροµή, συνδροµή σε διαµόρφωση χώρων
διαβίωσης, συνδροµή σε κινητικότητα, µας την πλασάρουν µόνο
στον τίτλο της δράσης και τα άλλα παραπέµπονται στις καλένδες
όπου θα λυθούν και θα ρυθµιστούν µε υπουργικές αποφάσεις,
πώς γίνεται δεν µπορώ να ξέρω. Είναι µια από τις πολλές, συχνές
κινήσεις που αντί να λύνουν προβλήµατα, δηµιουργούν καινούρ-
για και δυσκολότερα. Είναι µάλιστα τόση η προχειρότητα, που
ενώ το πρόγραµµα αναφέρεται ως «πρόγραµµα κατ’ οίκον φρον-
τίδας συνταξιούχων», στην παράγραφο 10 αναφέρεται ως «πρό-
γραµµα βοήθειας στο σπίτι συνταξιούχων».

Σίγουρα, αν δεν λειτουργήσει τίποτα από τα παραπάνω υπέρ
των αδυνάτων, θα βολευτούν οι δυνατοί σε µια νέα ακόµη επι-
τροπή για τους θεσιθήρες. Μα, δεν φτάνει αυτό, αλλά φτιάχνουν
και µια διεύθυνση στο ΙΚΑ. Έτσι θα έχουµε µία διεύθυνση και µια
επιτροπή από πάνω να κάνει τα ίδια. 

Την ίδια ώρα που χιλιάδες συµπολίτες µας καταδικάζονται
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στην ανεργία, ο Υπουργός Εργασίας κοιτάζει, σε παράβαση κάθε
ευρωπαϊκής πολιτικής, σε στρέβλωση κάθε έννοιας µέριµνας
προς τους συµπολίτες µας που είναι άνεργοι, αλλά και προς τους
µετανάστες που διαβιώνουν νόµιµα χρόνια στη χώρα µας, πώς
να νοµιµοποιήσει τους παράνοµους µετανάστες. Αποτελεί µία
από τις µεγαλύτερες πράσινες κοµπίνες για νοµιµοποίηση παρά-
νοµων µεταναστών. Είναι δείγµα και αυτό του τι προτεραιότητες
έχει το ΠΑΣΟΚ.

Να ποιες είναι οι κύριες µέριµνες του κυρίου Υπουργού.
Προφανώς οι σύµβουλοί του ενδιαφέρονται για το πώς θα

βοηθήσουν στο να αυξηθούν περαιτέρω οι αριθµοί της ανεργίας
στη χώρα µας, πώς θα αυξηθούν οι άνεργοι στη χώρα µας. Προ-
φανώς ούτε το γεγονός ότι οι άνεργοι έφτασαν το 20,9% το Νο-
έµβριο συγκινεί τον κύριο Υπουργό, ο οποίος φροντίζει, ώστε οι
παράνοµοι µετανάστες να µεταφερθούν µε έξοδα του ελληνικού
δηµοσίου στη χώρα τους για διακοπές και να επιστρέψουν µετά
µε µία πρόσκληση. Εύγε! Οι οπαδοί της Υπατίας θριαµβεύουν
στην ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας.

Διαβάστε, αγαπητοί κύριοι Υπουργοί, την ευρωπαϊκή στρατη-
γική για τη µετανάστευση. Δεν σας έχουν ενηµερώσει οι σύµβου-
λοί σας επ’ αυτού. 

Πέρα από αυτά, είναι και ύπουλος ο τρόπος που πηγαίνει να
περάσει αυτή η τροπολογία. Αντί να το βάλουν σε ένα σχετικό
νοµοσχέδιο, αφού ξέρουµε ότι το είχαν έτοιµο από εξαµήνου,
κάνουν την κουτοπονηριά και το ρίχνουν ως τροπολογία, µπας
και περάσει στο ντούκου και δεν το µυριστεί κανένας.

Η συγκεκριµένη νοµοθετική διάταξη, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είχε βγει σε διαβούλευση στο «stop and go», οπότε κα-
νονικά θα έπρεπε να συνοδεύεται από την έκθεση διαβούλευσης.
Τώρα, επί της ουσίας, το νοµοσχέδιο καλεί τους παράνοµους µε-
τανάστες να δηλώσουν µαζί µε τον εργοδότη τους τα στοιχεία
τους. Δηλαδή, σε ένα νοµοσχέδιο που ενσωµατώνεται η οδηγία
για κυρώσεις σε όσους απασχολούν παράνοµους µετανάστες,
εµείς εισάγουµε την καινοφανή διαδικασία να τη χαρίσουµε στον
εργοδότη. Ο κάθε ένας και η κάθε µια, ανεξαρτήτως του πότε
και πώς εισήλθε στη χώρα, θα δύναται µε µία απλή δήλωση στο
ΚΕΠ και χωρίς καµµία υποχρέωση κατάθεσης εγγράφων νόµιµης
εισόδου και παραµονής στη χώρα, να προµηθεύεται αµέσως
Αριθµό Κοινωνικής Ασφάλισης. Πρόκειται περί πρωτοφανούς έµ-
µεσης νοµιµοποίησης εκατοντάδων χιλιάδων παρανόµως εισελ-
θόντων αλλοδαπών µέσω του κυριότερου ασφαλιστικού φορέα
της χώρας.

Στη διαδικασία του εργόσηµου θα συµπεριληφθούν και όλοι
οι µετανάστες, ανεξαρτήτως του εάν έχουν άδεια εισόδου στη
χώρα και θα µπορούν µε µία απλή δήλωση στο ΚΕΠ και χωρίς
καµµία υποχρέωση κατάθεσης εγγράφων νόµιµης εισόδου και
παραµονής στη χώρα να προµηθεύονται αµέσως ΑΜΚΑ. 

Για να αποκτήσει, όµως, οποιοσδήποτε Έλληνας ή αλλοδαπός
Αριθµό Κοινωνικής Ασφάλισης απαιτείται η κατάθεση απαραίτη-
των εγγράφων, πράγµα το οποίο αποκλείει τους παράνοµους µε-
τανάστες.

Το ότι το ΙΚΑ δεν έχει δικαίωµα να ελέγχει τη νοµιµότητα
αδειών παραµονής των µεταναστών παρά µόνο την εργασιακή
τους κατάσταση επιβάλλοντας τα ανάλογα πρόστιµα, το γνωρί-
ζετε κι έχει ειπωθεί και σε αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Υπάρχει κίνδυνος λόγω της εισφοροεισπρακτικής λογικής, να
αγνοηθεί το γεγονός ότι το µεταναστευτικό ζήτηµα είναι θέµα
εθνικής σηµασίας και απαιτείται µία άλλη, συντονισµένη πολιτική.

Είναι εθνικά επικίνδυνη η τακτική της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
και των Υπουργών του ΠΑΣΟΚ που σήµερα βρίσκονται στην Κυ-
βέρνηση Παπαδήµου, να επιχειρούν και πάλι, µε κάθε τρόπο, τη
µετατροπή της Ελλάδας σε παράδεισο των παράνοµων µετανα-
στών σε βάρος των Ελλήνων πολιτών και των νοµίµως εργαζο-
µένων αλλοδαπών.

Πρέπει να αποσυρθεί αµέσως κάθε ανάλογη σκέψη ή κάθε
ανάλογη απόφαση.

Εµείς θα το καταψηφίσουµε. Κι αν ψηφιστεί, θα καταργήσουµε
αµέσως αυτή τη διάταξη µετά την εκλογή της νέας κυβέρνησης. 

Από αυτό το Βήµα σας έχουµε πολλές φορές εγκαλέσει για
την προχειρότητα των νοµοθετηµάτων που παρουσιάζονται σε
αυτή την Αίθουσα, µία προχειρότητα µε την οποία καταδεικνύε-

ται µεταξύ άλλων, φανερώνεται και η περιφρόνηση προς όλη την
κοινοβουλευτική µας διαδικασία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση που κάναµε το
Σεπτέµβριο εδώ για την κοινωνική οικονοµία καταθέσαµε συγκε-
κριµένες προτάσεις. Και προειδοποιήσαµε τότε την κυβέρνηση
ότι εκείνο το νοµοσχέδιο που παρουσίασε, είχε µία σειρά από
προβλήµατα. Μάλιστα, καταθέσαµε άρθρο προς άρθρο τις δικές
µας προτάσεις.

Για εµάς πρωτεύον είναι το εθνικό συµφέρον και ό,τι εξυπη-
ρετεί αυτό το συµφέρον, το στηρίζουµε. Δεν µένουµε σε στείρες
και αντιπαραγωγικές αντιπαραθέσεις. Γι’ αυτό και τότε δηµιουρ-
γικά προσήλθαµε σε εκείνη τη συζήτηση. Οι καιροί και οι ανάγκες
του λαού µας δεν επιτρέπουν, άλλωστε, κάτι διαφορετικό. 

Τώρα, στον εφαρµοστικό νόµο έρχεστε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, να
περάσετε διατάξεις για να διορθώσετε ατοπήµατα εκείνου του
νόµου που περάσατε µόλις πριν από πέντε µήνες, ένα νόµο για
την υλοποίηση του οποίου δεν κάνατε τίποτα έως σήµερα, εκτός
από το να προκηρύξετε ένα διαγωνισµό για µία βάση δεδοµένων,
η οποία θα στοιχίσει στον ελληνικό λαό 60.000 ευρώ. Συγνώµη,
τις υπηρεσίες σας, µε τους εκατοντάδες υπαλλήλους, τις ρωτή-
σατε εάν µπορούσαν να κάνουν µία βάση δεδοµένων;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιµένει µέχρι αυτής της ώρας
ο κύριος Υπουργός να βαφτίζει τροπολογία την εισαγωγή της
νέας ασφαλιστικής παροχής από όλα τα ασφαλιστικά ταµεία,
αυτή που, όπως σας είπα λίγο πριν, ονοµάζει «Πρόγραµµα κατ’
οίκων φροντίδας συνταξιούχων». Η κάλυψη αυτή θα παρέχεται
από δηµόσιες και ιδιωτικές επιχειρήσεις. 

Είναι πράγµατι ένα ολόκληρο κεφάλαιο που ανοίγει. Γι’ αυτό
τον παρακαλούµε να το αποσύρει. Είναι µία από τις πολλές, συ-
χνές κινήσεις που αντί να λύνουν προβλήµατα, δηµιουργούν και-
νούργια και δυσκολότερα. Αν δεν λειτουργήσει τίποτα από αυτά,
είναι βέβαιο ότι θα βρούµε µεγάλα εµπόδια στο αύριο.

Είχαµε κάνει από την αρχή σαφή τη στάση µας. Γι’ αυτό θέλω
να πω δύο λόγια για την πρώτη τροπολογία, που αναφέρεται
στην εξασφάλιση της ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης των
ανέργων και των οικογενειών τους, όπου θα είµαστε θετικοί λόγω
του επείγοντος του χαρακτήρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να προσθέσω
ότι η βιωσιµότητα κάθε ασφαλιστικού συστήµατος εξαρτάται
από τις δηµογραφικές παραµέτρους και από παράγοντες που
έχουν άµεση συνάρτηση µε την οικονοµική σταθερότητα, την
ανάπτυξη και την κοινωνική συνοχή. 

Ως εκ τούτου, όταν µιλάµε για βελτίωση του συστήµατος, πρέ-
πει να λαµβάνεται υπ’ όψιν και το γενικότερο κοινωνικό και οικο-
νοµικό περιβάλλον. Κανείς πολίτης δεν είναι διατεθειµένος να
πληρώνει τόσα πολλά για να πάρει µία πενιχρή σύνταξη σε άγνω-
στη γι’ αυτόν ηλικία και συνεχώς µεταβαλλόµενη.

Δεν πρέπει να απαξιωθούν ακόµα περισσότερο οι κοινωνικές
µας δοµές.

Μπορούµε να απαριθµήσουµε πλήθος θεσµικών ερωτηµάτων
για τα οποία έχουµε υποχρέωση όλοι οι πολιτικοί –πρωτίστως,
όµως, η Κυβέρνηση- να απαντήσουµε στην ελληνική κοινωνία. 

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να πω για τα θέµατα τα δικά σας τα
εξής: Δυστυχώς, σε πολλές διατάξεις βρήκαµε µία αποσπασµα-
τική, και όχι συνολική, µεταρρύθµιση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. Ο στόχος της καθολικής πρόσβασης και της αναβάθµι-
σης των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας, αποτελεί ουσιαστικά
µία ουτοπία, γιατί το νοµοσχέδιο εστιάζεται καθαρά στο στόχο
της οικονοµικής εξυγίανσης βάσει των µνηµονιακών υποχρεώ-
σεων της χώρας µας και µόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα, µε αυτό το νοµοσχέδιο,
δεν επιχειρείται η ανασυγκρότηση του ΕΣΥ, αλλά µε βίαιο, δυ-
στυχώς, τρόπο η οικονοµική του προσαρµογή. Δηλαδή, η προ-
σαρµογή των οικονοµικών µεγεθών του Υπουργείου Υγείας
στους στόχους που έχει θέσει στην τρόικα. Περί αυτού µόνο
πρόκειται και τίποτε άλλο.

Η πραγµατική µεταρρύθµιση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
αρχίζει µε την εφαρµογή του προγράµµατος για την Υγεία της
Νέας Δηµοκρατίας ακριβώς την εποµένη των εκλογών.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

6182 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Νι-
κολόπουλο, εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι
οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 10ο
Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Δύο επισηµάνσεις θα ήθελα να κάνω:
Η πρώτη είναι ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ θα κα-

ταθέσει αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας επί της αρχής του νο-
µοσχεδίου και επί συγκεκριµένων άρθρων. Για τον αριθµό τους
θα συνυπολογίσουµε και τα τωρινά κείµενα που λάβαµε.

Με τη δεύτερη επισήµανση απευθυνόµαστε στο σύνολο του
ελληνικού λαού, ο οποίος πρέπει να έχει υπ’όψιν του ότι οι ηγή-
τορες της Νέας Δηµοκρατίας εµφανίζονται κατά τη διάρκεια και
αυτής της συζήτησης να φορούν αντιπασοκική λεοντή, ακριβώς
για να συγκαλύψουν το αναντίρρητο και ακαταµάχητο γεγονός,
ότι επί διακοσίων δέκα νόµων που ψηφίστηκαν τα τελευταία δυό-
µισι χρόνια, η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας
έχει ψηφίσει τα εκατόν είκοσι πέντε. Καίρια νοµοσχέδια!

Επίσης υπάρχουν άλλα σαράντα νοµοσχέδια, τα οποία τα κα-
ταψήφισε κάνοντας ορθογραφικές και γραµµατολογικές παρα-
τηρήσεις. Οι ηγήτορες της Νέας Δηµοκρατίας εµφανίζονται
αγέρωχοι, ακριβώς γιατί σήµερα θέλουν να γίνουν οι σηµαιοφό-
ροι του µνηµονίου 2. Ακριβώς γι’ αυτό και ο ηγέτης της Νέας Δη-
µοκρατίας, ο κ. Σαµαράς, χθες µιλούσε µε τρυφερότητα σχεδόν
για το µνηµόνιο 2 και έριχνε όλα τα αναθέµατα στο µνηµόνιο 1.
Κοντά ποδάρια έχει η δηµαγωγία και η πολιτική απάτη, γιατί η
Νέα Δηµοκρατία έχει ζωτικό ενδιαφέρον να πάρει τη σηµαία
εφαρµογής του µνηµονίου 2. Ακριβώς αυτό αποδεικνύουν και οι
µε σχεδόν τρυφερότητα παραινέσεις που κάνει και ο Αντιπρό-
εδρος της σηµερινής Κυβέρνησης προς τους ηγέτες της Νέας
Δηµοκρατίας.

Το πρώτο ζήτηµα. Οι αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε
πλήρη συντονισµό µε την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας,
που βρίσκεται σε αγκαλιά µε το ΠΑΣΟΚ, φέρνουν πιο κοντά µε
καλπάζοντα ρυθµό την ανεξέλεγκτη χρεοκοπία του βιοπαλαιστή
και εργαζόµενου ελληνικού λαού. Η συντριβή, το ποδοπάτηµα
της τιµής της εργατικής δύναµης του λαού σ’ όλο το φάσµα των
πολύµορφων κοινωνικών αναγκών του γίνονται και πραγµατοποι-
ούνται µε σχεδιασµένο τρόπο για να µπουν οι µεγιστάνες του κε-
φαλαίου, οι βαθύπλουτοι και στη χώρα µας σε τροχιά εκτινασ-
σόµενης κερδοφορίας.

Όλοι αυτοί οι προκοµµένοι κύριοι έχουν ζωτική ανάγκη να
φτωχύνει ο λαός. Δεν το έχει υπ’όψιν της αυτό η Νέα Δηµοκρα-
τία; Είναι γνωστή και δηµοσιευµένη η αρχή, το γρύλισµα της γε-
νικής συνέλευσης του ΣΕΒ, ότι είναι αδήριτη εθνική ανάγκη να
πτωχεύσουµε ως λαός για να διασωθούν τα χρηµατοκιβώτιά
τους, γενική συνέλευση του ΣΕΒ 24 Μαΐου 2011.

Αυτό το έργο που υλοποιείτε, κύριοι της Κυβέρνησης και τα
διλήµµατα των πασάδων και µεγαλοµετόχων των επιχειρηµατι-
κών οµίλων το εκφράζετε εσείς ως γενικό πολιτικό ζήτηµα µε το
ψευτοδίληµµα: «λαέ ή θα φτωχύνεις ή θα πεινάσεις» και εννοείται
ότι η κινδυνολογία, η τροµοκρατία, ο ψυχολογικός, κοινωνικός
και πολιτικός καταναγκασµός, η ενοχοποίηση της πάλης του
λαού είναι στην πρώτη γραµµή.

Εµείς εφιστούµε την προσοχή του ελληνικού λαού ότι όλα
αυτά τα κυβερνητικά µέτρα, τα σηµερινά και τα αυριανά, βεβαίως
και τα χθεσινά, που κάθε τρεις µήνες θα επανέρχονται, πραγµα-
τοποιούνται µε κύριο σκοπό να διασωθούν τα ταξικά ιδιοτελή
προνόµια και τα περιουσιακά στοιχεία των µεγαλοµετόχων, των
επιχειρηµατικών οµίλων, των Θεών του Ολύµπου, που κρατούν
τα κλειδιά της ελληνικής οικονοµίας.

Εφιστούµε την προσοχή του ελληνικού λαού να προβληµατι-

στεί σε βάθος ότι η επιδίωξη της εκτινασσόµενης κερδοφορίας
των επενδυτών, η ανάκτηση της ανταγωνιστικότητας και η λεγό-
µενη ανεµπόδιστη επιχειρηµατικότητα φέρνουν τη λαϊκή δυστυ-
χία, τα λαϊκά συντρίµµια ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο που το
σύννεφο κουβαλάει τη βροχή. Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο επιχει-
ρούν να φυλακίσουν τη σκέψη και την αγωνία του ελληνικού
λαού, να εξαρθρώσουν κυριολεκτικά το συλλογισµό του. Ακρι-
βώς γι’ αυτόν το λόγο οι πολύµορφοι και πολυπλόκαµοι Θεοί,
προπαγανδιστικοί µηχανισµοί, επιδιώκουν να ενοχοποιήσουν
κάθε λαϊκό δικαίωµα και την ίδια την πάλη του λαού.

Το ΚΚΕ υποστηρίζει την ισοτιµία µπροστά στην αρρώστια, την
κατάργηση της κερδοσκοπικής δραστηριότητας στην υγεία, την
πρόνοια, την περίθαλψη, το φάρµακο. Αντιτάσσεται στην προ-
στασία της υγείας και την αντιµετώπιση της αρρώστιας µε εισο-
δηµατικά εξαρτώµενα κριτήρια. Εναντιώνεται στην κερδοσκοπική
επιχειρηµατική µετάλλαξη των κρατικών νοσοκοµειακών και υγει-
ονοµικών µονάδων. Στιγµατίζουµε την επιβολή χαρατσιών στους
ασθενείς και τους ασφαλισµένους για ιατρικές, χειρουργικές,
διαγνωστικές, φαρµακευτικές και θεραπευτικές πράξεις. Αντιπα-
λεύουµε τις συγχωνεύσεις ή καταργήσεις τµηµάτων, εργαστη-
ρίων, κρεβατιών, εξειδικευµένων µονάδων, κλινικών, υγειονο-
µικών µονάδων στη βάση κερδοσκοπικών κριτηρίων στα κρατικά
νοσοκοµεία.

Στα έξι πρώτα άρθρα του νοµοσχεδίου υπάρχουν ρυθµίσεις
οργανωτικής και λειτουργικής ενιαιοποίησης των διοικητικών µη-
χανισµών στην εποπτεία της κερδοσκοπικής αγοράς υγείας, που
ήδη έχετε νοµοθετήσει από προηγούµενα νοµοσχέδια, που ανα-
φέρονται και στον εποπτικό ρόλο της αποκεντρωµένης κρατικής
διοίκησης, αναφέρονται στη διασύνδεση των ιδρυµατικών νοσο-
κοµείων µε την ολοκληρωτική βύθισή τους στα βροµόνερα της
κερδοσκοπικής αγοράς υγείας. 

Επίσης, υπάρχει διάταξη για το περιεχόµενο και τη ρευστή ορ-
γανωτική διάρθρωση των κρατικών νοσοκοµείων ανάλογα µε τις
κάθε φορά κυµαινόµενες ρευστές ανάγκες της αγοράς υγείας,
µε τη γενίκευση των επικουρικών θέσεων σε όλο ανεξαιρέτως το
προσωπικό, που σηµαίνει γενίκευση των συµβάσεων ορισµένου
χρόνου. Τα πενήντα εξάλλου συγχωνευθέντα νοσοκοµεία στα
ογδόντα δύο κινούνται στον αστερισµό της εξάτµισής τους ως
νοσοκοµειακές οντότητες.

Εµείς για το νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» υποστηρίζουµε να
περάσει άµεσα στον άµεσο κρατικό έλεγχο µε χρηµατοδότηση
από τον κρατικό προϋπολογισµό, µε δωρεάν παροχές υγείας
στους ασθενείς και µε άµεση πληρωµή των δεδουλευµένων µι-
σθών πάνω από τέσσερις µήνες στο προσωπικό. Η ευθύνη του
Υπουργείου Υγείας είναι άµεση, πολιτική και διαχειριστική, γιατί
συµµετέχει στις οµόφωνες αποφάσεις της τελευταίας επταετίας
που οδήγησαν µε εκπροσώπους τρεις στους επτά στη σηµερινή
χρηµατοοικονοµική κατάσταση του νοσοκοµείου. Εµείς αντιτασ-
σόµαστε στην πώληση, ενοικίαση, παραχώρηση τµηµάτων, κοµ-
µατιών είτε ξεχωριστών περιουσιακών στοιχείων του νοσοκο-
µείου ακόµα και µε τη µορφή του υβριδικού πάρκου και της υβρι-
δικής ζεύξης µε το γειτνιάζον νοσοκοµείο «Κοργιαλένειο – Μπε-
νάκειο».

Για τα ζητήµατα του φαρµάκου θα χρησιµοποιήσουµε την ορο-
λογία που σας είναι προσιτή και πολλοί συνάδελφοι τη χρησιµο-
ποιούν. Το πάρτι της δεκαπενταετίας, που ξεκίνησαν οι κυβερ-
νήσεις του ΠΑΣΟΚ και που οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρα-
τίας το οδήγησαν σε ξεφάντωµα, σήµερα συνεχίζεται έξαλλα και
πληθωρικά µε µια απλώς διαφορά, ότι σήµερα οι καλεσµένοι αντί
να είναι εκατό, είναι απλώς τριάντα. Γι’ αυτό γκρινιάζουν οι απο-
κλεισµένοι. 

Οι πρίγκιπες της φαρµακοβιοµηχανίας επικρίνουν την Κυβέρ-
νηση για τη στήριξη που δίνει στους βασιλιάδες και βγάζουν στη
φόρα µε ανακοινώσεις τους µεθόδους που χρησιµοποιούν οι βα-
σιλιάδες για την περιφρούρηση των µεριδίων στην αγορά, την
επιτήρηση των ανταγωνιστών στο άρµεγµα των ασθενών, στο
γδάρσιµο των ασφαλισµένων, συµβουλεύουν κιόλας στην ευ-
ρωενωσιακή αργκό για co-payment και co-responsibility, συνευ-
θύνη και συµπληρωµές, επί το ελληνικότερο χαράτσια και
συµµετοχές των ασθενών.

Εµείς εφιστούµε την προσοχή του ελληνικού λαού για τις τα-
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ξινοµήσεις για θετικές και αρνητικές λίστες, για µη συνταγογρα-
φούµενα φάρµακα, για επώνυµα γενόσηµα και ανώνυµα γενό-
σηµα, µε πατέντα και χωρίς πατέντα, καινοτόµα και παλιά,
ευρωενωσιακά ή από την Ινδία. Μιλάµε για µια κατάσταση όπου
αναπτύσσεται λυσσώδης ανταγωνισµός στην αγορά φαρµάκου
και µε βίαιες αναπροσαρµογές στα µερίδια αγοράς. Αυτά απο-
βλέπουν και οι ρυθµίσεις για το φαρµακείο µε τη δηµιουργία και
διείσδυση επώνυµων δικτύων brand names στη λιανική του φαρ-
µάκου, µε την παρεκτόπιση και εξουθένωση των µικρών φαρµα-
κοποιών. Όσο για τη λατρεία της ηλεκτρονικής συνταγο-
γράφησης σας αφιερώνουµε τη ρήση του Προέδρου της φαρ-
µακοβιοµηχανίας, ότι η ηλεκτρονική συνταγογράφηση είναι ένα
εργαλείο ευφυούς επιχειρηµατικότητας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Το ΚΚΕ υποστηρίζει το δωρεάν αποτελεσµατικό και σωστό
φάρµακο για τους ασθενείς και ασφαλισµένους. Λέµε όχι στην
αντιµετώπιση της νόσου µε εισοδηµατικά, εξαρτώµενα κριτήρια,
όχι στην ανισοτιµία µπροστά στην αρρώστια. Εµείς, οι κοµµουνι-
στές γιατροί, υποστηρίζουµε ότι οι συνταγές των φαρµάκων πρέ-
πει να δίνονται µε αποκλειστικά επιστηµονικά κριτήρια από
γιατρούς απελευθερωµένους από την αρχαία σκουριά της κερ-
δοφορίας, από επιστήµονες, υγειονοµικούς, χειραφετηµένους
στην υπηρεσία του λαού, των φτωχών, των βιοπαλαιστών, των
ξωµάχων των βουνών και του κάµπου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ την επιείκεια σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εκφράζουµε την αντί-

θεσή µας στη γενίκευση της λειτουργίας και τη στήριξη στις εται-
ρείες προσωρινής απασχόλησης και στα ιδιωτικά γραφεία
ευρέσεως εργασίας, γιατί διευκολύνουν τις επιχειρήσεις στη
χρήση των εργαζοµένων -ακούστε!- λες και είναι ανταλλακτικά.
Η στόχευση των διατάξεων πάνω από 40, 50 -πόσα είναι αυτά -
αποβλέπει στο να αναπτυχθεί ο ανταγωνισµός των επιχειρήσεων
και να γίνει ελκυστική η προσωρινή απασχόληση.

Για τις επικουρικές συντάξεις ασκείτε µια πολιτική µε µέτρα
συντριβής των ασφαλιστικών ταµείων και τσάκισµα της επικου-
ρικής ασφάλισης. Το ανατριχιαστικό είναι ότι βάζετε το θέµα των
δηµογραφικών δεδοµένων, που σηµαίνει ότι αν οι συνταξιούχοι
δεν σας κάνουν το χατίρι να ζήσουν µόνο επτά και εννιά χρόνια
και ζήσουν δώδεκα και δεκαπέντε χρόνια, θα έχουν περαιτέρω
πετσόκοµµα των συντάξεων τους.

Για τα θέµατα των τροπολογιών υποστηρίζουµε και προτεί-
νουµε ιατροφαρµακευτική περίθαλψη γι’ όλους τους ανέργους
και τις οικογένειές τους δωρεάν και άνευ προϋποθέσεων ενσή-
µων. Είµαστε κατά του ορίου για 31/12/2012. 

Για τα προγράµµατα «Βοήθεια στο Σπίτι» θεσµοθετείται ειδική
εισφορά ασφαλισµένων, συνταξιούχων και εργαζοµένων.

Δηµιουργείτε κατηγορίες παρόχων, δηλαδή οργάνωση της
κερδοσκοπικής αγοράς της κατ’ οίκον φροντίδας. 

Εµείς αντιπροτείνουµε ενιαίο πανελλαδικό δίκτυο δηµόσιων
υποδοµών µε πυρήνα το κέντρο υγείας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για τα θέµατα των µεταναστών αυτό που πρέπει να κρατή-
σουµε και υποκριτικά η Νέα Δηµοκρατία κάνει την «πάπια», είναι
ότι ουσιαστικά απαλλάσσονται οι οργανωτές της «µαύρης» και
ανασφάλιστης εργασίας. Αυτοί που µιλούν για λαθροµετανά-
στες, θέλουν παράνοµους µετανάστες. Γιατί ακριβώς µε τον ίδιο
τρόπο που εξοντώνουν τους Έλληνες εργαζόµενους θέλουν και
τσάµπα µετανάστες. Γιατί τα στοιχεία του Σώµατος Επιθεώρη-
σης είναι αποκαλυπτικά, ότι η «µαύρη» και ανασφάλιστη εργασία
περιλαµβάνει τα 2/3 σε Έλληνες και το 1/3 σε µετανάστες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τα υπόλοιπα θα τα ανα-
λύσετε στα άρθρα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Θα ήθελα να πω µια κου-
βέντα µόνο για τα θέµατα της προνοιακής αγοράς ο τζίρος και η
οργάνωσή της προβλέπεται και από την αναγκαιότητα ότι έχει 3
δισεκατοµµύρια τζίρο. Και οι καταβολάδες του κεφαλαίου πρέπει

να γιγαντωθούν γρήγορα, αφού πρώτα ταϊστούν οι πιο γερές κα-
ταβολάδες, για να γίνουν τζέντλεµαν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπακωνσταντίνου. 

Παρακαλείται η ειδική αγορήτρια του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Ουρανία Παπανδρέου- Παπαδάκη, να λάβει το
λόγο. 

Ορίστε, κυρία Παπανδρέου, έχετε το λόγο. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Θα ήθελα κι εγώ δώδεκα λεπτά τουλάχιστον για την οµιλία

µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, µε το που πήρα προχθές στα χέρια µου το νοµοσχέδιο
που συζητούµε σήµερα µε τα εκατόν σαράντα οκτώ άρθρα και
µε το γεγονός ότι πρέπει αυτό το νοµοσχέδιο να συζητηθεί στη
Βουλή των Ελλήνων µε τη διαδικασία του επείγοντος, κατέληξα
για άλλη µια φορά δυστυχώς στο συµπέρασµα ότι, ναι, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, πλέον τελούµε υπό κατοχή. 

Και τελούµε υπό κατοχή, κύριοι Υπουργοί, όχι µόνο λόγω της
διευρυµένης εποπτείας πλέον της τρόικας και των Γερµανών
στην Αθήνα, αλλά λόγω και του γεγονότος ότι εδώ και δύο χρό-
νια, κύριοι της Κυβέρνησης, δεν κάνατε αυτά που έπρεπε σαν
Κυβέρνηση, δεν πήρατε τα µέτρα που έπρεπε να έχετε λάβει,
προκειµένου να αποτρέψετε την κατάσταση στην οποία φτάσαµε
µέχρι σήµερα. Δεν εφαρµόσατε, δηλαδή, προηγούµενες δεσµεύ-
σεις της Κυβέρνησής σας, για να µπορούµε σήµερα σαν Έλλη-
νες, σαν γιατροί, να πούµε σε αυτό το νοµοσχέδιο, κύριε
Υπουργέ, έστω κι ένα δυνατό «όχι». 

Είναι πασιφανές ότι αυτοί οι άνθρωποι και βέβαια, δυστυχώς
και οι ευρωπαίοι κατά τα άλλα φίλοι µας, µας βλέπουν µόνο σαν
αριθµούς, µόνο σαν ποσοστά, µόνο σαν νούµερα και δεν υπάρχει
ένας κυβερνητικός παράγοντας να χτυπήσει το χέρι στο τραπέζι
και να τους πει; «Φτάνει πια, µέχρι εδώ. Δεν µιλάµε για αριθµούς,
µιλάµε για ανθρώπους, µιλάµε για έναν υπερήφανο λαό και για
την υγεία του». 

Λείπει, ο κύριος Υπουργός. Πιστεύω ότι τον αντικαθιστάτε επα-
ξίως, κύριε Υφυπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ένα πράγµα είναι. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Γιατί χθες µας είπε ότι

σήµερα µπορούµε να υποβάλουµε κάποιες επιπλέον τροπολο-
γίες-προσθήκες. Και βέβαια πρέπει να του πω, ότι όντως χθες
έκανε δεκτές δύο βασικές τροπολογίες, µια που στηρίζει το
φθηνό φάρµακο -νοµίζω ότι είναι κάτι πάρα πολύ θετικό- και δεύ-
τερον, βέβαια µια τροπολογία για την οποία τον ευχαριστεί ο
λαός της Καρύστου, που πήγαινε µια -ανόητη θα έλεγα- συνέ-
νωση ή να το πω καλύτερα, κατάργηση του νοσοκοµείου της Κα-
ρύστου, να αφήσει ανθρώπους στο έλεος του Θεού. Το είδε ο
Υπουργός χθες και δεσµεύτηκε ότι το Νοσοκοµείο της Καρύστου
θα παραµείνει µε το καθεστώς που είναι και σήµερα. Πιστεύω ότι
µε την πάροδο του χρόνου να προσπαθήσουµε όλοι, αυτό το νο-
σοκοµείο να γίνει καλύτερο για την υγεία του λαού του. 

Προσθέτω εδώ, λοιπόν, µια τροπολογία, µια προσθήκη στο
άρθρο 21, που νοµίζω, κύριε Υφυπουργέ, κύριε Τιµοσίδη, εάν αλ-
λάξετε µόνο µια λέξη, όσον αφορά τη δραστική ουσία, το «απο-
κλειστικά» και το κάνετε «και», τότε θα έχετε προσφέρει πάρα
πολύ µεγάλη υπηρεσία στον Έλληνα άρρωστο. 

Επίσης, όσον αφορά στη δεύτερη τροπολογία για το φθηνό
φάρµακο, θα αναφερθώ µε λεπτοµέρεια τι εννοώ. Νοµίζω ότι το
φθηνότερο φάρµακο καλό είναι ο φαρµακοποιός να µην το δίνει
έτσι µόνο µε τη δραστική ουσία, αλλά να είναι ένα προϊόν φθη-
νότερο σε µια φαρµακευτική κατηγορία. 

Θα σταθώ επίσης σε µια άλλη τροπολογία για το θέµα του re-
bate, όσον αφορά στις φαρµακευτικές εταιρείες, στα φαρµακεία
που έχουν δύο ή περισσότερους συνεταίρους. 

Καταθέτω τις τροπολογίες.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-Πα-

παδάκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-

6184 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λής) 
Θα ήθελα να τα δώσετε στον ίδιο τον Υπουργό, σας παρα-

καλώ. Όχι στα Πρακτικά, στον Υπουργό. 
Όπως είπα και στην αρχή µιλάµε σήµερα για δεκαετπά Κεφά-

λαια, τα οποία απαρτίζονται από εκατόν σαράντα οκτώ άρθρα. 
Στο Κεφάλαιο Α’ ρυθµίζονται τα θέµατα του Εθνικού Συστήµα-

τος Υγείας και των εποπτευόµενων φορέων. Εµείς δεν λέµε όχι
στην συνένωση των υγειονοµικών περιφερειών για προφανής οι-
κονοµικούς λόγους, αλλά νοµίζω ότι µόνο η συνένωση δεν αρκεί,
όταν λείπουν οι ικανοί πεσυάρχες. Είµαστε, βέβαια, τελείως αν-
τίθετοι στα πολυέξοδα και αµέτρητα διοικητικά συµβούλια των
νοσοκοµείων και των διαφόρων υγειονοµικών φορέων. 

Εδώ νοµίζω, κύριε Υπουργέ, πως µειώνοντας αυτά τα πολυά-
ριθµα και πολυέξοδα διοικητικά συµβούλια των νοσοκοµείων θα
µπορούσατε να κάνετε κάποιες περικοπές και όχι να περικόψετε
-προς Θεού- τις ήδη χαµηλοαµειβόµενες εφηµερίες των ιατρών
και του νοσηλευτικού προσωπικού. Αλήθεια, έχετε σκεφτεί ότι
µειώνοντας το ποσοστό των εφηµεριών και τα χρήµατα των εφη-
µεριών, ποιοι θα εφηµερεύουν στα νοσοκοµεία µας, κύριε Τιµο-
σίδη; Έλεος πια! 

Στο Κεφάλαιο Β’ ρυθµίζονται τα θέµατα του ΕΣΠΑ που έχουν
να κάνουν µε το χώρο της υγείας. Όλοι ξέρουµε ότι είναι ένας
πολύπαθος χώρος, υπάρχει πάρτι εκατοµµυρίων, που δυστυχώς
συνεχίζει να κρατεί καλά. 

Εµείς θεωρούµε πως η διαφάνεια δεν µπορεί να διασφαλιστεί
µόνο µε µέτρα επιδερµικά, αλλά µε τοµείς που θα κάνουν πολ-
λούς να χάσουν τον ύπνο τους και άλλους που πρέπει να οδηγη-
θούν αµέσως στον εισαγγελέα. Γιατί δυστυχώς, το πάρτι καλά
κρατεί. Και ξέρω ακριβώς τι εννοώ.

Στο κεφάλαιο Γ’ αναφέρονται θέµατα που έχουν σχέση µε την
αναδιοργάνωση των Υπουργείων Υγείας και Εργασίας και τη µε-
ταφορά του τοµέα της πρόνοιας στο Υπουργείο της Εργασίας.
Δεν ξέρω αν οι αλλαγές ονοµάτων και οι µεταφορές και οι µετα-
θέσεις της πρόνοιας, που όλοι γνωρίζουµε και ιδιαίτερα στις
µέρες µας πόσο σηµαντικό ζήτηµα αποτελεί για χιλιάδες ανθρώ-
πους µας, θα λύσουν το θέµα. 

Το πρόβληµα είναι ότι δεν χρειάζονται µόνο αλλαγές, αλλά
χρειάζεται αλλαγή της εφαρµοζόµενης πολιτικής, βαθιές τοµές
αλλά και σύγκρουση µε ένα κατεστηµένο, που εδώ και πολλά
χρόνια εκµεταλλεύεται µε κάθε τρόπο, τον τόπο της και τον χώρο
της πρόνοιας και δυστυχώς παραµένουν αβοήθητοι οι φτωχοί
και οι ανήµποροι. 

Στο Κεφάλαιο Δ’ υπάρχουν ρυθµίσεις του ΕΟΠΥΥ που αφο-
ρούν την ετήσια φαρµακευτική δαπάνη αλλά και τον συµψηφισµό
απαιτήσεων φορέων κοινωνικής ασφάλισης, νοσοκοµείων και
φαρµακευτικών εταιρειών, µε τη µηνιαία αποζηµίωση να µην
υπερβαίνει το 1/12. 

Και αν αυτό συµβεί, κύριε Υπουργέ, και µάλιστα σε περιόδους
µε αυξηµένη νοσηρότητα, τότε τι γίνεται; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε µερικά λεπτά. 
Στο Κεφάλαιο Ε’ γίνεται θέµα για την Επιτροπή Προµηθειών

Υγείας. Έχω ρωτήσει και σε επίκαιρες ερωτήσεις µου αν λειτουρ-
γεί αυτή η επιτροπή, γιατί εγώ δεν ξέρω κατ’ αρχάς αν λειτουρ-
γεί, τι κάνει και ποιοι ασχολούνται µ’ αυτήν που έπρεπε να έχει
λειτουργήσει εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Όµως, η δυσλειτουρ-
γία ή η µη λειτουργία της, εµάς τους κακόπιστους µας βάζει να
σκεφθούµε πολλά πράγµατα. 

Τώρα, όσον αφορά τα θέµατα των φαρµακείων, δεχθήκατε
χθες την απόφαση του Συµβούλιου της Επικρατείας. Εγώ σας
είχα πει και στην επιτροπή να δεχθείτε την πρόταση των φαρµα-
κοποιών για κάποιο µειωµένο ωράριο. 

Λέµε «ναι» στη µεταφορά αρµοδιοτήτων στον ΕΟΦ, αλλά στη
διασφάλιση της απώτερης ποιότητας των φαρµάκων για τους
ασθενείς µε απόλυτη διαφάνεια. Απ’ ό,τι ακούσαµε από τον Πρό-
εδρο του ΕΟΦ, δεν ξέρω αν η υποστελέχωση του οργανισµού
µας δίνει τη δυνατότητα να πιστέψουµε ότι θα έχει και άψογη λει-
τουργία. 

Όσον αφορά στο Κεφάλαιο Η’ που αφορά το θέµα του φαρ-
µάκου, έχουµε πει τόσα πολλά στην Επιτροπή Κοινωνικών Υπο-

θέσεων. Όµως, θα ήθελα να επαναλάβω και σήµερα ότι για µένα
είναι θέµα εθνικό το ότι όλοι πρέπει πρώτα απ’ όλα να στηρί-
ξουµε την εγχώρια βιοµηχανία φαρµάκων. Μαζί µ’ αυτή θα στη-
ριχθούν και περίπου εννιά χιλιάδες οικογένειες που εργάζονται
σ’ αυτή, αλλά και θα τεθούν οι βάσεις για την κατασκευή νέων
εργοστασίων που θα ανοίξουν τις πόρτες για νέες θέσεις εργα-
σίας. Είναι αυτό, κύριε Υπουργέ, που έχει κάνει ακόµα και ο Ερν-
τογάν στην Τουρκία, ενώ σε µας, τουλάχιστον τα δύο χρόνια που
είστε στην Κυβέρνηση, δεν έχω δει την παραµικρή κίνηση προς
αυτήν την κατεύθυνση. 

Εµείς λέµε «ναι» στο ελληνικό επώνυµο γενόσηµο φάρµακο.
Οι πολιτικές που έχετε εφαρµόσει µέχρι τώρα έχουν φτάσει στο
εξής συµπέρασµα. Το 1990 το 55% των αναγκών να καλύπτεται
από το ελληνικό φάρµακο και µόνο το 17% από το εισαγόµενο
και σήµερα το 18% καλύπτεται µόνο από ελληνικό φάρµακο -δεν
υπάρχει, δηλαδή, εγχώρια βιοµηχανία- και 85% από το εισαγό-
µενο. Μόνο αυτά τα νούµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, τα λένε όλα. 

Και πάλι εγώ επαναλαµβάνω «ναι» στα επώνυµα, ελεγµένα,
φθηνά, αποτελεσµατικά ελληνικά γενόσηµα φάρµακα µε εµπο-
ρική ονοµασία, τα λεγόµενα «branded generics» φάρµακα που
µπορούµε να τα ελέγξουµε ότι είναι αποτελεσµατικά για τους
ασθενείς µας και όχι στα όποια γενόσηµα των γνωστών πολυε-
θνικών που πιθανώς είναι και φθηνότερα, γιατί τα φέρνουν από
τρίτες χώρες, Ινδία, Μπαγκλαντές και δεν ξέρω τι, που υπάρχει
και αµφιβολία όσον αφορά την ποιότητά τους. 

Όσον αφορά τη δραστική ουσία, θα ήθελα να πω ότι η συντα-
γογράφηση µε βάση µόνο τη δραστική ουσία, αγαπητοί συνά-
δελφοι, πλήττει µονοµερώς τα γενόσηµα που παράγονται από
ελληνικές φαρµακοβιοµηχανίες που έχουν σηµαντική προστιθέ-
µενη αξία. Μας δίνουν θέσεις εργασίας για τα άνεργα ελληνό-
πουλα. Κάνουν επενδύσεις, κάνουν εξαγωγές και ευνοούν
απόλυτα τα εισαγόµενα από µεγαλοεισαγωγείς που δεν έχουν
επενδύσει ούτε ένα ευρώ στην Ελλάδα, έχουν τζίρο 5 δισεκατοµ-
µύρια και δηλώνουν ζηµιές, δηλαδή δεν πληρώνουν ούτε καν φό-
ρους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η συνταγογράφηση µε βάση µόνο τη δραστική ουσία υποχρε-

ώνει σε σηµαντική ταλαιπωρία τους ασθενείς. 
Και σας ρωτώ, κύριοι συνάδελφοι Υπουργοί, που είστε και οι

δυο γιατροί, το εξής: Θα πηγαίνετε κάθε φορά για την πίεσή σας
–γιατί φεύγοντας από το Υπουργείο Υγείας, θα πρέπει τουλάχι-
στον να έχει υποστεί βλάβη η αρτηριακή σας πίεση- στο θερά-
ποντα ιατρό σας, για να σας γράφει άλλο φάρµακο για την πίεση;
Έλεος, δηλαδή! Έλεος! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συντοµεύετε, σας πα-
ρακαλώ, κυρία Παπανδρέου-Παπαδάκη. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ο γιατρός είναι ο
µόνος υπεύθυνος για την αποτελεσµατική θεραπεία του ασθε-
νούς του και δεν θα τον αντικαταστήσει κανένας φαρµακοποιός. 

Και τελειώνω –βέβαια, θα επανέλθω και στα άρθρα- µε το
εξής: Είναι άλλο πράγµα το φάρµακο και άλλο η δραστική ουσία
-επιτέλους πια, ας το συνειδητοποιήσουµε όλοι- και µάλιστα αν-
τίκειται και στο Κοινοτικό Δίκαιο. Ο ίδιος ο νόµος προσπάθησε
να εισβάλλει και στην ιταλική κοινωνία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρία συνάδελφε, µην
κάνετε ανάλυση, σας παρακαλώ. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Όµως, εκεί το δικα-
στήριο την απέρριψε. Μάλιστα, έχω και την απόφαση του δικα-
στηρίου. Επιπλέον, αντίκειται και στην οδηγία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Και ερωτώ εγώ….
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην ρωτάτε, κυρία Πα-

πανδρέου. Καταλήξτε, σας παρακαλώ!
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Όλα αυτά της Ευρω-

παϊκής Ένωσης, οι κύριοι της τρόικας δεν τα ξέρουν, αγαπητοί
συνάδελφοι Υπουργοί; 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί της
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διαδικασίας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν υπάρχει διαδικα-

σία, κύριε συνάδελφε. 
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Δεν υπάρχει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Διαβάστε τον Κανονι-

σµό!
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Όλοι οι οµιλητές και οι εισηγητές µίλη-

σαν δεκαεπτά λεπτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Διαβάστε τον Κανονι-

σµό! 
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Δεν αλλάζει η διαδικασία από το Προ-

εδρείο, επειδή αλλάζει ο Πρόεδρος! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν υπάρχει διαδικα-

σία. Βάσει του Κανονισµού, θα πρέπει να δώσετε σηµείωµα µε
δύο υπογραφές…

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Όλοι οι εισηγητές µίλησαν δεκαεπτά
λεπτά! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, φτάνει τώρα. 
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Εντάξει; 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Δεν πειράζει, κύριε

Πρόεδρε. Είστε πάντοτε πιο αυστηρός µαζί µας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εσείς δεν είστε εντάξει,

κυρία Παπανδρέου. Είπαµε ότι θα µιλήσετε όσο οι άλλοι. Αυτό,
λοιπόν, το υπερβήκατε και έχετε και την Κοινοβουλευτική σας
Οµάδα να δηµιουργεί επεισόδιο. Γιατί; 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Δώδεκα λεπτά µί-
λησα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν είναι δώδεκα. Είναι
δεκατριάµισι! 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Δεκαπέντε ήταν επί της αρχής,
κύριε Πρόεδρε, για όλους. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτό
που είπαν οι συνάδελφοι θα πρέπει να το λάβετε σοβαρά υπ’
όψιν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν σας άκουσα, κύριε
Χρυσανθακόπουλε. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µί-
λησαν όλοι δεκαπέντε λεπτά µε την ανοχή του Προεδρείου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν τον ξέρετε τον Κα-
νονισµό, κύριε συνάδελφε. Μάθετέ τον, γιατί είστε Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ωραία, κύριε Πρό-
εδρε. Τον ξέρω τον Κανονισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν τον ξέρετε. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ενηµερώνω,

κύριε Πρόεδρε, ότι υπήρξε δεκαπεντάλεπτο σε όλους µε την
ανοχή του Προεδρείου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ακούστε, λοιπόν, την
απάντηση. Συν τω χρόνω να µαθαίνετε. Στον πρώτο αιώνα κάτι
θα µάθετε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Όσο περνάνε τα χρόνια, κύριε
Πρόεδρε, µαθαίνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η σηµερινή συζήτηση
διεξάγεται µε τη διαδικασία του «επείγοντος». Σ’ αυτήν τη διαδι-
κασία, λοιπόν, ορίζονται οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές. Οι
εισηγητές έχουν δεκαπέντε λεπτά. Οι ειδικοί αγορητές έχουν
οκτώ λεπτά. Από τα οκτώ λεπτά, µε την ανοχή, την επιείκεια και
για τη ζώσα συζήτηση, το Προεδρείο έδωσε στους ειδικούς αγο-
ρητές περισσότερο χρόνο. Έδωσε στον έναν δώδεκα λεπτά και
στην κ. Παπανδρέου δεκατριάµισι λεπτά. Πού είναι ο λόγος της
αντιδικίας; 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Σας ευχαριστώ πάρα
πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ. 
Ρωτάω τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο και τους άλλους συ-

ναδέλφους. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να σας πούµε, κύριε Πρόεδρε.

Ο κ. Λοβέρδος µας είπε ότι θα έχουµε άπλετο χρόνο και ότι δεν
έχει διαφορά το «επείγον» µε το «κατεπείγον». Έχει επιβάλλει µια
κυβερνητική δικτατορία µέσα στη Βουλή… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Λαφαζάνη, µι-

λάτε χωρίς άδεια. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε να

πάρω το λόγο για δέκα δεύτερα; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ηρεµήστε όλοι, γιατί

έχετε άδικο. 
Κύριε Ροντούλη, δεν έχετε το λόγο. Τα τεχνάσµατα δεν ευνο-

ούν τη συζήτηση και προπαντός τον µετερχόµενο τα τεχνά-
σµατα. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αν µου δώσετε το λόγο, κύριε Πρό-
εδρε, θα σας δικαιώσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι! Δεν θέλω καµµία
δικαίωση. 

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Κριτσωτάκης. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ό,τι πω δεν έχει
σχέση µε το πρόσωπό σας, αλλά έχει σχέση άµεσα µε το πώς η
Κυβέρνηση εφαρµόζει τον Κανονισµό. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι δεκαπέντε λεπτά µίλησαν οι δύο
πρώτοι οµιλητές, τα δύο κόµµατα που κατά τύχη –όµως, βάλτε
και ένα ερωτηµατικό δίπλα- είναι στη συγκυβέρνηση και θα
ήθελα να επισηµάνω, κύριε Πρόεδρε, ότι οι υπόλοιποι εφαρµό-
ζουν κατά γράµµα για πρώτη φορά τον Κανονισµό, που άλλες
φορές, όµως, δεν είχε εφαρµοστεί. 

Και εδώ θα ήθελα να επισηµάνω αυτό που σας είπε και ο κ.
Λαφαζάνης, ότι έχουµε και τη ρήση του κυρίου Υπουργού, ο
οποίος τώρα πανηγυρικά διαψεύδεται, όταν µίλησε για άπλετο
χρόνο. Αλήθεια; Τι θα προλάβουν να πουν οι οµιλητές µε τρία
λεπτά το απόγευµα επί των εκατόν σαράντα οκτώ άρθρων; Θα
προλάβουν να πουν «Γεια σας» και «Γεια σας που φεύγω»; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Κριτσωτάκη, επι-
τρέψτε σε µένα τώρα, σας παρακαλώ, µια µικρή διακοπή. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, πενήντα δύο
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το Γυµνάσιο Καστελλίου Πεδιάδας Ηρακλείου, δηλαδή από
τον τόπο σας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίστε, κύριε Κριτσωτάκη.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Πρέπει να προσέχω τώρα, γιατί ό,τι

πω µπορεί να είναι δίκαιο, κύριε Πρόεδρε, αλλά τα παιδιά που
ακούν, τι θα συναποκοµίσουν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ….σοβαρή λογοκρισία. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Θα πω, κύριε Πρόεδρε, όµως, γιατί

δεν µπορεί να εµποδίζεται από τη διαφάνεια η αλήθεια, ότι εδώ
η Κυβέρνηση αποδεικνύει εν τοις πράγµασι –και πρέπει να µας
αποδείξει αν έχει άλλο επιχείρηµα- ότι ολισθαίνει λόγω του µνη-
µονίου σε επικίνδυνες ατραπούς, υποβαθµίζοντας και την κοινο-
βουλευτική διαδικασία και την ίδια τη δηµοκρατία. 

Επίσης, θέλω να σας πω, κύριε Πρόεδρε και να απευθυνθώ
στο Σώµα, ότι όλα αυτά που βλέπετε είναι τροπολογίες και αν εί-
χατε µια ζυγαριά εδώ και βάζαµε από την άλλη µεριά το νοµο-
σχέδιο θα διαπιστώναµε ότι είναι βαρύτερα. Αυτή είναι η διαδι-
κασία του επείγοντος, αυτή είναι η µνηµονιακή πολιτική στη
χώρα µας, αυτό είναι το ότι υποβαθµίζεται το Κοινοβούλιο και
πλήττεται ο ελληνικός λαός. Όταν κανείς ποδοπατά τη δηµοκρα-
τία, κάποιος πλήττεται. Και αυτός που πλήττεται είναι η πλειοψη-
φία.

Τέλος πάντων, εδώ επιχειρήθηκε πριν από λίγο, όταν µιλούσε
ο κύριος Υπουργός, µέσα από νοµοθετικές βελτιώσεις να µας
πει για το βρώµικο πόλεµο, ο οποίος γίνεται. Κι εγώ θα ήθελα να
πω, ότι πράγµατι γινόταν παλιότερα ένας βρώµικος πόλεµος,
εκείνος που ανέβασε τις δαπάνες του φαρµάκου, της υγείας και
υποβάθµισε την ποιότητά της και σήµερα µε ένα «εντάξει, κά-
ναµε λάθος», έρχονται οι ίδιοι άνθρωποι µε τις ίδιες πολιτικές να
µας πουν ότι κάνουν άλλα πράγµατα και ότι έχουν καταφέρει και
θα καταφέρουν πολλά και διάφορα. 
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Ένα άλλο ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, στο λίγο χρόνο που έχω
είναι το εξής: Με τις πανοµοιότυπες και σε ύφος και σε επιχει-
ρηµατολογία, ακόµη και σε λεξιλόγιο, επιθέσεις εκφοβισµού και
τροµοκράτησης των πολιτών από τον Πρωθυπουργό, τον κ. Πα-
παδήµο, αλλά και από τους κ. Παπανδρέου και Βενιζέλο και Σα-
µαρά πριν από είκοσι µέρες, για να περάσουν το δεύτερο
µνηµόνιο, χθες είχαµε τις ολόιδιες, λες και ήταν γραµµένες από
το ίδιο χέρι επιθέσεις Βενιζέλου και Σαµαρά κατά της Αριστεράς
παρακαλώ! Λέει ότι φταίει τέλος πάντων η Αριστερά για τις δο-
λοφονικές µειώσεις µισθών και συντάξεων. Η Αριστερά φταίει
για την κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων εργασίας; Η Αρι-
στερά φταίει για το ξεπούληµα της χώρας; Σε κάποια στιγµή θα
µας πούνε ότι η Αριστερά φταίει και για τον κατακλυσµό του
Νώε.

Είναι κάτι παραπάνω από προφανές ότι µετά από τις δηλώσεις
Γιούνκερ και το φόβο µήπως κι έρθουν στην εξουσία κόµµατα
που είναι αντίθετα µε το µνηµόνιο, η εγχώρια τρόικα, η δικοµµα-
τική πια συγκυβέρνηση, ανέλαβε να εκφράσει το φόβο της για
το αυξανόµενο κύµα αµφισβήτησης και της αντίδρασης στην πο-
λιτική τους µε επιθέσεις κατά της Αριστεράς. 

Εκτιµώντας ότι αυτή η επίθεση θα κλιµακωθεί και θα οξυνθεί,
απευθυνόµαστε σε όλους, από τον εαυτό µας µέχρι σύµπας από
την Αριστερά και πηγαίνουµε και στον κάθε Βουλευτή επικαλού-
µενοι και το Σύνταγµα να πούµε ότι αυτά τα πράγµατα κάποια
στιγµή πρέπει να σταµατήσουν. Αυτή η δυσαρµονία που υπάρχει
ανάµεσα στο εκλογικό Σώµα, τον ελληνικό λαό και σ’ αυτήν την
Κυβέρνηση πρέπει κάποια στιγµή να τελειώνει.

Θέλω να σας πω ότι υπέρτατο δηµόσιο συµφέρον για τις
πραγµατικές ανάγκες των εργαζοµένων και της χώρας δεν είναι
τα συµφέροντα των βιοµηχάνων, των τραπεζιτών και των εφοπλι-
στών και όλο αυτό το κλίµα δεν είναι άσχετο µε το γενικότερο
ζήτηµα δηµοκρατικής λειτουργίας συνολικά της Βουλής. Έχουµε
επείγοντα, έχουµε κατεπείγοντα, έχουµε και τα παράξενα. Χθες
το κατεπείγον δεκαέξι λεπτά οι εισηγητές, σήµερα εφαρµόζεται
ο Κανονισµός. Άλλος Κανονισµός φαίνεται, άλλες ανάγκες εξυ-
πηρετεί.

Δεν είναι, λοιπόν, δυνατόν όλα αυτά να γίνονται και δεν είναι
δυνατόν µε αυτά που σας είπα, µε αυτές εδώ τις τροπολογίες
και όταν δεν ξέρουµε πόσα άρθρα έχει το νοµοσχέδιο -διότι αυτό
κυµαίνεται- να προσπαθείτε να µας κάνετε όλους αδιάβαστους
ψηφοφόρους των διαταγµάτων της τρόικας.

Δεν πάει άλλο µε τα πρόχειρα, µε τα βεβιασµένα και τα ουσια-
στικά ανεπεξέργαστα νοµοσχέδια που φέρνετε στις επιτροπές,
µε τις αµέτρητες υπουργικές αποφάσεις και διατάγµατα, τα
οποία σε επόµενα νοµοσχέδια διορθώνετε και τα τροποποιείτε.
Δεν γίνεται να φέρνετε τροπολογίες-νοµοσχέδια. Καταλαβαί-
νουµε ότι πιέζεστε ασφυκτικά, αλλά καταλαβαίνουµε επίσης και
αυτό που είπε κάποιος πολύ σωστά σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα,
ότι µερικοί εδώ µαρτυρούν χωρίς ξύλο. Δεν επιτρέπεται, λοιπόν,
να παίζετε µε τους θεσµούς και να βάζετε τη χώρα σε επικίνδυ-
νους δρόµους. 

Το σχέδιο για την αναδιάρθρωση και αναδιοργάνωση δεν είναι
τίποτε άλλο παρά ένας σχεδιασµός συρρίκνωσης και κατάργη-
σης δοµών και υπηρεσιών του ΕΣΥ. Οι συγχωνεύσεις δεν έχουν
να κάνουν µε επιστηµονική διασύνδεση, αλλά αποκλειστικά µε
καταργήσεις και συγχωνεύσεις υπηρεσιών, κλινικών, τµηµάτων,
οδηγώντας σε υποβάθµιση νοσοκοµεία κάτω των διακοσίων κλι-
νών που θα υπολειτουργούν, χωρίς να µπορούν να καλύψουν τις
ανάγκες του πληθυσµού σε νοσοκοµειακή περίθαλψη. Πρόκειται
για ολοκληρωτική µετάλλαξη του δηµόσιου συστήµατος υγείας
για ένα ΕΣΥ υποβαθµισµένο, µε υποβαθµισµένα νοσοκοµεία και
χωρίς καµµία δυνατότητα αναβάθµισης και ενδυνάµωσής του. Η
περιφέρεια κυριολεκτικά θα µείνει χωρίς υπηρεσίες και δοµές
υγείας και θα γυρίσουµε σε παλιές εποχές, ένα νοσοκοµείο στο
κέντρο, διαλυµένα κέντρα υγείας και όξυνση των ανισοτήτων.
Προετοιµάζετε την κατάργηση κλινικών και µε αυτό το νοµοσχέ-
διο και των τµηµάτων στα νοσοκοµεία και ενοποιείτε διασυνδεό-
µενα νοσοκοµεία ως ενιαία νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
µε ενιαίους οργανισµούς δίνοντας τη δυνατότητα στις διοικήσεις
των νοσοκοµείων να µετακινούν το προσωπικό σε οποιοδήποτε
από τα διασυνδεόµενα νοσοκοµεία. Η προώθηση κοινού οργανι-

σµού εσωτερικής υπηρεσίας των νοσοκοµείων πρακτικά σηµαίνει
έµµεσες απολύσεις και πλήρη οικονοµική εξαθλίωση των εργα-
ζοµένων και των οικογενειών τους.

Η εφεδρεία και οι απολύσεις στο δηµόσιο δεκαπέντε χιλιάδων
υπαλλήλων µέχρι το τέλος του 2012 θα σηµάνουν απολύσεις ερ-
γαζοµένων και στο χώρο της υγείας, ενώ οι αποδοχές των εργα-
ζοµένων του ΕΣΥ θα υποστούν περαιτέρω µειώσεις, αφού θα
επανεξεταστούν πέραν όλων των άλλων οι ωριµάνσεις. 

Με το χθεσινό νόµο περικόψατε κατά 50 εκατοµµύρια ευρώ το
κονδύλι για τις εφηµερίες των γιατρών του Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, γεγονός που µειώνει κατά 17% το ωροµίσθιο αποζηµίω-
σης των εφηµεριών, αλλά το κύριο εδώ είναι ότι µειώνει τις εφη-
µερίες και χαλάει ακόµα περισσότερο την παρεχόµενη υγεία
προς τον ελληνικό λαό.

Διευρύνετε τις ελαστικές σχέσεις εργασίας. Η καθιέρωση των
επικουρικών επεκτείνεται πλέον σε όλες τις ειδικότητες. Νέες γε-
νιές εργαζοµένων σε οµηρία που τώρα δεν θα λέγονται συµβα-
σιούχοι, αλλά επικουρικοί. Αλλά ακόµα και για αυτούς θα
εγκρίνονται ελάχιστες από τις αναγκαίες θέσεις. 

Η ανακίνηση του ζητήµατος των ιατρικών τοµέων στα νοσοκο-
µεία γίνεται µε προφανή στόχο την περαιτέρω µείωση του ιατρι-
κού και νοσηλευτικού προσωπικού, την κατάργηση τµηµάτων
που προκαλούν κόστος και τις εφηµερίες. 

Παράλληλα µε το χθεσινό νόµο που ψηφίσατε, κάνατε ακόµα
ένα Βήµα για τη σωτηρία της υγείας του λαού. Περικόπτετε την
επιχορήγηση στον Εθνικό Οργανισµό Παροχής Υπηρεσιών
Υγείας, κατά 500 εκατοµµύρια ευρώ, αδιαφορώντας πλήρως για
την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη εκατοµµυρίων πολιτών αυτής
της χώρας.

Σχετικά µε το φάρµακο τώρα που µας εγκάλεσε κιόλας ο κύ-
ριος Υπουργός ότι εµείς δεν έχουµε θέση, θέλω να πω τα εξής:

Πρώτον, δεν έχουµε τέτοια θέση που έχετε, όπου δηλαδή το
φάρµακο θεωρείται ότι είναι εµπόρευµα προϊόν, τίποτε άλλο και
µιλάτε για ό,τι έχετε πετύχει µόνο µε ευρώ. Σας έχω εγκαλέσει
πολλές φορές στην επιτροπή και δεν έχετε απαντήσει. Πείτε µου
τι έχετε κάνει, χωρίς να χρησιµοποιήσετε τη λέξη ευρώ και τη
λέξη κόστος για το φάρµακο. Το φάρµακο είναι βασικό στοιχείο
για το ότι πολεµούµε για τη δηµόσια υγεία. 

Θεωρούµε το φάρµακο κοινωνικό αγαθό και φυσικά δεν συµ-
µεριζόµαστε απόψεις του τύπου, πόσο αποτελεσµατικά και
ασφαλή φάρµακα και υλικά βιοτεχνολογίας παράγονται και δια-
κινούνται µόνο από πολυεθνικές φαρµακοβιοµηχανίες κολοσ-
σούς, ούτε µας ενδιαφέρει η επιβίωση ή η διατήρηση της
ηγεµονίας και η αύξηση της κερδοφορίας των πολυεθνικών φαρ-
µακοποιών και µόνο. Δεν έχουµε αντίρρηση, απεναντίας συµφω-
νούµε, µε τη διευρυµένη χρήση των γενόσηµων φαρµάκων.
Διαφωνούµε, όµως, µε τον τρόπο της εφαρµογής που θέλουµε
να το κάνετε, επειδή το λέει το µνηµόνιο και µε µνηµονιακό και
όχι επιστηµονικό τρόπο. 

Μας ενδιαφέρει η ποιότητα και η ασφάλεια, µας ενδιαφέρει να
υπάρχει πλήρης έλεγχος από κρατικές δοµές και το ερώτηµα
που θέσαµε και στην επιτροπή, είναι κατά πόσο ο ΕΟΦ µπορεί
να εγγυηθεί, όχι µε τα λόγια του Υπουργού και όχι µόνο µε δια-
κήρυξη προθέσεων, αλλά µε επιστηµονική επάρκεια και µε υπάρ-
χον προσωπικό που να είναι επαρκές. Διακόσια πενήντα ήταν τα
άτοµα στον ΕΟΦ, έχουν κατέβει στα εκατόν πενήντα και η προ-
οπτική είναι να πάνε στα εκατόν τριάντα. Δεν υπάρχει προοπτική
προσλήψεων και δεν µπορεί να κάνει µε διαρκώς µειούµενο το
προσωπικό του καλούς και ποιοτικούς ελέγχους. Αυτό είναι ένα
βασικό σηµείο. 

Απαιτείται, λοιπόν, εξασφάλιση όρων ποιότητας ασφάλειας
αποτελεσµατικότητας. Η βιοδιαθεσιµότητα και η βιοισοδυναµία
είναι κάτι σηµαντικό µαζί µε τις χαµηλές τιµές για τα γενόσηµα,
διότι έχει παρατηρηθεί και αυτό το φαινόµενο να έχουµε γενό-
σηµα, τα οποία να είναι περίπου στην ίδια τιµή του προηγµένου
φαρµάκου.

Είναι, λοιπόν, τεράστιο το θέµα του φαρµάκου κι εσείς το χει-
ρίζεστε αποκλειστικά µε όρους εµπορευµατοποίησης και κό-
στους-οφέλους. 

Σε συνθήκες, λοιπόν, φτώχειας και εξαθλίωσης, που δηµιουρ-
γεί και η συνολική σας πολιτική, πιέζετε τους φτωχούς να συµ-
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φωνήσουν στο φθηνότερο φάρµακο, µε όποιες συνέπειες µπορεί
να έχει αυτό για την υγεία τους. Είναι στο άρθρο 21, στην παρά-
γραφο 6. Αυτό που εσείς ονοµάζετε συναίνεση του ασφαλισµέ-
νου, στην πράξη είναι καταναγκασµός λόγω της φτώχειας και
της ανισότητας. Εξευτελίζετε, λοιπόν, την ανθρώπινη αξιοπρέ-
πεια. Η ανθρώπινη ζωή, όµως, δεν είναι εµπόρευµα. 

Με τη ρύθµιση που προωθείτε για το «Ερρίκος Ντυνάν» στο
άρθρο 34, τη δυνατότητά πια πώλησης του αλλά και τη δυνατό-
τητα διασύνδεσής του µε το «Κοργιαλένειο-Μπενάκειο Ερυθρός
Σταυρός», ανοίγει νέους ορίζοντες και νέες µεθόδους ιδιωτικο-
ποίησης δηµόσιων νοσοκοµείων, δηµόσιας περιουσίας γενικά.
Αποτελεί πραξικοπηµατική, κατά τη γνώµη µας, προσπάθεια ιδιω-
τικοποίησης δηµόσιων νοσοκοµείων του ΕΣΥ µε τη διαδικασία
του επείγοντος στον εφαρµοστικό για την υγεία νόµο, µέσω της
παράνοµης διασύνδεσης ενός κοινωφελούς ιδρύµατος, του
«Ντυνάν», µε ένα δηµόσιο νοσοκοµείο, το «Κοργιαλένειο-Μπενά-
κειο Ερυθρός Σταυρός».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, να ολοκληρώσω.
Ανοίγει ο δρόµος για διοικητικό και επιχειρησιακό έλεγχο δη-

µόσιων νοσοκοµείων του ΕΣΥ από τα ιδιωτικά συµφέροντα. Συγ-
κεκριµένα µέσω αυτής της συνένωσης από τη µία πλευρά, το
δηµόσιο αναλαµβάνει την ενίσχυση και τη χρηµατοδότηση των
ιδιωτικών νοσοκοµείων, εν προκειµένω το τεράστιο χρέος της
υγείας, αίρονται τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων και
αποτελεί βόµβα στα θεµέλια του ΕΣΥ εκατοντάδων εκατοµµυ-
ρίων του «Ερρίκος Ντυνάν» και από την άλλη, συντελείται απώ-
λεια δηµοσίων περιουσιακών στοιχείων και άλλων δηµόσιων
επενδύσεων. Καταργείται ο δηµόσιος και κοινωνικός χαρακτή-
ρας της υγείας. Θεωρώ ότι αυτό θα εκτιµηθεί θετικά από τους
επιτηρητές της Κυβέρνησης, αλλά αρνητικά από αυτόν που εκλέ-
γει αυτήν την Κυβέρνηση, τον ελληνικό λαό δηλαδή.

Κύριε Πρόεδρε, καταλαβαίνω ότι κι εσείς δεν µπορείτε να µου
δώσετε άλλο χρόνο. Θα πω µόνο τους τίτλους των θεµάτων που
θα έλεγα αν είχαµε πραγµατικά ανοιχτές διαδικασίες. 

Το Ενιαίο Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης είναι ένα πολύ ση-
µαντικό θέµα. Επίσης, πάρα πολύ σηµαντικό θέµα είναι η σύ-
σταση και η λειτουργία ιδιωτικών γραφείων εύρεσης εργασίας
και µεγάλο θέµα είναι η εργασία µέσω επιχείρησης προσωρινής
απασχόλησης. Για τις πέντε υπό κύρωση περιπτώσεις που
έχουµε -έχουµε µιλήσει στην επιτροπή για τα υπόλοιπα- δεν προ-
λάβαµε να µιλήσουµε ούτε στην επιτροπή ούτε εδώ. Αυτή είναι
άλλη µια απόδειξη ότι µιλάµε µε το λουρί στο σβέρκο και ότι
αυτό δεν είναι δηµοκρατία, είναι καταναγκασµός και είναι και εις
βάρος του ελληνικού λαού. Όλα αυτά νοµίζω ότι πρέπει να ανα-
τραπούν και υπάρχει πολιτικό πλαίσιο και δυνατότητα. 

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ. Νοµίζω ότι οι καταγγελίες δεν
αφορούν το Προεδρείο, αλλά διά του Προεδρείου πρέπει να δια-
βιβαστούν και στην Κυβέρνηση και πρέπει να δηµοσιοποιηθούν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να σας απαντήσω,
κύριε Κριτσωτάκη, και προς όλους όσους προέβαλαν αυτήν την
ένσταση περί Κανονισµού: Άρθρο 110 παράγραφος 6 «Κατά τη
συζήτηση νοµοσχεδίων και προτάσεων νόµων επείγοντος χαρα-
κτήρα η διάρκεια της οµιλίας στην κατ’ αρχάς συζήτηση των
Υπουργών, των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και
των εισηγητών ορίζεται σε δεκαπέντε λεπτά της ώρα, των ειδικών
αγορητών σε οκτώ λεπτά της ώρα και των εγγεγραµµένων στον
κατάλογο των οµιλητών Βουλευτών σε πέντε λεπτά της ώρας.
Στην κατ’ άρθρον συζήτηση η διάρκεια της οµιλίας ορίζεται για
όλους τους οµιλητές σε τρία λεπτά της ώρας».

Ο Κανονισµός είναι αυτός. Αυτόν τον Κανονισµό εφαρµό-
ζουµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ πρέπει να σας
πω ότι συµφωνώ. Ξέρετε που διαφώνησα; Εγώ δεν είπα ότι δεν
είναι αυτός ο Κανονισµός, αλλά είπα ότι πρώτη φορά εφαρµόζε-
ται και νοµίζω για τις ανάγκες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν έχετε δίκιο. Οσάκις
ήταν επείγον ένα νοµοσχέδιο και συζητείτο µε τη διαδικασία του

επείγοντος, γινόταν αυτή η κατανοµή του χρόνου.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Και χθες κατεπείγον ήταν, κύριε

Πρόεδρε, σας το είπα στην οµιλία µου. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε κι εµείς να

πούµε κάτι επ’ αυτού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, δεν έχετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα γιατί, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Διότι δεν έχετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για ποιο λόγο; Γίνεται µία συζήτηση

επί της διαδικασίας και του Κανονισµού…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν γίνεται συζήτηση

επί της διαδικασίας. Δεν υπάρχει στη Βουλή, υπάρχει µόνο στα
αµφιθέατρα των πανεπιστηµίων το «επί της διαδικασίας», ή
ακόµη υπάρχει και στις συνδικαλιστικές αίθουσες. Εδώ υπάρχει
λόγος και αιτίαση επί του Κανονισµού. Ο λόγος…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πρέπει να µας δώσετε το λόγο για
τρία δευτερόλεπτα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αφήστε µε να σας πω. 
Ο λόγος και η αιτίαση επί του Κανονισµού, πάλι κατά πρό-

βλεψη του Κανονισµού, προβάλλεται εγγράφως µε δύο υπογρα-
φές και το λόγο επί του Κανονισµού λαµβάνει ο πρώτος
υπογράφων. Λήξης, λοιπόν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, δεκαεννέα µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από το 6ο Δηµο-
τικό Σχολείο Χαλανδρίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών επί της αρχής. Ο
κ. Χρήστος Πρωτόπαπας, Βουλευτής Β’ Αθηνών και σε άλλες πε-
ριπτώσεις Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, έχει το
λόγο.

Ορίστε, κύριε Πρωτόπαπα, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για πέντε λεπτά; Γιατί; Μειώθηκε ο χρόνος;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λέει ο Κανονισµός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα κοιτάξω να είµαι επιγραµµατι-

κός. Έτσι είναι το επείγον.
Βέβαια, δεν είναι εδώ ο κ. Κουτρουµάνης, γιατί κάποιες από

τις παρεµβάσεις µου αφορούν το κοµµάτι του νοµοσχεδίου που
έχει να κάνει µε το θέµα του κ. Κουτρουµάνη. Εν πάση περιπτώ-
σει, ας του τα µεταφέρει κάποιος. Φαντάζοµαι ότι είναι κάποιοι
από το επιτελείο του εδώ.

Το πρώτο ζήτηµα έχει να κάνει µε τα επικουρικά ταµεία που
ενοποιούµε. Προβλέπεται –και ορθά προβλέπεται- ότι κάποια τα-
µεία µπορούν να µείνουν µε τη θέλησή τους ως ανεξάρτητα νο-
µικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου. Πρέπει, όµως, να οριστούν
κάποια πράγµατα στο νοµοσχέδιο, προκειµένου να µην ακυρώ-
νεται αυτή η δυνατότητα. 

Παράδειγµα, νεοπροσλαµβανόµενοι: Πρέπει σαφώς να προ-
βλέπεται ότι οι νεοπροσλαµβανόµενοι στους χώρους που καλύ-
πτουν τα ταµεία, πηγαίνουν στα ταµεία αυτά τα οποία παρα-
µένουν ως ανεξάρτητα πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, ότι θα ανήκει
η σηµερινή περιουσία στα ίδια ταµεία, ότι θα συνεχίσει να λει-
τουργεί µε τα σηµερινά έσοδα και πόρους και θα πρέπει να
προσδιοριστεί και η µεταβατική µορφή διοίκησης από την 1η Ιου-
λίου του 2012 µέχρι την πλήρη µετατροπή σε νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου το 2013. 

Εάν, δηλαδή, δίδουµε τη δυνατότητα να προτιµήσει κάποιος
µία ανεξάρτητη πορεία και να τα βγάλει πέρα µόνος του, πρέπει
να φροντίσουµε ώστε να έχει τη δυνατότητα να τα βγάζει πέρα
µόνος του και να µην είναι αυτό µία εικονική πραγµατικότητα.
Θέλω, λοιπόν, να ζητήσω να περιληφθούν στο νόµο αυτές οι προ-
βλέψεις. Αυτή είναι η πρώτη παρατήρηση.

Η δεύτερη παρατήρηση αφορά το θέµα ΟΕΚ και Εργατικής
Εστίας. Ακούγεται για τροπολογία. Δεν έχει έρθει µέχρι στιγµής
τροπολογία. Ερώτηµα: Θα έρθει τροπολογία σε αυτό το σχέδιο
νόµου;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πότε θα έρθει; Μέχρι το µεση-
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µέρι;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Λαφαζάνη, ρωτώ. Θα έρθει

σε αυτό; Αν ναι, πρέπει να έρθει τώρα, συµφωνώ µαζί σας. Αν
όχι, ας προσδιορίσει ο Υπουργός Εργασίας σε ποιο νοµοσχέδιο
θα είναι αυτή, διότι είναι ένα πολύ κρίσιµο ζήτηµα, ένα σοβαρό
ζήτηµα, θέλουµε να το συζητήσουµε, αλλά για να το συζητή-
σουµε πρέπει να έχει τεθεί στην ηµερήσια διάταξη και πρέπει να
τεθεί στην ηµερήσια διάταξη. Αυτά τα δύο όσον αφορά το
Υπουργείο Εργασίας.

Θα αναφερθώ τώρα πάλι επιγραµµατικά στα θέµατα του
Υπουργείου Υγείας. 

Το πρώτο θέµα είναι ένα µικρό ζήτηµα. Κύριε Υπουργέ, το
έχουµε θέσει και στον κ. Τιµοσίδη και νοµίζω ότι µπορεί να γίνει.
Υπάρχουν κάποιοι γιατροί του ΕΣΥ που ταλαιπωρούνται, διότι
βάζουν υποψηφιότητα για κάποια ανώτερη θέση σε κάποιο άλλο
νοσοκοµείο του ΕΣΥ, την παίρνουν και πρέπει να παραιτηθούν,
να ξαναπροσληφθούν και να µπουν στον κανόνα 1/5.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, µία παρέµβαση θα ήθελα να
κάνω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Να περιληφθεί ο χρόνος µόνο,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Τιµοσίδη,
έχετε το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Έχει γίνει συνεννόηση µε τον κ. Ρόβλια και σε µία
βδοµάδα το αργότερο θα έχω νοµοθετική πρωτοβουλία µε την
οποία λύνεται το πρόβληµα αυτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πολύ θετικό αυτό, κύριε Τιµοσίδη.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Θα λέει η εξής διάταξη, που θα ισχύει σε όλο το
δηµόσιο, ότι όποια θέση δηµοσίου µεταφέρεται για οποιονδή-
ποτε λόγο, είτε γιατί κατέλαβε άλλη θέση είτε όχι, θα µεταφέρε-
ται όλο το κονδύλιο και δεν θα είναι καινούργιος διορισµός.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μπράβο, πολύ θετικό. Το έχουν
ρωτήσει όλα τα κόµµατα, απ’ ό,τι ξέρω. Και τον κ. Λεβέντη θυ-
µάµαι και τον κ. Κριτσωτάκη µε ερωτήσεις τους. Είναι πολύ θε-
τικό ότι το λύνετε.

Στο θέµα τώρα της δραστικής ουσίας –και κλείνω µε αυτό-
έχουµε πει ότι το θέµα της δραστικής ουσίας –που βλέπω ότι
υπάρχει µία επιµονή και στο µνηµόνιο, κύριε Υπουργέ- στην προ-
σπάθειά σας να εξοικονοµήσετε πόρους έχουν εγερθεί σοβαρά
ερωτηµατικά. Δηλαδή, τελικά µήπως µε αυτό το θέµα της δρα-
στικής ουσίας που πάµε να κάνουµε αντί να κερδίσουµε σε πό-
ρους χάσουµε. Διότι πρέπει να οριστούν οι δραστικές ουσίες, να
υπάρξει θεραπευτικό πρωτόκολλο, να ξέρουµε τι αντιστοιχεί
στον καθένα και να ξέρουµε ότι ο γιατρός που θα γράφει θα γρά-
φει πραγµατικά τη δραστική ουσία που µπορεί να κάνει καλό
στον ασθενή κι όχι µία δραστική ουσία ελαφρώς παραλλαγµένη
αλλά διαφορετική, η οποία αντιστοιχεί σε ένα πολύ ακριβότερο
φάρµακο και το οποίο φάρµακο µάλιστα είναι «πατεντάτο», δη-
λαδή έρχεται από έξω από πολυεθνικές, πράγµα το οποίο µπορεί
να λειτουργήσει ιδιαίτερα σε βάρος της ελληνικής φαρµακοβιο-
µηχανίας.

Για τους λόγους αυτούς –έχω δει και κάποιες παρατηρήσεις
που έκανε η κ. Ουρανία Παπαδάκη και νοµίζω ότι είναι σε θετική
κατεύθυνση και τις έχετε δεχθεί- θα πρέπει είτε να υπάρχει στο
«και» η δραστική ουσία, δηλαδή κάνοντας χρήση και της δραστι-
κής ουσίας του φαρµάκου, και να προσδιοριστούν οι δέκα δρα-
στικές ουσίες, να γίνει συζήτηση στην Επιτροπή της Βουλής ή
εδώ…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Έχει έρθει η απόφαση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Δεν έχω προλάβει να τη δω, το κα-
ταλαβαίνετε.

Άρα, λοιπόν, είναι θετικό να δούµε από τώρα ποιες είναι αυτές
οι δραστικές ουσίες. Καλό θα ήταν δε να βγουν από αυτές τις
δραστικές ουσίες οι προβλέψεις για χρόνιες παθήσεις και ρυθ-
µισµένους ασθενείς, για λόγους δηµόσιας υγείας, γιατί µπορεί
να είναι πολύ ακριβά φάρµακα, υπάρχουν σε αυτά δραστικές ου-
σίες που έχουν αλλάξει για λίγο και έχουν πάρει πατέντα και οδη-

γούνται σε πολύ ακριβά φάρµακα σε σχέση µε τα ελληνικά γε-
νόσηµα. Δηλαδή, εάν υπάρχει επιµονή στο θέµα της δραστικής
ουσίας, κύριε Υπουργέ, καλό θα είναι να εξαιρεθούν οι χρόνιες
παθήσεις και οι ρυθµισµένοι ασθενείς.

Αναµφίβολα είναι ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο, αλλά υπάρχει
ένα τελευταίο θέµα που θα ήθελα να σας αναφέρω, κύριε
Υπουργέ και να το προσέξετε παρακαλώ.

Στο άρθρο 33 παράγραφος 9, έτσι που είναι γραµµένη η διά-
ταξη, δεν είναι σαφές τι γίνεται µεταξύ «Ερρίκος Ντυνάν» και
«Κοργιαλένιου Μπενάκιου». Πρόκειται να κρατικοποιήσουµε το
«Ερρίκος Ντυνάν» ή να ιδιωτικοποιήσουµε το «Κοργιαλένιο -Μπε-
νάκιο»; Έτσι που είναι γραµµένη η διάταξη αφήνει να εννοηθούν
και τα δύο. Σε αυτό το σηµείο είναι λογικό να υπάρχει αντίθεση
σε τυχόν ιδιωτικοποίηση του «Κοργιαλένιου Μπενάκιου», που
είναι ένα πολύ µεγάλο Νοσοκοµείο του ΕΣΥ, µε πολύ µεγάλη
προσφορά και δεν καταλαβαίνω ποιος είναι ο λόγος να προχω-
ρήσει σε ιδιωτικοποίηση, αυτή τη στιγµή τουλάχιστον, αφού δεν
έχουµε αλλάξει το γενικότερο σύστηµα µέσα στο ΕΣΥ. 

Θεωρώ ότι πρέπει να ξαναγραφτεί, να γίνει σαφές ότι δεν αγ-
γίζουµε το σηµερινό καθεστώς του «Κοργιαλένιου -Μπενάκιου»
και να δούµε από εκεί και πέρα τι ακριβώς θέλουµε να κάνουµε
µε τις άλλες παρεµβάσεις. Ειδικά όµως για το «Κοργιαλένιο Μπε-
νάκιο» νοµίζω ότι πρέπει να γίνει ένα ξεκαθάρισµα σήµερα ότι
δεν υπάρχει κανένα θέµα, παραµένει στο ΕΣΥ και συνεχίζει να
προσφέρει το πολύ σηµαντικό έργο το οποίο κάνει. Θα επανέλ-
θουµε στα άρθρα. 

Κατά τ’ άλλα βεβαίως µε καλύπτει η τοποθέτηση της κ. Κου-
ρουπάκη για το πολύ σηµαντικό αυτό νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χρήστο Πρωτόπαπα.
Παρακαλείται ο κ. Αθανάσιος Γιαννόπουλος, Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας Φθιώτιδος, να λάβει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-

δελφοι, είναι γεγονός ότι στη ζωή µας άλλαξαν πάρα πολλά
πράγµατα, ιδιαίτερα τα τελευταία δύο χρόνια. Δεν άλλαξε µόνο
η ζωή µας, άλλαξε και ο τρόπος της σκέψης µας. Παράλληλα άλ-
λαξε και ο τρόπος της εκποµπής του κοινοβουλευτικού µας
λόγου. Δεν είναι δυνατόν ένα νοµοσχέδιο υπό τη µορφή του επεί-
γοντος είτε του κατεπείγοντος, αυτών των τόσων σελίδων, των
τόσων διατάξεων, των επιµέρους θεµάτων που άπτονται δύο ή
τριών Υπουργείων να έχει κανείς την επάρκεια, για να είµαστε
σοβαροί, να µπορεί να τα µελετήσει -και όπως έλεγε ο µακαρίτης
ο καθηγητής µας ο Σκλαβούνος «όχι τα µελετώ, τα σπουδάζω»-
να τα σπουδάσει, για να µπορεί να κάνει σωστές παρεµβάσεις. 

Εν πάση περιπτώσει, επειδή όπως είπα άλλαξαν τα πάντα, θα
δώσω και εγώ τη δική µου διάσταση επάνω στα διάφορα θέµατα
του νοµοσχεδίου. Προ ολίγου χρονικού διαστήµατος µας κατε-
τέθη εδώ µία σειρά τροπολογιών και υπουργικών αποφάσεων
όπου πραγµατικά δεσµεύεται ο κύριος Υπουργός ότι σήµερα το
βράδυ όλα να έχουν δηµοσιοποιηθεί, ότι θα έχουν περάσει όλα
και να έχουν γίνει ΦΕΚ.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το Υπουργείο και οι παράγοντές του,
έχουν µπει σε µία λογική εργολαβίας, θα έλεγα, κατασυκοφάν-
τησης και σπιλώσεως του Ιατρικού Σώµατος. Τώρα δε, κινδυ-
νεύουν και οι φαρµακοποιοί. 

Κύριοι Υπουργοί, είναι γεγονός ότι τα γενόσηµα φάρµακα τα
γράφουν οι γιατροί και τα γράφουν σε ένα πολύ µεγάλο ποσο-
στό. Αποτιµάται ένα 18%. Εγώ πιστεύω ότι είναι µεγαλύτερο το
ποσοστό των γενοσήµων φαρµάκων. Θα πρέπει να γνωρίζετε ότι
τα γενόσηµα φάρµακα, στο µεγαλύτερο ποσοστό δεν αναγρά-
φονται στα νοσοκοµεία µας. Εκεί υπάρχει µία άλλη πολιτική,
υπάρχει µία άλλη βαρύτητα των διαφόρων νοσολογικών οντοτή-
των.

Κάναµε σχόλιο στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και εί-
χαµε κάποιο χρόνο να αναλύσουµε το θέµα του γενοσήµου. Γε-
νόσηµα ναι, αλλά ποια γενόσηµα; Τα ποιοτικά γενόσηµα. Πρέπει
να υποστηριχθεί η ελληνική φαρµακοβιοµηχανία η οποία έχει να
επιδείξει πάρα πολύ καλά φάρµακα. Αν κάποια δεν είναι καλά
µπορεί να αποκλειστούν από τον ΕΟΦ. Είπαµε να δοθεί µία πί-
στωση χρόνου ώστε το θέµα της δραστικής ουσίας να µετατοπι-
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στεί για να έχουµε τη δυνατότητα, αφού ηλεκτρονικοποιηθεί
απόλυτα το σύστηµα της συνταγογράφησης και παράλληλα ο
ΕΟΦ να µην κρύβεται, αλλά να δώσει στοιχεία, διότι ο κ. Τούντας
µας λέει πάρα πολλές ανακρίβειες τις οποίες έχουµε ήδη κατα-
γράψει. Δεν µας δίνει τους ποιοτικούς ελέγχους που κάνει ο ΕΟΦ
για τα διάφορα φάρµακα τα οποία κυκλοφορούν και τα οποία
πολλές φορές είναι και επικίνδυνα. Διότι δεν είναι µόνο η δρα-
στική ουσία, είναι όλος ο τρόπος παρασκευής των φαρµάκων και
κυρίως είναι τα έκδοχα τα οποία χρησιµοποιούν. Θα σας παρα-
καλούσα –το είπε και ο κ. Πρωτόπαπας- σε ασθενείς οι οποίοι
έχουν σακχαρώδη διαβήτη, όπως και µεταµοσχευµένοι που βρί-
σκονται υπό τη συνεχή νοσηλεία συγκεκριµένων φαρµάκων, του-
λάχιστον να υπάρξει µία ιδιαίτερη µέριµνα γι’ αυτούς.

Για το ωράριο των φαρµακείων θα πούµε δύο λόγια και στα
άρθρα. Πιστεύω ότι πρέπει να δοθεί µία λύση και υπάρχουν προ-
τάσεις εκ µέρους και του Πανελληνίου Φαρµακευτικού Συλλόγου
και του Φαρµακευτικού Συλλόγου Αθηνών.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της κατάργησης των ΥΠΕ. Εµείς εί-
χαµε πει και είναι προγραµµατική µας δέσµευση ότι θα υπάρξει
κατάργηση των Υγειονοµικών Περιφερειών. Δεν προσφέρουν τί-
ποτε. Κόστος και αναποτελεσµατικότητα. Ας προχωρήσετε, λοι-
πόν.

Για το νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» λέµε ναι, πρέπει να δοθεί
η δυνατότητα να επιβιώσει αυτό το νοσοκοµείο. Σας είχα πει και
άλλη φορά ότι εάν µπει ταφόπλακα στο «Ερρίκος Ντυνάν» δεν
πρόκειται να τη βγάλει κανείς. Άρα, λοιπόν, πρέπει να υπάρξουν
οι ανάλογες δυνατότητες γι’ αυτό το νοσοκοµείο και θα έλεγα
ότι θα πρέπει να δοθεί και η δυνατότητα ακόµη και το «Ασκληπι-
είο» Βούλας να µπορέσει να αξιοποιηθεί, τη στιγµή µάλιστα που
ζητάµε αξιοποίηση όλων των δοµών που έχουµε.

Κύριε Υπουργέ, τα διάφορα άλλα θέµατα όπως επί παραδείγ-
µατι, τα προνοιακά, που δεν θα ήθελα να κάνω µεγάλο σχόλιο,
θέλω να επικεντρωθώ στο θέµα των προνοιακών ιδρυµάτων,
αυτών που έχουν νοσοκοµειακή κάλυψη. Αυτά δεν πρέπει να
πάνε στο Υπουργείο Εργασίας, αλλά πρέπει να παραµείνουν στο
Υπουργείο Υγείας. Θα πρέπει οπωσδήποτε να σας απασχολήσει
το θέµα. Τώρα θα µου πείτε ότι οι εκτός µνηµονιακών δεσµεύ-
σεων διατάξεις που θέλετε να περάσετε µπορούµε σε κάποιο
άλλο νοµοσχέδιο να τις διορθώσουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή
σας, θα ήθελα να πω το εξής: Κύριε Υπουργέ, δεν δεσµεύεστε
απόλυτα για το θέµα των γενοσήµων φαρµάκων. Πρέπει να κα-
ταλάβουν και οι ξένοι, πρέπει να καταλάβουν και οι τροικανοί ότι
γνωρίζουµε ποιοι είναι πίσω από όλα τα γενόσηµα. Είναι πολυε-
θνικές, γενοσηµικές εταιρείες που ήδη δραστηριοποιούνται στο
χώρο µας. Ας µη νοµίζουν οι κύριοι της Εσπερίας ότι αυτοί είναι
οι έξυπνοι και οι Έλληνες είναι κουτοί. Ας καταλάβουν δε, ότι οι
Έλληνες πολίτες δεν είναι σε µία τριτοκοσµική χώρα. Θέλουµε
και εµείς να έχουµε τις ίδιες ακριβώς υπηρεσίες υγείας όπως
έχει ο Γάλλος, ο Γερµανός, ο Βέλγος και όχι να νοµίζουν ότι
αυτοί είναι οι πονηροί για να µας επιβάλλουν αρχές και κανόνες. 

Όσον αφορά το θέµα της φαρµακευτικής δαπάνης, µπορούµε
να φτάσουµε σε αυτό το στόχο εάν πάρουµε ορισµένα µέτρα.
Μη νοµίζετε όµως ότι το συνεχές rebate είναι αυτό που θα σας
δώσει τη δυνατότητα της εξοικονόµησης πόρων. Υπάρχουν
άλλες παρεµβάσεις που µπορούµε να τις συζητήσουµε και µπο-
ρούµε να φτάσουµε στο να έχουµε την καλύτερη ποιότητα. Γιατί
πρόκληση στο χώρο της υγείας είναι όσο το δυνατόν µε λιγότερα
χρήµατα να έχουµε τις ίδιες ποιοτικά και ποσοτικά υπηρεσίες
υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αθανάσιο Γιαννόπουλο.
Παρακαλείται ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους, Βουλευτής του

ΚΚΕ Κερκύρας να λάβει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-

δας έχει εδώ και πολύ καιρό επισηµάνει και καταγγείλει ότι µια
σειρά από σοβαρά αντιλαϊκά µέτρα που παίρνονται στο χώρο της

υγείας και µε πρόφαση την υπαρκτή καπιταλιστική οικονοµική
κρίση είναι µέτρα που έχουν αποφασιστεί εδώ και πολλά χρόνια,
πολύ πριν την εµφάνιση της καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης
και σκοπεύουν ουσιαστικά στην πλήρη ιδιωτικοποίηση και εµπο-
ρευµατοποίηση της δηµόσιας υγείας και ό,τι εναποµείνει στην
δηµόσια υγεία, ουσιαστικά να είναι τόσο εµπορευµατοποιηµένο
που ο εργαζόµενος από τη στιγµή που θα µπει µέσα στο νοσο-
κοµείο να βάζει βαθιά το χέρι στην τσέπη.

Τέτοια µέτρα είναι η ολοήµερη λειτουργία των νοσοκοµείων,
η µετατροπή των νοσοκοµείων σε αυτοχρηµατοδοτούµενες επι-
χειρήσεις που θα δουλεύουν µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, οι
συµπτύξεις και το κλείσιµο νοσηλευτικών ιδρυµάτων, το κλείσιµο
δεκάδων νοσηλευτικών κρεβατιών, το κλείσιµο χιλίων και επι-
πλέον κλινικών και πάει λέγοντας. Τέλος, είναι και οι σοβαρές
µειώσεις των µισθών των υγειονοµικών όπως επίσης και το κό-
ψιµο σηµαντικών κονδυλίων από τις εφηµερίες και άρα µείωση
της εφηµερίας και της ασφάλειας που παρέχουν στους ασφαλι-
σµένους, στους εργαζόµενους, στον ελληνικό λαό τα νοσοκο-
µεία, αφού πολύ λιγότεροι θα εφηµερεύουν. 

Ένα από αυτά τα αντιλαϊκά µέτρα που παίρνονται µε αφορµή
την κρίση είναι και ο υπό συζήτηση εφαρµοστικός νόµος του
Υπουργείου Υγείας. Κύριε Πρόεδρε, ήταν τόση η βιασύνη, τόση
η πρεµούρα του Υπουργείου να φέρει αυτό το νοµοσχέδιο και
µε τη διαδικασία του επείγοντος που πραγµατικά στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων εξελίχθησαν πρωτοφανέρωτες καταστά-
σεις. Δεν µπορούσαν να απαντήσουν οι αρµόδιοι ούτε στο πιο
απλό ερώτηµα «πόσα άρθρα έχει το νοµοσχέδιο;». Ο κύριος
Υπουργός έλεγε ότι έχει τριάντα τέσσερα. Μετά προστέθηκαν
κάποια από το Υπουργείο Παιδείας για τη Σχολή Δηµόσιας
Υγείας. Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας έλεγε: «Μα, τι µας
λέτε τώρα; Ο Υφυπουργός µας έδωσε ένα νοµοσχέδιο µε σα-
ράντα τέσσερα άρθρα.». Στο τέλος απεδείχθη ότι τα άρθρα του
νοµοσχεδίου ήταν εκατόν σαράντα οκτώ. Σήµερα µε τις τροπο-
λογίες είναι βέβαιο ότι συζητούµε και ένα επιπλέον νοµοσχέδιο. 

Είναι, όµως, ένα νοµοσχέδιο, κύριε Πρόεδρε, µε το οποίο ου-
σιαστικά συντελείται άλλο ένα έγκληµα από τις δυνάµεις του κε-
φαλαίου και των κοµµάτων του ενάντια στην υγεία και τη ζωή της
εργατικής τάξης, των αυτοαπασχολούµενων, των φτωχών εργα-
τών, της νεολαίας, των λαϊκών γενικότερα οικογενειών. Ουσια-
στικά µε αυτό το νοµοσχέδιο βάζουν ενέχυρο για τη νέα δα-
νειακή σύµβαση τα εναποµείναντα δικαιώµατα των εργαζοµένων
στις δηµόσιες υπηρεσίες υγείας και πρόνοιας και στα φάρµακα. 

Αφού, κύριε Πρόεδρε, δηµιούργησαν µια κατάσταση–κόλαση
µε τα συνεχή αντιλαϊκά µέτρα που παίρνονταν είτε από την κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ είτε από την τρικοµµατική κυβέρνηση του
µαύρου µετώπου είτε από τη δικοµµατική τώρα Κυβέρνηση που
ουσιαστικά είχαν ως αποτέλεσµα να περάσουν πάνω από το 40%
του ελληνικού λαού βίαια κάτω από τα όρια της φτώχειας και κά-
ποια από αυτά να φτάσουν στην εξαθλίωση και στην πείνα, αφού
υπάρχουν αυτή τη στιγµή ενάµισι εκατοµµύριο άνεργοι στη χώρα
µας, αφού µείωσαν σε σηµεία εξευτελιστικά και τους µισθούς και
τις συντάξεις, δηµιούργησαν δηλαδή, τέτοιες καταστάσεις που
οι ίδιοι το παραδέχονται ότι τα λαϊκά στρώµατα προστρέχουν
µόνο στα δηµόσια νοσοκοµεία για να βρουν την υγεία τους –ο
κύριος Υπουργός λέει ότι αυξήθηκε πάνω από 30% η προσέ-
λευση του κόσµου στα νοσοκοµεία- θα περίµενε κανένας ουσια-
στικά να πάρουν µέτρα βελτίωσης των συνθηκών εργασίας στα
νοσοκοµεία, βελτίωσης της υλικοτεχνικής υποδοµής, αφού θα
έπρεπε να δεχθούν το 30% επιπλέον του κόσµου που προσφεύ-
γει στα νοσοκοµεία. 

Τι έγινε, όµως, κύριοι συνάδελφοι; Ουσιαστικά και το νοµοσχέ-
διο αυτό µετατρέπει πάνω από πενήντα δηµόσια νοσοκοµεία σε
παραρτήµατα των υπολοίπων στο όνοµα της καλύτερης λειτουρ-
γίας, ενώ καταργεί όλα τα ψυχιατρεία και τα µετατρέπει σε ψυ-
χιατρικά τµήµατα των νοσοκοµείων. Πραγµατικά κατά την άποψή
µας αυτό θα είναι εγκληµατικό. 

Εγώ έχω υπ’ όψιν µου ένα Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο στην Κέρ-
κυρα που έχει εκατόν σαράντα κρεβάτια και διακόσιους εργαζό-
µενους και ξαφνικά µας λένε ότι όταν και αν ποτέ γίνει το
Ψυχιατρικό Τµήµα του Νοσοκοµείου της Κέρκυρας που θα έχει
δέκα µε είκοσι κρεβάτια, θα αντιµετωπίσει όλα αυτά τα περιστα-
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τικά τα οποία και λόγω οικονοµικής κρίσης έχουν αυξηθεί και τα
οποία διαχειρίζεται το Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο της Κέρκυρας.

Για τα φάρµακα κατά την άποψή µας ουσιαστικά επιχειρείται
µια άνευ προηγουµένου επίθεση ενάντια στην τσέπη της λαϊκής
οικογένειας. Αυτή τη στιγµή πάνω από χίλια φάρµακα είναι εκτός
λίστας και αν ακολουθηθεί αυτή η πολιτική, πολύ σύντοµα δεν
θα υπάρχει φάρµακο για το οποίο δεν θα πληρώνει ο Έλληνας
ασφαλισµένος, ο Έλληνας εργαζόµενος.

Εµείς δεν είµαστε αιθεροβάµονες να πιστεύουµε ότι η Κυβέρ-
νηση αυτή του µαύρου µετώπου θα µπορεί να πάρει βελτιωτικά,
φιλολαϊκά µέτρα. Γι’ αυτό απευθυνόµαστε στον ελληνικό λαό και
του ζητούµε να αγωνιστεί για µια πραγµατικά σύγχρονη, δηµόσια
αποκλειστικά, δωρεάν υγεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαράλαµπο Χαραλάµπους.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι έχει αναπτυχθεί µια διελκυ-

στίνδα αυτό τον καιρό σε σχέση µε τα γενόσηµα φάρµακα. Από
τη µια πλευρά είναι αυτοί που a priori υπερασπίζονται µετά πά-
θους τη χρήση των γενοσήµων φαρµάκων. Από την άλλη πλευρά,
είναι αυτοί που αντιτίθενται συλλήβδην στη χρήση του γενοσή-
µου φαρµάκου επικαλούµενοι προβλήµατα που µπορεί να προ-
καλέσει στον ελληνικό πληθυσµό. Κατά την άποψή µας και
ακολουθώντας την αριστοτελική προσέγγιση των πραγµάτων,
την αριστοτελική θεωρία της µεσότητας, η αλήθεια βρίσκεται
κάπου στη µέση. 

Τι εννοούµε; Εννοούµε ότι η «καρδιά» του προβλήµατος έγκει-
ται στους εγκριτικούς µηχανισµούς, στους εγκριτικούς ελέγχους
που πρέπει να γίνουν επί των γενοσήµων φαρµάκων από τον
Εθνικό Οργανισµό Φαρµάκων. Αυτό είναι το ζήτηµα, λοιπόν,
κύριε Υπουργέ, για το οποίο θα πρέπει να απαντήσετε και να δώ-
σετε εχέγγυα αποτελεσµατικότητας των γενοσήµων. 

Παραδείγµατος χάριν το πρώτο ερώτηµα είναι το εξής. Υπάρ-
χουν κλινικές µελέτες που υποστηρίζουν τη χρήση των γενοσή-
µων και για πόσα γενόσηµα υπάρχουν αυτές οι κλινικές µελέτες
υποστήριξης αυτών; Δεύτερον, πόσες από τις εταιρείες που κά-
νουν γενόσηµα φάρµακα έχουν ISO;

Τρίτον, έχει ο Εθνικός Οργανισµός Φαρµάκων πρόσβαση για
να κάνει ελέγχους στις πρώτες ύλες από τις οποίες δηµιουρ-
γούνται τα γενόσηµα φάρµακα;

Με άλλα λόγια, το ζήτηµα δεν είναι ένα ναι ή ένα όχι στο γενό-
σηµο. Το ζήτηµα είναι οι έλεγχοι που πρέπει να γίνουν επί του
γενοσήµου φαρµάκου. Ο στόχος µε άλλα λόγια να αυξηθεί η
χρήση των γενοσήµων κατά 50% -και αναφέροµαι στα γενόσηµα
που καλύπτονται από τους ασφαλιστικούς οργανισµούς ή παρέ-
χονται από τα νοσοκοµεία του ΕΣΥ- είναι θεµιτός στόχος, να φτά-
σει στο 50% από το 18,5% και 25% που είναι σήµερα αντίστοιχα.
Ναι, ο στόχος είναι θεµιτός, αλλά µπορεί να υποστηριχθεί από
τις ελεγκτικές δοµές, από τους ελεγκτικούς µηχανισµούς του
ΕΟΦ; Αυτό είναι το µεγάλο ερώτηµα, αγαπητοί συνάδελφοι,
όσον αφορά τα γενόσηµα φάρµακα. Θεωρούµε και πολύ φοβό-
µαστε ότι οι περιβόητοι ελεγκτικοί µηχανισµοί του ΕΟΦ είναι µη-
χανισµοί των χαρτιών. Καταγράφονται στα χαρτιά και από εκεί
και πέρα ο ΕΟΦ µάλλον δεν έχει τα προσόντα να προχωρήσει σε
αυτούς τους ελέγχους.

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα που αφορά το ωράριο των
φαρµακείων. Ερώτηση, κύριε Υπουργέ: Προσπαθήσατε µε προ-
γενέστερη διάταξη που φέρατε στη Βουλή να αλλάξετε το ωρά-
ριο των φαρµακείων. Αποτύχατε. Καταψηφίστηκε αυτό από τη
Βουλή. Γιατί, λοιπόν, επανέρχεστε σε ένα θέµα επί του οποίου η
Βουλή έχει τοποθετηθεί, όταν µάλιστα το θέµα αυτό δεν αποτε-
λεί, αγαπητοί συνάδελφοι, υποχρέωση του µνηµονίου; Άρα, λοι-
πόν, δεν καταλαβαίνουµε γιατί επανέρχεται το ζήτηµα αυτό. 

Αλλά όσον αφορά το ωράριο, επειδή παρακολουθώ τις συνεν-
τεύξεις σας, κύριε Υπουργέ, πρέπει να απαντήσετε σε ένα ερώ-
τηµα κοµβικής σηµασίας. Και αν µου το απαντήσετε, εγώ
τουλάχιστον θα το ψηφίσω το άρθρο 15 που έχει σχέση µε το
ωράριο. Πείτε µου, λοιπόν: Δεν αντιλαµβάνεστε ότι υπάρχει ένα

ζήτηµα αθεµίτου ανταγωνισµού; Με άλλα λόγια, ένας φαρµακο-
ποιός ο οποίος εφηµερεύει γιατί να κάνει την τακτική του εφη-
µερία, όταν δίπλα του θα υπάρχει ένας άλλος φαρµακοποιός που
εθελοντικά θα µπει στο διευρυµένο ωράριο, έχοντας επιλέξει
ώρες όµως εµπορικής αιχµής; Άρα, λοιπόν, γιατί ο ένας να εφη-
µερεύει και ο άλλος να καρπούται όλο το οικονοµικό όφελος
γιατί θα έχει επιλέξει τις ώρες εµπορικού ενδιαφέροντος; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Μπορώ να απαντήσω, µε την άδεια του Προ-
εδρείου; 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ. Με την
άδεια του Προέδρου, δεν έχω πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Επειδή είναι πολύ δηµιουργική η παρέµβασή σας
και συναρτάται τη στάση τη δική σας και της παράταξής σας από
την απάντηση αυτή, γι’ αυτό παρεµβαίνω στην οµιλία σας. Δεν
θέλω να διακόψω τον ειρµό των σκέψεών σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Όταν κάνουν εφηµερίες τα φαρµακεία δεν τις κά-
νουν για τα χρήµατα που θα πάρουν. Αυτός είναι ο δεύτερος,
προσωπικός και καθ’ όλα αποδεκτός στόχος. Ο πρώτος στόχος
είναι ο Έλληνας πολίτης, ο πολίτης, ο άνθρωπος που θα χρει-
αστεί τα φάρµακα. Ναι;

Άρα, αυτός που κάνει την τακτική, όπως σωστά λέτε, εφηµε-
ρία, τι κάνει, κύριε Ροντούλη; Παρέχει ασφάλεια στον πολίτη ότι
και κανένας αν δεν άνοιγε, αυτός θα ήταν ανοιχτός. Θα το λέ-
γαµε προσωπικό ασφαλείας, αν µιλάγαµε για υπηρεσία. Θα µπο-
ρούσαµε, αντί να τα πούµε εφηµερεύοντα, να τα λέγαµε «φαρµα-
κεία παρέχοντα υπηρεσίες ασφαλείας». Ναι;

Η απελευθέρωση του ωραρίου σηµαίνει ότι κάθε φαρµακο-
ποιός ως ελεύθερος επαγγελµατίας εργάζεται όσο επιθυµεί
µέσα στο πλαίσιο των διευθετηµένων ωραρίων και όχι πειρατικά.
Δηλαδή δεν λέµε να είναι ο φαρµακοποιός 8.00’ µε 14.30’ τη Δευ-
τέρα και αυτός που εφηµερεύει τακτικά από 14.30’ µέχρι 23.00’
το βράδυ και να ανοίγει ο δήθεν ελεύθερος 14.30’ µε 17.00’ που
η αγορά έχει κόσµο, να παίρνει τον ιδρώτα του άλλου και µετά
να το κλείνει και να τον αφήνει να ξεροσταλιάζει. Δεν λέµε αυτό.
Λέγαµε και την περασµένη φορά που παρεξηγηθήκαµε και κατα-
ψηφιστήκαµε, το λέµε και σήµερα -αλλά µε πολύ σαφείς όρους
για να µην υπάρχουν λαθραία επιχειρήµατα- ότι αν πεις «θα ερ-
γαστώ εθελοντικά περισσότερο», θα πας στο οκτάωρο από
14.30’ έως 23.00’, που είναι το τακτικό ωράριο των εφηµεριών ή
και αν θέλεις ακόµα και τη νύκτα. Άρα, το θέµα του αθέµιτου αν-
ταγωνισµού θα ετίθετο εάν αυτός που έκανε τακτική εφηµερία,
κύριε Ροντούλη, το έκανε για λόγους οικονοµικών του συµφε-
ρόντων. Δεν το κάνει γι’ αυτό. Το κάνει για λόγους που σχετίζον-
ται µε τον πολίτη και την υγεία του. Ο άλλος που αποφασίζει
εθελοντικά να ανοίξει µπορεί να είναι κοντά του, µπορεί να είναι
µακριά του. 

Και καθ’ ότι αφορά τη Θεσσαλονίκη και την Αθήνα, δηλαδή την
Αττική γενικότερα, τους χώρους όπου οι πολίτες, κύριε Ρον-
τούλη, πραγµατικά ταλαιπωρούνται τις νύχτες κυρίως, κάνουν
διαδροµές πολλών χιλιοµέτρων το καλοκαίρι που οι εφηµερίες
και οι διανυκτερεύσεις γίνονται προσχηµατικά, αλλά ο άλλος δεν
πάει γιατί δεν έχει κανέναν, γιατί ο κόσµος είναι στις διακοπές,
υπάρχουν άνθρωποι που ταλαιπωρούνται δύο και τρεις ώρες,
που πηγαίνουν απευθείας στο Αεροδρόµιο, επειδή ξέρουν ότι
εκεί διανυκτερεύει φαρµακείο. Γι’ αυτούς κάνουµε την απελευ-
θέρωση. Συνεπώς να το κατανοήσετε έτσι και να κρίνετε φυσικά
κατά τη συνείδησή σας τι είναι αυτό που πρέπει να κάνετε. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ρον-

τούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, άκουσα µε µεγάλη προσοχή την τοποθέτησή

σας, πρέπει να σας πω όµως το εξής: Βεβαίως, υπάρχει µία κοι-
νωνική σκοπιµότητα, όταν εφηµερεύει ένα φαρµακείο. Δεν γίνε-
ται για το κέρδος. Να συµφωνήσω απολύτως µαζί σας. Πρέπει
όµως και εσείς να συµφωνήσετε µαζί µου ότι, έτσι όπως είναι
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διατυπωµένο το άρθρο, τίθεται ένα ζήτηµα κόστους και βιωσιµό-
τητας αυτού που εφηµερεύει, σε σχέση µε αυτόν που παραδίπλα
µπαίνει σε αυτό που λέτε εσείς απελευθερωµένο ωράριο. Τίθεται
εκ των πραγµάτων το θέµα αυτό. Εκ των πραγµάτων τίθεται, η
ίδια η ζωή το θέτει. Και θα πρέπει να σας πω, µια που αναφερθή-
κατε σε διηµερεύσεις, παραδείγµατος χάριν ότι ο Φαρµακευτι-
κός Σύλλογος Αθηνών έχει προχωρήσει και είναι εν εξελίξει ένα
πολύ αποτελεσµατικό πρόγραµµα διηµερεύσεων. Άρα, λοιπόν,
γιατί δεν αφήνετε τους Φαρµακευτικούς Συλλόγους να καθορί-
σουν οι ίδιοι τέτοιου είδους πράγµατα; 

Ξέρετε, διατυπώνεται το εξής επιχείρηµα και -αν θέλετε- είναι
και µια πικρία του φαρµακευτικού κόσµου, µία υπόνοια, να το πω
διαφορετικά, ότι όλες οι ρυθµίσεις που κάνετε αποσκοπούν στο
να κλείσουν το µικρό φαρµακείο, να το πω έτσι, και να επικρατή-
σουν στην αγορά οι µεγάλες φαρµακευτικές αλυσίδες. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το αντίθετο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ δεν ασπάζοµαι το επιχείρηµα
αυτό, γιατί ξέρω τις προθέσεις σας και βλέπω ότι λέτε το αντί-
θετο. Αλλά η ζωή, η πραγµατικότητα θα οδηγήσει δυστυχώς στο
να επαληθευθούν οι φόβοι του φαρµακευτικού χώρου, του κό-
σµου των φαρµακοποιών. Θα δείτε ότι η ίδια η ζωή θα το κάνει
αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και έρχοµαι σε ένα τρίτο ζήτηµα και τελειώνω µε αυτό, κύριε
Πρόεδρε. Έρχοµαι στο ζήτηµα της παραγράφου 22 του άρθρου
27 του νοµοσχεδίου και αναφέροµαι στην περικοπή των πολυτε-
κνικών και τριτεκνικών επιδοµάτων, κύριε Υπουργέ. Κοιτάξτε να
δείτε τώρα. Πριν αλέκτορα φωνήσαι…, έχω επαληθευτεί, έχω δι-
καιωθεί στην προηγούµενη κριτική που σας άσκησα, όταν περιο-
ρίσατε διά των εισοδηµατικών κριτηρίων τα πολυτεκνικά και
τριτεκνικά επιδόµατα. Είχατε βάλει ένα όριο τότε των 55.000
ευρώ ως εισοδηµατικό όριο. Από του Βήµατος της Βουλής είχα
ρωτήσει τον Ανδρέα Λοβέρδο προσωπικά, γιατί ξέρω το προσω-
πικό ποιόν και τις ευαισθησίες του ανδρός: «Τι θα γίνει, κύριε
Υπουργέ, εάν µετά από λίγους µήνες περιοριστεί το εισοδηµα-
τικό κριτήριο και µειωθεί;» και µου είχατε πει: «Δεν µπορεί να
γίνει αυτό, κύριε Ροντούλη». Είναι καταγεγραµµένο στα Πρα-
κτικά. Και βλέπετε ότι πάρα πολύ σύντοµα πέσαµε κατά 10.000.
Και σας λέω: Έρχεται ένας άλλος Υπουργός ή πάλι ο Λοβέρδος
επικαλούµενος λόγους δηµοσιονοµικής ανάγκης και περιορίζει
πάλι στις 35.000 το εισοδηµατικό όριο. Πού θα πάµε, κύριε
Υπουργέ; Πού θα σταµατήσουµε; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Έχετε δίκιο. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, ευχαριστώ πολύ και πράγµατι
σας τιµά η εντιµότητα µε την οποία συµπεριφέρεστε στο Κοινο-
βούλιο. Μου λέτε ότι έχω δίκιο. Ναι. Πού να το βρω το δίκιο µου;
Δηλαδή, µου λέει ένας Υπουργός που φέρνει µία διάταξη ότι έχω
δίκιο στην κριτική µου. Ναι, αλλά το δίκιο πρέπει να αποτυπωθεί
και στο νοµοθετικό κείµενο. 

Έχω, λοιπόν, τονίσει, κύριε Πρόεδρε, µετ’ επαναλήψεως και
µετ’ επιτάσεως ότι δεν είναι συνταγµατικά ανεκτό -και ο συνταγ-
µατολόγος Ανδρέας Λοβέρδος το γνωρίζει- να επιβληθούν εισο-
δηµατικά κριτήρια, όπως έχει νοµολογήσει και το Συµβούλιο της
Επικρατείας και έχει πει και η Επιστηµονική Επιτροπή της Βου-
λής. 

Το άρθρο 21 παράγραφος 2 του Συντάγµατος επιτάσσει ειδική
µέριµνα για την πολύτεκνη οικογένεια, γιατί είναι η πλέον ευπα-
θής κοινωνική οµάδα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Θα µου δώσετε ένα λεπτό µε την
ανοχή σας, γιατί είναι ιδιαιτέρως σηµαντικό το ζήτηµα και αφορά
χιλιάδες οικογένειες.

Κύριε Υπουργέ, πόσο θέλουµε να εξοικονοµήσουµε; Θέλουµε
να εξοικονοµήσουµε 43 εκατοµµύρια ευρώ. Κάνω προσωπική έκ-
κληση στον Ανδρέα Λοβέρδο. Υπάρχει και η λογική των δηµοσιο-
νοµικών ισοδυνάµων. 

Θα σας πω δύο εξ αυτών και βγάλτε τα συµπεράσµατά σας.

Μπορούµε να έχουµε µια απλή υπουργική απόφαση της κ. Άννας
Διαµαντοπούλου, που προβλέπεται από το άρθρο 2 του ν.
1566/85, η οποία θα προβλέπει ότι οι µαθητές υποχρεούνται να
επιστρέφουν τα βιβλία τους για να χρησιµοποιηθούν από τους
µαθητές της επόµενης χρονιάς, όπως γίνεται σε άλλες ευρωπαϊ-
κές χώρες.

Ξέρετε πόσο θα εξοικονοµήσουµε, κύριε Υπουργέ; Θα εξοικο-
νοµήσουµε 50 εκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή παραπάνω από τα 43
εκατοµµύρια που κόβουµε τώρα από τις πολύτεκνες οικογένειες!

Να πω και ένα δεύτερο δηµοσιονοµικό ισοδύναµο, κύριε Πρό-
εδρε, και τελειώνω. Ξέρετε ότι τα κόµµατα –ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµο-
κρατία, ΛΑΟΣ, ΣΥΡΙΖΑ, όλοι- το 2011 πήραν 54 εκατοµµύρια
ευρώ. Γιατί δεν περικόπτουµε τις δαπάνες των κοµµάτων και να
δοθούν τα χρήµατα για να καλύψουµε αυτό το δηµοσιονοµικό
κενό, που τώρα προσπαθείτε να καλύψετε µε περικοπές από την
ευαίσθητη αυτή κοινωνική οµάδα;

Επιτέλους, πρέπει να καταλάβουµε, κύριε Πρόεδρε, ότι το 20%
των γηγενών Ελλήνων, που είναι 9 εκατοµµύρια, είναι άνω των
εξήντα πέντε ετών. Δεν µπορούµε να αντιληφθούµε την τερά-
στια, αν θέλετε, αρνητική κατάσταση που προκαλείται στο ελλη-
νικό έθνος από µια τέτοια κατάσταση πραγµάτων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστώ, κύριε
Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Φθίνει το ελληνικό αίµα, χάνεται ο
ελληνικός πληθυσµός και πάµε και χτυπάµε, σε µια τέτοια οικο-
νοµική συγκυρία, τον αιµοδότη του ελληνικού έθνους, τους πο-
λυτέκνους! Είναι δυνατόν; Για αυτά τα 43 εκατοµµύρια να
καθίσουµε κάτω µαζί και να βρούµε δηµοσιονοµικά ισοδύναµα. 

Σας παρακαλώ πολύ να το αποσύρετε. Θα είναι µια γενναία
πράξη εκ µέρους σας. Θα καταγραφεί στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, είπατε
εν τη ρύµη του λόγου σας, όπως πράγµατι συµβαίνει, ότι ο κύ-
ριος Υπουργός έδωσε δίκιο στα επιχειρήµατά σας. Αυτό να το
αξιοποιήσετε κοινοβουλευτικά. Το αξιοποιώ εγώ τώρα. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γι’ αυτό απευθύνθηκα προσωπικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το αξιοποιώ εγώ µε την

έννοια ότι θα κριθεί οριστικά σε ευθετότερο χρόνο. Αυτό υπονο-
είτε µε το να σας δίνει το δίκιο. Είναι έτσι, κύριε Υπουργέ, ή όχι;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Έτσι είναι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχει τη γενναιότητα ο συγκεκριµέ-
νος Υπουργός…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε
Ροντούλη. Αυτό είναι κατάχρηση πλέον.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …να πει; «το αποσύρω και θα
βρούµε µαζί δηµοσιονοµικό ισοδύναµο»; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το είπατε, κύριε Ρον-
τούλη. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αποσύρετέ το, κύριε Υπουργέ. Θα
µείνει στην ιστορία του ελληνικού Κοινοβουλίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. Γεώργιος Κασσάρας, µε
επιστολή του στον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο
ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας από τις εργασίες της Βουλής,
για το διάστηµα από 2-3-2012 έως 5-3-2012, λόγω µετάβασής
του στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαι-
δευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Γεωργίου Βοιωτίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Συµβαίνει κάτι πρωτοφανές αλλά είναι η πίεση του χρόνου και
η έννοια του επείγοντος. Ταυτόχρονα µε τη δηµοσίευση του
νόµου που θα γίνει απόψε, αφού ψηφιστεί απόψε και στο σύνολο,
θέλω να ενηµερώσω το Σώµα ότι για να γίνει αυτό, οι δικές µας
προσθήκες, οι τροπολογίες Βουλευτών και όλα τα άλλα θα γί-
νουν στην πρωινή συνεδρίαση, για να µην –όπως λέµε στην κοι-
νοβουλευτική ορολογία- αλλάξει το σπλάχνο του σχεδίου νόµου
µέχρι το βράδυ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πότε θα γίνουν, δη-
λαδή, αυτές οι τροποποιήσεις, κύριε Υπουργέ;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Αν υπάρχει κάτι από εµάς, θα έχει τελειώσει σε
µισή ώρα, αλλά και αν κάποιος συνάδελφος θέλει να πει κάτι, θα
ήταν προτιµότερο να το πει τώρα. Θα µας παιδέψει, αν γίνει αρ-
γότερα. Αν κάνουµε κάτι δεκτό, θα το πούµε από το πρωί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα λάβετε υπ’ όψιν σας
ότι η δεύτερη συνεδρίαση τελειώνει στις δώδεκα τη νύχτα. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. 

Το πρωτοφανές όµως για εµάς ως διοίκηση είναι ότι άµα τη
δηµοσιεύσει του νόµου πρέπει να δηµοσιευθούν και οι κανονι-
στικές πράξεις, οι υπουργικές αποφάσεις κατ’ εφαρµογήν κατό-
πιν εξουσιοδοτήσεως. 

Το πρωί, πριν προεδρεύσετε εσείς, διένειµα στο Σώµα όσες
καταρτίστηκαν µέχρι χθες και τώρα θέλω να καταθέσω αυτές
που καταρτίστηκαν έως την Κυριακή το βράδυ, ώστε όλοι οι Βου-
λευτές να ξέρουν πώς θα εφαρµοστεί ο νόµος κανονιστικά και
ποιες πράξεις θα δηµοσιευτούν σήµερα το βράδυ στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβέρνησης. Τα καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προ-
αναφερθείσες υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ να κατατε-
θούν στα Πρακτικά και να διανεµηθούν στους συναδέλφους.

Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος Δρίτσας, Βουλευτής του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε συνθήκες κοινοβουλευτικής ασφυξίας, που εξελίσσεται και

σε κοινοβουλευτική παρωδία, θα µπορούσε να υπάρχει και ένα
ακροτελεύτιο άρθρο «και ό,τι άλλο θέλει ο κύριος Υπουργός» για
να λήξει και να µην έχουµε εκκρεµότητες και να µπορούν να δη-
µοσιευτούν αύριο πουρνό-πουρνό οι κανονιστικές διατάξεις.
Αυτή είναι κοινοβουλευτική κατάπτωση, κύριε Πρόεδρε.

Εν πάση περιπτώσει, επιλέγω δυο, τρία ζητήµατα σε αυτόν τον
κυκεώνα των ρυθµίσεων που καταργεί και το σύστηµα υγείας και
τις εργασιακές σχέσεις και πολλά άλλα. Θα µιλήσω και εγώ για
τα γενόσηµα, σχολιάζοντας κατ’ αρχάς το ιερό µένος µε το
οποίο, στην αρχή της συνεδρίασης, κατήγγειλε ο κύριος Υπουρ-
γός το «βρώµικο πόλεµο συµφερόντων». 

Ναι, κύριε Υπουργέ, υπάρχει πόλεµος συµφερόντων. Από τη
στιγµή που το φάρµακο είναι και αυτό εµπόρευµα και δεν έχετε
κάνει τίποτα, χρόνια τώρα, για να εξαιρεθεί της λειτουργίας του
ως εµπόρευµα, τα συµφέροντα τα έχετε νοµιµοποιήσει εσείς µε
τις πολιτικές σας. 

Δεν ρυθµίζετε επί τη βάσει των αναγκών της παροχής έγκυρων
υπηρεσιών υγείας στους πολίτες, αλλά επί τη βάσει των οικονο-
µοτεχνικών και της εξοικονόµησης πόρων πολιτικών σας. Από τη
στιγµή που κάνετε αυτήν την επιλογή, είναι λογικό να πυροδο-
τείτε συµφέροντα. Μάλιστα ελέγχεστε γι’ αυτό, διότι όταν ρυθ-
µίζετε το θέµα των γενοσήµων µε τέτοιον τρόπο, ώστε να
µεταβληθεί η χορήγησή τους σε ένα καθηµερινό χρηµατιστήριο
τιµών µε ψηφιακό τρόπο, αυτό θα γίνει, κύριε Υπουργέ. Μην απο-
ρείτε.

Όποιος ξέρει πώς λειτουργεί η αγορά των φαρµάκων, µπορεί
να σας το εξηγήσει αυτό. Δεν το ξέρετε. Στηρίζεστε σε συµβού-
λους. Το θέµα όµως δεν το κατέχετε. Ξέρετε πολύ καλά ότι είστε
επίµονος και εγωκεντρικός. Δεν ακούτε τους καθ’ ύλην αρµόδι-
ους. Θεωρείτε ότι οι φαρµακευτικοί ή οι ιατρικοί σύλλογοι έχουν
κατ’ ανάγκη ιδιοτέλεια. Έχουν και τις ιδιοτέλειές τους, όπως όλες
οι κοινωνικές οµάδες αλλά ξέρουν το θέµα. 

Έχετε, λοιπόν, να ρυθµίσετε τα γενόσηµα. Πράγµατι για να
ρυθµιστεί σωστά το θέµα των γενοσήµων, δεν µπορεί να µην
είναι κανείς υπέρ των γενοσήµων. Χρειάζεται να εξασφαλίζονται
βασικοί όροι και προϋποθέσεις δυνατότητας ελέγχου της ισοδυ-
ναµίας τους και της δραστικής τους επάρκειας.

Τα φαινόµενα και τα κρούσµατα όχι µόνο στα γενόσηµα αλλά
συνολικά στα φάρµακα ελλιπούς βιοϊσοδυναµίας είναι συχνά.
Δεν είναι κάτι που συµβαίνει µία στο τόσο. 

Εκρηκτικό θέµα δηµιουργήθηκε προ ολίγων ετών –δεν ξέρω
αν σας έχουν ενηµερώσει- για ένα απλό φάρµακο καθηµερινής
χρήσης –δεν είναι υψηλής τεχνολογίας- τη θυροξίνη για τον θυ-
ρεοειδή και µάλιστα παραγόµενο από ελληνική και δηµοφιλή
εταιρεία, διότι είχε καταφέρει να κυκλοφορεί το φάρµακο αυτό
σε πολλές δραστικές δυναµικότητες κι έδινε τη δυνατότητα
στους γιατρούς να κάνουν εξειδικευµένες παρεµβάσεις. Έγινε η
«στραβή» λοιπόν και το έκδοχο δεν λειτουργούσε σωστά. Ταλαι-
πωρήθηκε η ελληνική κοινωνία, κι ιδίως οι γυναίκες, πάνω από
εξάµηνο, µέχρι να βρεθεί η λύση. Επιβαρύνθηκε ο κρατικός προ-
ϋπολογισµός πάρα πολύ, διότι έρχονταν εισαγόµενα πλέον, για
να καλύψουν το κενό, τα οποία ήταν πανάκριβα, είχαν πολλαπλά-
σια τιµή. Γιατί η θυροξίνη είναι φθηνό φάρµακο. 

Πώς θα τα λύσετε αυτά µε µία τόσο διάχυτη αγορά γενοσήµων
που νοµοθετείτε και µ’ έναν ΕΟΦ –να µην τα επαναλάβω- που δεν
επαρκεί ούτε για τα στοιχειώδη; Πώς θα τα λύσετε, στο όνοµα
της εξοικονόµησης πόρων και της µείωσης της φαρµακευτικής
δαπάνης, που όλοι συµφωνούµε; Σας τα είπε αυτά κανείς; Έχει
υπ’ όψιν του κανείς από τους συµβούλους σας πώς λειτουργεί η
αγορά; Δεν είναι, λοιπόν, τόσο απλό το θέµα, που επαίρεστε ότι
συγκρούεστε µε συµφέροντα. Και πώς όταν καταρρακώνεται η
ελληνική φαρµακοβιοµηχανία δεν θα λάβουµε υπ’ όψιν και τις
άλλες, δευτερογενείς παραµέτρους, όπως θέσεις εργασίας,
ασφαλιστικές εισφορές, το ένα και το άλλο; 

Έρχοµαι στο ωράριο φαρµακείων. Απαντήσατε στον κ. Ρον-
τούλη πριν. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Αντιφάσκετε όµως, κύριε Δρίτσα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ωραία, να µου απαντήσετε λοιπόν. 
Εγώ θίγω ζητήµατα τα οποία οι ρυθµίσεις σας τα παροξύνουν

αντί να τα αντιµετωπίζουν, γιατί βιάζεστε πάρα πολύ να ανταπο-
κριθείτε στις επιταγές της τρόικας. Τέτοιου είδους αλλαγές είναι
πολύ ουσιαστικές σε µήκος χρόνου, µε σωστή οργάνωση, µε σω-
στές υποδοµές κι όχι ως τεχνάσµατα και «πυροτεχνήµατα». 

Όσον αφορά το ωράριο φαρµακείων, έτσι σας συµβούλευσαν
και πάλι; Ναι, οι φαρµακοποιοί κάνουν υπερωριακή απασχόληση
εφηµεριών και διανυκτερεύσεων και υπάρχουν τέτοια κρού-
σµατα φαρµακοποιών που δεν ανταποκρίνονται στα καθήκοντά
τους ως ελάχιστη εξαίρεση κι όχι ως κανόνας. Ο κανόνας είναι
ότι όλοι οι φαρµακοποιοί βρίσκονται στις θέσεις τους χειµώνα
καλοκαίρι και νύχτα και πάντα, και µάλιστα γυναίκες που κινδυ-
νεύουν σε γειτονιές ερηµικές. Διανυκτερεύουν και φέρνουν και
το σύζυγό τους κοντά ή τον αδελφό τους, για να έχουν µία στοι-
χειώδη ασφάλεια και να µπορούν να αντεπεξέλθουν.

Δεν µπορώ να καταλάβω αυτήν την περίφηµη «απελευθέ-
ρωση» που προβλέπει ότι ένα φαρµακείο µπορεί να είναι ανοιχτό
και δεκαοκτώ ώρες. Μα, ένα φαρµακείο υποχρεωτικά, εκ του
νόµου, λειτουργεί µε χορήγηση φαρµάκων «διά χειρός φαρµα-
κοποιού». Το ξέρει αυτό ο κύριος Υπουργός που έφυγε; Πώς
µπορεί αυτός ο «εθελοντής», ο πολύ φιλότιµος -και µε µεγάλη
επιχειρηµατική έγνοια να αναπτύξει την επιχείρησή του- φαρµα-
κοποιός να είναι δεκαοκτώ ώρες κάθε µέρα; Διά χειρός φαρµα-
κοποιού, απαιτεί ο νόµος. Πώς θα λειτουργεί λοιπόν; Θα είναι µια
επιχείρηση υπερεκµετάλλευσης ανθρώπινης εργασίας άλλων και
αθέµιτου ανταγωνισµού. Εδώ έρχεται ο Πανελλήνιος Φαρµακευ-
τικός Σύλλογος, ο Σύλλογος Αττικής, ο Σύλλογος Πειραιά, ο Σύλ-
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λογος Αχαΐας και κάνουν προτάσεις να οργανωθούν οι εφηµε-
ρίες µε διεύρυνση του αριθµού των εφηµερευόντων φαρµα-
κείων, για να καλύπτονται όλες οι πραγµατικές ανάγκες, εάν
τίθεται θέµα µη κάλυψης. 

Όµως όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε -µιας κι ο κύριος Υπουργός
λείπει- αθροιζόµενα µε τα υπόλοιπα µέτρα και το ωράριο οδη-
γούν στην απολύτως βέβαιη µη βιωσιµότητα του ελληνικού φαρ-
µακείου. Ο χρόνος που θα µας έρθει ένας άλλος Υπουργός και
θα µας πει να επιτρέψουµε στα φαρµακεία να λειτουργούν κι ως
ανώνυµες ή ετερόρρυθµες εταιρείες δεν αργεί. Αυτό είναι και το
«κλειδί» και αίτηµα τριακονταετίας για τις µεγάλες φαρµακευτι-
κές αλυσίδες. Κι εκεί είναι που αντέχει ακόµη, η τελευταία
«γραµµή Μαζινό» για το ελληνικό φαρµακείο. Αν καταργηθεί κι
αυτό –και θα έρθει ένας Υπουργός, όπως εξελίσσονται τα πράγ-
µατα και θα το εισηγηθεί κάποια στιγµή κι αυτό- θα το νιώσει
απολύτως το ελληνικό φαρµακείο, µε την υπευθυνότητα του
υπεύθυνου φαρµακοποιού, και θα ενταχθεί στο συνολικό κύ-
κλωµα του franchising και της µονοπωλιακής εκµετάλλευσης. Και
τότε να δούµε τι συνοµιλητή θα έχει το κάθε Υπουργείο και αν
θα µπορεί να επιβάλει µείωση τιµών ή όχι, µε τους τεράστιους
εκβιασµούς που θα έχει ως δυνατότητα αυτό το µεγάλο, ισχυρό
µπλοκ δύο-τριών µονοπωλίων φαρµακευτικής εµπορίας. 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο επισηµάνσεις για τη λειτουρ-
γία των ιδιωτικών γραφείων ευρέσεως εργασίας στα άρθρα 98
και 112 και για τα άρθρα 113 και 115, που αφορούν την προσω-
ρινή απασχόληση. Είναι η κατάργηση του ΟΑΕΔ, η κατάργηση
της στοιχειώδους κρατικής έγνοιας για την αγορά εργασίας,
ακόµη κι έτσι, µε τους όρους και τους κανόνες που γίνεται! 

Δεν θα πω για τους αστέγους. Χρειάζεται µια ολόκληρη συζή-
τηση. 

Τελειώνω µε τους µετανάστες και την «ιερή έξαρση» της Νέας
Δηµοκρατίας. Παράνοµους και αόρατους τους θέλει τους µετα-
νάστες το πολιτικό σύστηµα και τα οικονοµικά συµφέροντα στην
Ελλάδα και µε τις ρυθµίσεις που εισάγει αυτή η τροπολογία αυτό
που κάνει είναι να δένει χειροπόδαρα κάποιους απ’ αυτούς σ’
έναν εργοδότη, ο οποίος θα έχει τη δυνατότητα να εκβιάζει κάθε
µετανάστη. Χάριν µιας τρίµηνης ή εξάµηνης νόµιµης εργασίας
του, µε ευτελή ποσά αµοιβής, ο µετανάστης θα είναι δεσµευµέ-
νος σ’ έναν και µόνο εργοδότη. 

Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει άλλο περιθώριο χρόνου. Στα-
µατώ, λοιπόν, εδώ κι ευχαριστώ για την ανοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Δρίτσα.
Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. Αθα-

νάσιος Λεβέντης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς έχουµε ένα τεράστιο

νοµοσχέδιο που έχει πάρα πολλά κεφάλαια και που, αν θέλετε,
δεν είναι σ’ ένα ενιαίο σύνολο. Εκτός αυτού, έχουµε κι αυτόν το
χείµαρρο των τροπολογιών, κύριε Υπουργέ, που είναι στην
πράξη αδύνατο να τις παρακολουθήσει και να τις µελετήσει κα-
νείς, όπως θα όφειλε. 

Έρχεται, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο µε τη διαδικασία του
επείγοντος, όπως εσείς το χαρακτηρίσατε. Και, βέβαια, εδώ
υπάρχουν και οι µνηµονιακές πιέσεις που οδηγούν προς αυτήν
την κατεύθυνση. 

Θα προσπαθήσω να τοποθετηθώ µέσα στα περιορισµένα πλαί-
σια που µου επιτρέπει ο χρόνος. 

Κατ’ αρχάς, όσον αφορά την ανασυγκρότηση των υγειονοµι-
κών περιφερειών, είπαµε και στην επιτροπή ότι έχουν γίνει διά-
φορες µεταρρυθµίσεις. Αλλάζει ο χαρακτήρας, αλλάζει το
περιεχόµενο, αλλάζει, αν θέλετε, και η εδαφική επικράτεια της
κάθε υγειονοµικής περιφέρειας. Όµως τα πράγµατα δεν αλλά-
ζουν. Δεν πάνε προς το καλύτερο. Ξέρουµε πολύ καλά -το ξέ-
ρουν οι πάντες αλλά κι εσείς, κύριε Υπουργέ- ότι τα υγειονοµικά
µας πράγµατα πάνε από το κακό στο χειρότερο. Δυστυχώς, αυτό
το διαπιστώνει κάθε µέρα ο ελληνικός λαός και το πληρώνει κιό-
λας µε την υγεία του, για να µην πω ότι µερικές φορές το πλη-
ρώνει και µε την ίδια του τη ζωή. Δεν νοµίζω ότι θα αλλάξουν και
τώρα τα υγειονοµικά µας πράγµατα. 

Αυτό που θα ήθελα όµως να πω εδώ είναι ότι µέσα σ’ αυτά τα
πλαίσια µπαίνει και το ζήτηµα του πώς είναι πλαισιωµένες οι υγει-
ονοµικές µας µονάδες. Υπάρχουν τεράστιες ελλείψεις σε προ-
σωπικό, ιδιαίτερα νοσηλευτικό, και µε τους περιορισµούς που
τίθενται –φεύγουν πέντε ή δέκα και προσλαµβάνεται ένας- δεν
µπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες, τη στιγµή µάλιστα που εί-
χαµε και µία µαζική αποχώρηση υγειονοµικού και άλλου προσω-
πικού από τα νοσοκοµεία και τις άλλες υγειονοµικές µονάδες
λόγω όλων αυτών των διατάξεων που έχουν έρθει, µε τις συντα-
ξιοδοτήσεις και τα σχετικά.

Χθες µάλιστα ψηφίσαµε ότι θα περιοριστούν και τα ποσά τα
οποία διατίθενται για τις εφηµερίες των υγειονοµικών. Αυτό το
θέµα πρέπει να το έχουµε σοβαρά υπ’ όψιν. Περιορίζονται οι µι-
σθοί, περιορίζονται οι συντάξεις, αλλά περιορίζονται και οι εφη-
µερίες και έτσι δηµιουργούνται τεράστια κενά. Αυτό είναι εις
βάρος, δυστυχώς, των προσφεροµένων υπηρεσιών, που όσο και
να αγωνίζονται οι εργαζόµενοι στον υγειονοµικό τοµέα, δεν µπο-
ρούν να καλύψουν όλες αυτές τις ανάγκες. Κι από όλους έχει
γίνει αποδεκτό ότι µε τη δική τους αυτοθυσία µπορεί και στέκεται
ό,τι στέκεται έως αυτήν τη στιγµή όρθιο. 

Όσον αφορά το άρθρο 6 για τον υπεύθυνο συντονιστή των
κέντρων υγείας, λέτε ότι πρέπει να είναι γενικής ιατρικής ή πα-
θολόγος. Δεν µπορώ να δεχθώ ότι ένας πεπειραµένος γυναικο-
λόγος, γενικός χειρουργός, παιδίατρος, δεν έχει τη δυνατότητα
να είναι συντονιστής. Αυτού του είδους η διακριτική µεταχείριση
για µας είναι ακατανόητη και απαράδεκτη αν θέλετε. Δηλαδή, σε
λίγο θα περάσουµε στα νοσοκοµεία ότι δεν θα µπορούν να ανα-
λάβουν διευθύνσεις και συντονιστικούς ρόλους κάποιες ειδικό-
τητες. Αυτό νοµίζω πως θα πρέπει να αποσυρθεί, κύριε Υπουργέ.

Όσον αφορά τη µηνιαία φαρµακευτική δαπάνη, έχουµε πει
πολλές φορές ότι στην Ελλάδα ξοδεύονται πολύ περισσότερα
για φάρµακα. Έχουµε πολύ µεγαλύτερη κατανάλωση φαρµάκων
απ’ ό,τι στις άλλες ευρωπαϊκές και ανεπτυγµένες χώρες. Και
αυτό είναι ζήτηµα διαπαιδαγώγησης και των Ελλήνων πολιτών
και των ασθενών, των συγγενών αλλά και των γιατρών. Μπο-
ρούµε να κάνουµε εξοικονόµηση στη φαρµακευτική δαπάνη, όχι
γιατί το λέει το µνηµόνιο, αλλά γιατί δεν χρειάζεται να χορηγούν-
ται όλα αυτά τα φάρµακα. Οι βιταµίνες που χορηγούνται, δεν
χρειάζονται. Και αυτά που χορηγούνται για τα εγκεφαλικά επει-
σόδια, δεν χρειάζονται στο συντριπτικό τους ποσοστό. Έχουµε
υπερκατανάλωση αντιβιοτικών τα οποία δίνονται για ένα συνάχι
κ.λπ..

Δεν µπορεί να συνεχιστεί άλλο αυτή η κατάσταση.
Όσον αφορά τη µηνιαία φαρµακευτική δαπάνη, λέτε ότι αν ξε-

περαστεί το πλαφόν, θα αρχίσουµε να ζητάµε πίσω χρήµατα. Τι
θα κάνουµε δηλαδή; Αν ξοδέψαµε 1 δισεκατοµµύριο ευρώ, ενώ
έπρεπε να ξοδέψουµε 500 εκατοµµύρια ευρώ, τον επόµενο µήνα
δεν θα ξοδέψουµε τίποτα για φάρµακα; Εδώ λίγο το πράγµα
µπατάρει και φοβάµαι ότι θα υπάρξουν σοβαρότατα προβλή-
µατα.

Μπορεί να περιοριστεί η φαρµακευτική δαπάνη ξεκινώντας
πρώτα µε αυτό που είπα, µε τη διαπαιδαγώγηση. Γίνεται υπερ-
κατανάλωση από κακή, αν θέλετε, πληροφόρηση και κακή ια-
τρική αντιµετώπιση. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει σε καµµία περί-
πτωση ότι όποιος έχει ανάγκη το φάρµακο, θα το στερείται. Μη
φτάσουµε στο άλλο άκρο. Αυτήν τη στιγµή κινδυνεύουν καρκι-
νοπαθείς να µην έχουν τα φάρµακά τους, γιατί υπάρχουν διάφο-
ρες διαδικασίες, γιατί πρέπει να περάσουν από σαράντα κύµατα.
Αυτά πρέπει οπωσδήποτε να αποκλειστούν.

Όσον αφορά τα φαρµακεία και το ωράριό τους, εµείς πι-
στεύουµε ότι πρέπει να απελευθερωθούν όλα τα επαγγέλµατα,
όπως πρέπει να απελευθερωθεί και το ωράριο των φαρµακείων.
Δεν πρέπει όµως να παραγνωρίσουµε και ορισµένες πραγµατι-
κότητες. Τα περισσότερα φαρµακεία έχουν έναν φαρµακοποιό
και αν χρειάζεται να είναι επί εικοσιτετραώρου στο πόστο του για
να προσφέρει υπηρεσίες, θα δυσκολευτεί. Πρέπει, λοιπόν, να
υπάρξουν και άλλες εναλλακτικές λύσεις.

Κύριε Υπουργέ, να φροντίσουµε να υπάρξει ένα νοµικό πλαίσιο
για τη διευκόλυνση των συνενώσεων µέσω αστικών συνεταιρι-
σµών, ώστε να υπάρξουν πιο µεγάλες, πιο υγιείς και πιο ευέλι-
κτες µονάδες.
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε µια διακοπή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Στον προηγούµενο νόµο κάναµε τη ρύθµιση για
τις συµπράξεις. Έχουν γίνει τριακόσιες συµπράξεις φαρµακο-
ποιών. Είναι µια sui generis νοµική µορφή.

Ο αστικός συνεταιρισµός τι διαφορετικό είναι από αυτήν τη
σύµπραξη; Εάν µου το πείτε, θα το βάλω σήµερα. Αλλά να µου
το διευκρινίσετε νοµικά, γιατί δεν το ξέρω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Θα µπορεί να υπάρξει µια ένωση
δύο, τριών ή περισσότερων µικρών φαρµακείων, ώστε να µπο-
ρούν να συνεργάζονται και να αλληλοσυµπληρώνονται.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το έχουµε κάνει αυτό. Θα σας φέρω τη διάταξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατ’ αρχάς καλύπτεται
από τις συµπράξεις.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Εάν καλύπτεται, έχουµε ήδη συµφωνήσει. Εάν
δεν καλύπτεται, πρέπει να συµφωνήσουµε τώρα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα τη διατύ-
πωση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Τα προνόµια στους συνεταιρι-
σµούς…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, θα φέρω την υφισταµένη ρύθ-
µιση και αν υπάρχει ανάγκη συµπλήρωσης, οι κύριοι συνάδελφοι
θα µου πουν. Είµαι πρόθυµος να τη δεχθώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε, κύριε Λε-
βέντη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Όλα αυτά γίνονται µε πρωταρχικό
σκοπό να εξυπηρετούνται οι πολίτες, ώστε να µπορούν να βρί-
σκουν το φάρµακο ευκολότερα. Κατ’ αυτόν τον τρόπο θα απο-
φύγουµε αυτό που συµβαίνει σε πολλές περιπτώσεις, να υπάρχει
ένα φαρµακείο εδώ, ένα άλλο φαρµακείο χιλιόµετρα µακριά και
το βράδυ, τη νύχτα ή την Κυριακή να δυσκολεύεται πολύ κάποιος
να βρει το φάρµακο το οποίο έχει επιτακτική ανάγκη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Όσον αφορά τις χειρόγραφες συνταγές, όπου πληρώνει ο για-
τρός όταν δεν συµπληρώνει την ηλεκτρονική συνταγή, αυτό θα
µπορούσαµε να το απαιτήσουµε από τους γιατρούς, όταν πρώτα
τους έχουµε δώσει τις απαιτούµενες δυνατότητες εκπαίδευσης
και εργαλείων. Διαφορετικά, δεν µπορεί να ισχύσει αυτό.

Όσον αφορά τα γενόσηµα, πιστεύω και ως γιατρός ότι η δρα-
στική ουσία θα πρέπει να είναι το κριτήριο. Όµως, µην ξεχνάµε
ότι τα φάρµακα δεν έχουν µόνο δραστική ουσία, έχουν και διά-
φορα έκδοχα. Και εδώ έχουµε τα παρατράγουδα. Έχουµε και
φάρµακα που έρχονται από τρίτες χώρες. Πρέπει να δώσουµε
προσοχή στα έκδοχα, στα στοιχεία που πρέπει να εξασφαλίζουν
την καλή απόδοση -ανέφερε ο κ. Δρίτσας προηγουµένως τη θυ-
ροξίνη- και σε όλες τις προϋποθέσεις για να εξασφαλίζεται υγεία
και για να µην υπάρχουν µολύνσεις, µικρόβια. Έχουµε δει τέτοια
παρατράγουδα στο παρελθόν.

Δηλώσαµε για το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» πως είµαστε
κατά της πώλησής του, κατά της ενοποίησής του µε τον τρόπο
που πάει να γίνει και κατά…

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θα υπάρξει διόρθωση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα περιµένω την τε-
λική διατύπωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό την υποµονή σας και για µένα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λεβέντη, πρέπει

να ολοκληρώσετε. Έχετε πάρει διπλάσιο χρόνο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Όσον αφορά τα ψυχιατρεία, έτσι

όπως τα περιορίζουµε, εµείς θα βρούµε µπροστά µας τα προ-
βλήµατα. Με την κρίση και µε το κακό που έχει επιπέσει στη
χώρα, έχουν αυξηθεί κατακόρυφα οι καταθλίψεις, οι αυτοκτο-

νίες. Γι’ αυτό χρειάζονται προσεκτικές ενέργειες. Θα µπορούσαν
να υπάρχουν ρυθµίσεις, αλλά το να καταργηθεί το Ψυχιατρείο
της Τρίπολης, παραδείγµατος χάριν, ή άλλα που νοσηλεύουν
εκατοντάδες ανθρώπους, δεν είναι κάτι που µπορεί να επιτευχθεί
γιατί θα έχει συνέπειες για την παρεχόµενη υγεία προς τον ελ-
ληνικό λαό.

Το δικαίωµα των εργαζοµένων στην ενηµέρωση και στη δια-
βούλευση είναι κάτι που θα έπρεπε ήδη να έχει κατοχυρωθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λεβέντη, µε όλο
το σεβασµό στη γνώση που έχετε για το αντικείµενο…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά τα Ιδιωτικά γραφεία ευρέσεως εργασίας και την

«ενοικίαση» των εργαζόµενων, είµαστε κατηγορηµατικά αντίθε-
τοι. 

Και για την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας θα ήθελα να πω ότι
έχει τρία σκέλη: η δηµόσια υγεία, τα οικονοµικά της υγείας και
το διοικητικό κοµµάτι.

Για το δεύτερο και το τρίτο, ναι. Στο πρώτο, όµως, για το θέµα
της δηµόσιας υγείας, όπου η Σχολή Δηµόσιας Υγείας θα µπορεί
να ασχολείται µε τη µικροβιολογία, µε τη λοιµωξιολογία, µε την
επιδηµιολογία, µε την υγιεινή των παιδιών, µε τα χρόνια και λοι-
µώδη νοσήµατα και όλα τα σχετικά, εδώ έχουµε σοβαρές ενστά-
σεις. 

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι τα άρθρα αυτά θα έπρεπε να µε-
λετηθούν καλύτερα, να ζητηθούν και οι γνώµες των ιατρικών
σχολών, ώστε να µπορέσει να γίνει το καλύτερο δυνατό. Είναι
µία σχολή η οποία έχει προσφέρει -και προσφέρει- εξαιρετικό
έργο. Όχι, όµως, µε αυτόν τον τρόπο. Γι’ αυτό εµείς διαφωνούµε
µε αυτόν τον τρόπο που τίθεται.

Επί της αρχής, λοιπόν, καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. Για τα
άρθρα θα τοποθετηθούµε στη συνέχεια.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Αι-

κατερίνη Περλεπέ – Σηφουνάκη, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
Παρακαλώ να τηρείται ο χρόνος, γιατί…
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ–ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Όχι από εµένα, κύριε

Πρόεδρε. Όλοι µίλησαν πάνω από δέκα λεπτά. Όχι σε εµένα το
πεντάλεπτο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πρέπει να τηρείται ο
χρόνος. Είναι κατεπείγον…

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ–ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε. Κι εγώ θα έχω την ανοχή σας, γιατί µίλησαν όλοι
για πάνω από δέκα λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα πρέπει να τηρείται
ο χρόνος. 

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡΔΙΚΟΣ: Και κάποιοι στο τέλος δεν θα µιλή-
σουν καθόλου.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ–ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο προωθούνται προσαρµογές
στους τοµείς της Υγείας και της Εργασίας, οι οποίες απαντούν
αφ’ ενός µεν στις ανάγκες των εξελισσόµενων εδώ και καιρό µε-
ταρρυθµίσεων σε αυτούς τους χώρους, αφ’ ετέρου, δε, στις επι-
ταγές των µνηµονιακών υποχρεώσεων της χώρας, όπως αυτές
αποτυπώθηκαν στις σχετικές συµφωνίες.

Με τις παρεµβάσεις στο Δηµόσιο Σύστηµα Υγείας τροποποι-
είται η οργάνωση της λειτουργίας του µε στόχο την αντοχή του
στις πιέσεις από τη δυσµενέστατη οικονοµική συγκυρία και τη
βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών. 

Θα πρέπει, όµως, να προσεχθούν ιδιαίτερα ορισµένα ζητήµατα
από την εφαρµογή των επιµέρους άρθρων του νοµοσχεδίου, για
να µην υπάρξουν αντίθετα αποτελέσµατα από τους παραπάνω
στόχους.

Η λειτουργία υπό ενιαία διοίκηση διασυνδεόµενων νοσοκο-
µείων ως αυτοτελών και ενιαίων νοµικών προσώπων δηµοσίου
δικαίου και µε τη νέα σύνθεση των διοικητικών συµβουλίων, δεν
πρέπει σε καµµία περίπτωση να υποβαθµίσει τις παρεχόµενες
υπηρεσίες των επιµέρους νοσοκοµείων.

Είναι άλλο η εξοικονόµηση πόρων από τον εξορθολογισµό και
την αντιµετώπιση της σπατάλης µέσω ενός µοντέλου διοίκησης
ή ενός καλού συστήµατος προµηθειών και άλλο οι περικοπές
που υποβαθµίζουν ή «µαραίνουν» και τελικά καταργούν ανα-
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γκαίες λειτουργίες υπηρεσιών υγείας.
Ήδη έχουµε ένα βαρύτατο πλήγµα σε ό,τι αφορά τις εφηµε-

ρίες των γιατρών.
Πρέπει να ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, ότι οι γιατροί για δέκα

εφηµερίες ετοιµότητας θα παίρνουν µόνο 300 ευρώ το µήνα. Και
είναι γιατροί που έχουν σπουδάσει έντεκα, δώδεκα και δεκατρία
χρόνια, εάν βάλουµε τα έξι χρόνια του πανεπιστηµίου και τα
πάνω από πέντε χρόνια ειδικότητας, που είναι πλέον όλες οι ει-
δικότητες. Έχουν µειωθεί πάρα πολύ τα κονδύλια.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας πω –και θέλω να το προσθέ-
σετε, όπως είχε ανέβει στο διαδίκτυο όταν γινόταν η διαβού-
λευση- το εξής: Θα πρέπει οι γιατροί του ΕΣΥ να µπορούν να
έχουν και ιατρεία. Εγώ το επαναφέρω εδώ. Δεν µπορούν να
υπάρχουν στα νοσοκοµεία γιατροί τριών ταχυτήτων. Είναι οι πα-
νεπιστηµιακοί στους οποίους επιτρέψαµε να έχουν ιατρείο, είναι
οι γιατροί του ΙΚΑ στα πρώην νοσοκοµεία του ΙΚΑ, οι οποίοι
έχουν πλέον ενταχθεί στο ΕΣΥ, που έχουν δικαίωµα να έχουν ια-
τρείο και οι γιατροί του ΕΣΥ δεν µπορούν να έχουν. Θα έπρεπε
να προβλέπεται όποιος θέλει, να µπορεί να έχει ιατρείο. Θα µπο-
ρούσε να προστεθεί, όπως είχε ανέβει στο διαδίκτυο και αυτό:
«Όποιος θέλει, να µπορεί να έχει και ιατρείο.» Δεν µπορεί οι για-
τροί του ΕΣΥ να είναι κατώτεροι όλων των άλλων. Και δεν θα δια-
λυθεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας αν µπορέσουν να έχουν και οι
γιατροί του ΕΣΥ ιατρείο. Ούτως ή άλλως έχουν όλοι οι υπόλοιποι
σε ένα νοσοκοµείο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει δίκιο η κ. Περλεπέ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ – ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Συµφωνείτε, κύριε

Γιαννόπουλε. Χαίροµαι που συµφωνείτε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο που ο Υπουργός δεν

είναι εδώ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ – ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ναι, θα ήθελα να

είναι εδώ ο Υπουργός, για να µου απαντήσει κιόλας.
Ένα από τα σηµεία του νοµοσχεδίου που θέλω να υπογραµ-

µίσω µε θετικό πρόσηµο, είναι η µεταφορά του συνόλου των αρ-
µοδιοτήτων σε ό,τι αφορά την υγεία, στο Υπουργείο Υγείας.
Αναφέροµαι κυρίως στον ΕΟΠΥΥ, που θα υπάγεται πλέον απο-
κλειστικά στον έλεγχο του Υπουργείου Υγείας.

Πρέπει, όµως, να παρατηρήσω ότι συνυπάρχει ένας σοβαρός
κίνδυνος που µπορεί να αποδειχθεί καταστροφικός για το σύ-
στηµα. Αυτός είναι το ζήτηµα µε τα ΚΕΝ, τα κλειστά νοσήλια.
Έτσι όπως διαµορφώθηκαν, χρειάζονται σίγουρα επανεξέταση. 

Και υπάρχουν, απ’ ότι γνωρίζω, κύριε Υπουργέ, κι άλλες επε-
ξεργασίες για τα ΚΕΝ που πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν. Διαφο-
ρετικά, το σύστηµα θα τιναχθεί στον αέρα, έτσι όπως ήταν οι
τιµές στα κλειστά νοσήλια. Ιατρικές πράξεις που πριν κοστολο-
γούνταν «µηδέν», τώρα κοστολογούνται µε 900 και 1.000 ευρώ.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των φαρµάκων και της δραστικής
ουσίας. Επειδή πολύς λόγος έχει γίνει και Υπουργοί έχουν βγει
στα κανάλια και λένε ότι οι γιατροί δεν θέλουν τα γενόσηµα,
θέλω να πω το εξής: Αυτό είναι µέγα λάθος. Όλοι οι γιατροί θέ-
λουν τα γενόσηµα. Και γράφουν γενόσηµα. Και θα γράψουν και
πολλά περισσότερα. Κι ας πάνε και στο 50% και στο 80% οι συν-
ταγές µε γενόσηµα. Να ξέρουµε, όµως, ποιο γενόσηµο είναι. Να
υπάρχει και η εµπορική ονοµασία. 

Κατ’ αρχάς, από το µέτρο αυτό δεν υπάρχει κανένα οικονοµικό
αντίκρισµα. Μπορεί να είναι επιταγή της τρόικας, αλλά µπορεί
να µας δίνει τη δραστική ουσία και να είναι και η εµπορική ονο-
µασία.

Έχουµε χρόνια αρρώστους που παίρνουν συγκεκριµένα φάρ-
µακα. Κύριε Τιµοσίδη, είστε γιατρός. Οι χρόνια άρρωστοι παίρ-
νουν συγκεκριµένα φάρµακα. Όλοι έχουµε στην οικογένειά µας
αρρώστους που παίρνουν συγκεκριµένα φάρµακα επί πολλά
χρόνια, γιατί έχουν νευρολογικές παθήσεις είτε παθολογικές είτε
οτιδήποτε. Δεν µπορείς σε αυτό τον άρρωστο που έχει ρυθµιστεί
από µία αγωγή εδώ και χρόνια, να του πεις, «τώρα θα πάρεις τη
φαρµακευτική ουσία και όποιο φάρµακο έρθει». Δεν είναι έτσι. 

Επίσης, µε αυτόν τον τρόπο καταστρέφουµε την εγχώρια φαρ-
µακοβιοµηχανία, η οποία κάνει επενδύσεις, έχει θέσεις εργα-
σίας…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Όχι, κύριε Πρόεδρε, θέλω την ανοχή σας. Όλοι µίλησαν για
πάνω από δέκα λεπτά. 

Δεν θα καταστρέψουµε, λοιπόν, την εγχώρια φαρµακοβιοµη-
χανία. Και γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι υπάρχει τρόπος να
γίνεται κατάχρηση και να µην έχει κανένα όφελος η οικονοµία. 

Τέλος πάντων, όλοι αυτοί που ασχολούνται µε την οικονοµία
της υγείας ας είναι σε δεύτερο βαθµό σε αυτήν τη φάση.

Βέβαια, θα πρέπει υπεύθυνος να είναι πάντα ο γιατρός. Όπως
είναι υπεύθυνος για τη διάγνωση, πρέπει να είναι και για τη θε-
ραπεία. Δεν µπορεί ο φαρµακοποιός να αλλάζει το φάρµακο
κατά το δοκούν, λέγοντας στον άρρωστο ότι υπάρχει φάρµακο
πιο φθηνό από αυτό που του έχει γράψει ο γιατρός και να του
δίνει το πιο φθηνό. Υπεύθυνος είναι µόνο ο γιατρός για τη θερα-
πεία που γράφει στον άρρωστό του.

Βέβαια, υπάρχει κι ένα δεύτερο σηµείο: Μπορεί να δηµιουρ-
γηθεί µία «καρτελοποίηση» σε αυτόν τον τοµέα από εταιρείες ει-
σαγωγής γενόσηµων. Πώς θα µπορέσουµε να την αποτρέψουµε;

Δεν πρέπει να δηµιουργήσουµε ανασφάλεια ούτε στον ασθενή
ούτε στο γιατρό ούτε στο φαρµακοποιό. 

Δεν είναι τόσο απλό το πρόβληµα αυτό. 
Και, βέβαια, χρειάζεται διαρκώς ένας έλεγχος από τον ΕΟΦ.

Θα πρέπει ο ΕΟΦ να κάνει τη δουλειά του, γιατί δεν την έκανε
όπως έπρεπε. Θα πρέπει, λοιπόν, να ασχοληθεί και να δραστη-
ριοποιηθεί όπως πρέπει. 

Επίσης, θα πρέπει να λειτουργήσει και η Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού. Και, βέβαια, όλοι οι επιστήµονες που ασχολούνται µε το
φάρµακο, να ασχοληθούν πάρα πολύ σοβαρά.

Πιστεύω ότι έχω γίνει κατανοητή.
Όσον αφορά τώρα το κοινωφελές Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν»,

εγώ είµαι κάθετα αντίθετη να υπάρξει µία ενιαία διοίκηση για το
Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν» και για το Νοσοκοµείο «Ερυθρός
Σταυρός». Το Νοσοκοµείο «Ερυθρός Σταυρός» είναι ένα νοσο-
κοµείο του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Μπορούν να γίνουν
πάρα πολλά πράγµατα. Δηλαδή, οι άρρωστοι από το «Κοργιαλέ-
νειο» να πηγαίνουν στο «Ερρίκος Ντυνάν». Να προσλαµβάνεται
προσωπικό από το Ίδρυµα χωρίς ΑΣΕΠ για να πηγαίνει στο νο-
σοκοµείο. Δεν µπορεί να είναι συγκοινωνούντα δοχεία ένα νοσο-
κοµείο, που είναι αµιγώς του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, µε ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου.

Εδώ πρέπει να επισηµάνω και κάτι άλλο: Το ελληνικό δηµόσιο
πληρώνει στον «Ερυθρό Σταυρό» για το «Κοργιαλένειο» και για
το «Ασκληπιείο» εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο σαν ενοίκιο. Είχαµε
νοµοθετήσει, όταν ήταν Υπουργός ο κ. Αβραµόπουλος, και είχε
αναπροσαρµοστεί το ενοίκιο στα 10.000.000 ευρώ, προσαυξη-
µένο κάθε χρόνο µε τον τιµάριθµο, συν 2%. Αυτό σηµαίνει ότι θα
µπορούσαµε κάθε πέντε χρόνια να φτιάχνουµε ένα καινούργιο
νοσοκοµείο µόνο µε τα χρήµατα που δίνουµε για το ενοίκιο γι’
αυτά τα δύο νοσοκοµεία.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν πρέπει να υπάρξει µία διασύνδεση και
το ένα να παραµείνει µε τη διοίκησή του, ενώ όσον αφορά το
Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν», ας βρεθούν τρόποι για να µην πωλη-
θεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό. Έχω πολύ λιγότερο
χρόνο απ’ ό,τι είχαν όλοι οι άλλοι.

Σε ό,τι αφορά την Επιτροπή Προµηθειών είχαµε πει, κύριε
Υπουργέ, να έρθει αυτή η επιτροπή και να µας πει ποιο ήταν το
έργο της στον ενάµιση χρόνο. Διότι γνωρίζουµε οι περισσότεροι
ότι όλα -το 80%- αυτό το διάστηµα ήταν εξωσυµβατικά. Ελάχι-
στοι -εάν υπήρξε και κάποιος- από τους διαγωνισµούς τελεσφό-
ρησαν.

Δεν καταλαβαίνω γιατί σε µια επιτροπή που δεν ξέρουµε το
έργο της -δεν έχει έρθει να µας το πει στην αρµόδια επιτροπή
της Βουλής- θα πρέπει να παρατείνουµε τη θητεία της µέχρι του
χρόνου το καλοκαίρι.

Όσον αφορά τώρα το δεύτερο µέρος του νοµοσχεδίου που
αφορά τα ζητήµατα του Υπουργείου Εργασίας, θέλω να ανα-
φερθώ επιγραµµατικά στη σύσταση του Ενιαίου Ταµείου Επικου-
ρικής Ασφάλισης για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας των
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επικουρικών συντάξεων, στην αναγνώριση των αστέγων ως ευ-
παθούς κοινωνικής οµάδας, αλλά βεβαίως και στις προβλέψεις
της τροπολογίας για την ιατροφαρµακευτική κάλυψη των ανέρ-
γων ή των υποαπασχολούµενων, ρύθµιση ιδιαίτερα σηµαντική
αυτήν την περίοδο της αυξηµένης ανεργίας.

Επίσης, θέλω να αναφερθώ στη ρύθµιση για τις διευκολύνσεις
σε δανειολήπτες από φορείς κοινωνικής ασφάλισης και από το
Μετοχικό Ταµείο Πολιτικών Υπαλλήλων. Τέτοιες αλλά και ακόµα
πιο γενναίες διευκολύνσεις πρέπει να προωθηθούν άµεσα για
όλους τους δανειολήπτες.

Σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακο-
λουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι δύο
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο
Καστορείου Λακωνίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κυρία συνάδελφε, κυρία Περλεπέ, σας ευχαρι-
στώ για τις ειδικές σας επισηµάνσεις. Θα µου επιτρέψετε να µην
ξεκινήσω την οµιλία µου µε µια-δύο απαντήσεις σ’ αυτές, αλλά
να πάρω θέση σ’ αυτά που είπατε και να βγάλουµε και ένα τελικό
συµπέρασµα στην πορεία της οµιλίας µου, παρ’ ότι ειδικά το τε-
λευταίο µε την Επιτροπή Προµηθειών -επειδή θα καταλάβετε
όταν αγορεύσω ότι έχετε απόλυτο άδικο- θα ήθελα να το πω
πρώτο. Το άγχος µου είναι να το πω πρώτο, όµως θα πάρει τη
σειρά του κανονικά µε τη φορά του λόγου µου ανάλογα µε τα
επιχειρήµατά µου και την ποιότητά τους.

Παίρνω το λόγο δεύτερος επιχειρηµατολογών στην Αίθουσα
αυτή για την ουσία και τις ειδικές πτυχές του σχεδίου νόµου µετά
την κ. Κουρουπάκη. 

Θέλω να συγχαρώ τη συνάδελφο από το Βήµα αυτό, διότι ανέ-
λαβε µέσα σε λίγες ώρες να διεκπεραιώσει ένα τραχύ έργο, κοι-
νοβουλευτικά και πολιτικά, που σχετίζεται µε δύο γιγαντιαίους
τοµείς του κοινωνικού κράτους, την εργασία και ασφάλιση και
την υγεία, δύο τοµείς οι οποίοι σχετίζονται µε το µεγάλο µέρος
των δαπανών της γενικής κυβέρνησης, µε το µεγάλο µέρος των
δαπανών του κράτους συνολικά, που πρέπει να εξορθολογι-
στούν. 

Η συνάδελφος, αλλά και όλοι εµείς που στηρίζουµε αυτόν τον
αγώνα και αυτήν την πορεία, δεν έχουµε να προσφέρουµε δηµα-
γωγικά επιχειρήµατα στον ελληνικό λαό, έχουµε να προσφέ-
ρουµε µόνο απόπειρες εξορθολογισµού, κοινωνικής δικαιο-
σύνης, µείωσης σπατάλης των χρηµάτων του ελληνικού λαού και
τσακίσµατος της διαφθοράς. Ευχαριστώ πολύ, κυρία συνά-
δελφε, για την προσπάθειά σας.

Δεν έχω χρόνο να γενικεύσω -δυστυχώς έχω πάρα πολλά θέ-
µατα- και µπαίνω κατευθείαν στην ουσία. 

Το πρώτο τµήµα του σχεδίου νόµου σχετίζεται µε την υγεία
και κατά µείζονα λόγο, κατά περίπου ένα ποσοστό 90%, οι ρυθ-
µίσεις είναι εφαρµοστικές του δεύτερου προγράµµατος, που
πριν από λίγες ηµέρες κυρώσαµε στη Βουλή των Ελλήνων. 

Πρώτη υποχρέωση µας -αλλά είναι κρίµα να το λέµε υποχρέ-
ωση, γιατί κατά την ταπεινή µου άποψη συνιστά µείζονα προτε-
ραιότητα της ελληνικής πολιτείας, που όµως όλοι την έβρισκαν
λογική αλλά τα τελευταία δεκαεπτά χρόνια ουδείς την έβαζε
στην ηµερήσια διάταξή του για να την κάνει πράξη- είναι να
έχουµε ένα Υπουργείο αρµόδιο για όλα τα θέµατα της υγείας,
το Υπουργείο Υγείας. Ο πολίτης ποτέ του δεν κατάλαβε αν
υπήρχε ένα θέµα µε ένα γιατρό του ΙΚΑ ή µε έναν ασφαλισµένο
του ΙΚΑ, που δεν είχε τις υπηρεσίες που χρειαζόταν, ότι αυτό δεν
αφορά την οδό Αριστοτέλους αλλά αφορά την οδό Πειραιώς και
την οδό Σταδίου, το άλλο Υπουργείο δηλαδή. Και ορθώς δεν το
καταλάβαινε. Δεν έφταιγε η έλλειψη πληροφόρησής του, έφταιγε
η κακή θεσµική διάρθρωση της ελληνικής πολιτείας. Ευθυγραµ-

µιζόµαστε µε την κοινή λογική. 
Έπρεπε να φτάσει η χώρα σ’ αυτό το σηµείο για να γίνει αυτό;

Εγώ το είχα αναφέρει στον τέως Πρωθυπουργό, τον κ. Παπαν-
δρέου, πολλές φορές. Αντί να µου το πιστώνει ο Τύπος, µου το
χρέωνε ότι ήθελα να αυξήσω την ισχύ µου. Να πάρω, δηλαδή και
τα ταµεία, που µόλις είχα αφήσει. Αυτά που τραβάει ο κ. Κου-
τρουµάνης, να τα τράβαγα εγώ, µαζί µε τα νοσοκοµεία. Πόσο
κοντόφθαλµοι είναι η ελληνική δηµόσια συζήτηση και τα υποκεί-
µενά της, οι άνθρωποί της εννοώ; Έτσι αναφέροµαι στον όρο
«υποκείµενα», οι άνθρωποί της δηλαδή. 

Έτσι, µου το χρέωναν αντί να µου το πιστώνουν. Και ήρθε η
ώρα να το πιστωθώ, αλλά αλλιώς. Δεν έπρεπε να γίνει έτσι,
έπρεπε µόνοι µας να το έχουµε κάνει αυτό. Να υπάρχει ένα
Υπουργείο αρµόδιο γι’ όλες τις υπηρεσίες υγείας.

Θα µου πείτε και για τους κλάδους συντάξεων των ταµείων;
Προφανώς όχι. Αυτά είναι ζητήµατα του Υπουργείου Εργασίας
και παραµένουν εκεί. Οι κλάδοι υγείας, όµως, όλων των ταµείων,
ναι. Και όλα τα ταµεία πρέπει να υπάγονται στον ενιαίο οργανι-
σµό που δηµιουργήσαµε πριν από ένα χρόνο, που είχε µια οδύσ-
σεια η εξέλιξη και η εφαρµογή του σχετικού νοµοθετικού
πλαισίου όλον αυτόν το χρόνο. Είχαµε πάρα πολλά προβλήµατα
στα τέλη Ιανουαρίου. Είχα πει ότι στα τέλη Φεβρουαρίου πολλά
από αυτά θα έχουν λυθεί, αλλά όχι όλα. Και έτσι ακριβώς έχει
γίνει τηρώντας όλα τα χρονοδιαγράµµατα. Και στις φωνούλες
εκείνες µέσα από το χώρο της υγείας, που έλεγαν ότι θα φύγει
αυτός ή θα φύγει το ΠΑΣΟΚ και θα έρθει άλλο κόµµα, άρα άλλος
Υπουργός και αυτός θα τον αλλάξει και θα τον καταργήσει τον
ενιαίο οργανισµό και µου ζήταγαν παράταση µέχρι τον Ιούνιο,
έλεγα «όχι». 

Ήταν θετικό ότι το δεύτερο πρόγραµµα συµπεριέλαβε και τον
ΕΟΠΥΥ µέσα σ’ αυτά που πρέπει να βελτιώσουµε στην καθηµε-
ρινή τους λειτουργία ως Ελληνική Δηµοκρατία την επόµενη τε-
τραετία. Και, τέλος, µ’ αυτήν την ακαταστασία των πονηρών. 

Θέλω να συγχαρώ τους συναδέλφους και να τους ευχαρι-
στήσω που σ’ αυτήν τη Βουλή στήριξαν τη δηµιουργία του
ΕΟΠΥΥ όχι µόνο από την κυβερνητική τότε πλειοψηφία, αλλά και
από τη µείζονα αντιπολίτευση. Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
σήµερα της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Σαλµάς, το είχε βοηθήσει
το εγχείρηµα αυτό. Μα, και η Νέα Δηµοκρατία, ως παράταξη,
µπορεί να το καταψήφισε, αλλά θυµάµαι και τον κ. Γιαννόπουλο
και τον κ. Μαρκόπουλο -και αν κάνω κάπου λάθος, το διορθώ-
νετε, κύριοι συνάδελφοι- που είχαν υποστηρίξει ορισµένες πλευ-
ρές του εγχειρήµατος ή έστω τη θέση αρχής επ’ αυτού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε προσθήκη που µε επιµονή
κάναµε σήµερα το πρωί όχι απλώς τα τρία ταµεία που έµειναν
από πιέσεις κοµµάτων, εκτός ΕΟΠΥΥ µπαίνουν µέσα, αλλά προσ-
διορίσαµε και το χρόνο της ένταξής τους. Και για να δώσω και
µια απάντηση σε συναδέλφους που έρχονται πάλι επί του πλα-
γίου να µου πουν: «Τι θα κάνεις µ’ αυτό το ταµείο;» λέω το εξής: 

Την 1η Απριλίου ο Οίκος Ναύτου γίνεται µέλος του ΕΟΠΥΥ. Οι
υπάλληλοί του, φυσικά, δεν παθαίνουν τίποτα, συνεχίζουν, όπως
και οι υπάλληλοι των προηγούµενων ταµείων, να εργάζονται για
τον ΕΟΠΥΥ. Την 1η Μαΐου το ΤΑΥΤΕΚΩ γίνεται µέλος του
ΕΟΠΥΥ. Και την 1η Ιουνίου το ΕΤΑΑ, το ταµείο δηλαδή των τριών
µεγάλων επαγγελµατικών κλάδων, γίνεται µέλος του ΕΟΠΥΥ και
τέλος. Όλα τα ταµεία συγκροτούν πια ένα ταµείο που παρέχει
πρωτοβάθµια υγεία. 

Θέλω να πω µε την ευκαιρία που συζητώ το θέµα αυτό -δεν
έχω χρόνο για περισσότερα- ότι χθες διεκπεραιώθηκε επιτέλους
και διοικητικά η απόφασή µας µε τον κ. Κουτρουµάνη, οι πρώην
γιατροί του ΙΚΑ, νυν του ΕΟΠΥΥ, να προσφέρουν υπηρεσίες
υγείας στους ασφαλισµένους και τα απογεύµατα στα ιατρεία
τους έως εκατόν πενήντα επισκέψεις, φυσικά, δωρεάν. Αυτό ση-
µαίνει ένα εκατοµµύριο επισκέψεις το χρόνο παραπάνω. Αυτό
σηµαίνει ελάφρυνση του πολίτη από τις ταλαιπωρίες της ουράς
και ίσως όπως φιλοδοξούµε και οριστική εξάλειψη της ουράς.

Ένα ταµείο, ένα Υπουργείο. Τα θέµατα της πρόνοιας, φυσικά,
µεταφέρονται στο Υπουργείο Εργασίας, το αρµόδιο εξ αντικει-
µένου για ζητήµατα που σχετίζονται µε τον εργαζόµενο που έχει
ανάγκη τη στοργή του κράτους, προνοιακά θέµατα, µε τον άν-
θρωπο που έχει ανάγκη της στοργή του κράτους, µε την αναπη-
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ρία που το ίδιο αυτό Υπουργείο, µε τον αρµόδιο Οργανισµό που
ιδρύσαµε, ρυθµίζει κ.ο.κ..

Άρα δηµοσιονοµική διευθέτηση ναι µεν άλλα θέµατα, αλλά και
θεσµική διευθέτηση. Επιτέλους! 

Λυπάµαι, όµως, που έπρεπε να φτάσει η χώρα εκεί, για να
κάνει τα αυτονόητα. Και είναι εδώ ο κ. Κρεµαστινός για να σας
πει για ποιο λόγο διασπάστηκε το ενιαίο Υπουργείο, επί Δοξιάδη,
επί Γεννηµατά, από το ΠΑΣΟΚ, κακώς και έγινε α) Υπουργείο
Υγείας και β) Υπουργείο Κοινωνικής Ασφάλισης. 

Κύριε Κρεµαστινέ, στην κριτική σας είχατε απόλυτο δίκιο.
Έζησα τη σύγκρουση και των δύο γραφειοκρατιών και πόσο ζη-
µιογόνες είναι για το τελικό αποτέλεσµα, που αφορά τον πολίτη.
Και είναι πράγµατι ένα καλό µέτρο πράγµατι.

Πάµε τώρα σε άλλα θέµατα, σε θέµατα δηµοσιονοµικά, σπα-
τάλης, διαφθοράς. Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι µέρες
τώρα που η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας κι εγώ προσωπικά δε-
χόµαστε έναν πρωτοφανή πόλεµο, σε προσωπικό, σε υπουργικό,
σε υπηρεσιακό και σε πολιτικό επίπεδο, έναν πόλεµο από συνα-
σπισµό συµφερόντων, έναν πόλεµο από συµφέροντα, που δεν
αφορούν τις ορθολογικοποιηµένες πατριωτικές, υγιείς, επιχειρη-
µατικές δυνάµεις του τόπου. Όχι. Γιατί όλοι αυτοί οι υγιείς ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες λειτουργούν µε εθνικό φιλότιµο, µε πατριω-
τισµό και µε πραγµατικά ευρωπαϊκό πνεύµα σε ό,τι αφορά την
καθηµερινή τους δουλειά. Είµαι περήφανος που έχω γνωρίσει
τόσους στο χώρο της υγείας, γιατρούς, φαρµακοποιούς, φαρ-
µακεµπόρους, επιχειρήσεις στο χώρο του φαρµάκου.

Εµείς είµαστε µε αυτούς, µε τους υγιείς, όχι µε τον παρασιτι-
σµό. Και δίνουµε µάχη για λογαριασµό του ελληνικού λαού επί
δύο χρόνια, για να µειώσουµε τη σπατάλη και την εκεί κρυµµένη
στην κακοδιοίκηση διαφθορά.

Κυρίες και κύριοι, παραλάβαµε µια φαρµακευτική δαπάνη
5.200.000.000 ευρώ τουλάχιστον, γιατί υπάρχει και άλλος ένας
υπολογισµός που αυξάνει κατά 400.000.000 τη δαπάνη. Το 2009
µειώσαµε 1.750.000.000 τη δαπάνη των ασφαλιστικών ταµείων
µε τον κ. Κουτρουµάνη, σε δύο χρόνια εργασίας. Και τώρα τρέ-
χουµε το έτος 2012, όπου η δαπάνη πρέπει να µειωθεί περισσό-
τερο κατά 1 δισεκατοµµύριο. Και αυτό θα επιτευχθεί σε όποιον
αρέσει και σε όποιον δεν αρέσει. Και είτε είµαι εγώ είτε είναι
οποιοσδήποτε άλλος συνάδελφος, το ίδιο θα κάνει. Γιατί ένα
είναι το σωστό. Και αυτό είναι το σωστό.

Και τι θα κάνουµε; Έχουµε προβλέψει ήδη µια σειρά από
µέτρα και προβλέπουµε και σήµερα µια σειρά από µέτρα µε το
παρόν σχέδιο νόµου. 

Σε αυτούς που πολεµούν µε λάσπη, σε αυτούς που πολεµούν
µε µέσα ανίερα, σε αυτούς που έχουν βρει τις φωνούλες του ελ-
ληνικού δηµόσιου λόγου για να περνούν µηνύµατα και ακαταστα-
σία, από χθες το πρωί όλη η ηγεσία του Υπουργείου, ο ΕΟΦ, εγώ
προσωπικά, απαντάµε µε κατάλληλα επιχειρήµατα. Και σας ενη-
µερώνω ότι ο πολίτης που κλυδωνίστηκε το Σαββατοκύριακο µε
όσα ακούστηκαν, άρχισε και ενηµερώνεται και παίρνει θέση. 

Χθες είχα ένα e-mail από το νοσοκοµείο της Λουκέρνης, από
Έλληνα γιατρό εκεί, ο οποίος µε συγχαίρει για τον αγώνα που
δίνει το Υπουργείο Υγείας και µου δηλώνει ότι στην Ελβετία,
χώρα παραγωγής φαρµάκων, όπως ξέρουν οι γιατροί, το 90%
των φαρµάκων που συνταγογραφούν οι γιατροί είναι γενόσηµα.

Συγχαρητήρια, κυρίες και κύριοι εκτός Αιθούσης ευρισκόµε-
νοι, λασπολόγοι. Η αλήθεια είναι απέναντι σας. Θα συναντηθείτε
µε αυτήν και τις επόµενες ηµέρες και εκτός Βουλής. Ένα είναι
το δεδοµένο: Εµείς δεν κάνουµε πίσω ούτε έναν πόντο, γιατί
έχουµε δίκιο. Και θα αποδειχθεί αυτό και στον πιο δύσπιστο αλλά
ειλικρινών προθέσεων πολίτη.

Γενόσηµα, λοιπόν. Με τι στόχο εµείς; Η Ελβετία µε 90%, οι
Ηνωµένες Πολιτείες µε 85%, το Ηνωµένο Βασίλειο µε 80%, η
Γερµανία κοντά στο 80%. Αυτές είναι χώρες που παράγουν πρω-
τότυπα φάρµακα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Εµείς έχουµε κακούς γιατρούς,
γι’ αυτό.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Και όµως συνιστούν και έχουν επιτύχει την αξιο-
ποίηση των γενοσήµων. 

Τι είναι γενόσηµο; Αναφέροµαι στους µη γιατρούς ή φαρµα-

κοποιούς εξ ηµών. Είναι ένα φάρµακο µε την ουσία που έχει το
πρωτότυπο φάρµακο, όταν λήγει η δεκαετής προστασία της κυ-
κλοφορίας του πρωτοτύπου αυτού. Το πρωτότυπο το υπερασπί-
ζονται οι αγορές και τα κράτη. Γιατί; Γιατί εµπεριέχει µέσα
έρευνα, είναι καλό, είναι καινοτόµο, βοηθάει τον άνθρωπο. Η
εταιρεία που το εφευρίσκει, πρέπει να προστατευθεί για να έχει
κίνητρα να ξανακάνει και άλλη έρευνα, να βρει και άλλο τέτοιο
φάρµακο για άλλη ασθένεια ή καλύτερο για την ίδια. Όταν όµως
λήγει αυτή η δεκαετία, το φάρµακο αντιγράφεται. Το ίδιο περιέρ-
χεται σε µια «sui generis» κατάσταση, είναι τα λεγόµενα «εκτός
πατέντας», όπως τα λέµε εδώ, φάρµακα, ένα πρωτότυπο, το
οποίο πέρασε η δεκαετία του και µετά αντιγράφεται. Το αντί-
γραφο συνιστάµε να καταναλωθεί. 

Βγαίνουν γιατροί µε πτυχία Ιατρικής, στα µέσα ενηµέρωσης
και λένε: «Θα πεθάνουν οι άνθρωποι. Οδηγούνται στις ΜΕΘ σω-
ρηδόν.»

Σοβαρά; Και γιατί αυτό δεν έχει καταγγελθεί στον ΕΟΦ; Και
πώς το ξέρει ο καθηγητής «Χ»; Και ποιος του είπε να πάει σε αυτό
το κανάλι να τα πει αυτά, ποιος τον καθοδήγησε; Γιατί αυτό που
ξέρει ο καθηγητής «Ξ», δεν το ξέρει ο Εθνικός Οργανισµός Φαρ-
µάκων; Γιατί πέρυσι, το 2011, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο πο-
λίτης –για τον πολίτη δεν νοιαζόµαστε, έτσι δεν λεν οι λασπο-
λόγοι, για τον πολίτη δεν νοιάζονται;- κατήγγειλε ο ίδιος στον
Εθνικό Οργανισµό Φαρµάκου πενήντα δύο φάρµακα για παρε-
νέργειες, που είχαν θεωρητικά, που µπορούσαν να έχουν, που
δεν είχαν γίνει έλεγχοι, που δεν υπήρχε ο κατάλληλος υπάλλη-
λος; Όχι, που ένας χρήστης, ένας ασθενής το καταγγέλλει. Από
τα πενήντα δύο αυτά φάρµακα, τα τριάντα δύο ήταν πρωτότυπα
και τα υπόλοιπα είκοσι ήταν γενόσηµα. 

Παρακαλώ τι έχετε να πείτε επ’ αυτού, κύριοι εκτός Αιθούσης
ευρισκόµενοι;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Ούτε στον ΕΟΦ καταγγέλλουν ούτε από τις καταγγελίες κατά
φαρµάκων προκύπτει αυτό που λένε οι λασπολόγοι και οι ψεύ-
τες. Άρα; Άρα κάτι υπάρχει από πίσω. Ας το βρουν οι περίεργοι.
Εγώ δεν έχω καµµία, µα καµµία έγνοια, για να πείσω αυτόν, ο
οποίος µπαίνει µε προσχηµατικό τρόπο στο διάλογο. 

Ναι, κύριε Γιαννόπουλε, υπάρχουν πολυεθνικές γενοσήµων.
Είναι απόλυτα σωστό αυτό που λέτε. Όπως υπάρχουν και πολυε-
θνικές πρωτοτύπου. Λοιπόν, που είναι το πρόβληµα; Πού είναι η
διαφορά; Γιατί η µια πολυεθνική είναι κακιά, και η άλλη είναι
καλή; Σε εµένα το επιχείρηµα αυτό δεν περνάει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Δεύτερον -απευθύνοµαι σε όλους τους συναδέλφους- πολλές
δραστικές ουσίες παράγονται σε χώρες του Τρίτου Κόσµου.
Μήπως οι δραστικές ουσίες που παράγονται σε χώρες του Τρί-
του Κόσµου, χρησιµοποιούνται µόνο από τις εταιρείες γενοσή-
µων και ποτέ από τις εταιρείες πρωτοτύπων; Μα και από τις δύο
χρησιµοποιούνται. Γιατί είναι καλή µια ουσία όταν έρχεται από
την Ινδία και πηγαίνει σε πρωτότυπο και είναι κακή όταν προέρ-
χεται πάλι από την Ινδία και πηγαίνει σε γενόσηµο;

Και ακόµη, ποιος σας τα λέει, αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές; Ποιον κοροϊδεύουν; Και ακόµη, δεν ξέρει κανείς στην Αί-
θουσα αυτή τον Ευρωπαϊκό Οργανισµό Φαρµάκων; Αναγκαστή-
καµε και βγάλαµε σποτ στην τηλεόραση, ο ΕΟΦ το έβγαλε, για
να πούµε το αυτονόητο, ότι για κάθε φάρµακο, του οποίου η πα-
ραγωγή γίνεται παντού στον πλανήτη και κυκλοφορεί στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, ελέγχεται η εγκατάσταση από τον Ευρωπαϊκό
Οργανισµό και υπάρχει πιστοποίηση. Και από κει και πέρα, ελέγ-
χεται και από τον ΕΟΦ, αν πρόκειται για την Ελλάδα και προεγ-
κριτικά και µετεγκριτικά. 

Συµφωνώ, θέλει περισσότερες δυνάµεις ο ΕΟΦ. Δίκιο υπάρχει
στο επιχείρηµα αυτό αλλά όχι ότι δεν έχουµε ελέγχους. 

Αυτά τα πράγµατα να τα πουν αλλού, όχι µε µέλη της Εθνικής
Αντιπροσωπίας, όχι στον ελληνικό λαό που έφτασε να καταριέται
το Σαββατοκύριακο ότι δήθεν ο Σόιµπλε και η Μέρκελ µάς βά-
ζουν να κάνουµε αυτό που κάνουν όλοι στο δυτικό ηµισφαίριο
του πλανήτη, 50% και άνω κατανάλωση γενοσήµων. Ξέρετε πόσο
έχουµε εµείς κατανάλωση; Δεκαοκτώ τοις εκατό. 
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ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Δεκαεπτά τοις εκατό.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ακόµα χειρότερα. Δεκαοκτώ τοις εκατό δίνουν οι
επίσηµες στατιστικές, όχι 17%. 

Συγχαρητήρια σε όλους αυτούς τους φοβερούς που βγαίνουν
στο δηµόσιο διάλογο και παραπληροφορούν τον Έλληνα πολίτη
κινδυνολογώντας στο χειρότερο θέµα, στην ασθένεια. 

Τώρα, είναι φθηνά τα γενόσηµα; Στην Αίθουσα αυτή οι επαΐ-
οντες έχουν πει ότι είναι ακριβά. Σωστό, 40%, λοιπόν, από το
νόµο αυτό και µετά της τιµής του πρωτοτύπου θα πωλείται το
γενόσηµο και αν είναι εκτός πατέντας, 50%. 

Για όλα τα φάρµακα; Με πρωτοβουλία της κ. Παπανδρέου-Πα-
παδάκη αλλά και µε δική µας -απλώς κοινοβουλευτική ήταν η
δική σας πρωτοβουλία, εµείς το συζητούσαµε από την αρχή και
µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή- είπαµε ότι όχι αυτή η κάθοδος της
τιµής δεν επηρεάζει τα φάρµακα που κοστίζουν κάτω από 10
ευρώ. Γιατί; Για δύο λόγους. Ο πρώτος λόγος είναι γιατί στα
φθηνά φάρµακα βρίσκει κανείς και πολλές ελληνικές βιοµηχανίες
που τα παράγουν, οι οποίες θέλουν και αυτές µια ενίσχυση. Το
έχουµε ξαναπεί σ’ αυτήν την Αίθουσα και το έχουµε ψηφίσει και
όλοι µαζί. Φτάνει αυτός ο λόγος; Δεν φτάνει. Θα έφτανε αυτήν
την περίοδο; Δεν θα έφτανε. 

Υπάρχει, λοιπόν, και άλλος λόγος. Αυτός είναι ο λόγος υγείας.
Γενικά στο φάρµακο, κύριοι συνάδελφοι, ο λόγος υγείας, ο
λόγος της καλύτερης δυνατής παροχής ιατρικών υπηρεσιών
είναι ο πρώτος µας λόγος. Ο δεύτερος λόγος είναι η κατά το δυ-
νατόν οικονοµικότερη λύση. Δεν λέω η φθηνότερη, αλλά η οικο-
νοµικότερη λύση. Μπορεί κάτι να είναι οικονοµικότερο, αλλά να
µην είναι φθηνό. Θα το χρησιµοποιήσεις. Και εδώ λέω ότι στην
προκειµένη περίπτωση νοµίζω ότι είµαι πάρα πολύ σαφής. Κά-
νουµε µια χρήση που φτάνει στοχοθετικά στο 50%, από το 18%
που είναι σήµερα. 

Ας δούµε, όµως, τι γίνεται όταν ένα φάρµακο κοστίζει κάτω
από 10 ευρώ. Διότι, για παράδειγµα, εµένα πολλοί γιατροί µου
έχουν πει ότι οι βιοµηχανίες αποσύρουν φάρµακα που κάνουν 2
ευρώ -γιατί δεν βγαίνουν µε τα 2 ευρώ- ως «µη συµφέροντα».
Όµως, υπάρχουν γιατροί που τα θέλουν αυτά τα φάρµακα. Η κ.
Παπανδρέου, έχοντας και παιδιατρική γνώση, µίλησε και για τα
µικρά παιδιά. Συµφωνώ. Το έχω ακούσει.

Άρα, λοιπόν, λέµε ότι αν το φάρµακο κοστίζει κάτω από 10
ευρώ –και αυτό το έχουµε περάσει και στο νόµο και στη σχετική
υπουργική απόφαση- αυτός ο τιµολογιακός περιορισµός δεν θα
ισχύσει, προκειµένου να µπορέσουν οι βιοµηχανίες να κρατή-
σουν αυτά τα φάρµακα στην αγορά. 

Για να καταλάβετε, αντί του φαρµάκου που κάνει 2 ευρώ και
αποσύρεται, ενώ ο γιατρός το θέλει, το επόµενο που µένει για
να συνταγογραφηθεί µε παρεµφερή δραστική ουσία, θα κάνει 70
ευρώ ή 19 ευρώ ή 24 ευρώ. Δεν θα συµφέρει, λοιπόν, και από ια-
τρικής και από οικονοµικής πλευράς. 

Επίσης, προβλέπουµε µια σειρά από επιστροφές εάν η κατα-
νάλωση δεν είναι αυτή που πρέπει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ή θα πιάσουµε 3 δισεκατοµµύ-
ρια για το 2012 ή δεν δίνουµε ούτε 1 ευρώ παραπάνω. Ό,τι υπάρ-
χει παραπάνω από 3 δισεκατοµµύρια ευρώ, θα το πάρουµε πίσω
µε ένα τελικό rebate που έχουµε θεσπίσει. Ο όρος που χρησιµο-
ποιούµε γι’ αυτό, γι’ αυτήν την επιστροφή, σε διεθνές επίπεδο –
συγγνώµη για τον όρο, εγώ δεν τα κάνω αυτά- είναι «clawback».
Με συγχωρείτε πολύ για τη χρήση αυτού του όρου. 

Μας λένε, κύριε Πρόεδρε –µε σφοδρό τηλεοπτικό λόγο- ότι αν
πρόκειται για ένα καινοτόµο καινούργιο φάρµακο που θα κάνει
καλό σε έναν καρκινοπαθή, µε τις προϋποθέσεις που θέτουµε,
αυτό δεν θα έρθει ποτέ ή ότι θα έρθει µετά από τρία χρόνια. Τι
λέτε; Φοβερό! Δεν το είχαµε σκεφτεί. Πρόκειται για τόσο έξυπνο
επιχείρηµα, που το φτωχό µας το µυαλό δεν το έπιασε. 

Κάθε καινοτόµο φάρµακο, είτε είναι ογκολογικό είτε οτιδή-
ποτε, δεν µπαίνει σε κανέναν κανόνα. Θα το φέρουµε και θα το
βάλουµε αµέσως στην αγορά µας. Ποιου του ήρθε η ιδέα ότι θα
θέλουµε τρία χρόνια για να φέρουµε ένα φάρµακο που θα σώσει
έναν ασθενή; 

Επίσης, κάτι άλλο που ακούστηκε είναι ότι αν κάποιος ασθε-
νήσει, θα πρέπει ο γιατρός να του αλλάξει φάρµακο, γιατί ο για-

τρός πρέπει να συνταγογραφεί και γενόσηµα. Ναι, και γενόσηµα
αλλά και πρωτότυπα. Δεν θα αλλάξει το φάρµακο ενός ασθενή,
αν αυτό κάνει για τη δική του ασθένεια. Λένε ψέµατα! Και τα λένε
«πολυβοληδόν». Από χθες το πρωί η αλήθεια αποκαθίσταται. 

Όσον αφορά τα υπόλοιπα φάρµακα, για να τα εντάξουµε στο
δικό µας ασφαλιστικό σύστηµα και να τα πληρώνουµε, θέλουµε
να έχουν και αυτά κυκλοφορήσει και καλυφθεί σε άλλες δώδεκα
χώρες που έχουν µηχανισµούς ελέγχου της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. 

Ακόµα και στα φαρµακεία µειώσαµε κι άλλο το κέρδος αλλά
και στους χονδρεµπόρους αλλά όχι παράλογα, όπως λένε στο
σηµείωµά τους. 

Κυρία Περλεπέ-Σηφουνάκη, η Επιτροπή Προµηθειών έχει
κάνει έναν αγώνα. Εγώ δεν έχω κανένα λόγο να τους υποστη-
ρίξω. Εγώ τους βρήκα και δεν τους ξέρω. Οι Βουλευτές της Εθνι-
κής Αντιπροσωπείας που είχαν συµµετάσχει σ’ αυτά µέσω του
«open government», ίσως τους ξέρουν καλύτερα. Εγώ τους
άκουσα όταν πήγα εκεί. 

Όσον αφορά τις προµήθειες, κυρία Περλεπέ-Σηφουνάκη, έχω
απαντήσει στη Βουλή σε παρέµβαση του κ. Μαρκόπουλου ως
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου τότε της Νέας Δηµοκρατίας,
αλλά δεν ήσασταν εδώ. Από το 2009 και µετά, 90% ήταν αναθέ-
σεις. Μετά από δύο χρόνια λειτουργίας αυτής της µορφής των
προµηθειών, έχουµε ένα περίπου 50%, όπως είχα πει τότε -δεν
έχω καινούργιο στοιχείο και αν υπάρχει, θα το φέρω µέχρι το
βράδυ- των προµηθευοµένων υλικών των νοσοκοµείων που το
παίρνουµε µε διαγωνισµούς, αλλά που δυστυχώς, είχα πει, κα-
λύπτει το 20% της δαπάνης. Και χρειάζεται να προχωρήσουµε κι
άλλο. 

Στο ενεργητικό, λοιπόν, αυτής της επιτροπής είναι ότι πήρε το
µηδέν και το έκανε το ποσοστό που σας είπα πριν από τρεις
µήνες. Θα ενηµερωθώ µέχρι το βράδυ και θα σας επικαιροποι-
ήσω το απόγευµα. Όµως, παράλληλα έκανε και τις πρώτες ηλε-
κτρονικές δηµοπρασίες για τα φάρµακα του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας. Όλοι οι πολίτες το έχουν µάθει αυτό. Απορώ πώς
δεν το έχετε σηµειώσει. Και η διατήρηση της Επιτροπής Προµη-
θειών γίνεται ως µνηµονιακός όρος -και µάρτυρές µου είναι όσοι
ήταν µπροστά στη συζήτηση µε την τρόικα στην τελευταία της
επίσκεψη σε µένα- και λέγεται ότι µου ετέθη από εκεί. Και τους
είπα, παράλληλοι δρόµοι, το ίδιο προτείνω. Διότι εγώ είχα δου-
λέψει για να την αλλάξω και να την κάνω Επιτροπή Προδιαγρα-
φών. Το επιχείρηµα -και το δικό µου και το δικό τους- ήταν τώρα
που αρχίζει να κυλάει, τώρα θα τη γυρίσεις πίσω; Γιατί το κάνεις;
Δεν είχα κανένα λόγο να το κάνω και, κατά τη γνώµη µου, δεν
έχετε δίκιο σ’ αυτό που λέτε. 

Κύριε Πρόεδρε, µνηµονιακή υποχρέωση -άκουσον, άκουσον-
η τιµωρία των όσων προκαλούν την προκλητή µη χρήσιµη υπερ-
συνταγογράφηση. Πριν από περίπου δεκαπέντε µέρες, η Βουλή
ψήφισε νόµο µε τον οποίο δίνει στο Διοικητή του ΕΟΠΥΥ το δι-
καίωµα να θέτει έξω από τον ΕΟΠΥΥ για δύο χρόνια το γιατρό
που υπερσυνταγογραφεί. Και σας παρουσίασα έντεκα περιπτώ-
σεις. Αυτοί οι γιατροί έχουν κληθεί σε απολογία. Σε τέσσερις
µέρες από σήµερα, λήγει και η προθεσµία για να απολογηθούν.
Και µετά, ανάλογα µε την κάθε περίπτωση, θα πάρουµε αποφά-
σεις. Επίσης, άλλες τριάντα περιπτώσεις έχουν πάρει το δρόµο
τους, γιατί κάνουµε ελέγχους. Όµως, δεν προεβλέπετο σχετικό
πειθαρχικό αδίκηµα στα παλιά ασφαλιστικά ταµεία και στον
ΕΟΠΥΥ και το προβλέπουµε τώρα. Όµως, ακόµα και τώρα που
µιλάµε δεν προβλέπεται σχετικό ποινικό αδίκηµα. Αναζητούµε,
λοιπόν, να δούµε ποιο ποινικό αδίκηµα δίνει τη βάση, προκειµέ-
νου να πάµε στον εισαγγελέα. Δεν υπάρχει ασφαλής ποινική
βάση. 

Έχουµε ετοιµάσει διάταξη –εγώ θα σας την καταθέσω, αλλά
είναι πολύ πρόχειρη, γιατί την κάναµε χθες- την οποία δεν κατα-
θέτω για να την ψηφίσουµε, αλλά θα σας τη διανείµω –αυτή είναι
και η σωστή έκφραση- για να τη δείτε. Δεν την έχω στείλει ακόµα
στο Υπουργείο Δικαιοσύνης. Τις επόµενες µέρες θα καταθέ-
σουµε -εάν συµφωνεί ο κ. Παπαϊωάννου- σχετική τροπολογία, για
να τελειώνουµε µ’ αυτό το θέµα, γιατί η φαρµακοβιοµηχανία που-
λάει, το φαρµακείο πουλάει, αλλά κάποιος συνταγογραφεί. Και
αυτό πρέπει να σταµατήσει. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Δ’ - 29 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012 (ΠΡΩΙ) 6199



Εδώ σπεύδω να πω κάτι για τους ανησυχούντες συναδέλφους,
σχετικά µε τη δραστική ουσία. 

Βέβαια, κατανοώ ότι καταχρώµαι της καλοσύνης του Προ-
έδρου, αλλά ο Πρόεδρος πρέπει να ξέρει ότι αυτά τα θέµατα
έχουν ταλανίσει την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων. 

Εγώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πιστεύω πως η δραστική
ουσία πρέπει να χρησιµοποιείται κατά κόρον από τα νοσοκοµεία.
Έχω πάρα πολλές επιφυλάξεις για τη χρήση της από τα ασφαλι-
στικά ταµεία και από τους συνταγογραφούντες γιατρούς. 

Μάλιστα, όταν άκουσα τη συζήτηση στην Επιτροπή Κοινωνι-
κών Υποθέσεων, όταν µε τον κ. Κουτρουµάνη κάναµε εισαγωγή
του θέµατος, οι επιφυλάξεις µου έγιναν και πεποίθηση. Πείστηκα
όχι µόνο από τους γιατρούς συναδέλφους αλλά και από άλλους
συναδέλφους, που είχαν κοινή λογική ότι ο θεσµός της καθιέρω-
σης της συνταγογράφησης της δραστικής ουσίας και της εκτέ-
λεσης της συνταγής από το φαρµακοποιό πάσχει. Δεν έχω χρόνο
για να σας πω τώρα -θα το πω το απόγευµα- το πώς θεµελιώνω
αυτή µου την εκτίµηση. 

Ωστόσο, η δραστική ουσία ως µέσο, επειδή υπάρχει σε πάρα
πολλές ευρωπαϊκές χώρες –και έχω τη σχετική κατάσταση- είχε
οδηγήσει τη χώρα να δεχθεί το Μάιο του 2010 πρόταση από την
τρόικα να είναι η δραστική ουσία µέσα στο µνηµόνιο του 2010.
Δεν τη χρησιµοποιήσαµε. Τώρα επέµενε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
–όχι η άλλη- να µπει ως πρώτο µέσο πάλης για την εξοικονόµηση
του 1 δισεκατοµµυρίου. Δεν το ήθελα. Κατάφερα να µην είναι το
πρώτο µέσο, αλλά δεν κατάφερα να τη βγάλω από τη λίστα. 

Επειδή δεν πιστεύουν ότι η Ελληνική Δηµοκρατία εφαρµόζει
όσα υπόσχεται ότι θα εφαρµόσει, ψηφίζει και θεσπίζει, είπαν ότι
το σχετικό κανονιστικό πλαίσιο, δηλαδή η υπουργική απόφαση
για την εφαρµογή των δεδοµένων της δραστικής ουσίας, να εκ-
δοθεί σήµερα και αυτή µαζί µε τις άλλες. Εντάξει. 

Χθες καταφέραµε η έναρξη εφαρµογής να αφορά δέκα ουσίες
που καταγράφονται στην απόφαση τον Απρίλιο και οι υπόλοιπες
ώρες τον Ιούνιο. 

Εγώ τους είπα, το λέω εδώ, το είπα στο δηµόσιο διάλογο -συ-
ναδέλφισσες, συνάδελφοι, σας το υπογραµµίζω- εάν το Μάρτιο
που θα κάνουµε όλοι µαζί, εµείς των Υπουργείων, ο ΕΟΦ, τα τα-
µεία, ο ΕΟΠΥΥ, η Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, αποτίµηση
της δαπάνης Ιανουαρίου-Φεβρουαρίου, εάν η δαπάνη Ιανουα-
ρίου-Φεβρουαρίου είναι αυτή που πρέπει να είναι, τότε δεν
έχουµε κανένα µα κανένα λόγο να εφαρµόσουµε τις διατάξεις
περί δραστικής ουσίας. Και καταθέτω εδώ, όχι απλά ρητή διαβε-
βαίωση, ότι όσο είµαι εγώ Υπουργός αυτό δεν θα γίνει. Και
επειδή και στη Νέα Δηµοκρατία αλλά και αλλού στη Βουλή
ακούω ίδιες απόψεις, φαίνεται ότι το πολιτικό σύστηµα εγγυάται
ότι αυτού του µέσου δεν θα κάνει χρήση, γιατί δεν θα το χρει-
αστεί. Αυτοί τι λένε; Λένε ότι προβλέπεται µέσο εξοικονόµηση.
Πόσο; Ενός δισεκατοµµυρίου λέµε εµείς. Αυτοί γράφουν 500
εκατοµµύρια. Και λένε και άλλα µέτρα, για να είµαστε βέβαιοι ότι
θα επιτευχθεί η εξοικονόµηση του 1 δισεκατοµµυρίου, που θα
κάνει την Ελλάδα να ανταποκρίνεται στο µέσο όρο των χωρών
της Ευρώπης. Στο µέσο όρο των χωρών της Ευρώπης θα φτά-
σουµε εάν µειώσουµε κατά 1 δισεκατοµµύριο. Γιατί ήµασταν
πάρα πολύ γενναιόδωροι όχι για την υγεία του ασθενούς αλλά
για την τσέπη άλλων τα προηγούµενα χρόνια. 

Λέµε λοιπόν ότι εµείς εγγυόµαστε ότι του µέσου αυτού δε θα
µετέλθουµε, αλλά να πάνε όλα καλά, οι προωθητές των φαρµά-
κων να µην δουλεύουν σε βάρος του ελληνικού λαού και όλοι
µαζί να πετύχουµε µε τη βοήθεια των γιατρών, γιατί αυτοί είναι
οι κρίκοι, τους στόχους µας. Και δεν χρειάζεται τίποτα άλλο. 

Με τον κ. Βενιζέλο προχθές ανακοινώσαµε ότι µόλις γυρί-
σουµε από τις Βρυξέλλες, θα πάρουµε µέτρα περαιτέρω για την
ενίσχυση της ελληνικής βιοµηχανίας φαρµάκων και όσων συ-
σκευάζουν στην Ελλάδα, γιατί αυτοί παράγουν προστιθέµενη
αξία για µας, γιατί αυτοί αποτελούν κατά τη µελέτη της Μα-
κουίνσι για το ΙΟΒΕ του 2011 ένα από τα αουτσάιντερ της εθνι-
κής οικονοµίας. Και θέλουµε να τους στηρίξουµε. Γιατί η
ελληνική βιοµηχανία εν τέλει είναι κατά βάση βιοµηχανία γενο-
σήµων, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Και απευθύνοµαι στους λα-
σπολόγους εκτός Αιθούσης. 

Τώρα, η Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Νικολόπουλος και άλλοι συνά-

δελφοι αγορητές από άλλες πολιτικές παρατάξεις, όπως ο κ. Λε-
βέντης από την Δηµοκρατική Αριστερά, µου έθεσαν το θέµα της
λειτουργίας των φαρµακείων µε διάφορες όψεις. 

Κύριε Λεβέντη, το Υπουργείο έχει προβλέψει και έχει θεσπιστεί
η ρύθµιση περί συνεταιρισµών -εν ευρεία εννοιά- συµπράξεων –
κατά κυριολεξία- φαρµακείων. Από τη ρύθµισή µας και µετά -ως
µορφή απελευθέρωσης του επαγγέλµατος το είχαµε κάνει αυτό-
είχαµε τριακόσιες συµπράξεις πριν από τρεις µήνες. Θα έχουν
αυξηθεί φαντάζοµαι. 

Εάν µε το όρο αστικός συνεταιρισµός εννοείται κάτι άλλο κι
εσείς εννοείτε κάτι άλλο, θέλω να το λύσουµε σήµερα. Δεν θα
έχω καµµία αντίρρηση. Αλλά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κα-
ταψηφίσατε πριν από λίγες εβδοµάδες σχετική ρύθµιση για την
πλήρη απελευθέρωση του ωραρίου που είχα φέρει. 

Μου είχατε πει σηµαίνοντες εξ υµών κοινοβουλευτικοί να την
αποσύρω. Όχι. Όχι εγώ αυτά, κυρίες και κύριοι. Αν κάτι πιστεύω,
θα έρθει εδώ και ας απορριφθεί. Όχι τερτίπια µε την Εθνική Αν-
τιπροσωπεία. Για όσους έχουν το µυαλό τους στραµµένο στην
ευρωπαϊκή πορεία της χώρας και στην ορθοπόδηση της χώρας,
είχε κόστος η επιλογή εκείνη µε την κριτική και το χλευασµό κυ-
ρίως που είχαµε εντός και εκτός συνόρων. 

Τι εννοούσα, όµως και τι εννοώ; Εννοούσα ότι απελευθερώ-
θηκε νοµικά το ωράριο λειτουργίας των φαρµακείων. Απελευθε-
ρώθηκε και από σχετική υπουργική απόφαση. Ε, δεν µπορεί στην
πράξη οι δυστροπίες δύο-τριών συλλόγων να καταστρέφουν τη
χώρα, γιατί οι διαµαρτυρόµενοι φαρµακοποιοί καταγγέλλουν τη
δυστροπία των φαρµακευτικών συλλόγων στις Βρυξέλλες. Και
το ακούω εγώ, γιατί δεν υπάρχουν µόνο οι φωνές που ψήφισαν
υπέρ κάποιων συγκεκριµένων φαρµακοποιών, υπάρχουν και οι
φωνές πολλών Ελλήνων, της πλειοψηφίας πιστεύω, που λένε «γι’
αυτές τις δύο ώρες λειτουργίας αφήνεις τη χώρα να εξευτελίζε-
ται;». Εγώ σέβοµαι αυτές τις δεύτερες και αυτές εκφράζω. Γι’
αυτούς τους πολίτες είµαι εδώ. Αυτή είναι η πλειοψηφία η κοι-
νωνική, σιωπηρή ή µη, που θέλω να στηριχθεί η δική µου πολιτική
πορεία και όσο µπορώ να επηρεάσω µε τις απλές µου δυνάµεις
και η πορεία του κόµµατος που έχω την τιµή να ανήκω. Όχι
στους δηµαγωγούς, όχι στους δηµοκόπους, όχι στους παρασι-
τικούς, όχι σε αυτούς που έχουν µετατρέψει ή αποπειρώνται πολ-
λές φορές -όχι πάντα, γιατί νικάει το σωστό πολλές φορές- να
µετατρέψουν την πορεία της ελληνικής πολιτικής σε πορεία των
συντεχνιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, θέ-
λετε πολύ χρόνο ακόµα;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Δεν µπορώ να ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε, αν
είναι να µε διακόψετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι, δεν θα σας δια-
κόψω, πείτε µου πόσο χρόνο θέλετε ακόµα; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θέλω πέντε λεπτά ακόµα. 

Είχα πει, λοιπόν και επαναλαµβάνω, ότι άπαξ και ένας φαρµα-
κοποιός θέλει θα ανοίγει, θα ανοίγει όχι πειρατικά. Δηλαδή στις
14.30’ κλείνουν τα άλλα φαρµακεία στην Αθήνα, αυτός µένει
µέχρι τις 16.00’ που έχει κόσµο η αγορά και στις 16.00’ το κλείνει
και ξεροσταλιάζει ο άλλος που κάνει φαρµακείο ασφαλείας, δη-
λαδή κάνει εφηµερία; Αυτό είναι πειρατεία. Είχα πει όχι. Επειδή
δεν το είχα επαναλάβει στην τροπολογία, λέγανε κάποιοι «το κα-
ταργείς αυτό». Σήµερα το φέρνω και αυτό στο σχετικό άρθρο,
για να µην υπάρχουν δήθεν επιχειρήµατα ότι αυτό καταργείται
και επιτρέπεται η πειρατεία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Και πώς θα το ελέγχετε αυτό; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Όπως θα ελέγχουµε όλες τις λειτουργίες της ελ-
ληνικής κοινωνίας. Τα ίδια προβλήµατα που υπάρχουν στο
έλεγχο από τη φοροδιαφυγή µέχρι την παράνοµη εργασία, θα
υπάρχουν και εδώ. Η ελληνική πολιτεία αυτήν την ποιότητα έχει.
Όσα καταφέρνει, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. 

Λέω, λοιπόν, ότι αφού επιλέγεις έτσι, δεν θα το κάνεις κάθε
εβδοµάδα και την άλλη θα αλλάζεις γνώµη, θα το πεις δύο φορές
το χρόνο οργανωµένα. Έλεγα µία πριν την καταψήφιση της τρο-
πολογίας. Τώρα που το ξανασκέφτηκα, µετά την καταψήφιση,
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είπα, γιατί µια; Δύο. Και τον Οκτώβριο, όπως έλεγα και το Μάιο,
όπως λένε. Δύο φορές το χρόνο και αν υπάρχει και εξέλιξη θα
το κάνουµε και τρεις φορές. Δύο φορές το χρόνο θα δηλώνουν
όσοι θέλουν. Πού; Στο φαρµακευτικό τους σύλλογο και την ανα-
κοίνωση θα την κάνει η περιφέρεια. Αξιοποίησα την πρόταση Κα-
στανίδη. Και µ’ αυτόν τον τρόπο, µε µια πλήρη διάταξη, στοιχεία
της οποίας είναι ο παλιός νόµος που ψηφίσαµε εδώ, στοιχεία της
οποίας είναι η παλιά υπουργική απόφαση που είχε εκδοθεί, στοι-
χεία της οποίας είναι και η τροπολογία που απέσυρα, όλο µαζί
το έχουµε τώρα εδώ.

Μου λένε: «Να βάλεις, όµως, σαράντα οκτώ ώρες µάξιµουµ».
Γιατί να το βάλω αυτό; Δεν κατάλαβα. Υπάρχει νοµοθεσία που
προστατεύει τον υπάλληλο. Η εργατική νοµοθεσία. Γιατί να βάλω
συν οκτώ µόνο, αν ο άλλος θέλει να δουλεύει και Δευτέρα από-
γευµα και Σάββατο;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Γιατί είναι δια χειρός φαρµακοποιού. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ναι. Και λοιπόν; Είναι στην κρίση του. Θα µου
πείτε, δεν είναι σωστό. Εγώ το βλέπω σωστό. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τότε είναι αθέµιτος ανταγωνισµός.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Υπάρχουν άνθρωποι που το θέλουν. 
Κύριε συνάδελφε, υπάρχουν πλευρές του επαγγέλµατος, τη

θέση των οποίων υπερασπίζονται εδώ καλώς -εγώ συµµετέχω-
που είναι ελεύθεροι επαγγελµατίες, που έχουν συµφέρον. Μιλή-
σατε για αθέµιτο ανταγωνισµό. Είστε κι εσείς απ’ αυτούς. Κι εγώ
συµµερίζοµαι αυτήν την άποψη. Είστε υπέρ του ανταγωνισµού.
Κι εγώ µαζί σας είµαι. Και ο ΛΑΟΣ εκφράστηκε έτσι, ο κ. Ροντού-
λης. Και του είπα ότι συµφώνησα, εν µέρει. Με τον κ. Ροντούλη,
όµως, δεχθήκαµε –εσείς δεν θα το δέχεστε προφανώς- ότι είναι
ανοικτοί για τον πολίτη οι φαρµακοποιοί. Εσείς δεν το δέχεστε
αυτό, εσείς είστε υπέρ το ελεύθερου ανταγωνισµού. Εµείς λέ-
γαµε ότι είναι υπέρ του πολίτη. Να είναι ανοικτό το φαρµακείο
το βράδυ. Στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη τον Αύγουστο, εσείς
το ξέρετε από τον Πειραιά, ξενιτεύεται ένας άνθρωπος να βρει
το φάρµακο. Να µη ξενιτεύεται. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Υπουργέ!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Συνάδελφέ µου, όταν και εγώ σας µίλησα, µου
είπατε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διάλογο,
σας παρακαλώ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μα, δεν λέω ….
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ, κύριε

Δρίτσα. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Άρα µου προτείνουν το σαρανταοκτάωρο, γιατί
µου λένε «άνοιξε τα φαρµακεία, επίτρεψέ τους να ανοίγουν και
είναι ελεύθεροι να ανοίγουν αρκεί να µην ανοίγουν». Όχι τέτοια.
Όχι πονηρίες. Γιατί αυτές τις πονηρίες θα τις αντιµετωπίσει ο
Πρωθυπουργός και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης αύριο στις
Βρυξέλλες, εάν τις κάνουµε εδώ.

Επίσης, τώρα που όλα τα ταµεία έρχονται στον ΕΟΠΥΥ προει-
δοποιώ όσους φαρµακοποιούς, όχι για τον ΕΟΠΥΥ, γιατί τους
πληρώνει κανονικά, το οµολογούν οι άνθρωποι, δεν έχω να πω
κάτι, αλλά για τα υπόλοιπα ταµεία, τα ευγενή ταµεία που δεν πλη-
ρώνουν –είναι ευγενή αλλά δεν έχουν να πληρώσουν ή δεν πλη-
ρώνουν- τα φαρµακεία, το µέσο αγώνα, να σταµατάνε την
παροχή φαρµάκων µε ασφαλιστική κάλυψη και να ζητάνε τα χρή-
µατα από τον πολίτη, που δεν µπορώ να σας περιγράψω την τα-
λαιπωρία του για να τα πάρει πίσω. Αυτό το µέσο πάλης θα
οδηγεί το Φαρµακευτικό Σύλλογο να αποφασίζει σε κατάργηση
της σύµβασής του µε τον ΕΟΠΥΥ και στη δηµιουργία µεµονωµέ-
νων συµβάσεων του ΕΟΠΥΥ µε τα µεµονωµένα φαρµακεία. Αυτό
είναι απόφαση. Το λέω στην Εθνική Αντιπροσωπεία, θα το κάνω
ό,τι και αν συµβεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Άλλωστε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Θεσσαλονίκη απέ-

δειξε –γιατί είναι η µόνη πόλη που κάνει συλλογή ληγµένων φαρ-
µάκων από τις οικογένειες- ότι πετάµε το χρόνο –αν προβάλ-
λουµε τη Θεσσαλονίκη σε όλη την Ελλάδα και από 1ης Μαρτίου

έχουµε αρχίσει σε πολλά αστικά κέντρα να συλλέγουµε στα φαρ-
µακεία τα ληγµένα φάρµακα των οικογενειών- 1 δισεκατοµµύριο
φάρµακα. Τα πετάµε, γιατί τα αγοράζουµε αλλά δεν τα χρησιµο-
ποιούµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό, προκειµένου να απαν-
τήσω στους συναδέλφους. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μας συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ, αλλά µήπως θα µπορούσαµε να µιλήσουµε και εµείς,
κύριε Πρόεδρε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Παρακαλώ, κύριε Μαρκόπουλε, µε την άδειά σας
θα ήθελα να τελειώσω. Αν επιµένετε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μήπως ακούσετε και
εµάς, να καταλάβετε µερικά πράγµατα, γιατί εµείς, δεν είµαστε
µε τα συµφέροντα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Προφανώς δεν είστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τελειώνει ο κύριος
Υπουργός σε ένα λεπτό.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Όσον αφορά το «Ερρίκος Ντυνάν», θα µπο-
ρούσα, κυρία Περλεπέ, να δεχθώ να φύγει αυτή η διάταξη η
οποία σχετίζεται µε το «Κοργιαλένειο». Δεν µπορούν, όµως, να
φύγουν διατάξεις µε τις οποίες αποσύρω τους εκπροσώπους του
Υπουργείου στη διοίκηση του «Ερρίκος Ντυνάν». Οι υπόλοιπες
διατάξεις για αξιοποίηση περιουσίας κ.λπ., χρειάζονται. Τη διά-
ταξη περί «Κοργιαλενείου», ας την αποσύρω. Ίσως αυτό δώσει
µία λύση. Ξαναδείτε το.

Δεύτερον, για την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας ο κ. Νικολό-
πουλος χθες στην επιτροπή, ως Μείζονα Αντιπολίτευση, αλλά και
ως συγκυβέρνηση, εκφράστηκε αρνητικά και είπε να το πάρω
πίσω. Δεν είπε γιατί και δεν καταφέρθηκε εναντίον. Δεν κατά-
λαβα. Είναι πρωτοβουλία του Υπουργείου Παιδείας, δεν είναι του
Υπουργείου Υγείας και η κ. Διαµαντοπούλου ήρθε χθες και
έδωσε όλες τις εξηγήσεις. Γιατί µου ζητάτε µε τόσο φορτικό
τρόπο να το αποσύρω; Θέλω να ακούσω τα επιχειρήµατα, γιατί
αυτά περί ανωτατοποίησης κ.λπ. δεν στέκουν. Η ανωτατοποίηση
έχει γίνει. Ότι θα ενταχθούν οι καθηγητές χωρίς αξιολόγηση, δεν
στέκει. Θα γίνει αξιολόγηση από την αρχή. Τα είπε η κ. Διαµαν-
τοπούλου χθες. Να ακουστούν επιχειρήµατα. Αν ακουστούν, θα
το συζητήσουµε το απόγευµα.

Υπάρχει και µία σειρά από πράγµατα που θα ήθελα να ανα-
φέρω, αλλά δεν έχω τον χρόνο, που σχετίζονται µε δραστηριό-
τητες που κάνουµε σε καλή κατεύθυνση, που δεν δηµιουργούν
προβλήµατα, αναστατώσεις, πολιτικές που έχουν να κάνουν µε
τα ναρκωτικά, µε τις µεταµοσχεύσεις, µε ένα πιλοτικό πρό-
γραµµα στην Ευρυτανία, για θέµατα που έχουν να κάνουν µε µία
σειρά από σοβαρές ασθένειες, που έχουν να κάνουν µε αιµατο-
λογικές εξετάσεις κ.λπ., µία πρωτοβουλία του κ. Καρανίκα. Αυτά,
όµως, θα τα πω στη δευτερολογία µου. Κάνουµε και άλλα πράγ-
µατα. Απλώς αυτά µέσα στη δίνη των πολιτικών συγκρούσεων,
δεν φαίνονται. Θα έρθει η ώρα να µιλήσουµε και γι’ αυτά.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ που µε ακούσατε και θα τα ξανα-
πούµε το απόγευµα µε πολύ πιο ειδικούς όρους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για τα επιδόµατα των πολυτέκνων

δεν είπατε τίποτε, κύριε Υπουργέ. Μιλήσατε µία ώρα και για τα
πολυτεκνικά επιδόµατα δεν είπατε κουβέντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα ήθελα να ανακοι-
νώσω στο Σώµα την απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων, να
διακόψουµε στις 16.00’, να αρχίσουµε το απόγευµα στις 18.00’
και η ονοµαστική η οποία έχει κατατεθεί –συµφωνεί και ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός που την κατέθεσε- θα γίνει στο τέλος
της συζήτησης, όχι όµως αργότερα από τις δώδεκα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Μάριος Σαλµάς έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζή-
τηση αυτού του κρίσιµου σχεδίου νόµου, κατ’ εφαρµογήν της
δευτέρας συµβάσεως που υπογράφουµε µε την τρόικα, πρέπει
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να πούµε µεγάλες αλήθειες όλοι.
Κατ’ αρχάς άκουσα µε πολλή προσοχή τον κύριο Υπουργό.

Εάν δει κανείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το προεκλογικό
πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ του 2009, θα δει για το φάρµακο δύο-
τρεις γραµµές. Οι δύο είναι εφαρµογή της θετικής λίστας και η
τρίτη είναι στήριξη της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας. Ούτε το
ένα έκανε ούτε το άλλο, ακόµη και µέχρι αυτήν τη στιγµή που µι-
λάµε.

Αν δει κανείς το ίδιο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ το 2009, δεν θα
δει µέσα στις δύο σελίδες που αναφέρονται στην υγεία, καµµία
γραµµή να αναφέρεται σε διαρθρωτικές αλλαγές του συστήµα-
τος υγείας ή στο σύστηµα χρηµατοδότησης ή στον τρόπο που
θα λειτουργούν τα νοσοκοµεία. Δεν υπήρχε κανένα σχέδιο. Ως
εκ τούτου, το γεγονός ότι ενάµιση µήνα πριν τις εκλογές έρχεται
ο Υπουργός να βάλει µέσα σε ένα νοµοσχέδιο διαρθρωτικές αλ-
λαγές για το σύστηµα υγείας και τη χρηµατοδότηση του συστή-
µατος, δηλοί ότι έστω και την ύστατη ώρα αντελήφθη ότι
απέτυχε αυτό που επί δύο χρόνια προσπαθούσε να υλοποιήσει.
Δεν χρειάζεται καµµία κριτική επ’ αυτού.

Ας δούµε τι επετεύχθη και τι απέτυχε. Σήµερα συζητούµε για
αναδιάρθρωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας στο παρά πέντε
πριν τις εκλογές και ουσιαστικά πρέπει να θυµηθούµε τι έγιναν
τα δύο χρόνια που κυβέρνησε το ΠΑΣΟΚ. Στην αρχή έγινε προ-
σπάθεια να γίνει µία µεταρρύθµιση. Η µεταρρύθµιση ήταν να
φτιαχτεί ενιαίος φορέας υγείας των ασφαλιστικών ταµείων για
να κάνουν πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Σας θυµίζω τι έλεγε ο
τέως Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου αλλά και ο παριστάµενος
Υπουργός, ότι έφτιαξαν τον ΕΟΠΥΥ, δηλαδή έφτιαξαν ένα ενιαίο
πρωτοβάθµιο σύστηµα υγείας, για να καταλάβουν λίγο αργότερα
ότι δεν ήταν πρωτοβάθµιο σύστηµα υγείας ο ΕΟΠΥΥ, αλλά ήταν
ένα µονοψώνιο που φτιάχτηκε για να βγει στην αγορά και να αγο-
ράζει υπηρεσίες από το δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα µε φθηνότε-
ρες τιµές. Αυτό ήταν. Γιατί στην πράξη τα κέντρα υγείας δεν ήταν
µαζί µε τα πολυιατρεία του ΙΚΑ. Και τι συνέβη; Έχουµε από τη
µία µεριά τον ΕΟΠΥΥ, τέσσερα ασφαλιστικά ταµεία που παρή-
γαγαν υπηρεσίες υγείας, µιας και κράτησαν την παραγωγή των
πρωτοβάθµιων υπηρεσιών υγείας του ΙΚΑ και την ίδια ώρα αγό-
ραζαν υπηρεσίες υγείας από τους προµηθευτές υγείας. Είχαµε
άλλα ασφαλιστικά ταµεία τα οποία δεν παρήγαγαν υπηρεσίες,
αλλά µόνο αγόραζαν, αυτά που ήταν έξω από τον ΕΟΠΥΥ και εί-
χαµε και το Υπουργείο Υγείας που και αγόραζε και παρήγαγε
υπηρεσίες υγείας. Δηλαδή, τα τρία συστήµατα σε ένα.

Τι µας λέει τώρα ο Υπουργός σε αυτό το νοµοσχέδιο; Ότι ο
ΕΟΠΥΥ φεύγει από το Υπουργείο Υγείας και Εργασίας που τον
είχαµε φτιάξει και τον φέρνουν στο Υγείας. Ερωτώ, κύριε
Υπουργέ: Δεν σας τα λέγαµε εµείς αυτά πριν ενάµιση χρόνο; Δεν
σας τα έλεγα και πολύ ορθώς εσείς αναγνωρίσατε ότι ο ΕΟΠΥΥ
έπρεπε να έρθει στο Υπουργείο Υγείας; Σας το έλεγα στην πρό-
ταση υγείας που κάναµε στην Καλαµάτα και µετά σας την ανέ-
φερα στην επιτροπή, έλεγε ότι εκτός από την τιµολόγηση
φαρµάκου που έπρεπε να έρθει στο Υπουργείο Υγείας και ορθώς
το κάνατε, έλεγε ότι και ο ΕΟΠΥΥ έπρεπε να έρθει στο Υπουρ-
γείο Υγείας. Γιατί έπρεπε να περάσει ενάµισης χρόνος ώστε να
καταλάβετε ότι ο ΕΟΠΥΥ δεν µπορεί να λειτουργήσει υπό δύο
Υπουργεία;

Επίσης, κάνατε αυτό το µονοψώνιο, τον ΕΟΠΥΥ για να αγορά-
ζει υπηρεσίες υγείας. Και δείτε τι αντιφατικό κάνατε. Αντί να βγει
στην αγορά και να αγοράζει φθηνές υπηρεσίες, την ίδια ώρα
φτιάξατε κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια που ήταν τα ίδια για τον
ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα για τα καλά, καλύτερα και τα χειρό-
τερα νοσοκοµειακά ή ιδιωτικά νοσηλευτικά ιδρύµατα. Δηλαδή,
εκεί που φτιάξατε τον ΕΟΠΥΥ να βγει στην αγορά ως µονοψώνιο,
σύµφωνα και µε την έκθεση της Επιτροπής Σοφών που εσείς συ-
στήσατε για να σας συµβουλεύσει, να βγείτε στην αγορά και να
πάρετε φθηνότερες τιµές, φτιάξατε κλειστά ενοποιηµένα νοσή-
λια όπου λέγατε ότι την ολική ορθοπλαστική γόνατος την απο-
ζηµιώνουµε µε 7.000 ευρώ παντού, ιδιωτικό, δηµόσιο, καλά,
µικρά και µεγάλα νοσοκοµεία. Άρα στην πράξη ακυρώσατε τη
µεταρρύθµιση που πηγαίνατε να κάνετε και ακόµη παραµένει
αυτή η στρέβλωση. 

Θέλω να µου απαντήσετε το απόγευµα πώς ενώ ο ΕΟΠΥΥ είναι

µονοψώνιο έχετε κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια.
Προχωρώ. Βλέπω στις διατάξεις του νοµοσχεδίου…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Να απαντήσω τώρα, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Είναι πάρα πολύ δηµιουργική η παρέµβαση αυτή.
Τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια για το δηµόσιο σύστηµα τα κα-
θορίζει ο Υπουργός Υγείας µε τον Υπουργό Εργασίας, αύριο
µόνο ο Υπουργός Υγείας, για τον ιδιωτικό τοµέα τα καθορίζει η
συµφωνία του ΕΟΠΥΥ µε τα ιδιωτικά νοσοκοµεία. Στο διάλογο
αυτόν, λοιπόν, καταθέτει δέσµες προτάσεων. Τα ΚΕΝ είναι πρό-
ταση στο διάλογο.

Τώρα, που καταρτίσαµε, κύριε Σαλµά, τα τρίτα ΚΕΝ, την τρίτη
απόπειρα –γιατί για να φτάσεις στα αξιόπιστα ΚΕΝ θέλεις χρόνια,
οι Γερµανοί έκαναν οκτώ χρόνια, εµείς έχουµε τρεις µήνες- τους
καλούµε µέσα στην εβδοµάδα, µάλλον αύριο, σε διάλογο προ-
τείνοντάς τους τρίτη δέσµη. Μπορεί να την αρνηθούν αλλά η λο-
γική είναι αυτή.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πώς να το καταλαβαίνω αυτό που εσείς ζητάτε
και ρωτάτε;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Εγώ κατάλαβα τι ρώτησα. Εσείς δεν κατα-
λάβατε τι ρώτησα. Θα σας το ξαναπώ πάλι. 

Έχετε διαβάσει την έκθεση της Επιτροπής Σοφών. Σας λέει
εκεί ότι ο ΕΟΠΥΥ είναι ένα µονοψώνιο που φτιάχτηκε. Εσείς το
λέγατε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κι εµείς το λέγαµε εδώ και εσείς το λέγατε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μονοψώνιο σηµαίνει βγαίνω στην αγορά,
εκµεταλλεύοµαι τα χρήµατα των ασφαλισµένων, τις εισφορές και
πάω και αγοράζω φθηνότερες υπηρεσίες όπου τις βρω. Σωστά;
Με αυτό που κάνετε, τα ΚΕΝ, δεν τις βρίσκετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Μα ακριβώς αυτό κάνουµε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όχι, µα δεν κάνετε αυτό. Διότι θα στο εξη-
γήσω. ΚΕΝ σηµαίνει ολική αρθροπλαστική γόνατος για όλους -
όπως έγινε το Γενάρη που τα εφαρµόσατε- 7.000 ευρώ. Τόσο τις
είχατε. Ήταν το ίδιο για το «Υγεία», για το «Αθήναιον», για την
«Αθηναϊκή Κλινική», για τον «Ευαγγελισµό» και για το Νοσοκο-
µείο Μεσολογγίου. Τα ίδια παντού. Πού βρήκατε να κάνετε δια-
πραγµάτευση, να πάρετε καλύτερες τιµές;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Μπορώ να το απαντήσω;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Βεβαίως, να µου απαντήσετε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κατ’ αρχάς κάναµε τροποποίηση αυτών των ΚΕΝ,
κάναµε 30% οριζόντια µείωση στην τροποποίηση, πέρασαν όλοι
αυτοί απέναντι -γιατί µη νοµίζετε ότι στη συζήτηση συζητάς σε
συνθήκες απολύτως ελεύθερου ανταγωνισµού- και τώρα που
ετοιµαζόµαστε να καταθέσουµε την πρότασή µας, η πρόταση µε
τα ΚΕΝ τι είναι; Είναι η ουσία αυτού που προτείνεις. Λες: Έλα
εδώ κι εγώ πληρώνω αυτά. Αυτά τα οποία πληρώνεις, δεν είναι
µία συναλλαγή µπακάλικου. Είναι µία συναλλαγή που βασίζεται
σε επιστηµονικά δεδοµένα και συνθέτει δέσµη πρότασης. Αυτό
είναι το ΚΕΝ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν είναι ακριβώς έτσι. Δεν
θέλω να επιµείνω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Εάν συµφωνήσουν αυτοί.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Είναι τεχνικό θέµα, θα σας το εξηγήσουν
οι σύµβουλοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα καταναλώσετε το
χρόνο σας µε τις διακοπές.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μονοψώνιο σηµαίνει βγαίνω στα νοσοκο-
µεία, βγαίνω στα ιδιωτικά και ζητώ καλύτερη τιµή. Είναι άλλο
πράγµα, δεν είναι ΚΕΝ. Πάει αυτό.

Πάµε τώρα να δούµε τι λέει αυτό το νοµοσχέδιο. Αλλάζει τη
διοίκηση των νοσοκοµείων. Φτιάχνει διοικητικά συµβούλια και
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φτιάχνει και συµβούλια διοίκησης. Δεν χρειάζονται δύο συµβού-
λια, κύριε Υπουργέ.

Δεύτερον, δίνει αυτοδυναµία στις διοικήσεις των νοσοκοµείων,
όπου πρέπει να λογοδοτούν. Είναι µεσοβέζικο µέτρο αυτό, διότι
για να δώσεις τη δυνατότητα να αυτοδιαχειρίζεται το νοσοκοµείο
ο διοικητής και να του ζητάς λογοδοσία, πρέπει να µπορεί να
αποφασίζει αυτός για το προσωπικό που παίρνει και πρέπει να
έχει αυτός τις προµήθειες και πρέπει να έχει αυτός την ευθύνη
του νοσοκοµείου. Πώς θα έχει την ευθύνη ο διοικητής, επειδή το
γράφετε εσείς σε µία διάταξη σήµερα ότι θα έχει διοικητική αυ-
τονόµηση το νοσοκοµείο και θα λογοδοτεί όταν του κάνει τις
προµήθειες η Επιτροπή Προµηθειών ή η Υγειονοµική Περιφέ-
ρεια;

Κάνετε αλλαγές στα Υπουργεία. Εδώ έχω µία παρατήρηση.
Σήµερα µας λέτε ότι έπρεπε να γίνει η αυτονόµηση της πρόνοιας
από το Υγείας. Σας το είπαµε στην πρόταση που καταθέσαµε,
στην Καλαµάτα, σας θυµίζω το έβλεπε τότε. Αλλά κι εσείς εδώ
πρέπει να σας το αναγνωρίσω όταν –προς τιµήν σας- από την
αρχή λέγατε ότι «πιστεύω να έρθει ο κλάδος υγείας στο Υπουρ-
γείο Υγείας», δεν σας άκουγε ο κ. Παπανδρέου, δεν παρακολου-
θούσε τι λέγατε εσείς στη Βουλή και σας όρισε Υπουργό
Άθλησης, Υγείας και Διατροφής. Δεν φταίτε, εσείς είχατε άλλη
άποψη, σας το αναγνωρίζω αυτό. Ενώ σας ανακοίνωσε, λοιπόν,
ο κ. Πεταλωτής Υπουργό Άθλησης, Υγείας και Διατροφής, ουδέ-
ποτε ορκιστήκατε Υπουργός Άθλησης, Υγείας και Διατροφής. Το
ΦΕΚ βγήκε Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Κι έρ-
χεστε τώρα, ένα µήνα πριν τις εκλογές, να κάνετε τη µεγάλη αλ-
λαγή που είναι σωστή, αλλά πάλι λάθος την κάνετε. Κάντε το
«Υπουργείο Υγείας». Τι το θέλετε το «Κοινωνικών Ασφαλίσεων»,
αφού δεν είναι οι κοινωνικές ασφαλίσεις µέσα; Είναι ο κλάδος
υγείας των κοινωνικών ασφαλίσεων, τον οποίο κλάδο υγείας των
κοινωνικών ασφαλίσεων τον έχετε αποσχίσει από το υπόλοιπο
και πρέπει να το περάσετε. Φτιάξτε Υπουργείο Υγείας για τους
Έλληνες πολίτες.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σωστό είναι, το σκεφτόµαστε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μην το σκέφτεστε, κάντε το και βάλτε τον
ΕΟΠΥΥ µέσα.

Αυτές τις διατάξεις περί αυτοδιοίκηση βγάλτε τις. Είναι παρά-
κληση. Δηλαδή να µην υπάρχει η δυνατότητα να εµπλακεί καθό-
λου η αυτοδιοίκηση σ’ αυτό. Δεν έχει κανένα λόγο. Ήδη διαµα-
ρτύρονται όλοι οι περιφερειάρχες, ήδη πήραν την πρωτοβου-
λία…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το έκανα από 1η Ιουλίου του 2013.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Επειδή τώρα κάναµε σοβαρούς νόµους,
πρέπει να διορθώσουµε τη δεύτερη ατέλεια του πολιτικού συ-
στήµατος, να µπορούν να εφαρµοστούν οι νόµοι και να υποστη-
ριχτούν από τη διοίκηση και να είναι νόµοι που δεν θα τους
έχουµε µόνο στα χαρτιά. Να τους εφαρµόσουµε, αφού είναι
νόµοι σε κρίσιµες περιστάσεις για τη χώρα.

Λέτε να µεταφέρετε την πρόνοια. Τα προνοιακά ιδρύµατα πού
τα έχετε, κύριε Υπουργέ; Το Θεραπευτήριο Χρόνιων Παθήσεων
«Άγιος Παντελεήµων» στη Θεσσαλονίκη, πού είναι; Πού πάει στο
Υπουργείο Εργασίας, όπως το έχετε; Τώρα πάει στο Υπουργείο
Εργασίας, γιατί είναι πρόχειρο της τελευταίας στιγµή.

Θυµάστε που σας έλεγα όταν έφερε ο κ. Μπόλαρης τις αλλα-
γές για τα προνοιακά, που σας είπα «φτιάξτε έξι δίκτυα»; Τότε
θα µπορούσατε, κύριε Υπουργέ, να πείτε τα τέσσερα δίκτυα είναι
πρότασή µας, µένουν στο Υπουργείο Υγείας και τα άλλα δίκτυα
που δεν έχουν σχέση µε την υγεία και είναι προνοιακά να πάνε
στο Υπουργείο Προστασίας. Έτσι γίνονται οι µεταρρυθµίσεις.
Σας τα είπαµε πριν δύο χρόνια.

Αλλάζετε χρηµατοδότηση. Προσέξτε, έχετε µία διάταξη όπου
λέτε τα χρήµατα του ΕΟΠΥΥ κάθε αρχή της χρονιάς µπαίνουν
στα νοσοκοµεία, στα οποία παρεµπιπτόντως βάζετε στη διοίκηση
µέλος του ΕΟΠΥΥ. Τι σχέση έχει αυτό; Αυτό βγάλτε το. Τι µπλέ-
κετε τον ΕΟΠΥΥ στη διοίκηση των νοσοκοµείων;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το Υγείας είναι ΕΟΠΥΥ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τα νοσοκοµεία είναι αυτοδύναµα, δεν πάµε

να τα αυτονοµήσουµε. Μη βάζετε διοικητικούς από τον ΕΟΠΥΥ
µέσα στα διοικητικά συµβούλια, θα τα µπλέξετε. 

Τα προνοιακά ιδρύµατα, λοιπόν, πρέπει να τα προστατέψουµε. 
Επίσης, διατάξεις όπως το άσυλο τις βλέπω µέσα ότι πάνε

στην πρόνοια και ορθώς πάνε, αλλά έχετε προνοήσει ότι για το
Ευρωπαϊκό Ταµείο Προσφύγων, που είναι υπεύθυνο το Υπουρ-
γείο Υγείας, για τα επείγοντα µέτρα, για τα ετήσια, ότι πρέπει να
πάρετε µέτρα και ρυθµίσεις; Είναι µία σειρά µέτρων που δεν γί-
νονται στο παραπέντε των εκλογών αυτά.

Στη χρηµατοδότηση, λοιπόν, λέτε ότι θα πηγαίνουν τα χρή-
µατα του ΕΟΠΥΥ στα νοσοκοµεία. Είναι ένα µοντέλο χρηµατο-
δότησης που είναι πάλι από τη δική µας την πρόταση, αλλά πάλι
δεν το έχετε καταλάβει καλά. Θα πηγαίνουν τα χρήµατα στον
ΕΟΠΥΥ, αυτά που είναι να δώσει ο ΕΟΠΥΥ για νοσοκοµειακή πε-
ρίθαλψη, δηλαδή 1,2 δισεκατοµµύρια –τόσα είναι- και την ίδια
ώρα θα πηγαίνουν και οι επιχορηγήσεις του ΕΟΠΥΥ στα νοσο-
κοµεία. Είναι λάθος. Σε κεντρικό λογαριασµό υγείας πρέπει να
πηγαίνουν αυτά µε κάποιον τρόπο συγκεκριµένο, που -αν θέλετε-
να σας τον προτείνω και να τον κάνετε. Έτσι να δώσετε τα χρή-
µατα του ΕΟΦ, 1,2 δισεκατοµµύρια στα νοσοκοµεία. Μετά τι τα
θέλετε τα ΚΕΝ πάλι σας λέω; Για να βγάλετε στο τέλος συµψη-
φισµό και να τα ζητήσετε από ποιον; Από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό που δεν µπορείτε; Από ποιον θα τα ζητήσετε;

Επίσης, η µεγαλύτερη απόδειξη ότι για το σύστηµα χρηµατο-
δότησης δεν έχετε λύσει το πρόβληµα, είναι ότι σήµερα χρω-
στάτε 2,5 περίπου δισεκατοµµύρια στα νοσοκοµεία. Μας
κατηγορούσατε ότι πήρατε 5,2 δισεκατοµµύρια χρέη πενταετίας
και έχετε φτιάξει 2,5 δισεκατοµµύρια -µήπως είναι και παρα-
πάνω- µέσα σε δύο χρόνια, στο 2010 και στο 2011. Ωραίες είναι
οι σηµειώσεις των δαπανών που δεν συνοδεύονται από αντί-
στοιχη αύξηση της περίθαλψης, αλλά πληρώστε. Ποιος θα πλη-
ρώσει; Και, βεβαίως, τα χρέη των φορέων κοινωνικής ασφάλισης,
που βλέπω τον κ. Κουτρουµάνη- προς φαρµακοβιοµηχανία, προς
νοσοκοµεία, προς προµηθευτές, είναι πάνω από 3 δισεκατοµµύ-
ρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου λίγο το χρόνο, κύριε Πρόεδρε, µε όλον το σεβα-
σµό.

Άρα όλα αυτά ωραία τα κάνετε, αλλά δεν πληρώνετε. Και αφού
δεν πληρώνετε, τι σηµαίνει; Ότι ανεβάζουµε το κόστος. Τι λέµε
τόσα χρόνια; Ότι πρέπει να πληρώνεις, για να µπορείς να διεκδι-
κείς από τους προµηθευτές καλύτερες µειώσεις.

Διατάξεις για την επιδοµατική πολιτική έχει αυτό το νοµοσχέ-
διο. Αλλά πρέπει εδώ στη Βουλή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να σας πω ότι το 2010 οι δικαιούχοι επιδοµάτων ήταν διακόσιες
πέντε χιλιάδες, ενώ το 2009 ήταν εκατόν ενενήντα πέντε. Παρά
τη φιλολογία από την Κυβέρνηση ότι βρήκαµε στη Ζάκυνθο πα-
ράνοµους τυφλούς, βρήκαµε εδώ, βρήκαµε εκεί, το 2010 είχαµε
δέκα χιλιάδες παραπάνω δικαιούχους προνοιακών επιδοµάτων.
Χίλιοι παραπάνω τυφλοί το 2010 σε σχέση µε το 2009, για να κα-
ταλαβαίνουµε γιατί φτάσαµε να κόβουµε και τους µισθούς και
τις συντάξεις.

Πρέπει να αναγνωρίσω, όµως, και κάτι πρέπει και πρέπει να το
αναγνωρίσουµε όλοι όσον αφορά το σύστηµα προµηθειών.

Εδώ δικαιώνεται ο Δηµήτρης Αβραµόπουλος που έφτιαξε την
Επιτροπή Προµηθειών, την οποία δεν στηρίξατε. Και πρέπει να
αναγνωρίσω και σε εσάς κάτι. Φτιάξατε ένα εξαιρετικό θεσµικό
πλαίσιο το Γενάρη του 2011 για τις προµήθειες –σας το αναγνω-
ρίζω- το οποίο, όµως, δεν εφαρµόζεται. Κάνετε προµήθειες
χωρίς διαγωνισµούς µε το παρατηρητήριο τιµών. Άρα τι νόηµα
έχει να ερχόµαστε πάλι σήµερα και να λέµε ότι η Επιτροπή Προ-
µηθειών θα έχει αυτό, και αυτό αφού δεν τελειώνει; Παρακαλώ
να πάρετε πίσω τις διατάξεις της Επιτροπής Προµηθειών περί
παράτασης του βίου και όλα αυτά. Δεν θέλω να πω περισσότερα.
Πρέπει να τα πάρετε πίσω. Δεν έχετε κανένα λόγο. 

Έρχοµαι τώρα στο φάρµακο, για να κλείσω και την εισήγησή
µου. Πρέπει να σας αναγνωρίσω ότι πράγµατι µειώσατε τη φαρ-
µακευτική δαπάνη, που τα τελευταία δεκατρία χρόνια κάθε
χρόνο αυξανόταν. Αυτό πρέπει να σας το αναγνωρίσω. Και, βε-
βαίως, χωρίς να θέλω να είµαι ολιγόψυχος, πρέπει να κάνω και
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µια άλλη παρατήρηση. Αφού εσείς δεσµευθήκατε µείωση 1 δι-
σεκατοµµύριο το 2011 και µείωση 1 δισεκατοµµύριο το 2012, πε-
τύχατε αντί για 1 δισεκατοµµύριο µείωση το 2011 περίπου 600
εκατοµµύρια. Μείνατε 400 εκατοµµύρια πίσω. Ήταν εφικτό να το
κάνετε 1 δισεκατοµµύριο; Αν ήταν, τότε ορθώς προβλέπεται ότι
θα το µειώσετε το άλλο δισεκατοµµύριο φέτος. Άρα, αν εκτιµή-
σουµε ότι προβλέπεται ότι θα το µειώσετε κατά 1 δισεκατοµµύ-
ριο φέτος, τότε ήταν λογικό πέρυσι να πετύχετε το στόχο του 1
δισεκατοµµυρίου, δηλαδή από 600 εκατοµµύρια να είναι 1 δισε-
κατοµµύριο και να µη χρειαστεί να κόψουµε τους µισθούς και τις
συντάξεις. Σας το ξαναλέω αφού έχω αναγνωρίσει ότι µειώσατε
τη φαρµακευτική δαπάνη. 

Τα µέτρα αυτά για το φάρµακο παρ’ ότι είναι της τελευταίας
στιγµής και υπό την πίεση της τρόικας πρέπει να πω ότι µερικά
από αυτά είναι µέτρα που έπρεπε εδώ και καιρό να τα έχουµε
θεσµοθετήσει στην ελληνική κοινωνία, όπως είναι η ταινία γνη-
σιότητας. Δεν επιτρέπεται µε τις παράλληλες εξαγωγές να πω-
λούνται τα κουπόνια και να χρεώνονται στα ασφαλιστικά ταµεία.
Αυτό είναι ορθό µέτρο και έπρεπε να το έχουµε κάνει. 

Υπάρχουν µέτρα αντιφατικά. Δηλαδή, βλέπουµε εδώ ότι υπάρ-
χει θετική λίστα και rebate. Δεν γίνονται και τα δυο. Τα νοµοθε-
τήσαµε όλα και στο τέλος θα δούµε τι περισσεύει. 

Υπάρχουν µέτρα που είναι ανεφάρµοστα. Υπάρχουν διατάξεις
που έχουν τροποποιηθεί την τελευταία στιγµή και είναι ακοστο-
λόγητες. Και υπάρχουν και µέτρα που υπήρχαν στο πρώτο µνη-
µόνιο αλλά δεν τα εφαρµόσατε, τα πήγατε πίσω και δεν κάνατε
και προετοιµασία για να µπορούν να εφαρµοστούν αποτελεσµα-
τικά. 

Εγώ κλείνοντας θα κάνω πέντε, έξι επισηµάνσεις και καίριες
ερωτήσεις, στις οποίες θα ήθελα το βράδυ µια απάντηση. 

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να καταθέσετε το βράδυ την εκτί-
µηση για την επίπτωση που έχει κάθε µέτρο όπως τελικά διατυ-
πώθηκε στις διατάξεις, στη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης.
Θυµάµαι ότι µε την τρόικα είχατε κάνει ανά µέτρο πόση επίπτωση
θα έχει στη δαπάνη, µια σελίδα. Τώρα µε τις τροποποιήσεις, τα
«και», τα «συν», τα «πλην», τα «θα νοµοθετήσω, θα το εφαρµόσω
εφόσον και αν» πρέπει να µας πείτε πόσο είναι η εκτίµησή σας
τελικά. 

Επίσης να µας διαβεβαιώσετε ότι µε τις εκτιµήσεις που κάνατε
και τον τρόπο που θα τα εφαρµόσετε µέχρι τις εκλογές –ή, τέλος
πάντων, θα δούµε τι θα προκύψει µετά και πώς θα το αλλάξουµε,
στον τρόπο εφαρµογής εννοώ, γιατί αυτά θα τα ψηφίσουµε-
αυτά οδηγούν στο στόχο, στο να επιτευχθεί η µείωση του 1,1 δι-
σεκατοµµυρίου. 

Πρέπει να µου πείτε τι νόηµα έχει η θεσµοθέτηση της ασφαλι-
στικής τιµής στη θετική λίστα σήµερα ενώ έχετε rebate. Το ένα
ακυρώνει το άλλο. Είναι δυνατόν να νοµοθετείτε για τέταρτη
φορά ασφαλιστική τιµή χωρίς να την έχετε εφαρµόσει –αυτό έχει
γίνει τραγέλαφος- και την ίδια στιγµή να λέτε rebate; Αν έχετε re-
bate επ’ αυτού, είναι τα χρήµατα που θα πάρετε και δεν έχει
νόηµα η ασφαλιστική τιµή.

Και ένα κρίσιµο ερώτηµα. Έχετε δεσµεύσει τη φαρµακοβιοµη-
χανία ότι δεν θα προσφύγει στα διοικητικά δικαστήρια και στο
Συµβούλιο της Επικρατείας για το rebate; Αυτό κρατήστε το που
σας το λέω, γιατί η αίσθησή µου είναι ότι το σκέφτονται να προ-
σβάλουν το rebate στο Συµβούλιο της Επικρατείας και να βρε-
θείτε προ εκπλήξεως, αφού δεν θα έχετε εφαρµόσει και την
ασφαλιστική τιµή.

Εγγυάστε, κύριε Υπουργέ, ότι η τιµολόγηση του φαρµάκου θα
γίνεται µε διαφάνεια; Θέλω µέχρι το βράδυ σαφή απάντηση. 

Είναι έτοιµος ο Εθνικός Οργανισµός Φαρµάκων να κάνει όσα
του φορτώνετε τώρα στις πλάτες; Έχει το προσωπικό; Εδώ δεν
µπορεί να κάνει τους ελέγχους. Δεν µπορεί να ελέγξει τα φάρ-
µακα και ελέγχει µόνο φακέλους. Δεν µπορεί να λειτουργήσει το
εργαστήριο βιοδιαθεσιµότητας. 

Και, βεβαίως, κλείνοντας θα πω ότι στα «εάν και εφόσον» που
προβλέπετε για την ηλεκτρονική συνταγογράφηση που είναι ένα
από αυτά, δεν έχει υλοποιηθεί η υπόσχεση του Υπουργού που
έλεγε ότι θα έχουµε ηλεκτρονική συνταγογράφηση. Πέρασαν
δυόµισι χρόνια. Ο διαγωνισµός είναι στον αέρα µε αποτέλεσµα
να µην είναι σε θέση τα ασφαλιστικά ταµεία να επωφεληθούν

από τη µείωση του όγκου των συνταγών που είναι κυρίαρχο στοι-
χείο που εκτροχιάζει τη φαρµακευτική δαπάνη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Εργασίας κ. Κουτρουµάνης για µια παρέµβαση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα έχω τη δυνατότητα να µιλήσω το απόγευµα για όλες τις

ρυθµίσεις, οι οποίες περιλαµβάνονται στο συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο που συζητούµε. Ζήτησα το λόγο για να καταθέσω µερικές
νοµοτεχνικές βελτιώσεις και για το νοµοσχέδιο και για την τρο-
πολογία. 

Να πω, όµως, στον κ. Σαλµά ότι µεταξύ των άλλων πρέπει να
µας αναγνωρίσει –και σας ευχαριστούµε πολύ, γιατί αναγνωρί-
ζετε ότι σε ορισµένους τοµείς έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα- το
γεγονός ότι εντοπίσαµε περίπου σαράντα χιλιάδες συντάξεις
µέσα από την απογραφή των συνταξιούχων, για τις οποίες δα-
πανούσαµε περίπου 450 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο. Είναι και
αυτό σηµαντικό. Θα έλεγα, βέβαια, ότι είναι αυτονόητο σε ορι-
σµένες άλλες περιπτώσεις, αλλά στην Ελλάδα αυτό συνέβαινε
για πολλά χρόνια. 

Σε ό,τι αφορά την ηλεκτρονική συνταγογράφηση…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για τους παραπάνω τυφλούς…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Θα απαντήσει ο κ. Μπόλαρης και ο κ. Τι-
µοσίδης. Ωστόσο πρέπει να σας πω ότι και εκεί για πρώτη φορά
δηµιουργείται ενιαία βάση, ενιαίο µητρώο και ενιαίο εθνικό µη-
τρώο αναπήρων, για να µπορεί αυτή η χώρα κάποια στιγµή να
έχει χρήσιµα και απαραίτητα στοιχεία για να κάνει πολιτικές για
εκείνους που πραγµατικά έχουν ανάγκη.

Σε ό,τι αφορά την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, πρέπει να
σας πω ότι χωρίς να ξοδευτούν παρά λίγες χιλιάδες ευρώ έχει
προχωρήσει η ηλεκτρονική συνταγογράφηση µε το διπλό σύ-
στηµα, δηλαδή η ηλεκτρονική συνταγογράφηση για τις συντά-
ξεις και τα φάρµακα στο 40% αλλά και η ηλεκτρονική σάρωση
των συνταγών, µε αποτέλεσµα σήµερα να καλύπτουµε περίπου
το 95% µε το ένα ή το άλλο σύστηµα και να ελέγχεται η συντα-
γογράφηση. Αποτέλεσµα της ηλεκτρονικής συνταγογράφησης
και αυτού του τρόπου ελέγχου ήταν όχι να µειωθεί µόνο η δα-
πάνη αλλά και ο όγκος των συνταγών. Στο ΙΚΑ τουλάχιστον έχουν
µειωθεί κατά 12% και συνολικά η δαπάνη κατά 33%.

Έρχοµαι τώρα στις βελτιώσεις. Υπάρχουν κάποιες αλλαγές
νοµοτεχνικού χαρακτήρα, που αφορούν τα ασφαλιστικά πρό-
σωπα κυρίως στο ΕΤΕΑ, το νέο επικουρικό ταµείο που δηµιουρ-
γείται από τη συνένωση των πέντε µεγάλων επικουρικών ταµείων
των µισθωτών ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα. 

Ταυτόχρονα υπάρχουν δύο προσθήκες, που θεωρώ ότι είναι
απόλυτα αναγκαίες. Αναφέροµαι συγκεκριµένα στους ανέργους
που είναι ασφαλισµένοι στα ταµεία των Μέσων Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης και στο ΝΑΤ. Οι περισσότεροι συνάδελφοι ίσως το γνω-
ρίζουν ότι αυτοί συνήθως εξαιρούνται από τα όποια ωφελήµατα
θεσπίζει η πολιτεία και κατά τρόπο άδικο, γιατί η ιδιότητα του
ανέργου πιστοποιείται µόνο από τον ΟΑΕΔ. Εδώ το επεκτείνουµε
και στα ταµεία των εργαζοµένων στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
και στο ΝΑΤ, έτσι ώστε να έχουν τα ίδια ωφελήµατα. Ταυτόχρονα
δίνουµε τη δυνατότητα προγράµµατα τα οποία υλοποιούνται σή-
µερα να υλοποιούνται και από τους ειδικούς λογαριασµούς
αυτών των ταµείων, είτε είναι επιταγή επανένταξης είτε επιδο-
τούµενα προγράµµατα εργασίας, ό,τι δηλαδή ισχύει για τον
ΟΑΕΔ και αυτό είναι επιβεβληµένο και απόλυτα δίκαιο.

Επίσης, µετά τη µείωση του κατώτατου µισθού κατά 22% της
Εθνικής Γενικής Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας, η οποία, όπως
έχω πει, είναι δικαίωµα και όχι υποχρέωση του εργοδότη, επι-
βάλλεται να γίνει αναπροσαρµογή των επιδοµάτων ανεργίας,
σύµφωνα µε το νοµοθετικό πλαίσιο που υπάρχει. Δηλαδή, εάν
δεν καταθέσουµε σήµερα ρύθµιση, θα πρέπει από τη Δευτέρα
τα επιδόµατα ανεργίας να µειωθούν κατά 22%, γιατί είναι από-
λυτα συνδεδεµένα είτε µε το ηµεροµίσθιο του ανειδίκευτου ερ-
γάτη είτε µε τον κατώτατο βασικό µισθό της Εθνικής Γενικής
Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας. 

Θα υπάρξει υπουργική απόφαση άµεσα. Δεν θα διατηρηθούν

6204 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Δ’ - 29 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012 (ΠΡΩΙ) 6205

στο επίπεδο το σηµερινό όλα τα επιδόµατα ανεργίας. Βασικός
µας στόχος όµως είναι στις περιπτώσεις που έχουµε εργαζόµε-
νους, που για πολλά χρόνια πλήρωναν ασφαλιστικές εισφορές
στον ΟΑΕΔ και βρίσκονται ξαφνικά άνεργοι, χωρίς να είναι εκεί-
νοι που παίρνουν κάθε χρόνο επίδοµα εργασίας, να υπάρξει µία
διαφορετική µεταχείριση, διότι πραγµατικά οι άνθρωποι αυτοί
έχουν πληρώσει για πολλά χρόνια και θα έπαιρναν επίδοµα µει-
ωµένο στα 360 ευρώ από 461 ευρώ που είναι σήµερα. Δεν είµαι
έτοιµος αυτήν τη στιγµή, γιατί γίνεται επεξεργασία από τον
ΟΑΕΔ, να εξαγγείλω κάτι καινούργιο, ωστόσο µελετάµε το θέµα.
Πάντως, µε την έκδοση της κοινής υπουργικής απόφασης των
Υπουργών Εργασίας και Οικονοµικών θα υπάρξει η τακτοποίηση
αυτού του θέµατος για να µην υπάρξει αυτόµατη προσαρµογή,
µείωση δηλαδή των επιδοµάτων µε βάση τη µείωση του βασικού
µισθού ή του ηµεροµισθίου του ανειδίκευτου εργάτη. 

Υπάρχει η τροπολογία την οποία έχουµε καταθέσει. Όπως είχα
δεσµευθεί, εάν στη δικοµµατική συζήτηση και συνάντηση που
έγινε µε τη Νέα Δηµοκρατία δεν συµφωνούσε η Νέα Δηµοκρατία,
ήµουν υποχρεωµένος να αποσύρω τις ρυθµίσεις εκείνες µε τις
οποίες δεν συµφωνούσαν οι εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας.
Λυπάµαι, γιατί µέσα σε αυτές τις ρυθµίσεις, τις οποίες είµαι υπο-
χρεωµένος να αποσύρω, περιλαµβάνεται η ρύθµιση που αφορά
τους οικονοµικούς µετανάστες, ένα χρόνιο πρόβληµα, το οποίο
θα το βρίσκουµε συνέχεια µπροστά µας. Πρέπει να πω ότι αφορά
διακόσιες χιλιάδες περίπου εργαζόµενους στην Ελλάδα. Εργά-
ζονται στα σπίτια, στα χωράφια, στην κτηνοτροφία. Είναι ανα-
σφάλιστοι, δεν έχουν νόµιµη άδεια παραµονής στην Ελλάδα και
αυτό που επιχειρούσαµε να κάνουµε είναι να τους υποχρεώ-
σουµε σε τρεις µήνες να ταυτοποιηθούν και σε έξι µήνες να απο-
χωρήσουν από τη χώρα και να επανέλθουν, αν θέλουν, µε
προσωπική αίτηση, µε προσωπική µετάκληση των εργοδοτών, οι
οποίοι τους απασχολούν. Όταν ψάχνουµε να βρούµε χρήµατα
για να στηρίξουµε το ασφαλιστικό σύστηµα, πρέπει να κλείσουµε
όλα εκείνα τα κενά, τις χαραµάδες, που υπάρχουν για να υπάρχει
µαύρη εργασία, ανασφάλιστη εργασία. 

Θεωρούσαµε ότι θα γινόταν αποδεκτή από όλες τις πλευρές
αυτή η ρύθµιση, γιατί µέσα στο νοµοσχέδιο υπάρχει η ενσωµά-
τωση της ευρωπαϊκής οδηγίας στο εθνικό µας δίκαιο, που προ-
βλέπει αυστηρότατες κυρώσεις για τους εργοδότες οι οποίοι
απασχολούν παράνοµους οικονοµικούς µετανάστες. Δίναµε τη
δυνατότητα όµως σε αυτούς να ταυτοποιηθούν, να παρουσια-
στούν στην Αστυνοµία µαζί µε τον εργοδότη και για όσο διά-
στηµα εργάζονται µέχρι τους έξι µήνες ή µετά τη µετάκληση να

ασφαλίζονται. Αυτό δεν θα επιτευχθεί, αφού είµαι υποχρεωµένος
να αποσύρω αυτήν τη ρύθµιση. Δεν θα εφαρµοστεί το εργόσηµο
γι’ αυτούς, που ήταν ένας θεσµός που βοηθούσε πάρα πολύ στο
να µην υπάρχει κανένας εργαζόµενος ανασφάλιστος. Και, βέ-
βαια, θα παρατηρείται το ίδιο φαινόµενο να πηγαίνει µε το αφεν-
τικό στο νοσοκοµείο και να γράφει τα φάρµακα στο βιβλιάριο.
Θέλαµε να φέρουµε στο φως όλη αυτήν τη µαύρη εργασία και
να σταµατήσει να πληρώνεται µε µαύρα χρήµατα και µε ανασφά-
λιστη εργασία. Δυστυχώς δεν καταφέραµε να πείσουµε τους εκ-
προσώπους της Νέας Δηµοκρατίας και είµαι υποχρεωµένος να
αποσύρω αυτήν τη ρύθµιση.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το γ’ δηλαδή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ναι, θα το καταθέσουµε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τη «Βοήθεια στο σπίτι» τη βγά-

ζετε και αυτή;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Το πρόγραµµα «Βοήθεια στο σπίτι»
όχι, δεν το βγάζουµε. Τελικά καταφέραµε να συµφωνήσουµε και
νοµίζω ότι είναι ένα πολύ θετικό βήµα για να µπορέσει αυτό το
πρόγραµµα, το οποίο είναι καταξιωµένο, και να διατηρηθεί και
να διευρυνθεί και να έχει συγχρηµατοδότηση από το Ευρωπαϊκό
Κοινωνικό Ταµείο.

Τέλος, αποσύρω και τη ρύθµιση εκείνη η οποία προέβλεπε τη
σύσταση ειδικής επιτροπής εµπειρογνωµόνων για την παρακο-
λούθηση των προγραµµάτων του ΕΣΠΑ και αναφέροµαι κυρίως
στην κοινωφελή εργασία. Είχαµε συστήσει µια άτυπη επιτροπή
από πέντε πρώην ανώτατους δικαστές, για να παρακολουθεί τα
πάντα σε σχέση µε την αξιολόγηση των προγραµµάτων και κυ-
ρίως µε την κοινωφελή εργασία, για την οποία όλες οι πλευρές
είχαν εκφράσει κάποια δυσπιστία σε σχέση µε την αντικειµενικό-
τητα του προγράµµατος. Εµείς είχαµε ορίσει µια άτυπη επι-
τροπή, στην οποία προεδρεύει ο πρώην αντιπρόεδρος του
Ελεγκτικού Συνεδρίου, η οποία ελέγχει και όλα τα παραστατικά
και αυτήν τη ρύθµιση θέλαµε να τη θεσµοθετήσουµε. Και δεν
είναι το θέµα της αµοιβής, γιατί για την αµοιβή θα µπορούσε να
είναι µικρότερο ή µεγαλύτερο το ποσό, δεν έχει καµµία σηµασία.
Δεν έγινε και αυτό αποδεκτό. Αποσύρω και αυτήν τη ρύθµιση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες
έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, να διανε-
µηθούν οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις στους συναδέλφους.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Και εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να καταθέσω

κάποιες προσθήκες – βελτιώσεις στο σχέδιο νόµου.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις
προαναφερθείσες προσθήκες - βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως
εξής:
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ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης): Θα ήθελα να κάνω και µία σύντοµη παρέµβαση – απάν-
τηση στον κ. Σαλµά. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα δισεκατοµ-
µύρια τα λέµε εύκολα. Πάνε, έρχονται τα δισεκατοµµύρια, αλλά
για να τα εξοικονοµήσεις χρειάζεται να καταβάλεις πολύ µεγάλη
προσπάθεια και τουλάχιστον αυτό κάνουµε εδώ και αρκετό καιρό
στο Υπουργείο, µε θετικά αποτελέσµατα και χαιρόµαστε ιδιαί-
τερα που αναγνωρίζεται αυτό. 

Αλλά, κύριε Σαλµά, επειδή αναφερθήκατε στα χρήµατα που
ρυθµίστηκαν, δεν ήταν 5 δισεκατοµµύρια αυτά που χρωστού-
σαµε, ήταν 7 δισεκατοµµύρια. Τα 5 ρυθµίστηκαν µε τα οµόλογα
και ήταν άλλα 2 δισεκατοµµύρια προηγούµενα χρέη που δόθη-
καν σε ρευστό τα προηγούµενα πέντε χρόνια.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δεν αφορούσε εκείνη την περίοδο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Δυόµισι δισεκατοµµύρια το 2010. Και πράγµατι
από το Μάρτιο του 2011 µέχρι το Μάρτιο του 2012 είναι περίπου
2 δισεκατοµµύρια αυτά τα οποία θα πρέπει να αποπληρωθούν.
Είναι από τα χρωστούµενα. Δεν ήταν έτσι τα ποσά όπως τα πα-
ρουσιάσατε. 

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Συγγνώµη, εγώ µίλησα …
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διάλογο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε Σαλµά, σας λέω συγκεκριµένα. Είπατε 5 δι-
σεκατοµµύρια. Ήταν 7 δισεκατοµµύρια …

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ποια χρονιά;
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Μέχρι το ’09. Τα προηγούµενα πέντε χρόνια.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δεν το ξέρετε! Κάνετε λάθος! 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πέντε, λοιπόν, δόθηκαν σε οµόλογα και δύο δό-
θηκαν έτσι. 

Και, βεβαίως, επειδή είπατε ότι δεν έχουν γίνει προµήθειες, το
80% περίπου των προµηθειών γίνεται µέσα από το διαγωνισµό
και το ξέρετε αυτό. Μηδενίζετε, λοιπόν, µία προσπάθεια που συ-
νεχίζεται και που πρέπει να συνεχίσει και η επόµενη κυβέρνηση. 

Εµείς συµφωνούµε ότι τίποτα δεν πρέπει να γίνεται εξωσυµ-
βατικά, πέρα από διαγωνισµούς. Αυτό ήταν ένα δύσκολο κεφά-
λαιο. Εµείς αξιοποιήσαµε την ΕΠΥ και προχωρούµε προς αυτήν
την κατεύθυνση. Μάλιστα, µπορούµε να πούµε, επίσης πληρο-
φοριακά, ότι θα είµαστε πολύ σύντοµα έτοιµοι, πέρα από την
ηλεκτρονική συνταγογράφηση, που είναι γνωστή στο πανελλή-
νιο, να πάµε και στην προµήθεια αναλωσίµων υλικών µέσα από
τέτοιους διαγωνισµούς.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, µία δι-
ευκρίνιση µόνο.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ξέρω, αλλά ξανα-
κάναµε διευκρίνιση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Είναι Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αναφέρθηκα σε 5,2 δισεκατοµµύρια που
αφορούσαν µέχρι την ηµέρα που παραδώσαµε εµείς την εξου-
σία. Το επόµενο τρίµηνο Οκτώβριος, Νοέµβριος, Δεκέµβριος -
σας λέω µόνο του 2009 που ήσασταν εσείς- είχατε αµέσως 600
εκατοµµύρια χρέη, δηλαδή ανεξόφλητες υποχρεώσεις προς
τους προµηθευτές. Και όταν έγινε η ρύθµιση η τελική, έφτασε 7
δισεκατοµµύρια µαζί µε τα δικά σας του πρώτου επταµήνου.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Δη-

µήτρης Βαρτζόπουλος, Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης.

Θα κάνετε παρέµβαση, κύριε Υπουργέ, ή την οµιλία σας;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οµιλούν οι Κοινο-

βουλευτικοί Εκπρόσωποι τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ξέρετε ότι οι Υπουργοί

έχουν τη δυνατότητα να παίρνουν το λόγο όποτε το ζητήσουν.
Το λόγο έχει ο κ. Βαρτζόπουλος. Να του δώσουµε τη δυνατό-

τητα µιας και είναι µια από τις πρώτες του οµιλίες. 

ΔΗΜΗΤΡIOΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου να κάνω ορισµένες
διαπιστώσεις πολύ σύντοµα. Ο υγειονοµικός τοµέας επωµίζεται
αυτήν τη στιγµή το 1,5 δισεκατοµµύριο από τα 3,3 δισεκατοµµύ-
ρια της δηµοσιονοµικής προσαρµογής για το 2012. Αν δεν τα κα-
ταφέρουµε εµείς, αν δεν τα καταφέρει ο δικός µας ο τοµέας, τα
χρήµατα αυτά θα αναζητηθούν από αλλού, κάτι που πραγµατικά
δεν το θέλει κανείς.

Δεν είναι σωστή η πραγµατικά διαδεδοµένη άποψη ότι η δη-
µόσια δαπάνη υγείας είναι υψηλή στην Ελλάδα. Στην πραγµατι-
κότητα είναι αναλογικά η ίδια περίπου ή κατά τι χαµηλότερη από
τη γερµανική. Εκείνο που είναι σωστό είναι ότι ορισµένοι τοµείς
αυτής της δαπάνης και πιο συγκεκριµένα η φαρµακευτική και νο-
σοκοµειακή δαπάνη υπερβαίνουν σηµαντικά τον κοινοτικό µέσο
όρο.

Αυτήν την παθογένεια προσπαθεί να αντιµετωπίσει το σχέδιο
νόµου που συζητάµε σήµερα, ρυθµίζοντας και ορισµένα θέµατα
του ΕΣΥ, όπως και συστήµατα των κεντρικών προµηθειών. Θέτει
κυρίως όµως ρυθµίσεις που αφορούν το φάρµακο, δηλαδή µει-
ώνει τις τιµές των off- pattern στο 50%, των γενοσήµων στο 40%
και ακόµη 10% για τα επόµενα γενόσηµα µε δυνατότητα προ-
σφοράς –και αυτό είναι πολύ σηµαντικό- ακόµα χαµηλότερων
τιµών.

Προβλέπει rebates που κατά βάση είναι µία άµεση φορολό-
γηση των φαρµακείων και των φαρµακευτικών εταιρειών µε µεί-
ωση και του χονδρεµπορικού κέρδους. Προβλέπει τη συντα-
γογραφία αποκλειστικώς µε δραστική ουσία. Προβλέπει την απα-
γόρευση εισαγωγής νέων φαρµάκων, αν πρώτα δεν έχουν κυ-
κλοφορήσει σε δώδεκα χώρες της Ευρωπαϊκής Ενώσεως. 

Θα πρέπει να διευκρινίσω ότι οι διατάξεις αυτού του νοµοσχε-
δίου σ’ αυτά τα σηµεία αποτελούν σε µεγάλο ακόµη βαθµό τις
προβλέψεις της δανειακής συµβάσεως. Παρά τις επίπονες και
επίµονες διαπραγµατεύσεις σε υψηλό επίπεδο και παρά τα όσα
επετεύχθησαν σ’ αυτές τις διαπραγµατεύσεις, οι προβλέψεις
αυτές παραµένουν πραγµατικά δυσβάσταχτες.

Η διπλή φορολογία των µεσαίων φαρµακείων και των rebate
των εταιρειών είναι πράγµατα δυσβάσταχτα. Είναι δυσβάσταχτη
και η καθυστέρηση εισαγωγής νέων φαρµάκων. Είναι δυσεφάρ-
µοστη πραγµατικά η συνταγογράφηση µε δραστική ουσία. Πού,
πώς και πότε θα γίνεται η δραστική ουσία συγκεκριµένο φάρ-
µακο; Σε ποιο επίπεδο, µε ποιο τρόπο και πότε θα γίνεται η προ-
µήθεια των σκευασµάτων που αντιστοιχούν στη δραστική ουσία
που γράφει ο γιατρός; Πώς θα προστατεύσουµε τους ασθενείς
µας από τα φασόν;

Είναι ερωτήµατα βέβαια χωρίς εύκολη και αυτονόητη απάν-
τηση. Τώρα,λοιπόν, τι πρέπει να κάνουµε; Η υπερψήφιση αυτού
του νοµοσχεδίου,µαζί µε τις κανονιστικές πράξεις που πρέπει,
όπως γνωρίζετε, να κατατεθούν σήµερα,είναι προαπαιτούµενα
της υλοποίησης της δανειακής σύµβασης. Άρα δεν έχουµε άλλη
επιλογή. Πρέπει να ψηφίσουµε θετικά. 

Κυρίες και κύριοι, όµως έχουµε διέξοδο. Υπάρχει πράγµατι η
δυνατότητα και µέσα στο 2012, αλλά σίγουρα µέσα στο 2013, να
επιτύχουµε και το δηµοσιονοµικό στόχο και χωρίς να θίξουµε τις
βασικές αρχές που ζητούνται από εµάς, να οδηγηθούµε στο αυ-
τονόητο. 

Με ποιον τρόπο; Με το να υιοθετήσουµε στο σύνολο, αλλά και
σε όλες τις λεπτοµέρειες, µε ανάλογη κοστολόγηση, κεντροευ-
ρωπαϊκές πρακτικές στην πρωτοβάθµια περίθαλψη αµοιβής των
συµβεβληµένων γιατρών και ελέγχου των δαπανών, µε το να κά-
νουµε δηλαδή επιτέλους εδώ ό,τι κάνουν οι Ευρωπαίοι στις
χώρες τους.

Τι σηµαίνει αυτό συγκεκριµένα; Σηµαίνει έλεγχο της φαρµα-
κευτικής δαπάνης µέσω του λογισµικού της ηλεκτρονικής συν-
ταγής ανά ασθενή και ανά διαγνωστική κατηγορία. Σηµαίνει
επιλογή από θεραπευτικό πρωτόκολλο µε πλαφόν δαπάνης ανά
τρίµηνο και υποχρεωτική χρήση ποσοστού εκτός πατέντας ου-
σιών. 

Σηµαίνει επιλογή, παραδείγµατος χάριν, κατά το πρότυπο της
γερµανικής ΑΟΚ γενοσήµων που θα πληρούν συγκεκριµένες
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προδιαγραφές ασφαλείας και ποιότητας. Σηµαίνει δυνατότητα
του ιατρού να επιβάλει συγκεκριµένο σκεύασµα, το περίφηµο
nec aut idem, για τον ασθενή του, έστω και στην αρχή µε αυξη-
µένο ιδιωτικό κόστος. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Μια τέτοια συνεπής πολιτική θα οδηγήσει γρήγορα σε δηµο-
σιονοµικά αποτελέσµατα που θα καταστήσουν περιττά τα re-
bates, περιττές τις καθυστερήσεις εισαγωγής καινοτοµίας, θα
εξασφαλίσουν χρήση επωνύµων γενοσήµων και µεγαλύτερη
ελευθερία επιλογής, δηλαδή θα πετύχουµε και εµείς το αυτο-
νόητο, όπως σε όλη την Ευρώπη, φυσιολογική και προβλέψιµη
φορολόγηση, ανάπτυξη της αξιόπιστης φαρµακοβιοµηχανίας,
γρήγορη πρόσβαση σε νέες θεραπείες και διατήρηση της τελευ-
ταίας θεραπευτικής επιλογής από τον θεράποντα ιατρό. Όπως
αντιλαµβάνεστε, αυτή η επιδίωξη αναδεικνύεται σ’ ένα από τα
σηµαντικότερα καθήκοντα και διακυβεύµατα της εποµένης κυ-
βερνήσεως.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Εµµανουήλ Μπεντε-
νιώτης, Βουλευτής Πειραιά.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ο συντακτικός νοµοθέτης έχει
περιλάβει µε συνταγµατικό κύρος την αρχή της κοινωνικής
ασφάλειας, µε γνώµονα την ασφαλιστική κάλυψη ολόκληρου του
εργαζόµενου πληθυσµού της χώρας. 

Η προστασία του ασφαλιστικού κεφαλαίου έχει όµως ανατεθεί
στον κοινό νοµοθέτη, η οποία και εξειδικεύεται ανάλογα µε τις
περιστάσεις. Βέβαια όµως και αυτή η προστασία υπόκειται –πρέ-
πει να το αποσαφηνίσουµε κι αυτό- σε περιορισµούς, που επι-
βάλλουν άλλες συνταγµατικές διατάξεις.

Βασικά, µια ευνοµούµενη πολιτεία, ένα κράτος δικαίου αναµ-
φίβολα, πρέπει να είναι κοινωνικό κράτος, που θα παρέχει σιγου-
ριά στη ζωή για τους εργαζόµενους και αξιοπρέπεια στα
γηρατειά για τους συνταξιούχους. Έτσι είµαστε υποχρεωµένοι
να διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητα του συστήµατος, αλλά και να
εγγυηθούµε και την ανθρώπινη λειτουργία της κοινωνίας που σή-
µερα, σε κάποιες περιπτώσεις, πρέπει να συνοµολογήσουµε, ότι
παραβιάζεται.

Αναντίρρητα, ολόκληρο το σύστηµα της κοινωνικής ασφάλι-
σης αντιµετωπίζει µία παρατεταµένη κρίση και γι’ αυτό απαιτείται
µία βαθιά και µακράς πνοής µεταρρύθµιση, που πρέπει να στη-
ρίζεται σε τέσσερις αρχές και δέκα σηµεία, όπως αυτές έχουν
προσδιοριστεί εδώ και δεκαετίες και συγκεκριµένα από το 1984,
στην προοπτική που σήµερα εφαρµόζεται.

Ο διαχωρισµός -η πρώτη αρχή- της κοινωνικής ασφάλισης από
τον κλάδο υγείας, ώστε να διακοπεί η παραγωγή υπηρεσιών
υγείας από τους φορείς της κοινωνικής ασφάλισης, ήταν µία
αρχή η οποία τότε, το 1984, υποστηρίχθηκε µε τεκµηρίωση και
εφαρµόζεται σήµερα. 

Οι φορείς, της κοινωνικής ασφάλισης να χρηµατοδοτούν τις
δαπάνες και να εποπτεύουν και να διαχειρίζονται την ασφάλεια
του κλάδου, αλλά και να µην έχουν την ευθύνη της οργάνωσης
και παρακολούθησης του τοµέα της υγείας, ενώ σύµφωνα µε τις
άλλες αρχές και τα δέκα σηµεία, είναι σκόπιµο η µεταρρύθµιση
να οδηγήσει σε ένα ενιαίο εθνικό σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης
περιφερειακά αποκεντρωµένο.

Έτσι συζητούµε σήµερα το σχέδιο νόµου «εφαρµογής» των
σχεδίων συµβάσεων χρηµατοδοτικής διευκόλυνσης µεταξύ του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και της χώρας µας.
Ακριβώς δε για να αντιµετωπίσουµε τη βιωσιµότητα σήµερα του
συστήµατος υγείας, αλλά και του συστήµατος κοινωνικής ασφά-
λισης, είµαστε υποχρεωµένοι να περάσουµε σε βαθιές τοµές
εξορθολογισµού κύρια των δαπανών.

Όµως πρέπει να δεχθούµε ότι εκτός από τις µειώσεις των πα-
ροχών, αλλά και από τις µειώσεις του επιπέδου παροχής των
υπηρεσιών, πρέπει να προχωρήσουµε άµεσα, έγκαιρα και µε
απόλυτη επάρκεια και αποτελεσµατικότητα στον απόλυτο έλεγχο

της εισφοροδιαφυγής, στην κατάργηση των παράνοµων δαπα-
νών και παροχών, στην κατάργηση της λεηλασίας του δηµοσίου
χρήµατος αλλά και στον απόλυτο έλεγχο των νόµιµων δαπανών. 

Γιατί και σήµερα πρέπει να δεχθούµε ότι έχουµε φορείς που
λειτουργούν ανορθόδοξα και αναποτελεσµατικά, που θεωρούν
τους ασφαλισµένους ως υπηκόους και όχι ως πολίτες. Γιατί και
σήµερα έχουµε φορείς που είναι εκτός δηµοσίου λογιστικού και
διαχειρίζονται ανεξέλεγκτα εκτός ΑΣΕΠ και τις προσλήψεις.

Η ποιότητα στην κυρία ασφάλιση, δεν έχει κατακτηθεί, αφού
η Ηλεκτρονική Διακυβέρνηση Κοινωνικής Ασφάλισης, δεν έχει
επιτύχει την πλήρη εφαρµογή της, την κάρτα ασφάλισης για
όλους τους εργαζόµενους και ασφαλισµένους και την πλήρη
ηλεκτρονική στήριξη του συστήµατος, ενώ και η κάρτα υγείας,
στη βάση της οποίας θα έπρεπε να χορηγούνται οι παροχές υπη-
ρεσιών υγείας, δεν έχει ολοκληρωθεί ως σύστηµα, για να επι-
τευχθεί παράλληλα και η µεγιστοποίηση της ποιότητας του
επιπέδου παροχής των υπηρεσιών υγείας.

Ορθά βέβαια, προωθείται η γεωγραφική ταύτιση των υγειονο-
µικών περιφερειών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης µε τις αποκεντρωµένες διοικήσεις.

Επίσης ορθά η υγειονοµική περίθαλψη περιέρχεται στην ευ-
θύνη και στην εποπτεία αποκλειστικά του Υπουργείου Υγείας. 

Ορθά η πολιτική στο φάρµακο πρέπει να διασφαλίσει την ποι-
ότητα αλλά και την επάρκεια, ώστε να αποκλειστεί η ανεξέλεγκτη
συνταγογράφηση, η πολυφαρµακία και η υπέρµετρη σπατάλη, η
οποία δεν εξυπηρετεί τελικά τον πολίτη. 

Όµως και στο άλλο σκέλος της κοινωνικής πολιτικής, του συ-
στήµατος κοινωνικής ασφάλισης, η επικουρική ασφάλιση πρέπει
να είναι προέκταση της κύριας ασφάλισης, στην αυτή δοµή και
οργάνωση του συστήµατος, που πρέπει να διαρθρωθεί περιφε-
ρειακά, αποκεντρωµένα, σε επτά οµάδες-κατηγορίες, κλάδους
ασφάλισης. Γι’ αυτό και η προσαρµογή στις διατάξεις των οδη-
γιών του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου προσδιορίζει την προοπτική
της ενιαιοποίησης των κανόνων κοινωνικής ασφάλειας σε ολό-
κληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Εµείς το ΠΑΣΟΚ, πάντως, έχοντας από το 1981 διασφαλίσει
τις υποδοµές του Εθνικού Συστήµατος Υγείας αλλά και την προ-
οπτική της ανάπτυξής του, όπως και την προοπτική του συστή-
µατος κοινωνικής ασφάλισης για ανθρώπινες συντάξεις, έχουµε
δέσµευση, ηθική υποχρέωση αλλά και ευθύνη, αφού διαµορφώ-
σουµε και ολοκληρώσουµε τη δοµή του συστήµατος των κοινω-
νικών υπηρεσιών στη βάση της περιφερειακής αποκέντρωσης
αλλά και της πλήρους ηλεκτρονικής υποστήριξης και οργάνω-
σης, τότε να επιστρέψουµε όσο γίνεται νωρίτερα σ’ ένα κοινω-
νικό κράτος, αφού διασφαλίσουµε παράλληλα και την ανάπτυξη
και την παραγωγικότητα της χώρας, για να µπορέσει αυτό το κοι-
νωνικό κράτος να είναι µία πραγµατικότητα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Μπεντενιώτη. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής για δεκαπέντε
λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Και αυτό το νοµοσχέδιο ήρθε µε τυµπανοκρουσίες για το πόσα

καλά φέρνει για το λαό. Κι αυτό το εφαρµοστικό νοµοσχέδιο υπη-
ρετεί την πολιτική την οποία συναποφασίζουν είτε από κοινού
είτε χωριστά, Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, στα όργανα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Υλοποιούν αυτήν την πολιτική σήµερα µε τη
συγκυβέρνηση και βεβαίως µε τον εφαρµοστικό νόµο ενισχύον-
ται συγκεκριµένα, οι κάθε είδους καπιταλιστικές επιχειρήσεις
στον τοµέα της υγείας και του φαρµάκου. Κι όλα αυτά σε βάρος
των εργαζοµένων. 

Ο Υπουργός είπε προηγουµένως ότι θέλει να εκφράσει τις υγι-
είς επιχειρηµατικές, πατριωτικές και ευρωπαϊκές δυνάµεις του
τόπου ενάντια –λέει- στον παρασιτισµό, στη διαφθορά, στη στα-
σιµότητα. Όλα τα εκφράζατε και τα εκφράζετε, κύριε Υπουργέ.
Όπως και να τα ονοµάσετε, αυτά τα ίδια συµφέροντα υπηρετή-
σατε και υπηρετείτε. 

Και αυτό το νοµοσχέδιο είναι άµεση συνέχεια και εφαρµογή
των αποφάσεων του Eurogroup. Αυτές οι αποφάσεις επιταχύ-
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νουν την ανεξέλεγκτη χρεοκοπία για τους εργαζόµενους, για τα
πλατιά λαϊκά στρώµατα. Είναι αποφάσεις που ακρωτηριάζουν
ακόµη και στοιχειώδη κοινωνικά δικαιώµατα, κατακτήσεις και
ανάγκες των εργαζοµένων. Φτωχαίνετε τους εργαζόµενους. Εξα-
θλιώνετε τον εργαζόµενο λαό µε όλα τα αντεργατικά, αντιλαϊκά
µέτρα που παίρνετε.

Είπε το πρωί ο Υπουργός ότι είκοσι υπουργικές αποφάσεις
είναι έτοιµες, ώστε απόψε µετά την ψηφοφορία, στις 12 το
βράδυ, να µπουν σε εφαρµογή. Υπάρχουν αντίστοιχες εγκύκλιοι.
Πάρα πολλά πλέον δεν θα συζητιούνται, δεν θα αποφασίζονται
εδώ στη Βουλή, αλλά θα καθορίζονται µε υπουργικές αποφά-
σεις. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Έχετε κουρελιάσει την ανθρώπινη ζωή στα εργασιακά, µισθο-
λογικά, συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, αλλά και µε τα συνεχή χα-
ράτσια. Τώρα έρχεστε µ’ αυτό το νοµοσχέδιο, όπως πολύ σωστά
ανέπτυξε ο εισηγητής µας, ο σύντροφος Νίκος Παπακωνσταντί-
νου, κι ετοιµάζεστε να καταστρέψετε στην κυριολεξία τη ζωή των
εργαζοµένων στο όνοµα και για το συµφέρον των επιχειρηµατιών
της υγείας, των φαρµακοβιοµηχάνων. Θα οδηγήσετε στην ακύ-
ρωση της ανθρώπινης ζωής. Θα οδηγήσετε, στην κυριολεξία,
στο θάνατο αυτούς που δεν έχουν την οικονοµική δυνατότητα
να γιατρευτούν. Το φάρµακο πλέον γίνεται φαρµάκι για τους
φτωχούς, για τους άνεργους, για τους ανθρώπους που κάθε
µέρα εξαθλιώνετε µε τα αντεργατικά σας µέτρα. Κι όλα αυτά για
να ενισχύετε την κερδοφορία του κεφαλαίου. 

Δεν υπάρχουν λέξεις για να χαρακτηρίσουν κι αυτό το έγκληµα
που συντελείται µε την ψήφιση κι αυτού του νοµοσχεδίου. Κι
αυτό γιατί αυτό ακριβώς το νοµοσχέδιο σχετίζεται άµεσα µε την
υγεία, µε τη ζωή των εργαζοµένων, του λαού. Αυθαιρεσία; Αλα-
ζονεία; Αµετροέπεια; Τι άλλο µπορεί να σας καταλογίσει ο εργα-
ζόµενος; Στον ΕΟΠΥΥ, το λέτε καθαρά, «αρµοδιότητα του
εκάστοτε Υπουργού είναι να τροποποιεί το ύψος, τον χαρακτήρα
και την έκταση των συµµετοχών των ασθενών, ανάλογα µε τις
καταστάσεις και µε την οικονοµική δυνατότητα που έχει ο ασθε-
νής». Έλεος! Τα πάντα πουλιούνται, τα πάντα αγοράζονται, µε
την υπογραφή και τη σφραγίδα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµο-
κρατίας! Ναι, το νοµοσχέδιό σας στοχεύει και υπηρετεί τη βασική
επιλογή της Ευρωπαϊκής Ένωσης των µονοπωλίων και των κοµ-
µάτων του κεφαλαίου, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ,
και όλων, όσοι αποδέχονται την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και στον τοµέα της υγείας. 

Η βασική του κατεύθυνση είναι καθαρή: δραστική µείωση των
κρατικών δαπανών για την υγεία και την κοινωνική πρόνοια και
ασφάλιση, παραπέρα στήριξη και ενίσχυση της επιχειρηµατικής
δράσης στην υγεία και πρόνοια, µείωση της σταθερής εργασίας
και ενίσχυση των ελαστικών σχέσεων εργασίας µε την κατάρ-
γηση της Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας. Συνολικά δηλαδή,
προωθεί παραπέρα την εµπορευµατοποίηση της υγείας και πρό-
νοιας, µε ελεύθερες επιπτώσεις για την εργατική λαϊκή οικογέ-
νεια. 

Κύριε Υπουργέ, η δική µας κριτική στην Κυβέρνηση δεν συνα-
θροίζεται γενικά και αόριστα µε τη λεγόµενη αντιµνηµονιακή κρι-
τική και µε τις λεγόµενες αντιµνηµονιακές δυνάµεις, γιατί µε
πολλές απ’ αυτές συνεργάζεστε, συµφωνείτε, και συµφωνείτε
βεβαίως µε την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Αυτό το νοµοσχέδιο είναι συνέχεια και συµπλήρωση προηγού-
µενων νόµων, όπως η συγχώνευση νοσοκοµείων και κλινικών µε
την κατάργηση χιλιάδων κρεβατιών, µε τη δηµιουργία του
ΕΟΠΥΥ, µε τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια, µε το φάρµακο και
τις προµήθειες. 

Τα µέτρα αυτά σε γενικές γραµµές δεν έρχονται απ’ έξω και
µη φωνάζετε ότι έρχεται η τρόικα κι ότι σας πιέζει και σας εκβιά-
ζει γι’ αυτά. Υπήρχαν στα προγράµµατα και της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ.

Καταργείτε πέντε ψυχιατρικά νοσοκοµεία. Καταργήσατε τα ερ-
γαστήρια του ΙΚΑ. Καταργείτε κοινωνικές παροχές, υπηρεσίες
και υποδοµές. Καταργείτε τον ΟΑΕΔ. Καταργήσατε τον Οργανι-
σµό Εργατικής Κατοικίας και τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας,
µε καταστρεπτικές συνέπειες για τους εργαζόµενους σ’ αυτές
τις υπηρεσίες αλλά και για δεκάδες χιλιάδες, οι οποίοι εξυπηρε-
τούνταν απ’ αυτούς τους οργανισµούς. Αυτές τις υπηρεσίες και

τις δραστηριότητες -δεν το έχετε στο πίσω µέρος του µυαλού
σας, αλλά το έχετε καθαρά µπροστά σας- θα τις ιδιωτικοποι-
ήσετε εν καιρώ. 

Υπάρχει µ’ αυτό το νοµοσχέδιο και η επέκταση του θεσµού του
επικουρικού. Παύει πλέον ο εργαζόµενος να έχει δικαιώµατα, να
έχει σταθερή δουλειά, να ξέρει πενθήµερο, οκτάωρο, σαραντά-
ωρο. Θα είναι επικουρικός, εργαζόµενος δηλαδή, χωρίς σύνταξη
και χωρίς ασφάλιση. 

Και στο χώρο της υγείας, το επεκτείνετε παντού: στους για-
τρούς, στους νοσηλευτές, στο τεχνικό προσωπικό. 

Πάρα πολλή συζήτηση –κραυγές έβγαλε ο Υπουργός- για τα
γενόσηµα. Ας πούµε και δυο αλήθειες. 

Στο εµπορευµατοποιηµένο και υποχρηµατοδοτούµενο σύ-
στηµα ποιος και πώς θα εξασφαλίσει την ποιότητα του φαρµά-
κου και την ασφάλεια του ασθενούς; Είναι όχι µόνο αντιεπι-
στηµονική αλλά και ανήθικη. Ναι, είναι ανήθικη η µεταφορά της
ευθύνης για την επιλογή της φθηνότερης φαρµακευτικής ουσίας
στον ασθενή µε τον εκβιασµό της δήθεν µείωσης της τιµής του
φαρµάκου. 

Αυτόν τον εκβιασµό θα τον κάνετε από αύριο στους φτωχούς,
στους ανέργους, στους εξαθλιωµένους. Οι εργαζόµενοι θα πρέ-
πει να γνωρίζουν αυτήn την πραγµατικότητα, θα πρέπει να γνω-
ρίζουν ότι τους βάζετε στο ζύγι «είσαι φτωχός, θα πάρεις
φάρµακο δεύτερης κατηγορίας».

Γιατί, λοιπόν, οι έχοντες παίρνουν τα πρωτότυπα; Γιατί τα γε-
νόσηµα έχουν άλλη κατηγορία; Γιατί προσπαθείτε να µπερδέ-
ψετε τον κόσµο; 

Οι έχοντες θα παίρνουν το καλό και ακριβό φάρµακο. Το
φθηνό θα είναι για αυτούς που δεν έχουν. Αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα.

Και βέβαια στο άρθρο 11 έχετε και ένα πλαφόν. Προβλέπετε
πλαφόν στην κατανάλωση φαρµάκων ετήσια. Δηλαδή, ο ασθενής
θα πρέπει να ασθενεί σε συγκεκριµένο χρόνο και να χρειάζεται
συγκεκριµένα φάρµακα. Άµα χρειαστεί λίγα παραπάνω, αυτά θα
πρέπει να τα πληρώσει µόνος του. 

Κυρίες και κύριοι, το φάρµακο είναι κοινωνικό αγαθό, δεν είναι
εµπόρευµα. Και είναι υποχρέωση του κράτους να παρέχει το
φάρµακο δωρεάν -υψηλής ποιότητας- σε όσους το έχουν
ανάγκη.

Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι µε την εµπορευµατοποίηση
του φαρµάκου, από την παραγωγή, τη διακίνηση µέχρι και τη διά-
θεσή του στον άρρωστο. 

Κύριε Υπουργέ, καµαρώνετε ότι µειώσατε τις κρατικές πληρω-
µές για την υγεία και το φάρµακο. Οι πληρωµές των λαϊκών νοι-
κοκυριών για υγεία και φάρµακο, γιατί δεν αναφέρονται πουθε-
νά; Γιατί κανένα στατιστικό στοιχείο δεν το φέρνει στην επιφά-
νεια, για να µάθουµε πόσα πληρώνει από την τσέπη της η εργα-
τική λαϊκή οικογένεια για την υγεία και το φάρµακο; 

Μιλήστε µας για τη θετική λίστα των φαρµάκων και την πλη-
ρωµή των ασθενών. Γιατί διευρύνετε συνεχώς την αρνητική
λίστα, εκεί δηλαδή που υποχρεώνονται οι ασθενείς να πληρώ-
νουν 100% το φάρµακο; 

Αφήστε τα τερτίπια, αφήστε τις τρικλοποδιές. Οι εργαζόµενοι
που πάνε στα νοσοκοµεία, γνωρίζουν την πραγµατικότητα. Και
είναι ένας ακόµα λόγος για τον οποίο θα σας τιµωρήσουν πολι-
τικά και στις επόµενες εκλογές. 

Η υγεία επίσης είναι κοινωνικό αγαθό. Κάποτε πάρα πολλοί
εδώ σε αυτήν την Αίθουσα ενστερνίζονταν αυτήν την ιδέα. Άλ-
λαξαν οι συσχετισµοί. Άλλαξε η πορεία. Ταυτιστήκατε απόλυτα
µε το µεγάλο κεφάλαιο και η βασική αρχή ότι η υγεία είναι κοι-
νωνικό αγαθό και δεν είναι εµπόρευµα, έχει απεµποληθεί από το
ΠΑΣΟΚ και από άλλους. 

Είναι δικαίωµα όλων και η πρόληψη και η θεραπεία και η απο-
κατάσταση. 

Βεβαίως, θέλουµε να πούµε ότι ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας και σε αυτές τις συνθήκες εξακολουθούµε να υποστηρί-
ζουµε ένα ενιαίο αποκλειστικό δηµόσιο δωρεάν σύστηµα υγείας
και πρόνοιας. Είµαστε το µόνο κόµµα που υποστηρίζουµε την κα-
τάργηση του επιχειρηµατικού τοµέα στην υγεία. Μιλάµε και πα-
λεύουµε για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, για τα κέντρα
υγείας, για το φάρµακο, για την πλήρη και αποκλειστική απασχό-
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ληση των εργαζοµένων στην υγεία.
Υπάρχει µέσα στο νοµοσχέδιο και το πρόγραµµα «Βοήθεια στο

Σπίτι». Και βεβαίως και εδώ βρήκατε τη λύση. Ήταν ένα πρό-
γραµµα –το είχαµε επισηµάνει από τότε που πρωτοεφαρµό-
στηκε- λειψό, κολοβό. Ήταν ένα πρόγραµµα περιορισµένης
χρονικής διάρκειας. Σήµερα βάζετε µέσα στο νοµοσχέδιο να
πληρώνουν πλέον οι ασφαλισµένοι για υπηρεσίες που βρίσκονται
πολύ κάτω από τις ανάγκες των εργαζοµένων. Και οι κοινωνικές
παροχές –που έχει υποχρέωση το κράτος να τις προσφέρει και
µάλιστα σε υψηλή ποιότητα- ακυρώνονται. Δεν λαϊκίζουµε µε
αυτό.

Όταν αυτές οι υποχρεώσεις του κράτους µεταφέρονται στις
πλάτες των εργαζοµένων –και µεταφέρονται την ίδια στιγµή που
τους στραγγίζετε κόβοντάς τους µεροκάµατα- τους οδηγείτε µε
τα χαράτσια σε φτωχή ζωή. 

Υπάρχουν ενοικιαζόµενοι εργαζόµενοι παντού, εργαζόµενοι
χωρίς δικαιώµατα, χωρίς κοινωνική ασφάλιση. Και αυτήν τη ζωή
θέλετε να εξασφαλίσετε στους εργαζόµενους. Και την ίδια
στιγµή κατατροµοκρατείτε µε τον µπαµπούλα της χρεοκοπίας.
Και αυτό το λέτε υπεύθυνη πολιτική. Ναι, είναι υπεύθυνη απέ-
ναντι στα µονοπώλια, απέναντι στην πλουτοκρατία. Είναι συνε-
πής, είναι συνεπέστατη η πολιτική σας απέναντι στο κεφάλαιο.
Αυτή η πολιτική όµως είναι καταστροφική για το λαό. 

Και αυτή η κινδυνολογία και αυτή η επιχείρηση κατατροµοκρά-
τησης του λαού –που θέλετε να του περάσετε το φόβο για να
τον οδηγήσετε στην υποταγή- να είστε σίγουροι ότι θα γυρίσει
µπούµερανγκ. 

Τελειώνω µε ένα σχόλιο. Προχθές επιχειρήθηκε από πολλούς
να περάσει από τη µια µεριά η τροµοκρατία και από την άλλη η
κινδυνολογία αλλά και µε αντικοµµουνιστικές κορώνες. Λόγου
χάριν, χθες το βράδυ ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας εξα-
πόλυσε συκοφαντική επίθεση ενάντια στο ΚΚΕ για πολλά. Ούτε
λίγο ούτε πολύ για τη σηµερινή κατάσταση της οικονοµίας φταίει
το ΚΚΕ, για την πορεία εξαθλίωσης πλατιών τµηµάτων των ερ-
γαζοµένων έχει ευθύνη και το ΚΚΕ. Μίλησε για την κατάσταση
στο δηµόσιο τοµέα, για την κατάσταση στην παιδεία, για τις ερ-
γασιακές σχέσεις στα λιµάνια. 

Θέλουµε να πούµε στον Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας ότι
ποτέ το ΚΚΕ δεν υποστήριξε αυτόν το συγκεκριµένο δηµόσιο
τοµέα. Εσείς, η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, τον διαµορφώ-
σατε, τον καλλιεργήσατε, τον αναπτύξατε για πελατειακές και µι-
κροκοµµατικές σχέσεις και για ψηφοθηρικούς λόγους. 

Η κατάσταση στη δηµόσια παιδεία, η παραπέρα ιδιωτικοποί-
ησή της, είναι δική σας επιλογή. Είναι µια ταξική επιλογή και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι µια ταξική επιλογή που
συνεχώς περιορίζει τη δυνατότητα να µάθουν γράµµατα, να µορ-
φωθούν τα παιδιά της εργατικής τάξης και των λαϊκών στρωµά-
των. 

Τέλος οι εργασιακές σχέσεις στα λιµάνια που σιγά-σιγά επι-
βάλλονται, οδηγούν στο να υπάρχουν εργαζόµενοι χωρίς δικαιώ-
µατα. 

Μαζί µε τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης έγινε προσπάθεια
για άλλη µια φορά να συκοφαντηθεί ο σοσιαλισµός. 

Είτε το θέλετε είτε όχι, ο σοσιαλισµός είναι το αύριο των λαών
και του ελληνικού λαού. Σήµερα είναι πολλοί περισσότεροι όλοι
όσοι υποστηρίζουν ότι το καπιταλιστικό σύστηµα έχει σαπίσει,
έχει φάει τα ψωµιά του. 

Και στον τοµέα της Υγείας, της Πρόνοιας, της Κοινωνικής
Ασφάλισης αυτή η σαπίλα φαίνεται πολύ περισσότερο και αυτή
η µπόχα αναδύεται από παντού. Η εξαθλίωση είναι καθηµερινό
φαινόµενο που παίρνει δραµατικές διαστάσεις. 

Να είστε σίγουροι ότι ο λαός όλα αυτά, αργά ή γρήγορα, θα
τα αντιπαλέψει, θα αγωνιστεί. Και θα έρθει η στιγµή που αυτή η
καπιταλιστική βαρβαρότητα, η οποία δεν γιατρεύεται µε µερεµέ-
τια, µε τη θέληση, µε την πάλη του λαού θα ανατραπεί.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Σπύρο Χαλβατζή από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµό-
σιας Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο

νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Παροχή υπη-
ρεσιών ασφαλείας από ένοπλους φρουρούς σε εµπορικά πλοία
και άλλες διατάξεις».

Επίσης έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου της
Βουλής και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της, σαράντα
εννέα µαθητές και µαθήτριες και οκτώ εκπαιδευτικοί από το Δη-
µοτικό Σχολείο Δαύλειας Βοιωτίας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.
Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής Αχαΐας.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε είναι ένα εκπτωτικό νοµοσχέδιο
του κοινωνικού κράτους. Είναι αποτέλεσµα µιας παρακµιακής
πορείας της διαχείρισης των δηµοσίων οικονοµικών θεµάτων κι
έρχεται να ρυθµίσει σχέσεις οικονοµικές, που άπτονται του
τοµέα υγείας, κάτω από τη δυναµική επιβολή των τροϊκανών µέ-
τρων.

Μας εγκαλούν για αναξιοπιστία. Θέµατα από αυτά τα οποία
σήµερα θίγονται, έχουν επαναψηφιστεί µε άλλες διατυπώσεις κι
έρχονται ξανά. 

Δυστυχώς αυτή εδώ η Αίθουσα συζητάει νοµοσχέδιο το οποίο
περιλαµβάνει όλες τις πτυχές του κράτους–πρόνοιας κατά τρόπο
αποδόµησης, µε πτωχευτική κατεύθυνση και ταυτόχρονα, προ-
σπαθώντας να συγκρατήσει τις ύστατες δυναµικές που έχει το
παλαιοκοµµατικό κράτος του παρελθόντος, το πελατειακό κρά-
τος.

Επίσης αναδεικνύει και τις στρεβλώσεις τις οποίες έχει η
αγορά στον τοµέα του φαρµάκου, στην παροχή υπηρεσιών
υγείας. 

Άπτεται και ζητηµάτων που αφορούν την κοινωνική ασφάλιση
και θεµάτων εργασίας. 

Εµβόλιµα, έχει και µία παράγραφο του Υπουργείου Παιδείας.
Είναι αυτός ο τρόπος που νοµοθετεί αυτή η Κυβέρνηση, που

νοµοθετεί κάθε φορά ακυρώνοντας προηγούµενες νοµοθετήσεις
της. Είναι η οµολογία της γενικευµένης αποτυχίας, της γενικευ-
µένης αναξιοπιστίας πάνω στην οποία γραπώνονται οι δανειστές
µας, για να ζητήσουν όλο και περισσότερες θυσίες από τον ελ-
ληνικό λαό, θυσίες για τα δικά τους συµφέροντα.

Είναι χαρακτηριστικό ότι οι χώρες παραγωγής φαρµάκων και
διαφόρων υλικών που αφορούν τα φαρµακεία, τα νοσοκοµεία
κ.λπ., θέλουν να εισβάλουν στη χώρα. Είναι η επίθεση της παγ-
κοσµιοποίησης εναντίον µας. Είναι το ενδιαφέρον τους να κατα-
λάβουν εκ των έσω την ελληνική αγορά οι δυνάµεις που βοηθού-
νται από το νεοφιλελευθερισµό που εφαρµόζει το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα Δηµοκρατία.

Είδαµε σήµερα την αντίφαση του εισηγητή της Νέας Δηµο-
κρατίας, του κ. Νικολόπουλου, ο οποίος ανέφερε χαρακτηριστικά
ότι διαφωνεί µε το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου σε πλείστα
όσα. Είπε περισσότερα για τους λαθροµετανάστες. Ταυτόχρονα,
στην ονοµαστική ψηφοφορία, την οποία εµείς θα θέσουµε, θα
ψηφίσει υπέρ επί της αρχής και υπέρ όλων των άρθρων του συγ-
κεκριµένου νοµοσχεδίου. Αυτή είναι η πολιτική σχιζοφρένεια
στην οποία έχει περιπέσει η συγκυβερνώσα, µη αξιωµατική ή
υπαξιωµατική Αντιπολίτευση.

Εδώ ακριβώς τίθεται ένα ζήτηµα: Γιατί, αλήθεια, να καταργηθεί
η αυτοτέλεια των πέντε ψυχιατρικών κλινικών, όταν υπάρχει τόση
τρέλα στον πολιτικό και κοινωνικό στίβο; Και, δυστυχώς, κι ενώ
υπάρχει κόσµος ο οποίος τελεί υπό τον εκβιασµό από τη δρα-
στική ουσία ψυχοφαρµάκων, φυτοφαρµάκων, πολιτικής δηµαγω-
γίας, υστερικής πολιτικής κρίσης, εξουσιαστικής µανίας, σκέ-
ψεων γι’ αυτά που έπονται, ψευδαισθήσεων –από τι;- η Νέα Δη-
µοκρατία, ταυτιζόµενη µε το ΠΑΣΟΚ 100% σε αυτήν τη νοµοθέ-
τηση, θέλει να πάρει την ψήφο του λαού που αντιδρά. Μα, είναι
δυνατόν;

Και, βέβαια, ποιος από το ΠΑΣΟΚ µπορεί να σταθεί απέναντι
σε ιδεολογικές πολιτικές αρχές που εφαρµόζονται µε αυτό το
σύστηµα, αν δεν οµολογήσει ότι σε σαθρή βάση στήθηκε όλη η
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διαδικασία; Και πρέπει να το τεκµηριώσω αυτό:
Ποια ήταν η κατάσταση στον τοµέα της συνταγογράφησης;

Ιατρός, φαρµακευτική εταιρεία, καθοδηγούµενη συνταγογρά-
φηση, πριµ, προµήθεια έµµεση, διά µέσου ταξιδιών, εκδροµών,
συνεδρίων και άλλων τινών, διακοπές, ενίσχυση έµµεσου και άµε-
σου ενδιαφέροντος. Ποιο ήταν το ενδιαφέρον των εταιρειών σε
σχέση µε τους φαρµακοποιούς τους οποίους αντιµετώπιζαν σαν
εµπορικά καταστήµατα και µόνο; Υψηλά κέρδη, µεγάλα ποσοστά
κέρδους, προώθηση προϊόντων τα οποία αποδίδουν περισσό-
τερα στην τσέπη.

Ποια ήταν η σχέση της υπερσυνταγογράφησης; Ειδικά πριµ.
Ποια ήταν η συνέπεια της υπερδοσολογίας, της υπερβολικής κα-
τανάλωσης φαρµάκων; Πολλαπλασιασµός ταινιών, παραγώγων,
εξαιτίας αυτής της χρήσης. Πότε παρενέβη η Πολιτεία ρυθµι-
στικά να αντιµετωπίσει ένα στρεβλό φαινόµενο; Ποτέ! Και τώρα
γιατί παρεµβαίνει; 

Ας ξεκινήσω µε το κοµµάτι των φαρµακείων: Παρεµβαίνει για
να απελευθερώσει το ωράριο, να έρθει η πολυεθνική εταιρεία να
εγκαταστήσει σαν υπερµάρκετ στις µεγάλες αυτές αλυσίδες τις
οποίες έχουν σχεδιάσει, σε προνοµιακές θέσεις, τα δικά της κα-
ταστήµατα ελευθέρου ωραρίου, προσλαµβάνοντας σε υπαλλη-
λική σχέση έναν πτυχιούχο, ο οποίος θα είναι εργαζόµενος και
όχι επιστήµονας. Αυτή είναι η επιδίωξη.

Γιατί, αλήθεια, δεν τα βρίσκει το Υπουργείο µε τους συλλό-
γους φαρµακοποιών; Γιατί κάποιοι έχουν εµµονές; Γιατί επιµέ-
νουν στο σαρανταοκτάωρο; Τι είναι το µαγαζί για τον αυτοαπα-
σχολούµενο; Φυλακή; Δεν είναι. Λέει, µέχρι σαράντα οκτώ ώρες
την εβδοµάδα. Ακολουθήστε τα διεθνή στάνταρ. Εκεί όµως δεν
είναι του φαρµακοϋπάλληλου το ζήτηµα. Εκεί είναι ακριβώς
ποιος είναι ο φαρµακοποιός που αυτοαπασχολείται, αυτός, το
παιδί του, η οικογένειά του. 

Ας διπλασιάσει, ας τριπλασιάσει τις εφηµερίες, για να διευκο-
λυνθούν στις δύσκολες περιόδους οι ασφαλισµένοι, οι έχοντες
ανάγκη φαρµάκων. Υπάρχει απλή λύση. Μία απλή συνεννόηση
είναι µε τους συλλόγους και τα σωµατεία των φαρµακείων. Γιατί
δεν γίνεται αυτή η συνεννόηση; Γιατί λέει απλά, «απελευθερώνω
το ωράριο»; Γιατί, όπως είπα προηγούµενα, ο σκοπός είναι να
έρθει το ξένο επενδυτικό κεφάλαιο να επενδύσει σε έναν κορε-
σµένο τοµέα, για τον οποίο πλέον όλοι καταλαβαίνουµε ότι έχει
χαθεί και το κίνητρο κέρδους και δίνεται µόνο µάχη επιβίωσης.

Ερχόµαστε στα φάρµακα. Σαφώς υπάρχει µεγάλο ζήτηµα για
τα φάρµακα τα γενόσηµα, το πού συσκευάζονται, πού παράγον-
ται, µία ολόκληρη προπαγάνδα.

Η αλήθεια είναι ότι έχουµε λίγες ελληνικές φαρµακευτικές
εταιρείες, οι οποίες, µετά την πάροδο της δεκαετίας που απε-
λευθερώνεται η δυνατότητα παραγωγής και συσκευασίας από
τις µητρικές εταιρείες, παίρνουν την πατέντα και έχουν δικαίωµα
να το παρασκευάσουν εδώ. 

Δίνεται µια µάχη, η οποία δεν υπερασπίζεται την εσωτερική
παραγωγή, την εθνική οικονοµία. Δίνεται µια µάχη, την οποία
υποδεικνύει το ξένο µεγάλο κεφάλαιο σε αυτήν την περίπτωση.
Καµµία σχέση αν η δραστική ουσία είναι έτσι ή αλλιώς. Οι χώρες
αυτές, οι οποίες είναι παραγωγές του ευρωπαϊκού κέντρου ή των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής, έχουν την ισχύ και αν έχουν
υποκαταστήµατα στην Ινδία ή αλλού, είναι οι ίδιες οι κεντρικές
εταιρείες αυτές οι οποίες φτιάχνουν τα γενόσηµα, οι ίδιες. Οι πε-
ρισσότερες είναι οι ίδιες. Αυτές οι φηµολογίες περί κατώτερης
και ανώτερης ποιότητας έχουν µόνο έναν παράγοντα: την µεταξύ
τους σχέση ανταγωνισµού και το καρτέλ των συµφερόντων τους
για να υπερασπιστούν ακριβώς τις εισπρακτικές τους επιδιώξεις. 

Εµείς λοιπόν έχουµε µια Κυβέρνηση που µπαίνει στη µέση, αρ-
χίζει τη διαπραγµάτευση, κλείνει το µάτι προς τους Έλληνες πα-
ραγωγούς και επιχειρηµατίες, αλλά ταυτόχρονα τους γυρνάει
την πλάτη. Δεν νοµίζω ότι εδώ έχουµε ισορροπία. Έχουµε µια
ανισόρροπη εξέλιξη, καταστροφική, διότι υπάρχουν έµµεσοι τρό-
ποι. 

Έρχεται ο Υπουργός, βγάζει την απόφαση: Κατάλογος παθή-
σεων, τα φάρµακα των οποίων χορηγούνται µε µειωµένη, µηδε-
νική συµµετοχή του ασφαλισµένου, για παράδειγµα. Όλο και κάτι
θα ξεχάσετε, όλο και κάποια κατηγορία θα τροποποιήσετε.
Μήπως είναι η δεύτερη, η τρίτη, ή η πολλοστή φορά που έρχεται

ένας τέτοιος κατάλογος ανάλογα µε το συσχετισµό δύναµης; 
Απειλή διά µέσω των ταµείων: «Δεν θα πληρώσω». Μα µήπως

πληρώνει; Δεν γέµισαν οι φαρµακευτικές εταιρείες της χώρας
µας και οι προµηθευτικές εταιρείες µε οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου που λήγουν το 2013 και τώρα θα χάσουν τα λεφτά
τους, κυρίως οι µικρότεροι και όσοι είναι µεγαλύτεροι θα κάνουν
επαναδιαπραγµάτευση ή θα πληρωθούν όλοι όλα τους τα λεφτά; 

Και όµως είναι τροµερό πρόβληµα, το οποίο µετακυλίει µια
κρίση, ενώ υπήρχε µια διαπραγµάτευση που έλεγε ότι θα κά-
νουµε και συµψηφισµούς χρεών και τον ένα προς τον άλλον και
τέτοια. 

Όλα αυτά έχουν κι ένα στοιχείο αστειότητας µέσα, γιατί όλοι
ξέρουµε ότι το «µπρα ντε φερ», το οποίο γίνεται µεταξύ αυτών
των προµηθευτών και της ελληνικής Κυβέρνησης, όσον αφορά
την ελληνική Κυβέρνηση, έχει λυγίσει προς τα κάτω και οι άλλοι
απειλούν ότι θα σταµατήσουν τις προµήθειες. Και η Κυβέρνηση
ανταπαντά: «Θα σας διακόψουµε τις συµβάσεις µε τα ταµεία». 

Σιγά µην το κάνετε. Σιγά µη διακόψετε τις συµβάσεις από τα
ταµεία. Σιγά µην έχετε αυτήν τη δυναµική. Σιγά µην είστε απέ-
ναντι στο ξένο κεφάλαιο. Και σιγά µην έχετε την αρχή της δικαιο-
σύνης και της αναλογικότητας. Δεν το πιστεύουµε. Το ζει ο
ελληνικός λαός γι’ αυτό και αυτός ο νόµος εδώ είναι µετακύλιση
του προηγούµενου, που δεν εφαρµόστηκε. Δεν έχει τις ίδιες ανα-
φορές. Αναφέροµαι σε προηγούµενες διατάξεις. 

Γιατί αλήθεια πριν από ένα χρόνο, το πλαφόν στους πολύτε-
κνους ήταν πενήντα πέντε και φέτος έγινε σαράντα πέντε; Εάν
κάποιος έχει πολλά παιδιά, θα πρέπει να τους µειώσει το πρό-
γραµµα σπουδών τους; Εάν ένας έχει εννιά παιδιά, δεν θα πρέπει
να τα στείλει να σπουδάσουν; Θα πρέπει να πει: «εσείς οι δύο
από την οικογένεια» -αλά παλαιά- «θα πάτε, αν βρείτε δουλειά,
να εργαστείτε για να βοηθήσετε να σπουδάσουν τα αδέλφια
σας». Γιατί έτσι γινόταν. Γιατί γίνεται αυτή η έκπτωση απέναντι
στην πολύτεκνη οικογένεια; Η Επιστηµονική Διεύθυνση της Βου-
λής την χαρακτηρίζει αντισυνταγµατική αυτήν την έκπτωση, διότι
το µέτρο που παίρνετε είναι αντικίνητρο. 

Εµείς δεν φέραµε εδώ στην Ολοµέλεια της Βουλής σαν Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός την πρόταση να παρθούν πρόσθετα
µέτρα υπέρ των πολυτέκνων; Γιατί αγγίζουµε αυτήν την κατηγο-
ρία που είναι η µοναδική την οποία χρειαζόµαστε; Γιατί ακολου-
θεί στη συνέχεια η διάταξη της εναρµόνισης µε την Οδηγία
2009/52 εκ µέρους του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, σύµφωνα µε
την οποία θα πρέπει να πάρουµε µέτρα προστασίας των λαθρο-
µεταναστών που έρχονται εδώ, τους εκµεταλλεύονται κάποιοι
εργολάβοι, υπεργολάβοι, επιχειρηµατίες ή εργοδότες και πρέπει
να προστατευτούν. Και όχι µόνο αυτό, αλλά εάν είναι ανήλικοι,
αµέσως να αποκτήσουν και δικαίωµα παραµονής στη χώρα µας,
να πάρουν τον ένα χρόνο. Και υπάρχουν µια σειρά από άλλες
διατάξεις εδώ, που διευκολύνουν την νοµιµοποίησή τους. 

Γιατί γίνεται η εναρµόνιση µε αυτήν την Οδηγία, από ένα κρά-
τος το οποίο έχει ανοικτά σύνορα; 

Εσείς είστε τα όργανα σαν κυβέρνηση του Σόρος, της open
society, της ανοικτής κοινωνίας, των ανοικτών συνόρων απέναντι
στη θέση του Ανδρέα Παπανδρέου, που υποστηρίζει ότι η Ελ-
λάδα ανήκει στους Έλληνες και η Ελλάδα δεν είναι ξέφραγο αµ-
πέλι. Ε, λοιπόν η Ελλάδα είναι ξέφραγο αµπέλι και το ξέρετε
πολύ καλά. Γίνεται ξέφραγο αµπέλι από τη στιγµή που ο εισερ-
χόµενος παραµένει, νοµιµοποιείται και θα έχει και δικαίωµα
ψήφου. Και σύµφωνα µε τους ψίθυρους που ακούω από του Μα-
ξίµου, γίνεται µεγάλη παρέµβαση και πίεση προς το ΣτΕ σε
σχέση µε την αντισυνταγµατικότητα του νόµου περί ιθαγένειας,
όπως έχει εισηγηθεί ο εισηγητής. Αυτά είναι καθοριστικά ζητή-
µατα για την τύχη αυτού του έθνους, για την τύχη αυτής της
χώρας, για τους εργαζόµενους. 

Είναι αυτό το κράτος σε θέση να εφαρµόσει αυτήν την οδηγία,
στην οποία ο εργοδότης δεν έχει καµµία ευθύνη, γιατί του έφερε
πλαστό χαρτί ένας λαθροµετανάστης, άρα τον έχει στη δούλεψή
του; Ο λαθροµετανάστης δεν έχει καµµία επίπτωση για το πλα-
στό χαρτί που παρουσίασε. Πολύ ωραία. Άρα, παραµένει και δεν
οδηγείται στην απέλαση.

Εσείς λέτε και ψελλίζετε για τη Σύµβαση του «Δουβλίνο ΙΙ» -
την οποία κακώς δέχτηκε η χώρα µας- και δεν εξαιρείτε την Ελ-
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λάδα από αυτήν τη σύµβαση, να πείτε «έξω» ή σε άλλη περί-
πτωση γρήγορα µε ένα επίσηµο έγγραφο της χώρας µας να τα-
ξιδέψει σε όποια χώρα της Ευρώπης θέλει, για να καταλάβουν
ότι δεν είµαστε η ανοικτή αποθήκη των λαθροµεταναστών, που
όπως έλεγε και χθες ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ: «Κάθε µέρα η λη-
στεία και δεν είναι είδηση». 

Ένοπλη ληστεία είχαµε στην Εµπορική Τράπεζα της Πάτρας,
χθες, την Τρίτη και δεν είχαµε καµµία αντίδραση, κανένας δεν
νοιάζεται. Είναι συνηθισµένο φαινόµενο. Μπήκε ένας µε ένα
όπλο, πήρε 100.000 ευρώ από τη χρηµαταποστολή και µια χαρά.
Ανέβηκαν στη µηχανή να φύγουν µε το συνοδό του, για να κά-
νουν την ιππασία τους διασχίζοντας την πόλη ελεύθεροι και
ωραίοι, γιατί οι άνθρωποι ούτε ταυτότητα έχουν ούτε χαρτιά
έχουν ούτε αν τους συλλάβει κανείς για µικροκλοπή, θα απελα-
θούν.

Σ’ αυτές τις συνθήκες προστίθεται µετά, άλλη διάταξη για ιδιω-
τικά γραφεία εργασίας. Το πλυντήριο της εισαγωγής λαθροµε-
ταναστών στη χώρα θα γίνει µε τα ιδιωτικά γραφεία εργασίας,
τα οποία θα συµβληθούν µε τις χώρες προέλευσης και θα πλα-
κώνουν, δίνοντας τη µίζα στο σύγχρονο δουλέµπορο, το νόµιµο
δουλέµπορο αυτής της πολιτείας, που θα είναι ο ιδιοκτήτης µε
παραρτήµατα, που σε όλη την Ελλάδα θα ανοίξει γραφεία εύρε-
σης εργασίας. 

Ο ΟΑΕΔ µε ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες εγγεγραµ-
µένους δεν υπάρχει; Ή έχουµε τόση υπερπροσφορά εργασίας
στη χώρα µας µε επενδύσεις, που χρειάζεται να κάνουµε και ει-
σαγωγές και να φτιάξουµε και κάποια ιδιωτικά γραφεία εργα-
σίας; Γιατί όποιος ψάχνει για εργασία και παρακαλάει πεντα-
κόσιες χιλιάδες εργοδότες και απαντάει: «πάρε µε και εµένα» και
του λέει: «δεν παίρνω, απολύω», δεν έχει τα προσόντα; Δεν είναι
εκπαιδευµένο το ελληνικό εργατικό δυναµικό; Δεν έχει τη δεξιο-
τεχνία και την ικανότητα ή ζητάει πολλά και θα πρέπει πλέον να
µπούµε στη σύγχρονη δουλεµπορική σχέση διά µέσω αυτών των
γραφείων;

Εµείς δεν είµαστε ιδεολογικά, ενάντια στην ύπαρξη θεσµών
ελεύθερης αγοράς, όσον αφορά την προσφορά και τη ζήτηση.
Βεβαίως. Είναι αυτή η χώρα σε θέση να λειτουργήσει µ’ εσάς και
µ’ αυτήν τη νοοτροπία και µε αυτό το σαθρό θεσµικό πλαίσιο,
σωστά, ώστε να αποδώσει και να λειτουργήσει αυτή η θεσµοθέ-
τηση; Θεσµοθετείτε νάρκες εις βάρος της κοινωνικής συνοχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έτσι λοιπόν αυτό το νοµοσχέδιο εκτός των άλλων φτιάχνει και
ένα ταµείο για την επικουρική ασφάλιση και καθορίζει µε διάφο-
ρους τρόπους τα κριτήρια, τα οποία θα είναι η απόδοση. Όταν
κάποιος κάνει επικουρική ασφάλιση, έχει ένα κριτήριο απόδοσης.
Είναι ξέχωρη εισφορά από την τσέπη του για να έχει πρόσθετο
ασφαλιστικό δικαίωµα. Όταν µπαίνουν όλα τα άλλα τα κοινωνικά
κριτήρια πάνω στην επικουρική ασφάλιση -που είναι επικουρική,
δεν είναι βασική ασφάλιση, είναι πρόσθετη, είναι θυσία στη διάρ-
κεια της ζωής του για να αποκτήσει πρόσθετη σύνταξη στα γε-
ράµατα- και τη δικιά µας ιδέα ενοποίησης των ταµείων την
καταργείτε στην πράξη.

Διότι είναι µια ενέργεια η οποία στηρίζεται σε πτωχευτική κα-
τεύθυνση. Γι’ αυτό δώσαµε εµείς την πρόταση χθες, δώστε τα
30 δισεκατοµµύρια στα ασφαλιστικά ταµεία να αρχίσουµε να συ-
ζητάµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε σάς
παρακαλώ, κύριε Χρυσανθακόπουλε. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να µη µας φέρετε
µετά από δύο µήνες στη Βουλή αυτή νόµο, ο οποίος θα λέει «η
σύνταξη στα εξήντα επτά». Προαναγγέλθηκε µέσω Γερµανίας.
Αν έχετε αντίσταση σε αυτήν την εντολή, να την πείτε σήµερα.
Γιατί σήµερα κληρώνει για εσάς η αποδοκιµασία του λαού. Δεν
θα τον εγκλωβίσετε ξανά.

Εµείς επί της αρχής σε αυτό το νοµοσχέδιο είµαστε ενάντιοι,
γι’ αυτό και καταθέτουµε αίτηση για διεξαγωγή ονοµαστικής ψη-
φοφορίας, κύριε Πρόεδρε. Και θεωρούµε ότι ο εφαρµοστικός
αυτός νόµος είναι µια αποτυχία µιας Κυβέρνησης, που έχει χάσει

τον προσανατολισµό, στέκεται απέναντι στο λαό, απέναντι στα
εθνικά συµφέροντα και διαρρηγνύει την κοινωνική συνοχή. 

(Χειροκροτήµατα από την πλευρά του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΛΑΟΣ. 

Ολοκληρώνεται ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων
µε τον συνάδελφο, κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο προλαλήσας από εµένα Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΛΑΟΣ είπε για τις ληστείες που γίνονται, αλλά δεν είπε για τις αι-
τίες των ληστειών. Υπάρχουν αυτές οι ληστείες που φαίνονται,
αλλά οι µεγαλύτερες ληστείες δεν φαίνονται! Αντίθετα είναι κα-
θαγιασµένες και νόµιµες. 

Ξέρετε τι έγινε σήµερα, κυρίες και κύριοι; Η Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα, αυτό το αξιόπιστο και ευαγές ίδρυµα, στο οποίο
γονυπετούν και δίνουν όρκους πίστης όλοι στη Ευρώπη, υποτί-
θεται, σήµερα έδωσε δάνεια στις τράπεζες σε όλη την Ευρώπη
ύψους πάνω από 500 δισεκατοµµύρια ευρώ, τη µεγαλύτερη πα-
ρέµβαση που έχει κάνει µέχρι τώρα η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα. Τι δάνεια έδωσε; 

Λείπουν εδώ οι αξιότιµοι κύριοι Υπουργοί. Όταν είµαστε υπο-
τίθεται «συνεταιράκια», είµαστε εδώ, για να κάνουµε τις αψιµα-
χίες, όταν πάµε σε άλλα κόµµατα, απουσιάζουµε. 

Εκτιµώ αφάνταστα την παρουσία σας και την υποµονή σας.
Αλίµονο. Δεν το λέω για να υποτιµήσω τη θέση σας στα έδρανα.
Αλίµονο. Απλώς ήθελα συµπληρωµατικά να είναι εδώ και ο κ. Λο-
βέρδος και ο κ. Κουτρουµάνης, για να µας πουν δύο πράγµατα
επ’ αυτού. 

Δόθηκαν λοιπόν πάνω από 500 δισεκατοµµύρια ευρώ, δάνεια
σήµερα, τριετή παρακαλώ δάνεια, µε επιτόκιο 1%, από το ευαγές
ίδρυµα που λέγεται Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα -και ο κ. Προ-
βόπουλος ανήκει στο σύστηµα ευρωπαϊκών τραπεζών, ως Διοι-
κητής της Τράπεζας της Ελλάδος- προς τα άλλα αναξιοπα-
θούντα ιδρύµατα, που λέγονται ευρωπαϊκές τράπεζες, εκτός βε-
βαίως των ελληνικών, διότι οι ελληνικές τράπεζες δεν µπορούν
να µετάσχουν σε αυτό το παιχνίδι τόσο εύκολα. 

Και ερωτώ: Αυτό δεν είναι ληστεία, ληστεία όλων των λαών της
Ευρώπης, περιφρόνηση της ευρωπεριφέρειας; Χαστούκι για την
Ελλάδα και τον ελληνικό λαό, ο οποίος δεν µπορεί να βγει στις
αγορές. Αλλά όταν δεν µπορούν να βγουν στις αγορές οι τράπε-
ζες αυτές, έρχεται η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και λέει: «Θα
σας βοηθήσω εγώ και θα σας δώσω µε 1% τριετή δάνεια», δη-
λαδή µε µηδενικό σχεδόν επιτόκιο. Στο ελληνικό κράτος όµως
δεν προστρέχει. 

Γιατί δεν µιλάτε γι’ αυτό, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί δεν δια-
µαρτύρεστε; Δεν είναι αθλιότητα, δεν είναι ληστεία; Γιατί δεν δια-
µαρτύρεστε; Και έρχεστε εδώ και παίρνετε ένα τσεκούρι και
κόβετε κεφάλια στον ελληνικό λαό. 

Είχε το θράσος πριν από λίγο ο κύριος Υπουργός, αναφερό-
µενος στους φαρµακοποιούς να µιλήσει για συντεχνίες, µε ένα
ύφος απαξιωτικό, υποτιµητικό. Εγώ προς στιγµήν να δεχθώ µια
τέτοια λογική και να πω ότι έχετε πολιορκηθεί από συντεχνίες,
τις οποίες αυτήν τη στιγµή, προσπαθείτε να τις αντιµετωπίσετε
περικόπτοντας συντεχνιακά τους συµφέροντα. 

Δεν µου λέτε, κύριοι υποκριτές, όταν περικόπτετε 22% τον κα-
τώτατο µισθό, εναντίον ποίου στρέφεστε; Της συντεχνίας των
χαµηλόµισθων, αυτών που δεν µπορούν να ζήσουν; Όταν λέτε,
στο νέο που πιάνει δουλειά µέχρι είκοσι πέντε ετών, ότι ο κατώ-
τατος µισθός πάει κάτω 32%, το 1/3 δηλαδή, εναντίον ποιου
στρέφεστε; Εναντίων της συντεχνίας των νέων που ψάχνουν να
βρουν δουλειά; Όταν προηγουµένως εδώ, ο κ. Κουτρουµάνης,
εκ µέρους της Κυβέρνησης, τι µας είπε; «Ότι αφού περικόπτουµε
22% τον κατώτατο µισθό, τσεκούρι και στο επίδοµα ανεργίας.
Μόνο -λέει φιλεύσπλαγχνα- ότι δεν θα το κατεβάσουν το επίδοµα
ανεργίας κατά 22%, αναλόγως µε την περικοπή του κατώτατου
µισθού. Εδώ η περικοπή θα είναι κάπως µικρότερη. 

Δεν µου λέτε, εναντίον της συντεχνίας των ανέργων στρέφε-
στε; 
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Έλεγα για εσάς, κύριε Κουτρουµάνη, που µε περισσό θράσος,
θα έλεγα, στρέφεστε κατά των συντεχνιών. Και οι άνεργοι, συν-
τεχνία είναι; Και αυτοί που αµείβονται µε κατώτατο µισθό, συν-
τεχνία είναι; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Εσείς το λέτε αυτό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ το λέω; 
Εσείς λέτε, «εναντίον των συντεχνιών» και ότι εξυγιαίνετε τον

τόπο από τις συντεχνίες, που έχουν πολιορκήσει αυτήν τη χώρα
και τη λυµαίνονται. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Παραποιείτε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ δεν παραποιώ τίποτα. Εσείς
µε την πολιτική σας εξοντώνετε και εξουθενώνετε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Επί του θέµατος. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και σας λέω, ο άνεργος, που του
µειώνετε το επίδοµα ανεργίας τώρα, τι πρέπει να πει; Τι είναι ο
άνεργος; Ο προνοµιούχος της κοινωνίας; Τι είναι αυτός που
παίρνει τον κατώτατο µισθό; Τι είναι ο νέος, που ψάχνει για
πρώτη φορά να βρει δουλειά και τον οποίο καταδικάζετε µε 400
ευρώ; Και αν τα πάρει τα 400 ευρώ, διότι µε αυτές τις αθλιότητες
που γίνονται µε την πράξη Υπουργικού Συµβουλίου, τι γίνεται κυ-
ρίες και κύριοι; Οι µισθοί θα πάνε στα 200 ευρώ και στα 100
ευρώ. Αυτοί θα είναι οι µισθοί για τους νέους. Και αν τους πλη-
ρώνουν. Και βεβαίως η ασφάλιση πάει περίπατο, κύριε Κουτρου-
µάνη. 

Μπαίνω στις συντεχνίες. Είπατε ότι είναι συντεχνία οι φαρµα-
κοποιοί. Μα δεν µου λέτε, µε αυτήν την έννοια ποιο επάγγελµα
δεν είναι συντεχνία; Ξέρετε τι πάει να πει αυτή η λέξη συντεχνία;
Η συντεχνία είναι µια θαυµάσια λέξη, την οποία παραποιείτε, την
παραµορφώνετε και την συκοφαντείτε. Είναι αυτοί που κάνουν
µαζί την ίδια τέχνη. Χάριν στις συντεχνίες άρχισε η ανθρωπότητα
να κάνει βήµατα και να αναπτύσσεται. Από τον κάλφα στο µά-
στορα και από το µάστορα στον κάλφα και στο µαθητή. Κι έρχε-
στε εδώ και µας λέτε συντεχνίες; Γιατί; Γιατί αντιδρούν στην
απελευθέρωση του ωραρίου των καταστηµάτων, των φαρµα-
κείων. 

Αυτό που κάνετε είναι µια φωτογραφική διάταξη. Σας το εί-
παµε την άλλη φορά, το καταψήφισε η Βουλή και επιµένετε εσείς
εδώ, το βιολί σας, γιατί λέτε: «Το λέει η τρόικα, θέλει απελευθέ-
ρωση των επαγγελµάτων». 

Αυτή είναι η απελευθέρωση των επαγγελµάτων; Τι σχέση έχει
αυτό που λέτε εσείς, «απελευθέρωση των επαγγελµάτων» -εµείς
έχουµε τις επιφυλάξεις µας για όλη αυτήν την πορεία και την
προοπτική- µε αυτό το οποίο κάνετε; Δηλαδή τους λέτε, «εξον-
τωτικό ωράριο από το πρωί µέχρι το βράδυ». Αυτό είναι φωτο-
γραφική διάταξη για super market-φαρµακεία, τα οποία θα
αλώσουν την αγορά. Δουλεύετε για τις φαρµακευτικές εταιρείες.
Δουλεύετε για τις εταιρείες, οι οποίες θα συσταθούν υποχρεω-
τικά µε αυτού του είδους διατάξεις και θα αλώσουν το φαρµα-
κευτικό επάγγελµα. Και αυτό θα το θεωρήσετε εκσυγχρονιστικό
µέτρο. Γιατί ποιος φαρµακοποιός µπορεί να δουλεύει από το
πρωί µέχρι το βράδυ; 

Προηγουµένως µε πληροφόρησαν ότι κανείς από τους φαρ-
µακοποιούς δεν έχει κάνει αίτηση στο δήθεν απελευθερωµένο
ωράριο, για να διανυκτερεύει. 

Ξέρετε γιατί; Διότι τη νύχτα δεν έχει εµπορική δραστηριότητα
το φαρµακείο. Δεν είναι επικερδές το να κάθεσαι όλη τη νύχτα
και να έχεις ανοιχτό το φαρµακείο, ενώ η διηµέρευση και η εφη-
µέρευση από το πρωί µέχρι το βράδυ είναι θαυµάσια. 

Και δεν µου λέτε, δεν ξέρετε την απόφαση του Συµβουλίου
της Επικρατείας -την οποία σας έχουν γνωστοποιήσει- η οποία
έκανε δεκτή την αίτηση αναστολής κατά της σχετικής υπουργι-
κής απόφασης µε την υπ’ αριθµόν 118202 απόφαση της Επιτρο-
πής Αναστολών του Συµβουλίου της Επικρατείας, η οποία
τάσσεται κατά της διεύρυνσης των ωρών λειτουργίας των φαρ-
µακείων; Πρόκειται για απόφαση του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας. Πού πάτε, λοιπόν; Τώρα θα βάλετε στα παλιά σας τα
παπούτσια και την ελληνική δικαιοσύνη; Για να πετύχετε τι; Για
να ολιγοπωληθεί η αγορά των φαρµακείων; Αυτός είναι ο στόχος

σας; 
Όσον αφορά τώρα το «Ερρίκος Ντυνάν», ορίζετε µε διάταξη

πως ή θα µισθωθεί ή θα πουληθεί. Ιδιωτικό το «Ερρίκος Ντυνάν».
Με ποιο δικαίωµα πάτε και το κάνετε αυτό; Εδώ έχουν γίνει εγ-
κλήµατα πάνω στο «Ερρίκος Ντυνάν», για τα οποία υπάρχουν
διαχρονικές ευθύνες των κυβερνήσεων. Και έρχεστε τώρα και
λέτε «το πουλάµε ή το µισθώνουµε». Αυτό είναι κάτι κυριολεκτικά
απαράδεκτο. Θα πρέπει να αποσύρετε αυτήν τη διάταξη αµέσως
τώρα. Πρόκειται για µια σκανδαλώδη διάταξη. 

Και όχι µόνο αυτό, αλλά λέτε ότι πουλάτε το «Ερρίκος Ντυνάν»
και διασυνδέετε τον «Ερυθρό Σταυρό» -νοσοκοµείο που είναι στο
ΕΣΥ- και το διοικητικό συµβούλιο αυτής της συνένωσης θα το
διορίζει ο «Ερυθρός Σταυρός» του κ. Μαρτίνη. Πουλώντας, δη-
λαδή, το «Ερρίκος Ντυνάν», βρίσκετε την ευκαιρία να εκποιήσετε
και να ιδιωτικοποιήσετε και ένα νοσοκοµείο του ΕΣΥ, τον Ερυθρό
Σταυρό που είναι ιστορικό νοσοκοµείο. Μ’ αυτόν τον τρόπο, δη-
λαδή, εγκαινιάζετε µια πρακτική γενικής ιδιωτικοποίησης του
ΕΣΥ. Διασυνδέοντας τα δηµόσια νοσοκοµεία του ΕΣΥ, τα νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου µε ιδιωτικά νοσοκοµεία, θα τα παρα-
χωρείτε στην ουσία στον ιδιωτικό τοµέα. Αυτόν το δρόµο ανοί-
γετε µε τη διάταξή σας. Σας καλούµε, λοιπόν, να αποσύρετε
πάραυτα αυτήν τη διάταξη. 

Όσον αφορά τώρα τα γενόσηµα, εγώ πρώτη φορά ακούω
αυτήν την περίφηµη λογική που λέει ότι υπάρχει ένα προϊόν που
έχει µια δραστική ουσία –και δεν το λέω σαν ειδικός, αλλά σαν
ένας απλός πολίτης- αλλά όποια εταιρεία και να το βγάλει, όπου
και να το βγάλει, όπως και να το βγάλει, είναι το ίδιο. Πού ισχύει
αυτό; Σε ποιο εµπόρευµα ισχύει; Σε ποιο προϊόν; Πείτε το µου!
Πείτε µου ένα! Είναι σαν να λέτε ότι υπάρχει το αυτοκίνητο,
υπάρχει η τεχνολογία του αυτοκινήτου και άρα όσα αυτοκίνητα
και να βγάλεις, όπου και να τα βγάλεις και όπως και να τα βγά-
λεις, θα είναι τα ίδια. Υπάρχει πουθενά αυτό; Πείτε µου ένα προ-
ϊόν! Εσείς κάνετε µια αφαίρεση και από εκεί και πέρα, όπως και
να διαµορφωθεί, απ’ όπου και να διαµορφωθεί και µε όποια χα-
ρακτηριστικά και να διαµορφωθεί, θα υπάρχει η ίδια αξία και η
ίδια αποτελεσµατικότητα. Αυτό που κάνετε αποτελεί απίστευτη
αυθαιρεσία, γιατί ξέρετε ότι οι εταιρείες κάνουν έναν ανταγωνι-
σµό κόστους. Και ξέρετε ότι τα µέσα που χρησιµοποιούν σ’
αυτόν τον ανταγωνισµό είναι αθέµιτα. Δεν είναι τα ίδια προϊόντα
τα οποία εµφανίζονται µε το ίδιο περιτύλιγµα. Αυτό κάνετε τώρα,
διότι δεν έχετε και αντίστοιχους µηχανισµούς ελέγχου που να πι-
στοποιούν τουλάχιστον, µια συγκεκριµένη ποιότητα και ταυτό-
τητα. Δεν έχετε ούτε καν µηχανισµούς ελέγχου και προχωράτε
σε µια γενική απελευθέρωση. 

Υποτίθεται ότι µ’ αυτόν τον τρόπο θέλετε να αντιµετωπίσετε
τις εγχώριες φαρµακευτικές εταιρείες και βοηθάτε τις πολυεθνι-
κές. Και αυτό το κάνετε, γιατί δεν έχετε µια άλλη πολιτική για το
φάρµακο. Και η άλλη πολιτική για το φάρµακο θέλει δηµόσιο
φορέα. Θέλει µια πολιτική και στρατηγική κοινωνικοποίησης της
φαρµακευτικής βιοµηχανίας, προκειµένου να ξεφύγει από την
εµπορευµατική της διάσταση και να αποκτήσει ένα άλλο κοινω-
νικό και αναπτυξιακό περιεχόµενο, όπου στο κέντρο της θα έχει
πρώτα απ’ όλα να υπηρετήσει τον πολίτη και την υγεία του και
όχι τα κέρδη. Αυτό έπρεπε να κάνετε. Και τώρα εµπλέκεστε εδώ
σε ένα παιχνίδι για την πάση θυσία εξοικονόµηση, λόγω των
ασφυκτικών δηµοσιονοµικών πιέσεων, 1 δισεκατοµµυρίου ευρώ,
όπως µας λέτε. Χθες ψηφίσαµε να κοπούν 500 εκατοµµύρια, αν
θυµάµαι καλά, από τον ΕΟΠΥΥ. Πώς θα κόψετε τα 500 εκατοµ-
µύρια από τον ΕΟΠΥΥ και τα 600 εκατοµµύρια από τον περιορι-
σµό της πρόσθετης φαρµακευτικής δαπάνης; Αυτά τα έλεγε το
χθεσινό εξπρές νοµοσχέδιο, το υπερεπείγον. Βάζετε, λοιπόν, το
χρηµατικό πλαφόν και µετά ακολουθεί το «µαχαίρι». Αυτές είναι
οι λογικές σας. 

Όσον αφορά τώρα το πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», το κα-
ταργείτε µε τροπολογία. Την παραχωρείτε και την αναθέτετε
πλέον σε ιδιωτικά συµφέροντα, σε ιδιωτικές εταιρείες, σαν τις
εταιρείες επενοικιάσεως εργαζοµένων τις οποίες φτιάχνετε.
Αυτό κάνετε. Παραχωρείτε λοιπόν πλέον, αυτό το πρόγραµµα
στην ιδιωτική κερδοσκοπία. 

Και επειδή παίρνετε τη δραστηριότητα αυτή και την παραχω-
ρείτε πια στα ταµεία και επειδή τα ταµεία τη δίνουν σε ιδιωτικές
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εταιρείες, για να εξοικονοµήσετε πόρους, θα βάλετε και ένα
τέλος, το οποίο θα πληρώνουν οι ασφαλισµένοι, προκειµένου να
χρηµατοδοτείται αυτή η δράση. Και δεν µας λέτε ποιο είναι αυτό
το τέλος. Μιλάµε λοιπόν για ένα νέο χαράτσι προς τους ασφαλι-
σµένους. Ποιο είναι αυτό το χαράτσι; Όπως λέτε, ο Υπουργός
θα καθορίζει µε υπουργική απόφαση αυτό το ειδικό τέλος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Τέσσερις χιλιάδες εργαζόµενοι που δούλευαν επί δέκα χρόνια

στο πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», τώρα θα µείνουν στο
δρόµο. Εκατόν είκοσι χιλιάδες συµπολίτες µας οι οποίοι εξυπη-
ρετούνταν από αυτήν τη δραστηριότητα, αυτήν την ώρα θα τύ-
χουν υπερεκµετάλλευσης και θα γίνουν θύµατα µιας νέας
δουλοπαροικίας από αυτές τις εταιρείες, προκειµένου να έχουν
κάποια υπηρεσία. Αυτό είναι το θεάρεστο έργο το οποίο κάνετε;
Αντί να αναβαθµίσετε και να ανασυγκροτήσετε την Υπηρεσία
«Βοήθεια στο Σπίτι», για να παίξει πιο αποτελεσµατικά το ρόλο
της, τη διαλύετε και καλείτε τους ιδιώτες να κάνουν αιτήσεις για
συµφωνίες. 

Όσον αφορά τώρα τα επικουρικά ταµεία, θα θέλαµε, κύριε
Υπουργέ, να µας φέρετε τις µελέτες για να δούµε γιατί κάνετε
αυτές τις συνενώσεις. Από τη µατιά που έριξα στις διορθώσεις
που µας φέρατε, κάνετε αυτές τις συνενώσεις για να περικόψετε
τις συντάξεις. Και αυτό το λέτε ρητώς στο κείµενο. Αυτή είναι η
προσπάθεια που κάνετε. 

Βεβαίως, δεν έχω χρόνο για να µιλήσω και για τα ιδιωτικά γρα-
φεία επεινοικίασης. 

Όσον αφορά αυτό το τερατούργηµα που κάνετε µε τον Οργα-
νισµό Εργατικής Εστίας και τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας,
δεν πιστεύω να µας φέρετε καµµιά τροπολογία µετά το µεση-
µέρι, µε την οποία θα καταργείτε αυτούς τους δύο οργανισµούς,
γιατί κάτι τέτοιο θα είναι εντελώς απαράδεκτο. 

Και βεβαίως τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µ’ αυτήν τη διάταξη
που φέρνετε για τους εκατόν εξήντα εργαζόµενους –πρώην ερ-
γαζόµενους, γιατί εδώ και καιρό είναι άνεργοι- στο τροχαίο υλικό
των Ναυπηγείων Σκαραµαγκά. Μ’ αυτήν την τροπολογία δεν κα-
λύπτετε αυτούς τους εργαζόµενους, οι οποίοι είναι και άνεργοι,
αλλά και ανασφάλιστοι επί χρόνια. Δέκα ανθρώπους καλύπτετε
µέχρι που θα πάρουν σύνταξη µέχρι το τέλος του 2012 και οι
άλλοι µένουν ακάλυπτοι. Και αυτοί που είναι ασφαλισµένοι στο
ΤΣΜΕΔΕ –οι πέντε που είναι εκεί ασφαλισµένοι- µένουν εντελώς
στο δρόµο. Αυτοί οι άνθρωποι θέλουν αποκατάσταση. Δεν είναι
ζητιάνοι. Και κυρίως θέλουν δουλειά, γιατί αυτοί ήταν εργαζόµε-
νοι κανονικά στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, πριν κάνετε αυτήν την
παραχώρηση …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Λαφαζάνη,
στις 16.00’ θα σταµατήσει η συνεδρίαση και πρέπει να µιλήσουν
και άλλοι δύο συνάδελφοι. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω πως είναι
σαφές ότι αυτό το σχέδιο νόµου οδηγεί από το κακό στο χειρό-
τερο τα πράγµατα και στο φάρµακο και στον τοµέα της εργα-
σίας. Και κυρίως θα έλεγα ότι πλήττει το ίδιο το στήριγµα του
δηµόσιου συστήµατος υγείας, που είναι ο γιατρός. Δεν γίνεται,
κύριοι, να βάλετε 50 εκατοµµύρια περικοπή εφηµεριών. Δεν γί-
νεται! Δεν θα επιβιώσει ο γιατρός. Δεν επιβιώνει ο γιατρός, γιατί
αυτό είναι το στήριγµά του. Αυτά τα οποία κάνετε είναι λεηλα-
σίες. Δεν είναι ανθρώπινα πράγµατα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνη. 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφαλίσης,
για τρία λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κανένας από εµάς δεν είπε ποτέ προνοµιούχους τους ανέρ-
γους, για όνοµα του Θεού! Και γι’ αυτόν το λόγο υπάρχουν ρυθ-
µίσεις, όπως θα είδατε στην τροπολογία, οι οποίες καλύπτουν
βασικές ανάγκες των ανέργων, χωρίς να σηµαίνει ότι τους λύ-
νουµε το πρόβληµα. Αλλά το να έχει περίθαλψη κάποιος άνεργος
ή κάποιος εργαζόµενος, ο οποίος δεν µπόρεσε να συµπληρώσει
τον απαιτούµενο αριθµό ενσήµων που προβλέπεται από τα τα-
µεία, είναι υποχρέωσή µας και αυτό κάνουµε.

Δεύτερον. Η συνεννόηση στα επικουρικά ταµεία γίνεται για να
παραµείνει η επικουρική ασφάλιση, να καταστούν βιώσιµα αυτά
τα ταµεία, εκτός και αν µας πείτε ότι υπάρχει άλλη δυνατότητα
να διατηρήσουµε τα ταµεία αυτά σε τέτοια θέση, ώστε να µπο-
ρούν να δώσουν συντάξεις και τα επόµενα χρόνια. 

Τρίτον. Για τον ΟΕΚ και την Εργατική Κατοικία, δεν καταρρί-
πτεται πρόγραµµα από αυτά που ήδη έχουν δροµολογηθεί και
είναι πολλά και για εκείνους οι οποίοι παίρνουν επίδοµα στέγης
και για εκείνους που παίρνουν επιδότηση επιτοκίου για αγορά
κατοικίας και βεβαίως οι βρεφονηπιακοί σταθµοί. 

Στη φάση αυτή βρισκόµαστε σε ένα µεταβατικό στάδιο και το
επόµενο στάδιο θα είναι να δηµιουργήσουµε ενιαίο οργανισµό,
όταν µεταφερθούν –και µεταφέρονται µε αυτόν το νόµο- τα προ-
νοιακά επιδόµατα από το Υπουργείο Υγείας και οι προνοιακές
δοµές. 

Τέταρτο και τελευταίο: «Βοήθεια στο Σπίτι». Η «Βοήθεια στο
Σπίτι» είναι ένα πρόγραµµα στο οποίο αναφέρθηκα και νωρίτερα.
Όχι µόνο αυτό το πρόγραµµα δεν το αποδυναµώνουµε, αντίθετα
το ενισχύουµε και το διασφαλίζουµε, για να µην έχουν πρόβληµα
ούτε οι τέσσερις χιλιάδες που εργάζονται στο συγκεκριµένο πρό-
γραµµα σήµερα, για το οποίο δεν αλλάζει κάτι, σε σχέση µε αυτό
το καινούργιο το οποίο κάνουµε και δεύτερον, για να ενισχυθεί
αυτό το πρόγραµµα µέσα από πόρους των ίδιων των δανείων. Τα
35 εκατοµµύρια του ΑΚΑΓΕ είναι από την παρακράτηση των συν-
τάξεων και τα µεταφέρουµε στο πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι».
Να το ενισχύσουµε και όχι µόνο µε εθνικούς πόρους, αλλά και
µε συγχρηµατοδότηση, γιατί προαπαιτούµενο για να έχεις συγ-
χρηµατοδότηση, για να έχεις δηλαδή τη δυνατότητα αξιοποί-
ησης κοινοτικών πόρων, είναι να έχεις φτιάξει ένα σύστηµα
βιώσιµο, όπως κάνουν όλες οι χώρες. Άρα δεν περιορίζεται αυτό
το πρόγραµµα µόνο στο σηµερινό πρόγραµµα «Βοήθεια στο
Σπίτι» και στους σηµερινούς εργαζόµενους, επεκτείνεται και πρέ-
πει κάποια στιγµή να ασχοληθείτε και εσείς µε αυτό που λέγεται
επιχειρήσεις κοινωνικής οικονοµίας, που είναι ένας τοµέας ση-
µαντικός που λειτουργεί σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, εκτός
από την Ελλάδα. 

Αυτό λοιπόν θεσµοθετούµε τώρα, τη δυνατότητα να αναπτυχ-
θούν επιχειρήσεις κοινωνικής οικονοµίας. Διασφαλίζουµε, διευ-
ρύνουµε, ενισχύουµε το πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», γιατί
το θεωρούµε σηµαντικό και δεν θα περιοριστεί µόνο στους ανα-
σφάλιστους, αλλά και στους ασφαλισµένους.

Σε ό,τι αφορά τον πόρο, πρέπει να σας πω ότι αυτό θα γίνει
µε εσωτερική ανακατανοµή των πόρων, γιατί υπάρχουν πόροι, οι
οποίοι µπορούν να αξιοποιηθούν καλύτερα. Δεν θα υπάρξει πρό-
σθετη εισφορά και το τονίζω ιδιαίτερα για να µη θεωρηθεί ότι θα
έχουµε από το Σεπτέµβριο µία καινούργια εισφορά. Υπάρχει η
δυνατότητα µέσα από το ίδιο σύστηµα, να χρηµατοδοτήσει το
πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι» µε εσωτερική ανακατανοµή των
πόρων.

Και καταθέτω µία διόρθωση, κύριε Πρόεδρε, αντί της φράσης
«παράγραφος ΙΑ», να µπει η φράση «παράγραφος Ι». Είναι µία
αναγκαία διόρθωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Υπουργέ.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης καταθέτει την προαναφερ-
θείσα διόρθωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρα-
καλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Δεν γίνεται κύριε
Λαφαζάνη. Η συζήτηση θα ολοκληρωθεί στις 16.00’. Μιλήσατε
είκοσι λεπτά, δεν θα µιλήσει κανείς.

Ο κ. Κουσελάς έχει το λόγο, αυστηρά για πέντε λεπτά και πα-
ρακαλώ να το τηρήσετε, κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Όσο αυστηρός, είστε κύριε Πρό-
εδρε, και ευχαριστώ και τους προηγούµενους οµιλητές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν πιστεύω ότι περιµέναµε από
την τρόικα να µας υποδείξει ή να επιβάλει την καταπολέµηση της
σπατάλης και των κυκλωµάτων που λυµαίνονται την υγεία, τον
απαραίτητο εκσυγχρονισµό και τον έλεγχο της συνταγογράφη-
σης και της δαπάνης για τα φάρµακα που εδώ και χρόνια έχουν
ξεφύγει σε επίπεδα υψηλότερα ακόµη και των πλουσιότερων
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Όλα τα παραπάνω θεωρούνται, νοµίζω, αυτονόητα σε ένα κρά-
τος που σέβεται τα χρήµατα των φορολογούµενων και τις εισφο-
ρές των ασφαλισµένων και που θέλει να παρέχει ποιοτικές
υπηρεσίες υγείας στους πολίτες του. Σε ένα κράτος που θα είναι
αποφασισµένο να σταµατήσει ποικιλώνυµα συµφέροντα από το
να λυµαίνονται τις προµήθειες των νοσοκοµείων, τη συνταγογρά-
φηση, τους περιορισµένους πόρους των ταµείων κοινωνικής
ασφάλισης.

Τοποθετούµενος λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επί της
αρχής, νοµίζω πως το µεγάλο ζητούµενο, είναι µε ποια λογική,
µε ποια σκοπιµότητα θεσπίζονται όλες αυτές οι διατάξεις και
ποια θα είναι τα αποτελέσµατα στις συγκεκριµένες συνθήκες.
Είναι λειτουργικότητα οι οικονοµίες κλίµακας, το χτύπηµα παρα-
σιτικών κυκλωµάτων, ο αναγκαίος συντονισµός και η εξοικονό-
µηση σπατάλης ή είναι η περικοπή παροχών στους ασφαλι-
σµένους, µέσα από µία ισοπεδωτική δηµοσιονοµική κρησάρα;
Είναι η χορήγηση προσιτού, σωστά ελεγµένου και ποιοτικού
φαρµάκου ή η θέσπιση φαρµάκων δύο ταχυτήτων, άλλα για τους
έχοντες και άλλα υποδεέστερα για τους λοιπούς συµπολίτες
µας; Είναι η αναγκαία εξυγίανση και διάσωση των επικουρικών
ταµείων, εποµένως της περιουσίας και των εισφορών που έχουν
µέχρι σήµερα καταβάλει οι ασφαλισµένοι ή µήπως είναι η απο-
σταθεροποίηση των σηµερινών και των µελλοντικών παροχών
στο πλαίσιο µιας αποκλειστικά κεφαλαιοποιητικής λογικής; Είναι
η διασφάλιση των δικαιωµάτων των ασφαλισµένων για επαρκείς
ποιοτικές, ισότιµες και πλήρως ελεγµένες υπηρεσίες υγείας ή
µήπως πρυτανεύσουν οι διακρίσεις και έµµεσες επιβαρύνσεις
των ασφαλισµένων;

Είναι τέλος η συντονισµένη λειτουργία και οι αναγκαίες συνέρ-
γειες ανάµεσα στις διασυνδεδεµένες µονάδες νοσοκοµεία του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας ή αντίθετα η σταδιακή αφαίµαξη σε
µέσα και προσωπικό διασυνδεόµενων νοσοκοµείων της περιφέ-
ρειας µε δοκιµασµένη προσφορά, όπως είναι το Νοσοκοµείο της
Κυπαρισσίας; Και θέλω εδώ να εξάρω τη θέση του Υπουργού και
θα περιµένουµε την υλοποίησή του, σχετικά µε το συγκεκριµένο
νοσοκοµείο, τη διαβεβαίωση, δηλαδή, που µας έδωσε ότι δεν θα
επιχειρηθεί οποιαδήποτε υποβάθµισή του και τώρα και στο µέλ-
λον. Σε κάθε τέτοια περίπτωση εξυπακούεται ότι θα είµαι ριζικά
αντίθετος.

Ειδικά σε ό,τι αφορά τη συνταγογράφηση µε βάση τη δρα-
στική ουσία και τη χορήγηση αντιγράφων γενόσηµων, αντί για τα
επώνυµα συνταγογραφηµένα φάρµακα, παρ’ ότι δεν είµαι ειδι-
κός, νοµίζω πως υπάρχουν συντεταγµένα συµφέροντα υπέρ ή
κατά της συγκεκριµένης λύσης. Δεν έχω λόγο να πω όχι στα γε-
νόσηµα που θα είναι αξιόπιστα, όµως και πλήρως ελεγµένα. Και
θέλω να πω εδώ, κύριε Υπουργέ, ότι χρειάζεται µεγάλη προσοχή
σχετικά µε την ποιότητα και την αποτελεσµατικότητα των συγκε-
κριµένων φαρµάκων. Κατά τη γνώµη µου κρίσιµο και αποφασι-
στικό ρόλο σε αυτήν την κατεύθυνση θα παίξουν οι έλεγχοι τόσο
σε εθνικό όσο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Και είναι νοµίζω εξίσου
δύσκολο να µεταβούµε τόσο γρήγορα στη συνταγογράφηση, µε
βάση µόνο τη δραστική ουσία ή και στη χορήγηση ισοδύναµου
φαρµάκου από το φαρµακοποιό. Πόσοι ασθενείς θα το εµπι-
στεύονταν σήµερα αυτό, ακόµη και µε µικρότερη οικονοµική
συµµετοχή;

Έτσι, λοιπόν, πιστεύω ότι το πρόβληµα δεν είναι αυτές καθαυ-
τές, όπως είπαν ορισµένοι συνάδελφοι οι εφαρµοστικές διατά-
ξεις που καλούµαστε να ψηφίσουµε, όσο οι ασφαλιστικές
δικλίδες για την υλοποίησή τους στη µία ή στην άλλη κατεύ-
θυνση. Χρειαζόµαστε, δηλαδή, ασφαλιστικές δικλίδες που όχι
µόνο θα αποτρέψουν την υποβάθµιση της υγείας και της κοινω-
νικής προστασίας, αλλά θα µεταφράσουν την κάθε εξοικονόµηση
και αυτό είναι ένα κρίσιµο ζήτηµα σε απτό και δίκαια µοιρασµένο
όφελος για το κοινωνικό σύνολο.

Καλός είναι, λοιπόν, ο ορισµός του άστεγου στο νοµοσχέδιο
όµως το συγκεκριµένο µέτρο αναρωτιέµαι τι νόηµα θα έχει, εάν
δεν συνοδεύεται από τη θέσπιση ενός αξιοπρεπούς ελάχιστου
εισοδήµατος για όλους αυτούς τους συνανθρώπους µας. Το
πρόβληµα είναι σοβαρό, είναι επείγον και δυστυχώς είναι ένα
κοµµάτι της καθηµερινότητας. Γι’ αυτό και πιστεύω ότι για εκείνο
το 27% µε 30% των συµπολιτών µας, των συνανθρώπων µας που
ζουν στα όρια και κάτω από τα όρια της φτώχειας, είναι ανάγκη
όχι µόνο να µην τους πειράξουµε στο µέλλον, αλλά να ληφθούν
όσα µέτρα προστασίας και κοινωνικής αλληλεγγύης µπορούν να
ληφθούν, προκειµένου να τους στηρίξουµε.

Με τις κατάλληλες λοιπόν ασφαλιστικές δικλίδες πέρα και έξω
από µια στείρα λογική ισοπεδωτικών περικοπών, που αποτιµά σε
χρήµα το πολύτιµο αγαθό της υγείας και τις ανθρώπινες ζωές,
κατά τη γνώµη µου, οι περισσότερες από τις δροµολογούµενες
αλλαγές µπορούν και πρέπει να στηρίξουν ένα σύγχρονο και λει-
τουργικό Εθνικό Σύστηµα Υγείας και κοινωνικής προστασίας, ένα
σύστηµα που να παρέχει καλύτερες, ποιοτικές υπηρεσίες µε δια-
φάνεια, µε λιγότερη σπατάλη και γραφειοκρατία, ένα σύστηµα
στο πλαίσιο του οποίου θα υπάρξει επιτέλους κοινωνική αποτε-
λεσµατικότητα των δαπανών που πληρώνει ο Έλληνας πολίτης,
µε περισσότερη µέριµνα αλληλεγγύη και προσοχή για τον ανήµ-
πορο, το φτωχό και τον ηλικιωµένο, αλλά και ευρύτερα κοινωνικά
οφέλη για όλους. 

Σ’ αυτήν τη βάση λοιπόν είναι φανερό ότι ψηφίζω επί της
αρχής το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, διατηρώ, όµως, κύριε
Υπουργέ –επιτρέψτε το µου αυτό- για το άρθρο 2 κάποιες επι-
φυλάξεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Δηµήτριο Κουσελά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου της Βουλής και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες
και δέκα εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Λακόπετρας
Αχαΐας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Απλώς θέλω να καταθέσω κάποιες τελικές προ-
σθήκες, κύριε Πρόεδρε. Το απόγευµα θα συζητήσουµε κατά άρ-
θρον, βάσει πια του ενοποιηµένου τελικού κειµένου ή θα
συνεχιστεί ο κατάλογος; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα συνεχίσουµε µε
τον κατάλογο των οµιλητών. Θα σας διαβάσω το διαδικαστικό σε
λίγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να σας ρωτήσω, εάν
στις 18.00’ που θα επανέρθουµε θα είναι δυνατόν τεχνικά -γιατί
µπορεί και να µην είναι, φαντάζοµαι ότι θα είναι δύσκολο- να
έχουµε το τελικό σώµα του σχεδίου νόµου, όπως έχει διαµορ-
φωθεί, µε τις προσθήκες ή όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα κάνουµε ό,τι
µπορούµε για να το προλάβουµε. Αυτό σε ασφυκτικό πλαίσιο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Αντιλαµβάνοµαι τις τεχνικές δυσχέρειες και
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οπωσδήποτε κατανοώ, αλλά θα ήταν πάρα πολύ καλό. 
Σας καταθέτω τις προαναφερθείσες προσθήκες.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προ-
αναφερθείσες προσθήκες, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της αρχής του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
«Εφαρµοστικός νόµος αρµοδιότητας Υπουργείων Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
σχετικά µε τον ψηφισθέντα νόµο «Έγκριση των Σχεδίων Συµβά-
σεων Χρηµατοδοτικής Διευκόλυνσης µεταξύ του Ευρωπαϊκού
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας (ΕΤΧΣ), της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Τράπεζας της Ελλάδος, του Σχεδίου
του Μνηµονίου Συνεννόησης µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της Τράπεζας της Ελλάδος
και άλλες επείγουσες διατάξεις για τη µείωση του δηµοσίου χρέ-
ους και τη διάσωση της εθνικής οικονοµίας» και άλλες διατά-
ξεις».

Έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας επί του νο-
µοσχεδίου από Βουλευτές του ΚΚΕ και του ΛΑΟΣ, η οποία θα
διεξαχθεί στο τέλος της απογευµατινής συνεδρίασης. 

Στην απογευµατινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µια ενότητα. Θα µιλήσουν οι
εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές επί των άρθρων, θα ακολου-
θήσουν οι εναποµείναντες οµιλητές επί της αρχής και επί των

άρθρων και τέλος θα µιλήσουν όσοι τυχόν Βουλευτές εγγρα-
φούν. 

Κύριοι συνάδελφοι στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη
συνεδρίαση; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.00’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα, Τετάρτη 29 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία: συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης: «Εφαρµοστικός νόµος
αρµοδιότητας Υπουργείων Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης σχετικά µε τον ψηφι-
σθέντα νόµο «Έγκριση των Σχεδίων Συµβάσεων Χρηµατοδοτικής
Διευκόλυνσης µεταξύ του Ευρωπαϊκού Ταµείου Χρηµατοπιστω-
τικής Σταθερότητας (ΕΤΧΣ), της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Τράπεζας της Ελλάδος, του Σχεδίου του Μνηµονίου Συνεννόη-
σης µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής και της Τράπεζας της Ελλάδος και άλλες επείγουσες
διατάξεις για τη µείωση του δηµοσίου χρέους και τη διάσωση
της εθνικής οικονοµίας» και άλλες διατάξεις».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       
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